
. Iteifcrn
^ ®333®Eai tt

H-
ESBWU:<«i-;i >q
E3TiJU:«ik-g

mmam 
EHEISSnSi 
EEJ2223Z31

r ' E2En23EI^

jgjit po načrtu
JE ^r®ko bodo testirali 
faktorsko zgradbo

^Onfu^iP^r Leto5nJ' redni letni re- 
tih . .jko poteka natančno po na

dredna nnižrj6 bil° konec preteklega 
i Dih Sb ’ dnevu remonta opravlje- 

kiso VSeb 'zmed večjih del, 
' ftvem„ dosleJ opravljena, je treba na 
t''spinih »u65111 omeniti menjavo 40 go- 
I *°tudi „„men!ov v reaktorju Pregledali 
! (tekov parJalnike z metodo vrtinčastih 
L » vrši vPr?0 so obdelali u oeni 1. in 
g dela nr, obeh uparjalnikih m zaključili 
1 taatoria ume,Vavi glavnega transfor- 
1 Pa ie .• ? okvarjenega v neurju, ki 
“ V tfce.P0d napetostjo.
I ^arjalnikih f nekatera dela na obeh 
I (teni „„ ‘h ter na glavnem električ- 

^tobra Do druge polovice
Ntnn«, ,*d° opravili še test pro-
Pravijo Drih|k-t0rSke ,zgradbe' ki 8a 
trn (tii Pn™zno vsake tri leta. Vsem 
'redorp,-m ,ln Preizkusom bo sledilo 

c <anhrcin;J,e e ektrarn, test kritičnosti in

^0energeukiasisnt|IliUgOsloVanski dek'
---------- ---------------------

f ?EL° ZA ŠTUDENTE
^/orskeo^P 7 krška podružnica mari- 
1,1 ijSrije jy-i ^dentskeg3 servisa je tudi le- 
k° JjakoS?.-^ Poskrbela počitniško delo 
9aJjk priloJr. ^Iubentom Julija je bilo ta- 
^«tnLh zaP°slitev 500, avgu- 
i^l.l5k°. Zua;Ptembra P3 tudi približno to- 
vaf^rSko k;J naJveč študentov dela v JE 
iffltevpr'^ ^9 v teku remont. Sicer pa je 
(f«*udba b„r nje, P° delu večje kot je po- 

»pačnpc ne.'ere delovne organiza- 
Prejemajo na delo študentov.

ALOJZ LIPNIK: »JLA je na
rodna in tako bo tudi v prihodnje 
in nihče, ki grozi drugemu narodu 
z orožjem, ne more razbiti naše 
vojske.«

Strah pred 
armado je 

neupravičen
Iz nagovora polkovni
ka A. Lipnika na zapri

segi v N. mestu
NOVO MESTO — Po svečani 

prisegi, ki sojo mladi vojaki opravi
li pred vojno zastavo 4. SNOUB 
Matije Gubec, katere tradicijo na
daljujejo v tej vojašnici, je slavnost
ni govornik polkovnik Alojz Lipnik 
govoril o nalogah mladih vojakov, 
zatem pa je spregovoril tudi o da
našnjem političnem trenutku. »V 
JLA smo čvrsto opredeljeni za ra
dikalne sistemske spremembe in za 
socializem kot produktivno, boga
to, humano in demokratično druž
bo. Smo za enotnost v ZKJ, demo
kratični centralizem, za veliko stop
njo znotraj partijske demokracije, 
za moderno tržno gospodarstvo in 
enotnost v jugoslovanskem gospo
darstvu, za moderno federativno 
državo, za politični pluralizem v 
okviru Socialistične zveze, vendar 
pa proti večstrankarskemu siste
mu,« je dejal polkovnik Lipnik in 
nadaljeval: »Strah pred armado, ki 
se zadnji čas kaže v tem, češ da je 
JLA nasprotnica demokratičnih 
družbenih odnosov in zagovornica 
izrednega stanja, je čista izmišljoti
na. To so špekulacije in laži, ki sijih 
prilaščajo tisti, ki manipulirajo z 
ljudmi in razbijajo Jugoslavijo. 
JLA nikoli ne bo dovolila, da bo 
zmanipulirana. Izvrševali bomo le 
naloge, ki nam jih bo dalo predsed
stvo SFRJ.«

J. P.

Predsednik skupščine Slovenije Miran Potrč je v Kočevju govoril o odmevih na 
amandmaje k slovenski ustavi in o nalogah po sprejetju ustavnih dopolnil

KOČEVJE — Na dan slovenske državnosti in praznika občine Kočevje, 3. 
oktobra, je na proslavi v Kočevju govoril predsednik skupščine Slovenije Mi
ran Potrč.

Poudaril je, da se je zbor odločil za 
novo, demokratično Jugoslavijo ena
kopravnih narodov, temelječo tudi na 
pravici do samoodločbe naroda, in na
daljeval: »To pomeni odločitev sloven
skega naroda, da se združi z narodi Srbi
je, Hrvaške, Makedonije, Črne gore ter 
BiH v enotni državni skupnosti, v fede
rativni Jugoslaviji, zgrajeni na načelih 
resnične ljudske demokracije in narod
ne enakopravnosti, svobodno, po svoji 
lastni volji, na temelju pravice sleherne
ga naroda do samoodločbe, vključno s 
pravico odcepitve ali združitve z dru
gimi narodi. Zato predstavljajo te odlo
čitve izvirna dejanja slovenske demo
kratične ljudske oblasti, predvsem pa 
lastne slovenske državnosti.«

Potem je o novi ustavi dejal, da je 
malo dokumentov, ki bi bili pred spre
jemom in po njem deležni take kritike 
in nerazumevanja večine uradnih orga
nov republik in pokrajin ter najvišjih 
organov Jugoslavije. Vendar pa lahko 
le skupno delo in razumevanje, ne pa 
medsebojna obtoževanja, pripomore k 
reševanju naše globoke krize, ki se zno
traj Jugoslavije izraža različno. Žalost
no pa je, da se te objektivne razlike na
merno in zlonamerno poudarjajo. O 
razmerah v Sloveniji se tako na podlagi 
neresnic in polresnic zavestno ustvaija 
popolnoma napačna slika. 

mm

»Amandmaji ne ogrožajo nikogar in 
tudi Jugoslavije ne,«je nadaljeval pred
sednik Potrč in dodal, da so naši 
amandmaji le odgovor tistim, ki bi ho
teli tako Jugoslavijo, v kateri ne bi bila 
polno uveljavljena demokracija, člove
kove pravice ter suverenost narodov in 
njihovih republik. Tega ne bo dovolil 
slovenski narod in ljudstvo Slovenije.

»Tako, kot smo odločno in dostojan
stveno amandmaje sprejeli, jim mora
mo zdaj uresničevati... To bo naš naj
boljši odgovor vsem, ki so nam minuli

Predsednik skupščine Slovenije Mi
ran Potrč na govorniškem odru 3. 
oktobra v Kočevju.

MLADI VOJAKI PRISEGLI — Septembrski rod mladih vojakov je v soboto 
prisegel tudi v vojašnici Milana Majcna. Na ta veliki dogodek so prišli starši in 
sorodniki vojakov, številni prijatelji, žene in zaročenke. Novo mesto je bilo ta 
dan Jugoslavija v malem. Med 300 gosti so bili tudi predstavniki občine, delov
nih organizacij in občani. Med prvimi sta mladim vojakom čestitala predsednik 
občinske skupščine Franc Šali, v imenu borcev Gubčeve brigade pa nekdanji 
borec Jože Čeme. (Foto: J. Pavlin)

Otočec kot temelj YU alternative
Okrogla miza je pokazala, da alternativna gibanja postajajo moč, na katero bo 

treba računati — In kot zanimivost: dosledno naslavljanje z gospodom
OTOČEC — Na prvi okrogli mizi jugoslovanskih alternativnih političnih 

organizacij in gibanj zbrani niso uresničili temeljnega cilja, to je, da bi ustanovili 
demokratsko koalicijo Jugoslavije, zavzeli pa so se za tesno sodelovanje ter 
sprejeli skupno izhodišče za nadaljnje delo.

se izrekli na Otočcu. Zbrani — največ 
je bilo hrvaških alternativnih zvez in

Ideja o nujnosti sodelovanja med 
demokratičnimi družbenopolitičnimi 
organizacijami in gibanji, ki so v nekaj 
zadnjih letih nastala v Jugoslaviji, ni 
nova, o konkretni ustanovitvi jugoslo
vanske demokratske koalicije pa naj bi
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Sisi so se nasesali
Veliko ceno je bilo treba plačati in globoko smo morali zabre

sti, da smo zmogli poguma in moči za to »dekardeljizacijsko« 
Potezo, za odpravljanje samoupravnih interesnih skupnosti, ene 
°d iluzij naše oblike utopičnega socializma. Z novim letom bo 
namreč konec te doslej obvezne oblike družbene menjave dela, 
kije vzpostavila megalomansko, dvotirno in premalo učinkovito 
(samo)upravo ter s tem prispevala k neučinkovitosti našega 
družbenega sistema v celoti. Samo nekaj podatkov. V Sloveniji 
imamo ta čas približno 700 sisov, ki pokrivajo 23 področij. Ta 
velikanski aparat s svojimi organi in strokovnimi službami 
ogromno stane, in kar je še hujše: razpolaga z večjim deležem 
družbenega denarja in s tem družbene moči, ne da bi bil v resnici 
odgovoren. Če so učitelji stavkali, se niso obrnili na sis, ampak 
na izvršni svet, ki je za razmere odgovoren, nima pa roke nad 
družbenim denarjem. Devetnajsti amandma k slovenski ustavi 
samoupravne interesne skupnosti kot pravico delovnih ljudi si
cer še predvideva in omogoča, jih pa več obvezno ne predpisuje, 
‘n ker nismo tako bogati, da bi si lahko privoščili tako razsipno 
(in velikokrat vsebinsko prazno) upravljanje družbenih zadev,

* Ljudem niso mar ideje, mar jim je samo blaginja. (Dr. 
Marko Kos)

lahko pričakujemo, da bo življenje sise postopno ukinilo. Z no
vim letom bodo prvo veliko primopredajo naredili sLi družbenih 
nejavnosti in prešli pod državno kapo, ki bo prisiljena bolj po
skrbeti za skladnejši razvoj. O tem smo lahko prepričani, sicer 
Pa slabše že skoraj ne more biti — kar zadeva sedanjo neobvlad
ljivo in preveliko družbeno režijo, katere del so tudi sisi.

M. LEGAN

skupin pa predstavnik beograjskega 
Fonda solidarnosti ter dr. Hubert Po
žarnik (SDZ) in Franc Tomšič (SDSZ) 
— so lahko le ugotovili, da nekakšna 
uradna sinteza vseh skupin, zvez in gi
banj še ni možna, saj ne poznajo pro
gramov in ciljev drugih podobnih zvez 
po državi.

Po osmih urah mestoma nadvse vro
čih, a dostojnih razprav, za katere je bilo 
značilno, da so se vsi dosledno naslav
ljali z gospodom, so sklenili, da je te
meljna naloga jugoslovanske alternati
ve še naprej boj za demokratizacijo 
družbe, s poudarkom na spoštovanju 
človekovih pravic in svobode, boj za 
parlamentarno demokracijo z večs
trankarskim sistemom, boj za suvereno 
pravico narodov za samoodločitev in 
odcepitev, oziroma za združitev. Dogo
vorili so se, da oblikovanje republiških 
in zvezne ustave ne more mimo sodelo
vanja alternative, podprli so pobudo o 
teoretični zasnovi za razpravo »Jugos
lavija kot konfederacija« in načeli še vr
sto drugih vprašanj.

KOČEVSKA ZAHTEVA 
GLEDE BULATOVIČA
KOČEVJE — Občinski komite ZK 

Kočevje je na zadnji seji zahteval, naj 
predsedstvo ZK Slovenije razpravlja o 
Bulatovičevem (Črna gora) pozivu, naj 
jim JLA da orožje ali pa naj JLA z orož
jem obračuna s Slovenci (zaradi ustav
nih dopolnil). Slovenski CK pa naj bi 
na osnovi zahteve iz Kočevja sprožil v 
zveznih partijskih organih tudi posto
pek za ugotavljanje Bulatovičeve odgo
vornosti za take izjave, ki ščuvajo ljudi 
na bratomorno vojno.

V drugi polovici tedna Do 
sončno in postopno toplejše 
vreme. Po dolinah in kotlinah 
se bo zjutraj zadrževala megla 
ali nizka oblačnost.

teden podtikali cilje, kakršnih nismo 
imeli. Zavedajmo se, da ta naloga ne bo 
lahka. Že v nekaj naslednjih mesecih 
nas čakajo velike preizkušnje. Sprejeti 
moramo volilni sistem in nanovo opre
deliti temelje političnega združevanja. 
Zagotoviti moramo odgovoren prehod

• Na proslavi so podelili tudi letoš
nja občinska priznanja in nagrade ter 
nagrade inovatorjem, o čemer poro
čamo na 5. strani. V kulturnem delu 
svečanosti pa so nastopili moški pev
ski zbor Svoboda iz Kočevja, učenci 
domače glasbene šole in recitatorji. V 
počastitev praznika se je zvrstilo več 
kulturnih in športnih prireditev ter 
otvoritev. Med njimi velja posebej 
omeniti otvoritev ekološkega labora
torija v Melaminu Kočevje, vodovo
da v Koprivniku ter Melesa in kot
lovnice LIK v Podpreski, med kultur
nimi prireditvami pa nastop Partizan
skega pevskega zbora iz Trsta in 
godbe s pobratenega Raba.

na nov način odločanj o vseh vprašanjih 
skupnega pomena. Reorganizirati mo
ramo državno upravo. Nanovo mora
mo izvoliti in konstituirati naše skupš
čine. Prehod v ekonomski in politični 
pluralizem, v enakopravnost vseh oblik 
lastnine, v učinkovitejše delovanje dr
žave moramo zagotavljati tako, da bo
do nove rešitve koristile ljudem,« je v 
Kočevju dejal Miran Potrč.

J. P.

ZAGREBČAN BO 
RAZSTAVLJAL V 

GANGLOVEM 
RAZSTAVIŠČU

METLIKA — V soboto, 14. okto
bra, bodo ob 17. uri v Ganglovem raz
stavišču v metliškem gradu odprli raz
stavo slik slikarja Ilije Simiča iz Zagre
ba. To bo že šestindvajseta samostojna 
razstava tega slikarja, ki se je uveljavil 
tudi kot pesnik, odprl pa jo bo in ob tem 
govoril likovni kritik prof. Juraj Bal- 
dani.

Ob koncu so sprejeli temeljni doku
ment alternative, ki temelji na sedmih 
točkah, z njim pa so napovedali neiz
prosen boj ostankom boljševizma v dr
žavi in vsem tistim ljudem in organizaci
jam, ki dopuščajo, da Jugoslavija že 
toliko časa deluje, kot so se izrazili, kot 
polilegalna država. Jugoslavija mora 
poskrbeti za takojšnjo preobrazbo, kije 
pogoj za izhod iz najrazličnejših kriz, 
dosegla pa jo bo le ob upoštevanju ne
katerih temeljnih civizacijskih pridobi
tev. Le na ta način jo bo sprejela tudi 
Evropa, o kateri že toliko časa — sa
njamo. Dosegli pa jo bomo, so menili 
na Otočcu, predvsem s pomočjo jugos
lovanske alternative, ki se očitno poča
si, a zanesljivo prebuja.

J. PEZELJ

PRAZNIK KS 
KOSTANJEVICA

KOSTANJEVICA — Letošnji pro
gram praznovanja krajevnega praznika 
KS Kostanjevica obsega vrsto priredi
tev, ki so se pričele že 23. septembra s 
tradicionalnim srečanjem slovenskih 
ribičev. Potem je sledil tradicionalni ša
hovski dvoboj s KS Brestanica, tekmo
vanje v malem nogometu za pokal KS 
Kostanjevica, preteklo nedeljo pa so v 
Avguštinah odprli novi vodovod. V ne
deljo, 15. oktobra, pa bo ob 10. uri v 
prostorih turističnega društva odprta 
razstava fotografij Franca Bučarja. So
deloval bo tudi ansambel Novi prijatelji 
z novo kaseto in ploščo.

BERITE DANES!
na 2. strani:
• Na vrhove še zmeraj 

sije sonce
na 3. strani:
• Vse dozori, samo 

grozdje ne sme
na 5. strani:
• Člani nočejo biti 

sekretarji
na 6. strani:
• Pomisleki zaradi cen

tralizma
na 7. strani:
• V novo sezono gre

mo na pamet
na 10. strani:
• Pričevanje iz atom

skega pekla
na 16. strani:
• Ličkalnik spet lička 

tudi prste

Iz krize nas 
lahko izkoplje 
samo znanje

S sestankov s posavski- 
mi štipendisti

SEVNICA — Na občinsko skupnost 
za zaposlovanje v Brežicah je letos pri
šlo 648 vlog za štipendije, odobrili sojih 
618, v Krškem so od 716 vlog ugodno 
rešili 628, v Sevnici pa od 599 prosilcev 
štipendijo iz združenih sredstev v no
vem šolskem letu prejema 540 učencev 
in študentov.

Glede na te številke seveda sploh ni 
presenetljivo, da se je pretekli konec 
tedna na informativnih sestankih šti
pendistov v Sevnici, Brežicah in Kr
škem kar trlo štipendistov, njihovih 
staršev in prijateljev. Štipendisti so iz
koristili to priložnost, da so vrnili pod
pisane pogodbe, predstavniki občinskih 
skupnosti za zaposlovanje pa so skupaj 
z nekaterimi občinskimi funkcionarji in 
gospodarstveniki spregovorili o perečih 
družbenopolitičnih in gospodarskih raz
merah v posavskih občinah, o uresniče
vanju štipendijske politike v občinah in 
regiji ter povsem konkretno o štipendi
ranju v šolskem letu 1989/90.

Tudi naš cilj ne more biti drugačen 
kot je evropska kakovost življenja, so 
položili na srce štipendistom, hkrati pa 
opozorili na vse tisto, kar prinašajo trž
ne zakonitosti, ki se bodo vse izraziteje 
zrcalile tudi v delovanju trga delovne si
le. To pa pomeni, da bo več ljudi brez 
dela, kar se kaže že sedaj, zlasti pri mla
di populaciji, ki prihaja iz šol. Izhodu iz 
krize lahko v marsičem pripomorejo 
prav za delo usposobljeni ljudje, in ta 
družba skuša s štipendiranjem marsi
komu tudi omogočiti, da bo pridobil us
trezno znanje.

Slišali smo tudi to, da je med iskalci 
zaposlitve, poleg tistih s 1. in 2. stopnjo 
zahtevnosti izobrazbe, okoli 30 odstot
kov težje zaposljivih in invalidnih oseb. 
A tudi takih je precej, ki imajo dve »levi 
roki«. Za slednje ne bi smelo biti lažne 
solidarnosti.

P. PERC

VLOM V ŽUPNIJSKI 
URAD

NOVO MESTO — Neznan storilec je 
v noči na 7. oktober vlomil v novomeški 
župnijski urad na Kapitlju. Vanj je splezal 
skozi manjše okno, v uradu brskal po pre
dalih in zmaknil 8 milijonov dinarjev. Za 
predrznežem še poizvedujejo.

DVA NOVA 
ČASTNA OBČANA

NOVO MESTO — Zbori novo
meške občinske skupščine so na seji 5. 
oktobra sprejeli sklep, da na slavnostni 
seji občinske skupščine ob letošnjem 
občinskem prazniku podelijo listino o 
imenovanju za častnega občana občine 
Novo mesto dr. Dragu Mušiču in prof. 
dr. Stojanu Pretnarju. Sprejetje bil tudi 
sklep o podelitvi domicila 8. SNOUB 
»Frana Levstika«, kije bila ustanovlje
na v Dolenjskih Toplicah 10. septem
bra 1943, delovala pa je na območju 
občine.

Skrenila
L Moja dežela.

USPEŠNA. VAJA TERITORIALCEV — Pontonirska enota teritorialne 
obrambe občine Sevnica pod vodstvom komandirja Mirana Tomšiča je po 
oceni vojaških izvedencev zelo uspešno izvedla vzorčno vajo desantno mesto 
prehoda preko Save za vse starešine mariborskega korpusa. Vsak tovor do 2,5 
tone je varno prispel na drugi breg Save pri Gornjem Brezovem, bodisi na čol
nih ali splavih. Enote narodne, civilne zaščite in druge enote TO pa so zagotovi
le bojno zavarovanje prehoda. S pomočjo videotehnike so sevniški teritorialci 
gostom predstavili še druge možne načine prehoda preko hitre Save od Radeč 
do Brestanice. (Foto: Drago Slukan, besedilo P. P.)



Barba Ante v Ameriki

S Zelena stranka
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Predsednik ZIS Ante Markovič je v 
ponedeljek odpotoval na šestdnevni 
uradni obisk v ZDA. Odveč je po
udarjati, da je za Jugoslavijo uspeh 
Markovičeve misije življenjskega po
mena, ZDA bodo obubožani in ope
šani državi pomagale le, če bodo sku
paj s svojimi evropskimi in pacifiškimi 
somišljeniki sprevidele, da je bolnika 
vredno ozdravili in ga vrniti med ljudi, 
beri v svet. Žal so v Jugoslaviji tudi si
le, ki si prenovljeno Jugoslavijo pred
stavljajo kot zaprto konzervo, v kateri 
se v unitarističnem olju mehčajo sar
dele in sardelice, narodi in narodnosti 
Tem silam ni do lega, da bi Jugoslavi
ja okrevala po sicer kolikor toliko so
glasno sprejetem Markovičevem sce
nariju, zasledujoč ta cilj, bodo pre- 
mierovi nasprotniki storili vse, da bi v 
neuspeh spremenili prav vsak njegov 
ameriški uspeh.

Jugoslovani smo priče in deloma 
tudi udeleženci dvojnega spopada v 
lastni domovini Eden teče na ravni či
ste politike, beri med srbsko partijo in 
njenimi sateliti na eni ter slovenskimi, 
hrvaškimi in deloma bosanskoherce- 
govskimi komunisti na drugi strani. 
Ta spopad bo predvidoma kulminiral 
na izrednem kongresu ZK Jugoslavi
je. Ves čas političnih prask in vojn pa 
pod mizo in nad njo besen spopad, 
kakšna naj bo jugoslovanska gospo
darska reforma. Markovič je zadevo 
zastavil tako, kot bi jo povsod v svetu: 
sposobni naj prežive, nesposobni pa 
morajo v stečaj. Jugoslavija najbrž ni

po naključku taka, da so sposobnejši 
gospodarstveniki in podjetja ravno v 
tistem delu države, ki se zavzema za 
svobodnejšega posameznika in tako 
imenovani humani socializem. Ures
ničitev Markovičevega videnja gos
podarske rešitve Jugoslavije bi dotol
kla večino podjetij v mitinškem delu 
naše domovine. Filozofije lepo zapisal, 
da je oblast sprega delitve in vlada
nja. Ko nimaš več kaj deliti, ne moreš 
več vladati

Zoper Anteja Markoviča so zato 
najbolj glasni lam, kjer bodo, če bo 
program operacionaliziran, najprej 
na tleh. To so predvsem monopolne 
panoge in industrije, ki jim premier 
naslavlja past v obliki protimonopol- 
nih zakonov in sprostitve uvoza. Na
rodna banka Jugoslavije se po novem 
ne bo več košatila v vlogi mašilca de
ficitarnih proračunov, ukvarjati se bo 
morala z zaščito vrednosti in kupne 
moči dinarja. Skratka, po prvi oceni 
bi bilo treba v Jugoslaviji odpustiti 2 
milijona ljudi. Predvsem na območju 
pod srbskim vplivom. Jugoslovanska 
gospodarska reforma ne more uspeti 
brez strahotnega odrekanja vseh Ju
goslovanov. To odrekanje pa bo po
nekod kljub socialnim programom na 
meji preživetja. Tega se v teh okoljih 
še kako zavedajo in hočejo zato Mar
koviča in njegov program vnaprej 
onemogočiti, kontinuiteto države pa 
vsaj začasno omogočiti z novimi pre
razdelitvami. Dokler še bo kaj deliti. 
Kajti če Markovič začne svoje pome-
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tanje, ko bodo ljudje ob kruh, potem 
novo komponiranim liderjem ne bo 
lahko pojasniti, da brezposelnežem 
pač ne morejo pomagati. Odpadel bo 
tudi vedno dobrodošel namig, da so 
vsega krivi Slovenci in Hrvatje. Kajti 
hudo bo tudi v teh dveh sicer gospo
darsko stabilnejših republikah.

In vendar je Markovičev program 
(z nekaterimi izboljšavami) edina pot 
Jugoslavije v Evropo in svet. Tisti, ki 
ga skušajo spodnesti (zdaj jim pride 
prav velika inflacija, ki gotovo ni Ma- 
rakovičevo maslo), si morda tudi zelo 
žele v Evropo. Toda tja lahko pridejo 
samo kot emigranti. Če hočejo ostati 
doma in na oblasti, in za to pravza
prav gre, so lahko njihov ekonomski 
program samo skupni kotli, okoli ka
terih med odmori med iskanjem ne
nehnih sovražnikov rajajo ljudstva, ki 
so se zgodila.

M. BAUER

Ustanovljena Meščanska 
zelena stranka — Dolenj

ska proga
LJUBLJANA — Pripadniki Eko

loškega zbora in Zveze zelenih na Slo
venskem so prišli do spoznanja, da je 
čas zrel, ko je treba reči bobu bob. In 
tako so se v sredo, 4. oktobra, zbrali na 
trgu ob znamenitem ljubljanskem Šuš- 
tarskem mostu in na zborovanju, ki so 
ga oplemenitili s kulturnim programom 
in z demonstracijo zoper ekološki holo
kavst na sončni strani Alp, ustanovili 
Meščansko zeleno stranko.

Dobili smo torej novo združenje, ki 
vnaša še več pestrosti v siceršnjo razslo
jenost slovenskih združenj z bolj ali 
manj politično poudaijenimi programi. 
Ne glede na to, da se zastavlja vpraša
nje, čemu se zeleni Slovenije ne morejo 
združiti v eno gibanje in so razdeljeni na 
dvoje, kot da bi se zavzemali za povsem 
drugačne programe, pa je dejstvo, da se 
Meščanska zelena stranka v svojem 
programu poleg ostalega zavzema tudi 
za ekološko ustrezno gradnjo nove do
lenjske hitre proge in ima že zaradi tega 
člane in simpatizerje tudi med našimi 
ljudmi.

ZELENA OBVESTILA
LJUBLJANA — Republiški komite 

za varstvo okolja in urejanje prostora je 
začel izdajati bilten Zelena obvestila, s 
katerim želi izboljšati stike z javnostjo 
in prispevati k večji zavesti o potrebno
sti varovanja naravnega okolja, v kate
rem živimo. V Zelenih obvestilih, ki ne 
nameravajo nadomestiti mnogo bolj 
reprezentančne in s tem dražje ter manj 
dostopne revije Naše okolje, bodo ob
javljali najnovejše informacije o varstvu 
okolja.

Na vrhove še zmeraj sije sonce
OKROGLA MIZA O 

PLANU
RIBNICA — Te dni, okoli 15. okto-

Zveza komunistov na lokalni ravni izgublja podporo, na republiški pa dobiva
KRŠKO — Ali se bo partija spremenila ali pa je ne bo. Tako približno bi bilo 

mogoče strniti več kot triinpoiurno razpravo na seji občinskega komiteja ZK
Krško 3. oktobra v Krškem. Predmet razprave je sicer bila priprava na volitve 
v organe partije, na konferenco ZK, na kongrese itd., vendar je razprava segala 
širše in dlje od teh mejnikov.

Vendar se je partija tako v občin
skem kot v republiškem merilu spre
menila že sedaj, le da še nihče ne ve prav 
natančno, kam se bo usmerila v pri
hodnosti. Dosedanje spremembe so 
vidne in izmerljive med drugim tudi v 
tem, da upada število članov ZK. Teh je 
v krški občini za priblližno petino manj, 
tako da so nekatere osnovne organizaci
je tako rekoč na meji življenjskega mi
nimuma. Iz vrst ZK izstopajo celo učite
lji. Toda po drugi strani vsi komunisti, 
tako bivši kot sedanji, pa tudi tisti, ki to 
niso bili nikoli, podpirajo republiško 
vodstvo. Torej se kaže vse večji razko
rak med partijo na lokalni in republiški

ravni. Medtem ko je partija na slednji 
močna in učinkovita, zlasti po sprejetju 
ustavnih amandmajev, je partija na lo
kalni ravni šibka. V ocenah delovanja 
osnovnih organizacij je moč zaslediti 
občutke nemoči, malodušja in neza
upanja. Mnogi komunisti ne najdejo 
več prave vsebine dela. Te ocene so 
tembolj kritične, kjer je odpovedala tu
di povezava med občinskim vodstvom 
in osnovno organizacijo. Zaraai takega 
stanja v ZK se manjša število članov 
zlasti med delavci, mladino in strokov
nimi kadri.

Ker je stanje tako, se bodo morali v 
krški občini temeljito spoprijeti s ka-

j Ljubljansko 
| pismo

Dogovorna 
ekonomija ni 
padla z neba

Izrael ima uporabno 
formulo za zmanjšanje 

inflacije
LJUBLJANA — Dogovorna 

ekonomija, o kateri tako veliko go
vorimo in ki nam je napravila toli
ko škode, ni padla z neba, marveč 
smo jo ustvarili mi, botrovalo pa ji 
je marsikaj. Tega tragičnega posku
sa, ki nas je stal milijarde dolarjev, 
nismo opravili skrivaj, marveč prav
nasprotno, z velikim pompom in
slovesnimi izjavami političnih vod
stev in ekonomskih ustanov.

Kaj je sploh bila dogovorna eko
nomija? Že izrazje povsem zgrešen
in neroden, ker ne daje prave podo
be. Ne gre namreč za nikakršno ne
spretno definirano dogovorno eko
nomijo, marveč za novo obliko 
istega, nam že dobro znanega 
administrativno-planskega gospo
darstva dirigiranega tipa, ki so se 
mu odpovedale celo najbolj dog
matične države. Dogovorna eko
nomija je bila vir neučinkovitega 
dela in nedela, neskončnega »dogo
varjanja«, politikanstva in adminis
triranja, vse to pa je prineslo več 
papirja kot blaga, 1000-odstotno 
inflacijo ter nov val birokratizacije 
gospodarstva z najnižjo storilnostjo 
v Evropi.

Ena izmed manjših posledic tak
šnega birokratsko-etatističnega gos
podarstva je brez dvoma svojevrst
na kartelizacija manjšega števila 
delovnih organizacij z monopolnim 
položajem na trgu, ki so s samo
upravnimi sporazumi preprosto do
ločale cene na našem že tako ome

jenem trgu in si tako pridobile 
monopol.

Malokdo v svetu pa tudi pri nas, 
kjer že cene vsak drugi dan silovito 
narastejo, še ni slišal za tako imeno
vani izraelski čudež in si ga želel tu
di pri nas. Tej mali državi je 500- 
odstotnc inflacijo, ki se je hitro 
bližala 1000 odstotkom, v enem le
tu uspelo znižati na 20 odstotkov.

Kako ji je to uspelo?
Izraelski primer iskanja izhoda iz 

krize je pokazal, da brez podpore 
delavcev in sindikata ne more biti 
uspešen noben protiinflacijski pro
gram ali gospodarska reforma, vsaj 
v celoti ne. Reforma je bila uspešna 
prav zato, ker so bile prvič v zgodo
vini Izraela vse strani enote. Sindi
kati so se zavzeli za vladni program 
in prepričali delavce, daje odpove
dovanje nujno in da naj ne stavkajo. 
Delodajalci so se odpovedali svo
jim dobičkom. Združili sta se celo 
izraelska politična desnica in levica. 
V nasprotju s tem pa Argentincem 
boj z inflacijo ni uspel. Oblast ob 
sebi ni imela sindikatov; stavke so 
jih pokopale.

In kako naj bi bilo (bo) pri nas?
Odločni in koreniti protiinflacij

ski ukrepi da, zamrznitev ne! Tako 
je mnenje kakih desetih uglednih 
ekonomistov iz vseh republik in 
pokrajin v Tanjugovi anketi o ome
jevanju inflacije.

Vsa inflacijska žarišča je treba 
dušiti z odločnimi, celovitimi in 
učinkovitimi ukrepi, ki so tudi brez 
zamrznitve nekakšna terapija s šo
kom. Tudi jugoslovanski ekonomi
sti so prepričani, daje glavni pogoj 
za zmago v protiinflacijski bitki po
litično soglasje, kar pomeni trden 
dogovor zveznih enot za spremem
be tako političnega kot gospodar
skega sistema.

Usklajenost mnenj seveda tudi za 
ekonomsko vedo ni koristna, toda 
anketa je le pokazala, da obstaja so
glasje ekonomistov glede najpo
membnejših točk protiinflacijske 
politike. Ekonomska pravila igre so 
namreč znana in v svetu preverjena, 
zato jih ne more ignorirati nihče, ki 
mu je kaj do svojega znanstvenega 
ugleda in veljave.

V. BLATNIK

drovsko politiko v ZK. Da bo to trd 
oreh, med drugim zgovorno priča poda
tek, da bodo težko dobili sekretarja 
komiteja v naslednjem mandatnem ob
dobju. Ob razpravi o kadrovskih pro
blemih je bilo slišati tudi predloge, naj 
bi se profesionalni aparat v ZK zmanj
šal, a postal bolj učinkovit. Enako veja 
tudi za občinski komite in njegovo 
predsedstvo, ki naj bi zmanjšalo število 
svojih članov. Profesionalnejše delova
nje pa pomeni, da bi partija lahko zapo
slila tudi poklicnega političnega delav
ca, ki bi opravljal politično delo po 
poklicnih merilih, tako kot to počno v 
sodobnih političnih strankah.

Skratka, v partijskih vrstah je priča
kovati še veliko razprav, kakšna naj bo 
ZK v novih razmerah. O vsem pa se 
bodo člani ZK iz krške občine lahko še 
temeljito pogovorili na pripravah na 
programsko-volilne konference.

J. S.

bra, bo v Ribnici okrogla miza o pred
laganih spremembah dolgoročnega ob
činskega plana. Spremembe so take, da 
zadevajo tako rekoč vsako podjetje, 
službo in slehernega občana. Tako pri
čakujejo na primer, da bodo ekologi 
predlagali svoje rešitve za posege v pro
stor (hidromelioracija Bistrica I) itd. 
Okroglo mizo bo sklicala SZDL. Za 
področje kmetijstva bo med drugim po
trebno strokovno pojasniti, zakaj se 
zmanjšuje v občini stalež živine; kaj je 
res v govoricah o pretirani kemizaciji, 
saj spet drugi trdijo, da je poraba umet
nih gnojil znatno pod republiškim po
vprečjem; kakšna bo usoda načrtovanih 
hidromelioracij in komasacij itd.

V TERMAH 
BOLJE ZASLUŽIJO

ČATEŽ — Nad nizkimi osebnimi 
dohodki se v Termah ne bodo več pri
toževali, če bodo plače ostale na sedanji 
ravni oz. v sedanjem razmerju do ne
mške marke. Pred tremi meseci so vpe
ljali nagrajevanje po delu in znanju. Za 
več dela dobijo zaposleni večje plačilo, 
v osebni dohodek pa sodi poslej tudi 
osebna odgovornost.

NOVA HIŠA PRAVICE — Petkove otvoritve novih prostorov trebanjske 
enote novomeškega Temeljnega sodiča so se udeležili številni predstavniki slo
venskega sodstva, med njimi predsednica Vrhovnega sodišča SR Slovenije 
Francka Strmole-Hlastec m republiški sekretar za pravosodje in upravo Janez 
Zajc. Slednji (na fotografiji v sredini) je poudaril, da se pri nas zavzemamo za 
svobodo v pravni državi in ne za anarhično. Ustanova pravne države je pravo
sodje in to potrebuje za delo sodišča. (Foto: M. Luzar)

Sodišče je pretekli dolg
V Trebnjem odprli nove prostore Temeljnega sodiš

ča Novo mesto-enote Trebnje — Priznanje
TREBNJE — »Z današnjo otvoritvijo 

ustvarjamo normalne razmere za delova
nje enote Temeljnega sodišča v Trebnjem. 
Hkrati izpolnjujemo obveznost, ki nam jo 
je dal republiški sekretariat za pravosodje 
in upravo leta 1978 z ugotovitvijo, daje za 
verifikacijo prostorov trebanjskega sodiš
ča potrebno pridobiti razpravno dvorano 
in dva pisarniška prostora,« je dejal na 
petkovi otvoritvi novih prostorov trebanj
skega sodišča Maks Kurent, predsednik 
izvršnega sveta SO Trebnje.

Kot je navedel v nadaljevanju po
zdravnega govora, je začel trebanjski 
občinski izvršni svet leta 1987 akcijo za 
gradnjo poslovno-stanovanjskcga bloka. 
S tem objektom naj bi omogočili normal
ne delovne razmere sodišča, dobili po
trebna stanovanja, predvsem za strokov
njake, omogočili združitev strokovnih 
služb sisov in občinske uprave in odprli 
vrata širitvi storitvene obrti v izpraznjenih 
prostorih stare osnovne šole. »Pri realiza

ciji tega projekta je prihajalo do neljubih 
zapletov, ki smo jih rešili, tako da je bilo 
junija 1989 izdano uporabno dovoljenje,« 
je poudaril Kurent. Med drugim je še izre
kel zahvalo republiškemu sekretariatu za

• Na otvoritveni slovesnosti so izro
čili simbolični darili upokojenemu 
predsedniku višjega sodišča v Kopru 
Jožetu Troštu in upokojenemu pred
sedniku koprskega temeljnega sodiš
ča Karlu Štruklju ter republiško pri
znanje prof. dr. Jožetu Lokarju za 
vlogo na področju psihiatrije.

pravosodje in upravo za 50-odslotno fi
nančno soudeležbo v 4,4 milijarde vredni 
naložbi  v sodišče ter Gradbenemu podjet
ju Grosuplje za solidno opravljeno grad
njo objekta. Maks Kurent je nanizal še ne
kaj podatkov o razvoju trebanjske občine.

M. LUZAR

C Naša anketa

Vsaka ugodnost dobrodošla
Jesen je za mnoge prelep letni čas. V kleti in shrambe se selijo celo

letni darovi narave. Seveda pa je to tudi vse bolj čas velikih skrbi za 
mnoge družine, saj prenekatera le s čarovniškimi sposobnostmi še zrn® 
re sestaviti konec s koncem pri teh naših cenah, ki večinoma vse že pi®" 
segajo tiste v razvitih sosednjih državah ob sedem do desetkrat ntžp 
naših plačah. Po dopustu, ki si ga tako lahko privošči vse manj družin, 
velikih izdatkih za (brezplačno!) šolo, kurjavo je tu tudi nakup ožim®; 
ce, brez nje ne gre. Kdor le more oz. ima kje kakšno zaplato zemlje, s. 
kar in kolikor se le da, pridela sam. To mnogo ceneje sicer ni, res p&fi 
daje enkraten strošek jeseni manjši. V prenekaterem kolektivu^112' t 
kup ozimnice, krompirja, jabolk, čebule itd. še vedno skrbi sindikat 
sindikati imajo zaradi večjih količin tudi nekaj popusta in tudi možnost 
plačila v dveh obrokih. Vsaka taka ugodnost danes zares velike 
pomeni.

JELKA VOVČKO, likvidatorka v Me
talni na Senovem: »Ozimnica je dokaj velik

k

strošek, pomagamo si tako, da stvari nabav- U 
Ijamo postopoma. Zdaj smo že kupili 200 M ppl
kilogramov krompirja, ki je bil še po 5.0$ fjjjj J®
din. Kupimo tudi jabolka, paprike, kumare 
Jabolk kupimo okrog 5 gajb, ko jih zntanj ^ 
ka, jih sproti dokupujemo. Kupimo t
kil paprike, ki jo vložimo, 10 kil kumar, čez 
leto pa smo pripravili marmelade, komp®e
in drugo. Brez ozimnice seveda ne gre, take ^ SQ
privarčujemo marsikak dinar.«

MIRO ŠKUFCA, vodja Hladilnice KZ 
Krka Novo mesto: »Za prodajo ozimnice 
smo letos poslali ponudbo vsem sindikatom 
v delovnih organizacijah in odziv je večji 
kot lani. Mislim, daje vzrok v tem, daje le
tos manj domačih jabolk, naši sadovnjaki v 
Šentjerneju pa so obilno obrodili. Do sedaj 
smo že prodali 200 ton jabolk, 50 ton 
krompirja, 30 ton čebule in 2 toni česna.
Sindikatom omogočamo plačilo v dveh 
obrokih. Naša ozimnica ni draga, jabolka 
ponujamo v povprečju po 11.000 din za ki
logram, po takšnih cenah pa bodo le do 
konca tedna.«

MARICA JONOZOVIČ, predsednic" 
sindikata v sevniški Jutranjki: »Ozimnic) 
zelo potrebna za naše delavce, ker imam0' 
tekstilni industriji v primerjavi z drugi1" 
panogami, sploh pa z negospodarstvo®.
slabe plače. K sreči imajo naši vodilni 
umevanje za sindikat, zato smo lahko de
lavcem ponudili meso in moko celo s p®c 
lom v treh otrokih, nabavili pa smo tu® 
pralni prašek in čebulo. Delavci so zado
voljni tudi s kakovostjo blaga.«
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JOŽICA STRMAN, upokojenka s Ča
teža: »Na srečo si večino ozimnice pridela
mo na svojem vrtu, kar nam manjka, pa 
kupimo pri znancih. Stroški so tako porasli, 
da sva morala z možem vezati denar v ban
ki, da sva tako vsaj nekaj prihranila. Sicer 
pa sva sama, oba v penziji in nama je lažje 
kot prej, ko so še bili otroci. Mlajše družine 
se mi kar smilijo, še posebno tiste, ki so od
visne od nakupa ozimnice v trgovini. Če je v 
taki družini zaposlen le eden, potem je sploh 
težko.«

VIKA PIRC, učiteljica matematike \ .-jj 
OŠ Trebnje: »V šoli sem naročila komf#* ‘ ^-vt 
kije bil cenejši kot drugje in je bil nakup j? ^
rej ugodnejši. Sicer ozimnice ne bom k"P! . ^ 
la, dobila jo bom na domači njivi. Ko P j. ^
mpnam opno o7unnion co ml 7H1 CCfiv (• nmerjam cene ozimnice, se mi zdi, da ce® 
sindikalno ozimnico niso posebno ugod" 
ampak blizu cenam ozimnice v trg°'V 
Zato je pravzaprav vseeno, kje kupiš- M 
nim, da nabava ozimnice ne sme bi’i glaV 
naloga sindikata, kot je bila včasih.«

ANDREJ GRABRIJAN, gozdar iz Met
like: »Na sindikalno ozimnico se nisem ni
koli zanašal, večino vsega, kar potrebujeva, 
z ženo sama pridelava pri vikendu. Le 
krompirja morava pol kupiti. Tudi kakšnih 
100 litrov slivovke skuham in pridelam 4 
hekte vina, prašiča pa kupim. Za zimo smo, 
skratka, preskrbljeni. Midva z ženo imava s 
tem veselje in gotovo bi si lahko večina po
trebno ozimnico pridelala sama.«

I

BOŽIDAR MESARIČ, učitelj in P(*J 
sednik sindikata na OŠ Stari trg: ”5 _
je za zaposlene na naši šoli prek zadrug®^ 
bavil jabolka, drugo ozimnico lahko Jl^J,
sami nabavijo v bližnji trgovini KZ. J* v 
ka so vsi vzeli, ker so letos slabo obroč 
teh krajih. Jaz sem včasih redil prašič"’ ^ ]t 
daj ga nimam kje. V družini smo trije, y 
zaposleni in si ozimnico kupujemo spr° 
bloku za ozimnico ni prostora in kie 
pretople.«

JOŽE PERKO, delavec v skladišču
Name v Kočevju: »Za ozimnico je v našem 
kolektivu spet poskrbel sindikat. Vendar 
prejšnja leta nisem kupoval prek sindikata, 
ker sem v glavnem vse pridelal sam, saj sem 
s podeželja, iz Koprivnika. Letos pa je bila 
letina bolj slaba in sem kupil krompir pri 
drugih zasebnih prodajalcih, jabolka pa 
bom nabavil prek našega sindikata.«

LADO MATE, varnostni inženir v«», 
su v Ribnici: »Naša sindikalna org8IV ^[k, 
je poskrbela za nakup krompirja, J" 
čebule in paprike, gotovo bo tudi za Jo
ške polovice, kot je lani. Imajo stalne®^ 
bavitelja, kakovost je zelo dobra ' 
sprejemljive. Krompirje bil po 6.50°’ ^ 
la po 2.900 din kg itd. Kar brez pobu<£ pfi. 
dikata prihajajo prodajat še drugu -j^ 
mer suho meso, sokove in celo te
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Spet lepši časi za zadružništvo
Slovesnost ob 45-letnici KZ Črnomel, prve slovenske kmetijske zadruge, ki je 
bila ustanovljena med vojno — Upanje, da se bodo stvari v kmetijstvu uredile

ČRNOMELJ — Na razširjeni slavnostni seji zadružnega sveta Kmetijske 
zadruge Črnomelj so v petek, 6. oktobra, proslavili 45-letnico ustanovitve čr
nomaljske kmetijske zadruge, prve tovrstne zadruge v Sloveniji. Ustanovljena 
je bila 8. oktobra 1944 v tem belokranjskem mestu, in to na podlagi sklepov 
zasedanja Slovenskega narodnoosvobodilnega sveta.

k. Malo možnosti za 
lik IZVOZ SADJA

— Letošnji pridelek 
^ odla ku Evropi bo za 14 odsL manjši 
^ fkn nske8a (rekordnega), prav tako pa 
lf' Ali an^tUt" brušk, in sicer za 11 odst. 
nJ" i za ci° P001611' večje izvozne možnosti 
' |vnr^°VeilS*C0 ^dje, ima letos po- 
'el »L-n.°‘e.,in°. odgovarja za Kmečki 
5te »osti Z' ™*lko Kranjc s poslovne skup
ka d 23 sadje, krompir in vrtnine. Trdi, 

bollt 'zvo.zne možnosti za hruške, za ja- 
skem tPa 6 delno, saj je moč na evrop- 
Mril ®u Prodati le jabolka sort jona- 
N maloktar'Tovrstnih Jabolk je pri nas

;novdm[žkTtržn7c1
ra()i'/>0ne^e'Je^ so prodajali solato in 
zefc 130 ‘5 000 do 20.000 din kilo, 
po&f0 6.500, stročji fižol 
<W ,Vfizo1 v zrnJU P« 110.000 in 
c, F° 30.000 din. Jabolka so kup- 
kilo seVx, ‘ P° 8 000 do 18.000 din 
lorfe Po 20.000 in slive po 
50 nno , ln' Loniek smetane je bil 

'6ošiwt d-n’ 23 kisle smetane so 
»ra?°d'nje odštele 80.000 din. Kilo- 
& KkuteJe veUal 60.000 do 80.000 
- ■ kostanj je stal 30.000 din kilo.
likrfv 6 E'*° 6 000 din. Kilogram leš- 
stoiWJtStal 50 °00 din. Na stalnih

*■ enotttBhmS°HimeliM™ P° 5 000 din 
in kiim8r°Zd-*e P° 35.000, paradižnik 

to j 50.oooa- ^ mandarine po

J1°gram.
krompir po 8.000 din

Direktor Kmetijske zadruge Črnomelj 
inž. Niko Požek je v svojem govoru orisal 
pot, ki jo je ta zadruga prehodila v 45 letih. 
Na prvem občnem zboru seje v takratnem 
sokolskem domu v Črnomlju zbralo več 
kot 200 udeležencev, nova zadruga pa je 
imela kmetijski, vinarski, sadjarski, čebe
larski in trgovski odsek. Po osvoboditvi so 
poudarjali, daje zadružništvo pot do bla
gostanja. V zgodnjih petdesetih letih je bi
la velika zagnanost za razvoj zadružništva 
in skrb družbe za večjo kmetijsko proiz
vodnjo. V obdobju agromelioracij so izkr
čili več kot 250 ha steljnikov, glavna de
javnost črnomaljske zadruge pa je postalo 
pitanje govedi. Vendar danes ugotavljajo, 
da takratni veliki napori niso bili ne delav
cem zadruge ne kmetom nikoli poplačani. 
Po letu 1970 so začeli intenzivneje razvija
ti zasebno kooperacijsko proizvodnjo, do 
leta 1984 so ob pomoči takrat ustanovlje
ne pospeševalne službe zgradili preko 
2000 novih hlevskih stojišč, 250 silosov, 
kupili okoli 1500 traktorjev in tako se je 
prejšnja ekstenzivna reja goveje živine 
spremenila v intenzivnejšo proizvodnjo 
mesa in mleka. Do leta 1977je bila zadru
ga enovita, potem seje organizirala v več 
temeljnih organizacij, od lani pa je spet 
enovita.
»Spremenjena zvezna ustava, še posebej 

pa pravkar sprejeta dopolnila k slovenski 
ustavi nas navdajajo z upanjem, da se bo
do razmere uredile tudi v kmetijstvu,« je v 
svojem govoru med drugim dejal pred
sednik Zadružne zveze Slovenije Leo Fre
lih. »Ustava in zakon ponovno uvajata 
zadružno lastnino kot lastnino zadružni
kov, v katero se država ne bo vmešavala. 
Zadružništvo je najstarejša, najbolj razšir
jena in zgodovinsko najbolj preizkušena 
oblika gospodarskega povezovanja kme
tov, ki temelji na načelu samouprave in 
samopomoči. Ob pripravi nove zadružne

• Tako nasmeten ni noben žep, da 
ga ne bi krčmar očistil

• Z enim bokalom je odrasel člo
vek pol močnejši, z dvema pol 
slabejšl

• Marsikateri gruntec je že po gr
lu odplaval

IZVIDNIK V KUPČIJI
Kriu?KiUpne ‘n Prodajne cene v KZ 

■ Novo mestoi Min es,°
puiein 0 pitano 8°vedo (MPG) odku- 

I % a č? ™eso po 136.250 din za kilo v 
I 2. kw,iasi’,v„1 ■ klasi po 132.878 din, v 

1125 sila- 29-107 din >n izven klase po 
I odst v,- ■ , 3e cene so za približno 15 
?Moška Je,’ kot so bile pretekli teden, 

na ^OOna- M Pitanje plačujejo po 
J CLmza kilo ž,ve teže, ženska po
n ‘ ^'Prašiče"11 l~*Cta M zako' P° 84.000or 
i'
ri- I P°lovii

'00.000
zakol po 84.C 

odkupujejo po 80.000 do
din za kilo žive teže, svinjske 

i' 'rT? pa Prodajajo po 210.000 din.
; in v ^"Tinice v Krkinih prodajal- 

ostau hladilnici na Cikavi so ta teden 
bolka aesPrcmenjene in se dobijo ja
ta ky,P° £en> °d 9.500 do 14.000 din 
r SOnh- ,°mPlr za ozimnico je po 
i Po 1? oon j^bula po 3.500 din ter česen 
i--na zalog; ^'n ^ Krka zelja nimajo

PI*e 'n Prodajne cene v M-
' MPr »,nat KrSko

odkupujejo v ekstra klasi po

110.000 din za kilo, v 1. klasi po
107.000 din, 2. klasi po 104.000 din za 
kilo. Kot novost navajamo to pot cene 
krav, ki jih v 1. klasi plačujejo po
100.000 din za kilo, v 2. klasi po 95.000 
din za kilo in izven klase po 80.000 din 
za kilo. Teleta so ta teden po 75.000 din 
za kilo žive teže, svinje plačujejo po
90.000 din za kilo. Prodajalec živine 
lahko odkupi goveje polovice po ceni
192.000 din za kilo, svinjske polovice 
brez nog in glave pa so po 210.000 din 
za kilo.

Cene ozimnice so enake kot pretekli 
teden in bodo zdržale še ves ta teden. 
Jabolka so od 11.000 do 14.000 din, 
krompirje po 8.000 din, čebula in česen 
sta po 5.000 in 13.000 din, zelje pa po
5.000 din.
• SEJMIŠČE V BREŽICAH — Na 
sobotnem sejmu so imeli naprodaj 
117 do 3 mesece starih in 43 starejših . 
prašičev. Prodali so 73 mlajših in 14 
starejših. Cene enih in drugih so zna
šale 75.000 do 80.000 din za kilogram 
žive teže.

Kmetijski nasveti
^rek lahko zamenja koruzo
!otJedobJe0^OJila na-a P°'ja: Zaradi svojih odlik seje razširila celo bolj,

i razr!ler *n kjer ni na voljo zadosti vlage. Kljub dobremu hibrid-
j bolje 'n Prav' oskrbi ne daje pričakovanega pridelka, zato bi bilo
f Kmer u 0 nadomestila kaka druga krmna poljščina, 
i Vrezui, a str°ka zdaj kot nadomestilo ponuja krmni sirek, kije dal do- 
! Ie dal v na Poskusnih poljih sušnega dela Vipavske doline. Krmni sirek
1 ^rje »i P.ddclek silažne mase na hektar, imel pa je tudi več beljakovin, 
I Vek ■ S1'aži, kiji beljakovin že tako primanjkuje, še posebej pomembno. 
! 'iiatač na.su^ni zemlji in ob suhih rastnih razmerah primernejši zato, ker 
j V) ast ,na polovico manjši transpiracijski koeficient, ali drugače pove

di, |fast P°trebuje pol manj vode.
I krn,a ternal'vne poljščine, ki lahko n'e8k, ki lahko nadomestijo koruzo, prištevamo po-

fistn° b^^1 s'tka še sirek za zrnje, sladkorni sirek in sudansko travo. K

S^OUTRETl PRESLICO? — V pšenici seje razrasla preslica; kak- 
'hco Stj°P.lyo naj uporabijo proti njej nan jivi, na kateri nameravajo za pše- 
?» Preši''' koruzo, sprašuje bralec J. L. — Odgovarjamo: v pšenici deluje 

, * bo|j{,,'C? herbicid lentagran, ki pa rast le ustavi, preslice pa ne uniči, zato 
( N glif,.P° žetvi, torej na stmišču uporabljate roundup v večji dozi ali 
i (6 do 81 na ha). Še največji uspeh da zatiranje preslice v koruz-
i *reha *vku, kjer se uporablja sutan 6E v količini 61 na 1 ha, temu pa je 
k ^hilio v3*’ ^ L5 do 2 kg atragina T — 50. Pripravek je treba zadelati v 

r ! : SaJ *eden dni pred setvijo. Razen kemičnega zatiranja priporoča
>e | u*h,ev >n razkisanje (apnjenje) zemlje, na kateri rada raste presli-
* 0 Pa je primeren jesenski in zimski čas.

Pokadi0 krrne in da ne bi bilo vse odvisno le od letine koruze. To se je 
''^hzii? v 'anski suši, ko je nastopilo sušno obdobje prav v času na- 
dobjij ■ neJ5e rasti. Razvoj rastlinje suša zmotila v najobčutljivejšem ob- 

zmanjšala pridelek za tretjino, ponekod pa celo za polovico.
Inž. M.

zakonodaje bi morali upoštevati tista na
čela klasičnega zaružništva, ki so se v pre
teklosti v svetu izkazala za uspešna in so 
primerna tudi v naših razmerah. Seveda

pa bo družba morala zadružništvo eko
nomsko krepiti, kot to delajo povsod po 
svetu,« je dejal Frelih.

Na koncu so zaslužnim delavcem in 
članom Kmetijske zadruge Črnomelj po
delili priznanja, prisrčen kulturni program 
pa so pripravili učenci črnomaljske glas
bene šole.

A. BARTELJ

45 LET KMETIJSKE ZADRUGE ČRNOMELJ — Na slavnostni seji zadruž
nega sveta KZ Črnomelj ob njeni 45-letnici je Leo Frelih, predsednik Zadružne 
zveze Slovenije, med drugim poudaril, da je zadružništvo najstarejša, najbolj 
razšiijena in zgodovinsko najbolj preizkušena oblika gospodarskega povezo
vanja kmetov. (Foto: A. B.)

Se od kmetije še da živeti?
Odgovarjajo rejci krav in dobitniki priznanj

TRŠKA GORA — Na srednji kme
tijski šoli Grm je ob razstavi plemenske 
govedi Zadružna zveza Slovenije pode
lila priznanja najboljšim kmetom in 
kmetijskim strokovnjakom za njihov 
prispevek k razvoju kmetijstva v Slove
niji. Med enaindvajsetimi dobitniki iz 
vse Slovenije so bili tudi štirje iz našega 
območja: Janez Kastelic iz Mirne Peči, 
Anton Zidar iz ribnice, Ivan Knez iz 
Krškega in inž. Jože Maljevič iz Metli
ke. Dva Dolenjca, ki sta bila prisotna na 
podelitvi, smo povprašali, kaj jim po
meni priznanje in kako gledajo na raz
mere v kmetijstvu.

JANEZ KASTELIC z Malega Vrha 
pri Mirni Peči dela na kmetiji že 60 let. 
Ima 8,5 ha obdelovalne zemlje, v hlevu 
pa 30 glav živine. V lanskem letuje z 18 
kravami dosegel svojevrsten rekord.

t s w
Janez Kastelic

Oddal je 93.000 litrov mleka: »S sinom 
Alojzom, kije po poklicu inženir kme
tijstva in je pustil službo v tovarni, sva 
sedaj skupaj zagrabila kmetijo in mis
lim, da mi bo poslej lažje. Kmečki kruh 
je še zmeraj trd, in če ni prave volje in 
upanja ter ljubezni do zemlje, potem se 
na kmetiji ne splača delati. Priznanja 
sem vesel in mi pomeni več kot kup 
denarja.

ANTON ZIDAR iz Sušja pri Ribni
ci je prejel priznanje za največje hlevsko 
povprečje oddanega mleka v Sloveniji, 
ki znaša kar 9218 litrov mleka na kra
vo. V hlevu ima tudi kravo, kije sloven
ska mlečna rekorderka in je lani dala

ANTON MURGELJ z Daljnega 
Vrha ni dobil priznanja Zadružne zve
ze, zato pa se lahko pohvali, da je na 
razstavo pripeljal štiri krave in kar dve 
spravil med nagrajenke. Kravi Cunja in 
Cilka sta bili odlično ocenjeni. »V hlevu 
imam deset glav živine. Vesel sem, da 
mi pri odbiranju pasemskih krav po
magajo pospeševalci živinoreje. Tudi 
sam vidim večji rejski uspeh v yečjem

Anton Murgelj

prizadevanju rejcev, v selekcijskih pro
gramih, na razstavah in takšnem oce
njevanju živine. Seveda pa ne bi bilo 
odveč, če bi rejci ustanovili tudi svoje 
društvo in se vključili v rejsko zvezo.«

J. PAVLIN

EN
HRIBČEK 
BOM 
KURIL..

Ureja: Tit Dobersek

Še o potrebni 
popravi mošta 
s sladkorjem

Sredi oktobra bomo potrgali 
najbolj pozno zorečo in najbolj raz
širjeno vinsko sorto dolenjskih go
ric, žametno črnino, glavno sorto za 
dolenjski sviček. Zaradi lepih sonč
nih dni v prvem tednu oktobra bo 
žametovka pridobila nekaj več na
ravne sladkobe, kot smo v septem
bru pričakovali, vendar za dober 
cviček še vedno premalo. Zato bo 
treba mošt iz grozdja žametne črni
ne primemo dosladkati po nasvetih, 
napisanih prejšnji teden v tej rubri
ki. Le tako bomo pripravili dober 
cviček.

Poprava mošta in strokovno delo 
in zahteva znanje ter občutek za 
pravo mero. Vinogradnik mora 
sam na osnovi meritve sladkobe 
pridelanega mošta odločiti, ali naj 
mošt popravi s sladkoijem ali ne, in 
odmeriti količino sladkoija. Urad
no je to delo nemogoče pravilno 
predpisati, saj je pridelek (zlasti le
tos) od vinograda do vinograda zelo 
različen.

Dolenjski vinogradniki večino 
pridelanega vina porahijo zase, pa 
tudi večji pridelek prodajo doma
čim potrošnikom, torej pridelek ne 
pride v poštev za prodajo na tuje tr
žišče. Vemo daje vino, ki ga podjet
ja izivažajo, treba prilagoditi določi
lom tujih kupcev. Določila tujih 
kupcev naših vin pa seveda ne velja
jo za nas doma, zato je vsaka pri
merjava s tujimi zahtevami odveč.

Poprava s sladkoijem ni novost
Že Matija Vertovec v knjigi Vi- 

noreja za Slovence, izdani leta 
1844, piše, »da marsikateri Fran- 
cozje prikladajo (dodajajo) vsak
danjemu dobremu moštu cukra, 
sladino (sladkobo) v njem bolj zgo
stijo in iz njega močnejše vino 
naredijo.«

Dr. Josip Vošnjak v knjigi Umno

kletarstvo (Celovec 1873) 
že omenja merjenje sladkobe mošta 
s klosterneuburško pa tudi 
z Oechsleyevo moštno tehtnico s 
pripombo, daje vsakemu vinorejcu 
neobhodno potrebno, da ve, koliko 
cukra ima mošt, kajti po tem se mo
ra ravnati pri ravnanju z moštom in 
vinom, saj pokušnja mošta z jezi
kom ne zadostuje. Ta pisec navaja 
podatke merjenja sladkobe mošta iz 
svojega vinograda na južni strani 
Pohorja (Vrhole pri Slov. Bistrici) v 
letih 1867— 1971,ki jih zaradi za
nimivosti navajam. Leta 1867 je v 
tem vinogradu mošt pridobil 18% 
sladkorja, vino je ocenil kot srednje 
dobro; 1968. leta je mošt imel 26% 
sladkobe, vino je bilo izvrstno za 
buteljke; leta 1869 je mošt dosegel 
19% sladkobe in je bilo vino oce
njeno kot srednje dobro; leta 1870 
je mošt dosegel 17% sladkobe, vino 
je bilo ocenjeno kot dobro namizno 
vino; leta 1871 je mošt dosegel 15% 
sladkobe, vino pa je bilo ocenjeno 
kot slabo in kislo. V tem vinogradu 
je dr. Vošnjak gojil le bele, izbrane 
sorte vinske trte. V omenjeni knjigi 
dr. Vošnjak piše o šaptaliziranju vi
na (po francoskem ministru Chap- 
talu). Chaptar je prvi svojim roja
kom svetoval, naj v slabih letih 
poboljšajo mošt z dodajanjem slad
korja. Naravoslovci so v tem času 
že ugotovili, da alkohol nastaja iz 
sladkorja in da ga najdemo v vinu 
toliko, kolikor je sladkorja v moštu.

Anton Kosi v knjigi Umni kletar 
(Celovec 1901) piše, da so že Grki 
in Rimljani sladili slab mošt z me
dom, preveliko kislino pa odprav
ljali z ogljikokislim apnom. Isti av
tor svetuje izboljšanje mošta z 
dodajanjem sladkorja, podobno, 
kot svetujemo tudi danes.

Tudi ve druge medvojne in po
vojne strokovne knjige o kletarstvu 
omenjajo popravo moštov s slad
korjem kot nujno strokovno delo za 
pridobivanje dobrega vina, ki je v 
navadi na celotnem severnem vino
rodnem območju Evrope. Sladka
nje, poprava mošta zato ni nič 
posebnega.

T. DOBERŠEK
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Vse dozori, samo grozdje ne sme
Sladkanih vin ne bomo mogli izvažati — Pri trgatvi so najbolj nedisciplinirani Do

lenjci — V Posavju bodo morali zamenjati kisle sorte za slajše_______
BIZELJSKO — Z bioanalitikom magistrom Mitjem Kocjančičem se posav

ski vinogradniki najpogosteje srečujejo pred trgatvijo. V Kmetijskem inštitutu 
Slovenije, kjer se med drugim ukvaija s kontrolo vin, enoloških sredstev ter 
žganih pijač za uvoz in izvoz, je odgovoren za ugotavljanje sladkorne stopnje v 
grozdnem pridelku, za svetovanje časa trgatve in morebitno dosladkanje vin v 
okoliših posavskega vinorodnega rajona.

Anton Zidar

14.000 litrov mleka. »Kljub tako do
brim rezultatom se od kmetije še ne da 
dobro živeti. Kmetijstvo dopolnjujem s 
suhorobarsko dejavnostjo ih tako ust
varjam dodatni dohodek, da lahko 
kmetujem. O kmetijski politiki ne bi 
rad govoril, saj je bilo že preveč brez
plodnih razprav, vesel pa sem sprejetja 
slovenskih dopolnil k ustavi. Sem kmet 
in Slovenec z dušo in telesom.«

POMISLEKI OB 
MELIORACIJI

GLOBOKO — Melioracijski po
stopek na območju med Piršenbregom 
in Slopnim pri Globokem je v brežiški 
občini že stara zadeva. Po projektu, kije 
bil narejen marca letos, naj bi meliorira- 
li 16 ha kmetijskih površin. Po predvi
devanjih bi se dela morala pričeti že ta 
mesec, vendar skupščina odloka o tem' 
še ni sprejela, saj krajane Globokega ob 
posegu mučijo nekateri dvomi. Do za
pletov je prišlo, ker krajani Globokega 
smatrajo, da bo investitor po določe
nem proizvodnem programu na melio- 
riranih zemljiščih izdelal tudi bazene za 
oroševanje in namakanje svojih nasa
dov na Piršenbregu. Globočam so se 
zbali, da ob teh posegih ne bo primerno 
urejen odtok vode iz namakalno- 
oroševalnih površin.

Rumeni plaveč, šipon in žametovka 
so sorte, ki tam redno ne dozorevajo in 
jih bodo morali vinogradniki čimprej 
zamenjati za sorte z večjo vsebnostjo 
sladkorja. Leta 1992, ko ne bodo mogli 
več izvažati sladkanih vin v EGS, se hi
tro bliža, zato delajo po vsej Sloveniji 
poskuse z novimi sortami.

Tudi na Bizeljskem ima Slovin po
skusni nasad v sodelovanju s kmetij
skim inštitutom. V njem preučujejo no
ve klone renskega rizlinga, šipona in 
belega pinota ter novih sort optima 
zweigelt in blauburger. Nekatere od 
njih so že prišle v izbor, od drugih to 
pričakujejo. Ustrezati morajo organo
leptični in kemijski analizi, pomembna 
pa je tudi rodnost in odpornost do vre
menskih razmer.

Mag. Kocjančič je zadovoljen z odzi
vom proizvajalcev za to vrsto poskusov.

Vse štiri okoliše posavskega rajona do
bro pozna, sa jih obiskuje že dvanajst 
let. Med novimi sortami, kijih vpeljuje
jo, so lahko tudi stare, ki so nekoč že bi
le v sortnem izboru in so pozneje izpad-

je ugodno predvsem za zweigelt kemer. 
Zweigelt je križanec šentlovrenke in 
modre frankinje, kemer križanec ren
skega rizlinga in modrega tirolana. 
Druge sorte še preučujejo. Vsako vino 
iz preizkušene sorte gre v dveh ponovit
vah na detajlno v laboratorij in na or
ganoleptično oceno pred 10-člansko 
komisijo.

S čim je mošt dosladkan, s saharozo 
ali grozdnim koncentratom, ugotovijo s 
pomočjo nuklearne magnetne resonan
ce in samo v izredno slabih letinah ba 
bodo proizvajalci po letu 1992 lahko 
izboljšali z grozdnim koncentratom.

J. TEPPEY

PRED SLOVINOVO KLETJO NA 
BIZELJSKEM — Inž. Boris Koruza 
iz. Kmetijskega inštituta v Ljubljani 
vsak teden meri sladkor v moštu iz 
poskusnih sort. Med njimi so beli pi
not, bakhus, kemer, modri pinot, 
zvveigelt in scheurebe.

Mag. Mitja Kocjančič

le, ali pa novi kloni že uveljavljenih sort. 
Posamezne sorte spremlja skupaj s Slo- 
vinovimi strokovnjaki po pet let, nakar 
dajo mnenje zveznemu komiteju za 
kmetijstvo oz. njegovi komisiji za pri-

• Grozdje je po Kocjančičevih iz
kušnjah in mnenju drugih strokov
njakov edina kmetijska kultura,ki jo 
ljudje potrgajo še zeleno. Pri trgatvi 
najbolj nedisciplinirani Dolenjci, naj
večje težave pa imajo z vikendarji. Ko 
gre trgat prvi, se drugi zaženejo v vi
nograde takoj za njim. Pri nas je rok 
trgatve zakonsko sicer urejen, ni pa 
posledic, medtem ko v drugih evrop
skih državah dosledno izvajajo tudi 
sanckije.

znavanje sort. Preden izdajo dovoljenje 
zanje, jih še oni spremljajo tri leta, je po
jasnil Kocjančič.

Po njegovi oceni je posavsko območ-

Slovenija
Moja dežela.

Nič za izvoz
Navdušenje splahnelo

Od dobrih nameno v se ne da ži ve
ti Tudi od pohval ne, ampak od de
janj. Sadovi posavskih obetov za 30 
ton suhega sadja to jesen so močno 
okleščeni Zmanjkalo je denarja in 
moči, da bi izpeljali zamisel o do
datnem zaslužku na kmetijah in ka
že, da temeljne organizacije koope
rantov zadeve niso zgrabile na 
pravem koncu. Polni sadovnjaki 
neškropljenega sadja ne bodo dali 
pričakovanega dinarja, predvsem 
pa ne marelice, ki so to leto izredno 
bogato obrodile.

Najdlje so prišli v sevniški občini, 
kjer so se v TOK resneje oprijeli 
napotkov in pridobili za načrt vsaj 
eno kmetijo ter poskrbeli za pravo
časno izdelavo peči V krški občini 
je začetnik obetavne zamisli ostal 
sam brez izvajalca za sušilnico, v 
brežiški občini pa sploh niso še ni
kogar pridobili. Tudi brošura z na
vodili za sušenje sadja, ki naj bi bi 
izšla  pri Kmečkem glasu, ni zagle
dala belega dne. Stvari niso stekle, 
kot so si zamišljali na Zadružni zve
zi Slovenije. Prvotno navdušenje je 
splahnelo ob denarnih in drugih za
držkih. Nemci pa že povprašujejo po 
suhem sadju in se bodo morali obr
niti drugam, pri nas ga nl

J. TEPPEY
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IZ NKŠIH OBČIN iliiiiil' IZ NKŠIH OBČIN
Gradbena afera še brez pike na i
Novomeška občinska skupščina sprejela sklep o oblikovanju neodvisne komisi- 
_______ je, ki bo vsestransko analizirala novomeško »gradbeno afero«

NOVO MESTO — Čeprav je imela novomeška občinska skupščina za sejo 
S. oktobra na dnevnem redu vrsto pomembnih gospodarskih zadev, je bila če
trtkova seja (zaradi nesklepčnosti prekinjena po treh urah in pol) pa tudi njeno 
petkovo nadaljevanje povsem v znamenju ene točke: informacije o ustavitvi 
kazenskega postopka zoper Boštjana Kovačiča in Jožeta Preskarja, oz. novo
meške gradbene afere, ki so jo delegati, po vzdušju sodeč, počasi že siti.

Seja se je začela z začudenja vrednim 
zapletom. Zbor združenega dela in zbor
krajevnih skupnosti sta soglasno podprla 
predlog predsednika skupščine Francija 
Salija, da bi le-ta delala na skupni seji, saj 
je bila večina točk dnevnega reda za vse 
enaka, poseben razlog za to pa je bila prav 
»gradbena afera«, ki so jo tudi ob odsta
vitvi takratnega predsednika skupščine 
Boštjana Kovačiča in predsednika zbora 
združenega dela Jožeta Preskaija pred 
dvema letoma in pol obravnavali na 
skupnem zasedanju. Družbenopolitični

oblast, je še zmeraj pri koritu, član mafije, 
dinastije, kako je njega dni izganjal hudiča 
iz univerze itd.

• Na končuje skupščina sprejela ne
kaj sklepov. Menila je, da sploh ni 
treba glasovati o ponujenem odstopu 
Francija Šalija, ker z afero nima no
bene zveze. Zavzela se je za vsestran
sko analizo primera ter sklenila ime
novati nevtralno komisijo, ki bo to 
naredila. Zahtevala je, da pristojni 
nadzorni organi pripravijo poročila o 
delu organov za notranje zadeve ter 
obeh javnih tožilstev (novomeškega 
in ljubljanskega) pri vodenju kon
kretnega postopka, analizo svojega 
delovanja v tej zadevi pa naj bi pri
pravile tudi vse družbenopolitične 
organizacije v občini in izvršni svet.

zbor pa je temu nasprotoval, kar se res zdi 
čudno, saj bi bil prvi pogoj za udarec stal
nim trditvam o političnem obračunu od
prta razprava o tej temi pred vsem dele
gatskim skupščinskim avditorijem. Šele z 
usklajevanjem so se potem le dogovorili 
za skupno zasedanje.

Najprej je Franci Šali zatrdil, da je iz 
gradiv razvidno, da skupščina ni z niko
mer obračunavala, da se ni šla političnega 
procesa, ampak seje na osnovi dobljenih 
gradiv in pobud odločila za razrešitev, da 
bi vse življenje in delo v občini teklo nor
malno. Pri tem ni šlo za pritiske na delega
te, kar pa bi sicer lahko raziskala komisija 
za družbeni nadzor. Poudaril je tudi, daje 
sedaj skupščina pred tem, da stori vse, da 
bo rehabilitacija obeh odstavljenih funk
cionarjev imela stvarno, ne pa le verbalne 
vsebine. Za olajšanje tega delaje tudi po
nudil svoj odstop, za katerega je po Šalije- 
vih besedah dodaten razlog ta, da senči 
podobo organa, na čelu katerega je, če 
ljudje o njem lahko prebirajo le, kako je z 
veseljem prevzel funkcijo, si prigrabil

OČISTIMO OKOLJE
NOVO MESTO — V občini Novo 

mesto je spomladi pod vodstvom 
komiteja za urbanizem tekla akcija 
Očistimo svoje okolje. Namen te akci
je ni bil samo v tem, da svoje okolje 
očistimo le enkrat letno. Zato je spet 
čas, da v krajevnih skupnostih po
novno pripravijo organizirano očiš
čevalno akcijo in da se lotijo zanemar
jenih dvorišč, zelenic in drugih javnih 
površin. Kjer je potrebno, naj popra
vijo in prepleskajo ograje, žlebove in 
fasade hiš, tako bodo naši kraji, trgi in 
mesto obiskovalcem in nam vsem 
prijetnejši.

15 ton 
solidamosti

Uspela solidarnostna 
akcija za laško občino 
— Od krompirja do 

denarja
METLIKA — V solidarnostni 

akciji za pomoč prizadetim po neur
ju v občini Laško, ki jo je vodila
občinska organizacija Rdečega kri
ža, so na Suhorju, Radoviči, Boža- 
kovem, v Drašičih, Rosalnicah in 
Podzemlju zbrali 15 ton poljskih 
pridelkov, od tega 12 ton krompir
ja. Krajevni organizaciji RK Metli
ka in Gradac pa sta zbirali denar. V 
Gradcu so zbrali 11.570.800 din, 
od tega je Danica Ceijanc darovala 
1.000.000 din. V Metliki so zbrali 
35.054.000 din, na Radoviči in Su- 
hotju poleg pridelkov še 1.810.000 
din, v Podzemlju pa 500 tisočakov, 
kolikor so prispevali tudi zaposleni 
v metliški enoti Ljubljanske banke. 
Zbrani material so v Laško odpelja
li s kamionoma Kmetijske zadruge 
in Beti, slednja pa je podarila še svo
je izdelke v vrednosti 50.000.000 
din. Komet pa blago v vrednosti 5
milijonov dinarjev. 

Kiot rečeno, so kmetijske pridel-
eljali v Laško, zbranike takoj odpelja 

denar, skupaj 48.810.000 dinatjev, 
pa nakazali občinski organizaciji 
Rdečega križa Laško.

Oglasil se je tudi temeljni javni tožilec 
Niko Bricelj in spomnil, daje njegova za
konska dolžnost, da začne kazensko pre
iskavo, če so za to podani razlogi. Material, 
ki gaje takrat prejel, je to terjal. Rekel je, 
da je v celoti pripravljen odgovarjati za 
svoj del preiskave in zatrdil, da v tej fazi ni 
bilo nobene napake. Zavrnil je očitke, da 
je s svojim ravnanjem sprožil javne pole
mike. Zadeva seje po Novem mestu zače
la glodati, kot še marsikaj, je rekel, ko so 
organi za notranje zadeve prijeli prvega od 
osumljenih, in pa potem, ko je dal infor
macijo skupščini, ker je iz ravnanja enega 
od osumljenih sklepal, da bo uveljavljal 
delegatsko imuniteto. Od sredstev javnega 
obveščanja sta povsem skopo informacijo 
dobila Delo in Dolenjski list. Bricelj seje 
zavzel za posebno neodvisno komisijo, ki 
bo raziskala celotno zadevo (pri tem je 
oporekal, da bi v njej sodeloval prof. dr. 
Bavcon, kije kmalu na začetku komenti
ral zadevo, ne da bi videl spise), posebno

ČESTITKE LESKOVCU — Ob 
45-letnici osvoboditve Leskovca 
in občinskem prazniku te z No
vim mestom pobratene srbske 
občine so občinska skupščina in 
družbenopolitične organizacije 
novomeške občine poslale prebi
valcem leskovške občine čestitko 
z najboljšimi željami za vsestran
ski razvoj in napredek.

še, ker je prepričan, daje tudi tožilec po
treben rehabilitacije po vseh napadih in 
diskvalifikacijah, ki jih je doživel.

Boštjan Kovačič je v svojem nastopu 
ponovno zatrdil, da je šlo za politični 
osebni obračun, da so bili po krivem ob- 
dolženi deležni metod tega totalitarnega 
sistema, ki mu je vse oblast, človek pa nič. 
Kot dokaz osebnega obračuna je napove
dal podatek, daje pogodbo podpisala tudi 
njegova žena, pa je niso niti enkrat zasliša
li, niti nikjer obravnavali. Spraševal seje, 
kdo je vznemirjal javnost, in se tudi zavzel 
za posebno neodvisno komisijo, ki bo zna
la poiskati pot do popolne osvetlitve doga
janja na novomeški politični sceni. Pose
bej pa je odmevala trditev, »da je bila 
začetna koordinacija oz. koalicija, ki je 
spremljala oz. izvajala celoten potek doga
janja, raven medobčinskega sekretaija ZK 
Uroša Dulaija.«

Zaradi tega seje drugi dan seveda želel 
oglasiti Uroš Dular, delovno predsedstvo 
je hotelo dati na glasovanje predlog, da zanj 
izjemoma podaljšajo razpravo, a so se de
legati razburili, naj jo za vse ali nikogar. 
Podaljšali so jo za vse. Dularje seveda za
nikal Kovačičeve obtožbe. Rekel je, da 
medobčinski svet ZK o tem ni nikoli raz
pravljal, on pa je kot sekretar reagiral 
dvakrat, obakrat na zahtevo Boštjana Ko
vačiča. Prvič je ta na sestanku pokrajin
skega komiteja za SLO in DS (katerega 
predsednik je bil po funkciji Dular) dva 
dni pred izbruhom afere razpravljal o ne
ustreznih postopkih novomeške UNZ v 
zvezi s sumničenji občanov, tega pa na 
Dulaijev poziv ni konkretiziral. »Drugi 
razgovor o tem sem imel dan po izbruhu 
afere, na Kovačičevo zahtevo mu je pri
sostvoval tudi sekretar OK ZK Novo me
sto Jože Floijančič. Boštjan je zahteval, 
naj ga ZK zaščiti, jaz naj bi posredoval. In
tervencijo sem odklonil, na kar je Kovačič 
dejal, daje tako stališče nevzdržno, da ZK 
mora zaščititi svoje člane in daje prejšnji 
sekretar preprečil pregon, ko je imel zaple
te zaradi lesa v KZ Žužemberk,« je razla
gal Dular, kije tudi čestital Kovačiču kot 
sociologu, ki daje dokazal, kako briljant
no se da oblikovati javno mnenje, če se 
nekaj ljudi malo potrudi. Kovačič je na to 
odgovoril, daje zdaj dodatno in dokončno 
prepričan, da je šlo za politični obračun z 
njim, ter da to, da o zadevi ni bilo razprav 
na uradnih sestankih, ampak se je o njej 
dogovarjalo v pisarni, dokazuje logiko to
talitarnega sistema. Oba sta še enkrat za-

RAZPRAVA 
O KANDIDATIH

NOVO MESTO — V osnovnih 
organizacijah ZK v novomeški 
občini imajo do 15. oktobra čas za 
razpravo o evidentiranih kandida
tih za novo vodstvo občinske orga
nizacije ZK, za posamezne organe 
in za delegate na višjih ravneh or
ganiziranosti. Pri tem OK ZK po
sebej opozarja na dosledno upošte
vanje kadrovskih kriterijev, pred
vsem določila o prednosti mladih 
strokovnjakov. Občinski komite bo 
še naprej štel 30 članov, za predsed
nika sta evidentirana Miro Berger 
(GIP Pionir) in Jovo Grobovšek 
(Zavod za varstvo naravne in kul
turne dediščine). Za sekretaija pred
sedstva OK ZK so evidentirani: se
danji sekretar Jože Florjančič, 
Bogdan Mali, Boris Zajc in Adolf 
Zupan, s tem da sta vsaj slednja dva 
že zavrnila kandidaturo. Novomeš
ki OK ZK tudi meni, da sta medob
činski svet ZK in medobčinsko štu
dijsko središče preživeli metodi dela 
in daje v skladu s prenovo potrebno 
poiskati sodobnejše, učinkovitejše 
in racionalnejše rešitve.

SREČANJE KRAJANOV 
V ŠMARJETI

GLASBENA ŠOLA V 
OKVIRU OSNOVE ŠOLE 

METLIKA

trdila, da bosta na voljo posebni komisiji, 
ki očitno ne bo imela lahkega dela.

Z. LINDIC-DRAGAŠ

Še en poskus sanacije Novolesa
Novomeška občinska skupščina sprejela sklep o uvedbi začasnih ukrepov druž- 
________ benega varstva v Novolesovem tozdu Finalna predelava lesa

NOVO MESTO — Delegati novomeške občinske skupščine so na petko
vem nadaljevanju za četrtek, 5. oktobra, sklicane, pa po treh urah in pol zaradi 
nesklepčnosti prekinjene seje sprejeli sklep o uvedbi začasnih ukrepov družbe
nega varstva v Novolesovem tozdu Finalna predelava lesa, v katerem je zapo
slenih 1.150 od 2.900 Novolesovih delavcev.

Z ukrepom so odstavili v. d. direktor
ja tozda, začasno omejili posamezne 
samoupravne pravice delavcev, razpu
stili komisijo za delovna razmetja ter 
imenovali začasni kolektivni organ, v 
katerem so: Goran Delajkovič, Tomis
lav Goijup, Bojan Bencik in Bojan Mi
kec, vsi iz Novolesa. To ekipo naj bi 
okrepili tudi z zunanjimi člani.

Skupščina je še zahtevala od delovne 
organizacije in njenega vodstva, da v 
času trajanja ukrepov družbenega var
stva poskrbi za finančno konsolidacijo 
tozda, od vseh strokovnih služb v Novo-
lesu pa, da pomagajo začasnemu poslo
vodnemu organu. Priporočila je prenos
kadrovsko-socialne funkcije na začasni 
organ, LB TDB pa, naj se aktivno 
vključi v finančno sanacijo tozda. Spre
jeta je bila tudi pobuda občinskega sin
dikata, da se mora v sanaciji zagotoviti 
produktivno zaposlenost in s tem pri
merne osebne dohodke.

Pobudo za ukrep družbenega varstva 
je dala Novolesova sindikalna konfe
renca, po natančni proučitvi jo je pod
prl občinski izvršni svet in tudi družbeni 
pravobranilec samoupravljanja, pa tudi 
skupščinska komisija za družbeni nad
zor, kije pri tem spomnila, daje že ne
kajkrat opozarjala, da morajo pristojni 
organi bolj tekoče spremljati problema
tiko ozdov, zlasti tistih, ki poslujejo z iz

gubo že več let. Tako je tudi z Novole- 
sovo proizvodnjo finalne predelave 
lesa, ki se v večjem delu od leta 1985, 
ko so se začele težave predvsem zaradi 
prepolovljene vrednosti tečaja dolaija 
ob večinskem izvozu tovrstnih Novole
sovih izdelkov na ameriško tržišče, ni
kakor ne more izkopati iz rdečih številk.

Novolesov direktor Vili Pavlič je de
legatom med drugim dejal, da doslej 
tudi v Novolesu niso naredili vsega 
kljub nekaj sanacijskim programom in 
poskusom. Morali bodo zagotoviti po
slovanje z minimalnimi stroški in zalo
gami, spoštovanje rokov in najboljšo 
kakovost. Le to daje možnost izvoza, ki 
je za to proizvodnjo edina perspektiva. 
Neomejene solidarnostne odgovornosti 
ne more biti več, posamezni programi 
morajo biti vsak zase sposobni samo
stojnega življenja. Zaenkrat se osebni 
dohodki še zagotavljajo solidarnostno, 
delo tozda FPL namreč ne daje osnove 
niti za nizke osebne dohodke pod po

vprečjem panoge. Z ukrepi družbenega 
varstva morajo v Novolesu najprej do
seči pozitivno tekoče poslovanje, le-ti 
naj bi bili podlaga tudi za »omehčanje« 
bank, da se vključijo v finančno sanaci
jo, in za pridobitev sovlagateljskega ka
pitala, predvsem tujega. V okvir ukre
pov sodi tudi hitrejša kadrovska obno
va, vsega tega pa se, po Pavličevih
besedah, delovna organizacija zaveda, 
da mora prevzeti velik del odgovornosti.

Z. L.-D.

KZ ŠIRI KLAVNICO
METLIKA — Dela pri razširitvi in 

posodobitvi metliške klavnice tečejo po 
načrtu in naj bi bila končana do konca 
tega meseca. Hlev za govejo živino in 
prašiče je že narejen, dobili so tudi že 
večino opreme. Kljub gradnji delo
klavnici vseskozi teče naprej, le pred
koncem bodo morali prenehati in bodo 
ta čas klali v črnomaljski klavnici. Vsa 
dela bodo veljala okoli 5 milijard dinar
jev in v glavnem so to sredstva metliške 
Kmetijske zadruge.

METLIKA — Na predzadnji seji 
zborov občinske skupščine so med dru
gim sprejeli sklep, naj poslej glasbena 
šola deluje v okviru metliške osnovne 
šole in ne več tako kot doslej, ko je de
lovala kot oddelek črnomaljske in no
vomeške glasbene šole. V skladu s tem 
je svet metliške osnovne šole sprejel 
sklep o razširitvi programa dela šole. 
Računajo, da bo verifikacija metliške 
glasbene šole izpeljana do novega leta.

V Zdravilih 
delajo zdaj 
noč in dan
Dodatna naročila

ŠMARJETA — V nedeljo, 15. okto
bra, se bo ob 14. uri pri večnamenskem 
domu pričelo veliko družabno srečanje 
krajanov Smaijete in Bele Cerkve s slo
vesnostjo ob priključitvi 377 novih telefo
nov v obeh krajevnih skupnostih. Ob tej 
priložnosti so prizadevni organizatoiji 
pripravili tombolo, srečelov in vinograd
niške igre, v katerih se bodo pomerile eki
pe Šmaijete, Zbur, Bele Cerkve in Šmar
jeških Toplic. Čisti izkupiček iz nedeljske
ga srečanja bodo namenili nakupu učne 
opreme za pravkar končane prenovljene 
prostore osnovne šole.

NOVO MESTO — V Zdravilih To
varne zdravil Krka že nekaj tednov de
lajo noč in dan s polno močjo. Avgusta 
so namreč dobili velika dodatna naroči
la za svoja zdravila, kijih morajo izpol
niti do sredine letošnjega decembra. 
Gre za posle, vredne okrog 30 milijo
nov dolaijev.

»Za letos smo načrtovali za 70 milijo
nov dolaijev izvoza in ta plan uresniču
jemo. Sredi avgusta pa so Krkina pred
stavništva na Zahodu pridobila dodat
na izvozna naročila za zdravila, pred
vsem za potrebe Sovjetske zveze. S tem 
se bo Krka letos povsem približala 100 
milijonom dolaijev izvoza, od katerega 
je prek 70 odstotkov konvertibilnega, še 
najbolj pomembno pa je, daje konver
tibilni izvoz za več kot 40 odstotkov 
večji od uvoza, saj smo tako manj 
občutljivi za vsakodnevno padanje 
vrednosti dinaija. Pomembno je, da so 
tuji kupci izbrali prav naša zdravila, kar 
govori o kvaliteti. Brez te in brez razvo
ja, brez vedno novih programov ne bi 
bilo izvoza in prihodnosti. Tega se v 
Krki zavedamo in v skladu s tem dela
mo,« pravi Krkin generalni direktor 
Miloš Kovačič.

Zaradi dodatnih naročil zdravil dela 
Krkina farmacevtika neprekinjeno, 
uvedli so drugo in tretjo izmeno, to pa 
jim je tudi omogočilo, da so se lahko 
vključili v reševanje problema odvečnih 
delavcev Iskre Tenel. Več dela, delo v 
izmenah seveda omogoča motivacijo 
delavcev, višje osebne dohodke in do
datne stimulacije.

»V Krki se tudi ne bojimo za naprej, 
ne bojimo se, da ne bi imeli trga za svoje 
izdelke. Seveda pa je treba na Dolenj
skem najhitreje rešiti problem oskrbe z 
električno energijo in plinom. Brez tega 
noben naš novi program nima perspek
tive, tudi sedanji ne dosti, in bi morali 
celo začeti razmišljati o selitvi Krke.

Miloš Kovačič
Takoj za elektriko in plinom je avto ce
sta, saj potem računamo, da bomo lažje 
prišli do kadrov. Sedaj jih je v Novo 
mesto izredno težko pritegniti. Nedav
no sta se na razpis za kemijske inženiije 
javila dva kandidata, v Leku pa 138!«, 
pravi Kovačič ter doda, da imajo tudi 
ekologijo (čistilna naprava) vseskozi v 
mislih kot obveznost.

Krka, trenutno eno redkih podjetij v 
novomeški občini, ki dobro posluje, se 
tudi ne izmika odgovornosti za zadeve 
širšega pomena. Pred kratkim je kupila 
hotel Metropol (in s tem pomagala Gor
jancem pri poravnavi obveznosti za na
jete tovornjake), ki bo njen nov 
poslovno-hotelski center. Delno ga bo
do razširili tudi v kare L na Novem trgu, 
ki ga sedaj gladijo in s prodajo katerega 
Pioniiju, kljub zelo vabljivi lokaciji, ne 
gre vse po maslu.

Z. L.-D.

OTROŠKI ŽIVŽAV 
NA OTOČCU

OTOČEC — V nedeljo, 15. oktobra, 
bo od 16. do 19. ure v motelski restavraciji 
na Otočcu spet zabava za malčke pa tudi 
starejše najstnike. Najmlajši bodo risali, 
tekmovali v zabavnih igricah, peli, an
sambel Miss Dior bo igral za ples, za vse 
pa bo poseben program pripravil čarovnik 
Jani.

Bo sedaj končno na vrsti šola?
V metliški osnovni šoli računajo, da bodo v naslednjem srednjeročnem obdobju 

končno lahko dozidali potrebnih pet učilnic — Sola kot središče kraja

DEŽURNE TRGOVINE
V soboto, 14. oktobra, bodo v No

vem mestu do 19. ure, drugod pa do 17. 
ure odprte naslednje prodajalne živil:
• v Novem mestu: Samopostrežnica v 
Šmihelu
• v Šentjerneju: Samopostrežba Mer
cator
• v Dolenjskih Toplicah: prodajalna 
Vrelec
• v Žužemberku: Market Dolenjka
• v Strži: Samopostrežba KZ.
• V nedeljo bo v Novem mestu odpr
ta od 8. do 11. ure prodajalna Pogača 
na Glavnem trgu 22.

METLIKA — S 701 učencem v tem šolskem letu je metliška osnovna šola 
največja tovrstna šola v Beli krgjini; skupaj s podružnično 4-razredno šolo na 
Suhoiju pa je 750 učencev. Že dolga leta se v tej šoli opetajo s prostorsko stisko, 
tako da ima polovica otrok od I. do 4. razreda, skupaj 6 od 12 oddelkov na 
razredni stopnji, pouk popoldne. To so v glavnem vsi otroci iz Metlike in bliž
nje okolice.

V naslednjem srednjeročnem obdob
ju računajo, da bodo te težave končno 
odpravljene. »Na vsak način moramo
to rešiti ali z dograditvijo šole ali kako 
drugače,« pravi ravnatelj Jože Mozetič.

moprispevka, kjer bi imela že dolgo na
črtovana razširitev šole prednost.

Sedaj pa ima prednost ureditev učil
nice za računalništvo. Te dni bodo do-

opravijo učenci višjih razredov v okviru 
družbeno koristnega dela. Radi bi, da bi 
bila dela končana do občinskega praz
nika; s tem bi bil zaključen kompleks 
športne dvorane ter zunanjih igrišč, kar 
bo veliko pomenilo ne samo za šolo, 
ampak predvsem za metliško športno 
življenje nasploh.

Dograditi bi morali 5 učilnic in vse, kar 
sodi zraven, vključno s preureditvijo 
kuhinje, tisto »kako drugače« pa je 
morda pouk v stari šoli, kjer so sedaj 
prostori DPO in zavarovalnice. Seveda 
je bolj smotrna rešitev dograditev, jasno 
pa je, da to ni možno brez novega sa-

bili 10 računalnikov, ki sojih plačali že 
spomladi, in to s pomočjo tako rekoč 
vseh delovnih in drugih organizacij iz 
Metlike. Prav sedaj urejajo tudi kletne 
prostore športne dvorane ter tri zunanja 
športna igrišča z atletsko stezo. Ta dela 
opravljajo s sredstvi metliške telesno- 
kulturne skupnosti, veliko dela pa

Poleg tega na metliški šoli deluje kar 
45 različnih interesnih dejavnosti in 
krožkov in marsikaterega vodijo zuna
nji sodelavci, kar je tudi eden od nači
nov povezovanja šole z okoljem. Na
sploh je moč reči, daje metliška šola vse 
pomembnejša kulturno in športno sre
dišče Metlike in cele občine.

A. B.

Novomeška kronika
JUGOBANKA

F1L
"etn( 
"ega C 
Tik_____________ Pred časom srt ^

tej rubriki nekajkrat omenili novom® ^ ^ 
podružnico Jugobanke oziroma °P°z5nga j
no nurtriioonAet nunnlonrvllllVrtSl U* .na neprijaznost, neprilagodljivost®' 
grobosti njenih uslužbencev. Na toie' 
gobanka odgovorila (v Pismih bral*' 
traktatom o odličnem poslovanju.« SCpa | 
je postalo jasno, od kod ugodne S*!T 
Mladina je namreč objavila, da dobi LUl 
čevalec pri Jugobanki na leto dobro« padlih 
stotkov manj obresti kot varčeval#*cesta.; 
Ljubljanski banki. Upamo, da bo Ju? ah se,
banka odgovorila tudi Mladini. vj,!0l'ip 

JEZIKI — Prejeli smo vabilo IM^h k p 
voz, naj prisostvujemo začetku doWMbrovoz, naj prisostvujemo zacetsu 
proizvodnje avtomobilov Renault ‘ ""'Jo fr 
bomo prišli tokrat in tudi kdaj kasneJ" 
sti, kije pisal vabilo, pa bi moralv. “ibelok, 
tudi največje multinacionalke vsaj aaPje ^
tnlzrviqrnrv rthraniain IokBIDCJ^L-t ,

(ime smo zamolčali, da ne bi kdo raz*®/r.(^ 
ložbe) smo videli žensko bluzo t0. tedaj 
Labod iz Novega mesta. Bluza je s®jfSIna|1j
m 111 trs n a Jinunpt/ alt’ rtrpvP/lpnO V S'milijona dinaijev ali, prevedeno v s’ 
no valuto, 350 DEM.

jj P° 4.C
Ena gospa je rekla, da so v n®"" ten tej 

mestno tržnico s svojo beračijo ■2 ki
UPoljald^vNovom^  ̂
neznanski. Večina se jih je pro'" ^ t 
kako bodo, ko pride čas, svoj« Proda 
čino prodajali (recimo) na "0,“ po j j

din in
ZA POLOVICO Očen,

DRAŽJI VRTEC ^
NOVO MESTO — S L okl0jkvje 

so se spet podražili vrtci v n0V^.bile h 
občini in prispevki staršev za da tu, 
otrok v njih, tokrat za 50 ods’. vtianie 
Nova ekonomska cena za b'valll Paiiruva cisuiioiiibica cena za a j, f «
jenčka v vrtcu je 4,767 milijona d', »ajbo 
otroka od dveh do treh let i) tal
jone din in za otroke od treh do Tc 
let 3,352 milijona din. Za «o, 
plačajo starši največ dobra dva n>;
na, za srednje 1,854 milijona m# L®™
prdšolske otroke 1,677 milijon*®. sta ’ 
teh zneskih je všteta celoma Preb,., preuj. 
vrednosti 684 tisoč din. Če otrok* 
vrtcu, odštejejo za hrano dnevno z

. J *nem
V času od 29. septembra do *■ j Je. Tu 

bra so v novomeški porodnišnici f javijj 
Bojana Zupančič s Tolstega vr ®v< 
Majo, Slavka Barborič iz Jurne j, P 'hc 
Iva, Ana Benkovič iz Obreza 'TL?*® 
nada, Dušanka Prah iz ŠethK1™^ u 
Manco, Zorica Vlahovič iz Uroj
— Dejana, Marica Peričak iz Jo, na
— Ivana, Mojca Kuhar iz DoM* * k>k i, 
kope - Majo, Daija Stipič iz
— Martina, Marinka Jankovič "*si s
nika — Aleša, Karmen Sarič jZ /■ um 
njega - Ulo, Majda Vlahov^,
nomlja
Straže - ...„e_____ ,... ^
Žužemberka — Sama, Daija ra Lj i Mj 
Zagorice — Aleša, Antonija N eeva. 
Velike Lahinje — Andrejo. . y’ ;*aka 

IZ NOVEGA MESTA: Sofl* p ^arjIZ, rSVJVCUA IVICO 1 A. “-.c. p —J
vak iz Stritaijeve 2 — Mitja,Jkai

Košak iz Cegelnice 75 — iJ"1 
Damjana Lavrič, Na lazu 5 — J 1 j

Čestitamo!

Sprehod po Met®
METLIKA BO DOBILA YMETLIKA BO DOBIL« • . pl 

KEM prvo zasebno špecerijo, kij^^:* |

prla na Mestnem trgu Branka y 
nekdanja poslovodkinja Mlad' ItljncKuanja posiovouiunja , •>

več hoditi na Jurovski Brcd-jLj, f Nil 
Mercator ni mogel storiti dolg* . 8aiicrcaior ni mogei »ionu —

'&LOVEKNEBLVERJEL,d»„if Si 
starega ročnega orožja v Gang L * “ti 
stavišču lahhko sproži razprav m,
teljicami v neki osnovni šoli. U . uuf j ',■»teljicami v neki osnovni šoli- o . |,gor j , " 
izrazile strah, da ogled razstave *n<
------ -- —• otrocih negativne tčcvzroči pri 
Kakšne

si bodo ogledali v črnomaljske K
nu sodobno orožje! - ni/g3'\ oU

TE DNI IMAJO V S
SKF.M MUZEJU V METLIKIitUp( 
ke dela, kajti jesen je čas,k°. vg|cfV, 
stavne prostore veliko °bisk. nezl>^ . rk 
domala vse Slovenije. Lepo urej ^ p Ja| 
si pridejo ogledovat tako odra- i> r 
šolska mladež. Prvi gredo P«'^t, ^
kupovat izdelke Beti in v v'nsL spo|’,‘j J5"kupovat izdelke Beti in v vi"5« poiU' mi 
di pa od spominske splošče do iref ^ 
kov. Kdo ima od obiska veC’ . .J'
posebej pojasnjevati. vP ct$', S 

DA .NFrACIJA, ‘HDA lINrLAL IJ A, V lov^- . 
nizki osebni dohodki delajosv°J^ soj S 
že na oko v metliških trgovin tože na oko v metliških trgo*»' .^ov, 
kaj dni pred izplačilom osebni fCM* 
domala prazne. Tudi tiste- Lji, d* •-» 
hrano. Trgovci vam bodo P°v, v ll

kažejo bolj žalostno podobo 
Morda le dan, dva po P‘aCI 1
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dr>--------------------------------------

IJlrnomaljski drobir p
M iltij

h^uariru^3^ — Na črnomaljski Ulici
1« I*'»ta'PrebivIiSe jC pred.k|;atkim sPelUd.rhl 
»alise voSl • °ra ' ajam- k,l h0d1!J0toni ■-0 P° teJ U*1C1'so nejevoljni, ker 

iVStla ™Prv j’MJe podobna luknja pojavi- 
ln^^ired dvema 'etoma. Ta pojav bi bilo 
5.S|bijofii{JJ>skkatk samo da v Črnomlju do-

d ~ Ob ogledu nove_osrednje
**?» nr„.?Idske.zb'ran'ce mleka v Črnomlju 
Skel a« Ljubljanskih mlekarn re- 

,Pom„ l0zblralnico dobivajo 12 let pre- 
r6 liki b|j° takrat gradili, bi jo v Met- 
^nČrnn^^™ -*e Metličani niso hoteli dati v 
°! Mai i C L j’mes v glavnem ni bilo denarja, 

rfktnaln6 V?eb kraj'n> vse manj mleka in 
st# d|u ga bomo videli samo na slikah.

^ Drobne iz Kočevja

jabnllf/"1111100 Lfompir po 8.200 din in 
S^r? P0 H ^ 13.000 din. V trgovini 
dol^HJavi imaJ° jabolk P« .12.500

. Ij(l2 g^P^jaj0 tudi Etine velike pakete

iflpSen«?150 din, medtem ko so
. rti* dali ha; te v'°ženega ananasa že razpro- 

proda,!! pa„so po 290.000 din. V zasebni

ločene o 6’23 katero pa še niso imeli do- 
5.000 din"6’ prav9° da bo po 4.000 do

°H Jerie^p. MRZLO - Te dni je Ko- 
i7med tlstltn‘ sl°venskimi kraji, kjer so 

, da tU(ijerjene najnižje temperature, seve-

ftSBasst&siva že
'Je ®,je paf t!r°InJfkro,mno deluje. V Kočevju 
ic\ najbolj 7,l° .•!' ^ centralno odgovorni 
4fl« ni) takiff iU_nj0 (seveda le v kurilni sezo-
•0S> te.x0 v w iuyaj najvtsje temperaiu- 
dilsj leto knr4 j? vztrajno ponavljajo iz leta v 
ml 'Temenu * ltn° m.enijo, da ob toplem 
a vi Škoditi "ekoliko toplote ne more 
jj' lem Pa bi bilo kuriti v mrz-
fj stanovan;' stanovalci odhajali iz toplih
^Prehladili mraz in bi se gotovo
9

$ ftibrtišltj zobotrebci
M deotent^aEn^ KASETI — Lastnik vi-,- Sntra Riha v —i ,i__ _

rtv laviji , nogometnih igriščih je v Jugos-
rttf.j Siovenpdn° h0*! v°jno stanje, ki seje za 
m PrihodnL^10 nekoliko kasno, šele s 
- * Take ir!0 re^ke "armade« za Bežigrad. 
ejČ Sl_0 jn b°do vsekakor poučne za

|P« KnaihG^r* — Vozniki predlaga
li :°k m Z «*“> Sodražica—Loški Po-
lc\. meno« l t0 na Slemena »podčrtali z ru- 
if, so v»a'so magistralne. Jesen je tukaj, 
Tx kom rum n° b°lj megleni, zato bi vozni- 
fe i thegli 71)r5,na črta pomagala, da ne bi v 
tje«! sebno »1, ceste m prave smeri. Še po- 
i#1, bvce vtevajo črto šoferji, ki vozijo de- 
pjat SIUzbo tn otroke v šole.

klli KRIŽIŠČA — Zaradinevarne’ Tt;. ^K<2JSCA - Zaradi

r* j ni, a šolar- ,kem Potoku železnice sicer 
'c-( Učenej/^m kljub temu grozi nevarnost. 
W na Hrih,,' P^lSjo iz Malega Loga do šole 
isf Učite];; •' Vdasih skoraj trčijo z medvedi. 
F lagajo na vienci se boje nesreče in pred- 

to ne „r 1 ?tr°ke vozili v šolo. Kaže pa, 
v vasi n ge- ker je od table do table obeh 

, < ^Šolski ""‘l3'9 km ali 100 m premalo 
Iri 'azdalian l,115'medtem ko je dejanska

"a^^SSsi£o4km0b'
Trebanjske iveri

° y) Sekatejj!,p ?1 KRUHEK — Pravijo, da so 
!ts, * >0dilni li„ 7aiVln bivši direktorji in drugi

0t8anizaJr“r'u 'z trebanjske občine razen v 
,rtt/1° delo ;Ja" m ustanovah, kjer združuje-

Š*n'h zasehe£tva’ pridn' tudi v sv9Jih 
j ir ''»hudidf-th obrtnih delavnicah. Časi

dim. l',’In vsakdo zveže mesec z mese- 
lof S^tter en/ ve 'n zna- To potrjuje tudi 
jjjt delno nrpi ga °d politikov, ki se občasno 
o 1(1 j9k°dsvni»' v trgovskega potnika in ko- 
.a* 7J tudi -J®8a delovnega mesta da napro
sil® Sko blago he ,n ^obno samoupravljal-

[Ah v oii ~ Potem ko sta se naš in Alba
mi ?'do uspt![alni skupščini v New Yorku 
jed' NPertuh, •*’se tud' v Ravniku pri Šen-
< !laostren 9"' tbi pri nJlh Pri51° do ka- 
zb'd 0'Čanj so „a mednarodnega prepira. Rav- 
otltt r,°Jaku t,. mreč še zmeraj gorki svojemu 
da1! r?r je 'v r,c ^e.bd udomil na tujem, ven-u- p Jc y .»• J . 1 uu'Jiiiii ud iiijCiii, ven-

^Si35S«ass>lgsUir. v^ro 7araso »zKopau oojno 
trr ^radiaa "J omenjene hiše in posebno 
- na P° prepričanju vaščanov

fj£ ‘ .^iini n.. P°gmšljivi javni poti. Ker do-

mmm
. PPlEGSt,*' m ne duha ne sluha. 

,df SnjskirruJSTV0 'N DRUGO - V 
vV0|'ko dmtv1' V zadnJcm času prodaja- 

m iNljivoT Žfcenega Premoženja, da je 
j}'• Tako Jf:™0 "1' zdajle še v svoji sejni 
Aj*8*tov n Z^avi^ s°sedu na uho eden od 
>ne ^rebn,a ne^avn* seji občinske skupš-

si.

i!
Posodobitev s tujimi posojili

V Uniorjevem obratu v Starem trgu imajo še 20 do 25 odst. rezerv — Dva milijo
na DEM za novo opremo — Razumevanje za obrat in kraj

STARI TRG — V Uniorjevem obratu v Starem trgu, kije prava tovarna, 
izdelujejo okoli 70 različnih, v glavnem vodoinštaleterskih orodij. Na leto nare
dijo kakih 250.000 kosov teh orodij, od tega daleč največ, okoli 150.000, cevnih 
klešč. Kar dve tretjini orodij, kijih naredijo v Starem trgu, Unior iz Zreč izvozi 
na zahodne trge, največ v Italijo in Kanado.

Že ves čas od ustanovitve tega obra- tivnost, saj mora delavec v enem šihtu
ta, se pravi sedem let, se število zaposle
nih vrti okoli 65 in tudi za naprej ne ka
že, da se bo povečalo, čeprav v teh časih 
ne bi bilo težko dobiti strokovno še tako
visoko usposobljenih delavcev. »Ne 
samo, da ne bomo zaposlovali novih 
ljudi, ugotovljeno je tudi, da imamo še 
20 do 25 odst. neizkoriščenih rezerv,« 
pravi vodja obrata Peter Madronič. 
»Da pa jih izkoristimo, to pa moramo 
narediti, sta le dve poti: ali odpuščanje 
ljudi ali povečanje produktivnosti. Smo 
izvozno usmeijeni, kakšne so zahteve 
tujega tržišča, pa se ve: kvaliteta, rok, 
cena. Če tem zahtevam ne moreš zado
stiti, potem nimaš tam kaj iskati.« Do 
konca tega leta bodo začeli proizvajati 
dvoje novih univerzalnih klešč in tako 
izpopolnili izbiro tega vodoinštalater- 
skega orodja. Računajo tudi na večje 
serije pri izdelavi teh klešč, s čimer bi že 
delno izkoristili rezerve. Prav majhne 
serije jim namreč zmanjšujejo produk-

PLESNA ŠOLA VABI
ČRNOMELJ — Plesna šola Novo 

mesto obvešča vse ljubitelje plesov, da 
bodo vpisovali v začetne in nadaljeval
ne tečaje za odrasle. Pričetek obeh bo v 
petek, 13. oktobra, začetnega ob 18.30, 
nadaljevalnega pa ob 20. uri. Tečaja 
Ijosta v prostorih osnovne šole Loka v 
Črnomlju.

OCENJEVALI 
USTAVNOST

RIBNICA — Na pobudo vaške 
skupnosti Goriča vas in zastopnice vasi 
Hrovače so te dni obiskali ribniško 
občino predstavniki republiškega ustav
nega sodišča, da bi ocenili ustavnost in 
zakonitost prostorskih ureditvenih ak
tov za centralno čistilno napravo Gori
ča vas in razširitev zazidalnega območja 
na Trgu Veljka Vlahoviča v Ribnici. 
Gre za spor, o katerem smo že večkrat 
poročali, zaradi katerega je lokacija či
stilne naprave spremenjena in pomak
njena bliže Ribnici. Načelna ugotovitev 
sodnikov, ki so si ogledali tudi novi na
selji Gorenje Lepovče in Grič, je, da v 
ribniški občini v zadnjem obdobju ni bi
lo večjih kršitev v zvezi s pozidavanjem.

ODPRTO PRVENSTVO 
V VOJAŠKIH VEŠČINAH

KOČEVJE — V organizaciji občin
ske konference ZRVS bo 14. oktobra 
dopoldne odprto prvenstvo v vojaških 
veščinah. To tekmovanje bo povezano 
z orientacijskim pohodom in ostalimi 
vajami. Organizator je povabil na tek
movanje ekipe iz Ribnice, Delnic in 
Črnomlja.

ZBIRALNE AKCIJE 
RDEČEGA KRIŽA

TREBNJE — Občinski odbor 
Rdečega križa Trebnje bo organizi
ral 16. oktobra od 7. do 12. ure od
vzem krvi v Mokronogu v kultur
nem domu, naslednji dan od 7. do 
13. ure bo krvodajalska akcija v 
trebanjskem zdravstvenem domu, 
18. oktobra pa bodo občani lahko 
darovali kri na Mirni, in to v 
osnovni šoli od 7. do 13. ure. 17. 
oktobra bodo vozili občane z Rde
čega Kala in Dobrniča na krvoda
jalsko akcijo v Trebnje. Poleg tega 
bo OO RK Trebnje organiziral 16. 
oktobra zbiranje starega papirja v 
KS Šentlovrenc, Trebnje, Veliki 
Gaber, Šentrupert, Mirna in Mokro
nog.

zamenjati dve, tri različna dela.
V firmi se resno pogovarjajo o poso

dobitvi opreme v tem strateškem obra-

STARŠEM NE BO 
USTREŽENO

OSILNICA, VAS-FARA — 
Starši učencev (skupno so le trije) 4. 
razreda osnovne šole iz Osilnice in 
okolice so predlagali vodstvu cen
tralne osnovne šole v Vas-Fari, naj 
bi se njihovi učenci ne vozili v šolo v 
okoli 20 km oddaljeno Vas-Faro, 
ampak naj bi obiskovali pouk v 
domači osnovni šoli v Osilnici, ker 
bodo tako šolarji dalj časa doma, ne 
bodo se mučili na poti itd.

Iz Vas-Fare pa so te dni prejeli 
odgovor, daje pač najboljša rešitev 
prešolanje učencev 4. razreda iz 
območja Osilnice v Vas-Faro, s či
mer se strinja tudi svet šole. V ob
razložitvi svojega sklepa so zapisali, 
da je dosedanja učiteljica Anica 
Štimec upokojena in daje na njeno 
mesto prišel diplomirani učitelj- 
pripravnik Davorin Majhenič, ki 
zdaj v kombinaciji uči učence dveh 
razredov. Če bi učil še učence 4. 
razreda, bi to slabo vplivalo na ka
kovost pouka in znanje učencev. Ni 
pa nobene možnosti, da bi na osil- 
niški šoli imeli čisti oddelek s tremi 
učenci, ker za kaj takega šola nima 
denaija.

J. P.

tu, za kar naj bi izkoristili tudi tuje kre
dite. Sedanja oprema je stara že sedem 
let in čeprav je bila takrat povsem nova 
in sodobna, je v tem času že zastarela. 
Za prihodnje leto načrtujejo nakup no
ve opreme in strojev v vrednosti okoli 2 
milijona nemških mark, z novo opremo 
pa bi lahko naslednjih šest, sedem let iz
delovali tudi najzahtevnejše proizvode 
iz programa vodoinštalaterskega orodja.

Sicer pa v starotrškem obratu po- 
udaijajo, da so odnosi v njihovi firmi ze
lo dobri in da Unior že vseskozi kaže ve
liko razumevanje ne samo za obrat, 
ampak tudi za Stari trg nasploh. Staro- 
trški Unioijev obrat pa je tudi že vsa leta 
eden najboljših delovnih kolektivov v 
črnomaljski občini.

A. B.

POHOD TERITORIALCEV
KOČEVSKO — Stalno zaposleni v 

vodstvih teritorialne obrambe občin re
gije Ljubljana-okolica so imeli pred 
kratkim dvodnevni pohod in poučni iz
let, na katerem so spoznavali pomnike 
NOB. Krenili so pešpd Baze 20 preko 
bolnišnice Jelendol, Žage Rog in skozi
pragozd do Podstenic, kjer so se srečali s 
predstavniki občinskih vodstev iz Ko-predstavmki občinskih vodstev iz Ko
čevja in narodnima herojema Jožetom 
Boldanom-Silnim in Andrejem Cetin- 
skim-Levom. Naslednji dan so obiskali 
najprej Banjaloko, nato pa so krenili do 
Osilnice, kjer je bilo poskrbljeno tudi za 
rekreacijo. Ustavili so se še v Papežih, 
nato pa na Ožboltovi domačiji v Belici, 
kjer so se srečali s teritorialskimi vodji iz 
hrvaških občin Čabar, Delnice in Vr
bovško. Pohod so nato nadaljevali do 
Cabra in Drage, zaključili pa v Loškem 
potoku, kjer so opravili tudi analizo 
pohoda, s katerim so bili v vseh pogle
dih zadovoljni.

MEHANIZIRANO SKLADIŠČE LESA — Novi Meles so odprli minuli teden v 
Podpreski v občini Kočevje (na sliki). Svečanosti pa so se udeležili mnogi gostje in 
poslovni partnerji. (Foto: J. Primc)

V Novosti 
vse po starem
ČRNOMELJ — Med tremi delav

ci, ki so že od začetka, se pravi od 
1960, v črnomaljskem obratu elitne 
konfekcije Novost iz Ljubljane, je tudi 
sedanji vodja obrata Janez Puš. V treh 
obratih Novosti, dveh ljubljanskih in 
tem v Črnomlju, je zaposlenih 100 
ljudi, od tega 23 v Črnomlju, črno
maljski obrat pa je najboljši obrat 
Novosti.
»Kljub temu pa se nam zadnja leta 

bolj slabo piše, plače so zelo slabe, 
med tekstilci v Beli krajini, ki so že ta
ko med slabše plačanimi, smo zadnji, 
in to kljub temu, da imamo veliko de
la in da delamo samo za tuje naročni
ke,« je povedal mojster Puš. Lani so za 
izvoz v tem obratu sešili okoli 11.000 
kosov oblačil, predvsem ženskih ja
ken, kril in nekaj plaščev, za domači 
trg pa 7.000 kril, ženskih oblek in 
plaščev; v prvi polovici tega leta pa so 
za izvoz sešili že 6.200 kosov, za do
mači trg pa 1.600. Zaradi slabega sta
nja na domačem tržišču povečujejo 
delo za izvoz. Tu gre izključno za sto
ritve, tako imenovani lohn posel, a je 
to v teh časih še vedno veliko bolje kot 
delo za domači trg.

■

Janez Puš
Slaba plat takega dela za tujega na

ročnika pa so majhne serije, če je 200 
kosov, potem je to že veliko, je pa v 
seriji tudi samo 50 kosov ali še manj; 
gre za tako imenovano butično proiz
vodnjo, skorajda že za delo po meri. 
Že to zmanjšuje produktivnost, poleg 
tega tuji naročnik uveljavlja voje de
lovne norme, zahteva najvišjo kako
vost, za delo pa so tako modeli kot tu
di materiali vse težji. »A vse to 
moramo zdržati, če hočemo imeti de
lo; po 40 do 50 plaščev na dan mora
mo narediti, če hočemo, daje kaj za
služka. Še sreča, da je večina naših 
šivilj kvalificiranih in da nas je tri četr
tine že več let tukaj.« Nič tudi ne kaže, 
da bodo prišli do ustreznih delovnih 
prostorov, kajti ti, v katerih so že od 
1963, so povsem neprimerni. »Kaj 
moremo, životarimo in komaj se pre
bijemo. Če bi naše šivilje dobile pri
memo delo drugje, potem bi že odšle. 
Tako pa...«, pravi Puš in se ob tem z 
nostalgijo sjx>minja časov izpred de
setih let, ko je Novosti še dobro šlo in 
je bilo 220 zaposlenih. A. B.

VODA IZ GLOBIN — V dolini po
toka Dušica pod Čatežem delavci 
Geološkega zavoda Ljubljana po
skusno vrtajo za vodo. Svedre bodo 
ustavili pri 150 metrih in pričakujejo, 
da bodo dobili pretok do 8 litrov vode 
v sekundi. V neposredni bližini zdaj 
še nedokončane vrtine je že ena 60- 
metrska z 10 litri vode v sekundi. (Fo
to: L. M.)

Mokronoška 
Zmaga ne gre 

med poražence
Preurejanje prostorov 
— Združitve s TOB 

Novo mesto ne bo
MOKONOG — Tukaj preure

jajo prostore, v katerih dela enota 
Proizvodnega in trgovskega podjet
ja Zmaga Ljubljana, in prenovitve
ni poseg nemara najbolje dokazuje, 
da bodo v mokronoški Zmagi čev
ljarski stroji obratovali tudi v bodo
če. Povedano drugače: v sedanjem 
vodstvu ljubljanske Zmage ne raz
mišljajo več o stečaju svoje mokro- 
noške enote, medtem ko so v prete
klosti nekateri že govorili o ukinitvi 
tukajšnje proizvodnje. Dejstvo, da 
Zmaga tudi ne računa več na zdru
žitev z novomeško Tovarno obutve, 
pa verjetno pomeni, da sama pozna 
način za svoj obstoj na trgu.

»Naša usmeritev je, da dobimo s 
sedanjim preurejanjem večji pro
stor, da nabavimo nove stroje in da 
povečamo število zaposlenih. V 
okvir posodobitve sodi tudi dodat
no usposabljanje delavcev za tisto, 
kar morajo znati v sodobni indus
trijski proizvodnji, kar je mokro
noška deloma že in se bo kot taka 
morala razvijati naprej. Vsekakor 
mokronoško območje zagotavlja 
možnosti za obstoj obutvene šival
nice,« zarisujejo v vodstvu Zmage 
najširše razvojne okvire mokronoš- 
ke enote.

Če je prihodnost 36-članskega 
mokronoškega kolektiva po pove
danem kolikor toliko svetla, ima za 
to zasluge poleg Zmaginega še tre
banjsko občinsko vodstvo. Po info- 
ramcijah iz Zmage so bili številni 
upravni postopki, povezani s pre
urejanjem stavbe, zelo kratki in so 
tako olajšali in pocenili adaptacijo.

L. M.

Dva nova objekta za praznik
V Podpreski so ob prazniku občine Kočevje odprli 

mehanizirano skladišče lesa in kotlovnico v LIK
PODPRESKA — Mehanizirano 

skladišče lesa (meles) Gozdnega gospo
darstva Kočevje in kotlovnico Lik Ko
čevje so odprli za praznik občine Ko
čevje 3. oktobra v Podpreski. Na 
svečanosti ob otvoritvi je o pomenu 
obeh investicij za kraj in občino govoril 
predsednik GG Kočevje mag. Tone 
Gregorič.

Mag. Gregorič je med drugim po
udaril, daje danes obvezno dajati na trg 
olupljeno hlodovino. Zato je Meles v 
Podpreski, kije eden izmed 12 melesov 
v Sloveniji, še posebnega pomena. Ra
zen tega taki obrati razbremenjujejo 
gozdne delavce najtežjih del. Podoben 
meles bodo zgradili tudi v Kočevju. 
Nova kotlovnica LIK pa uporablja tre
nutno odpadke lesne industrije, kasneje

ŠEŠKOVA NAGRADA IN PLA
KETA BIŽALOVI — Predsednik 
občinske skupščine Kočevje Alojz 
Eržen podeljuje Šeškovo nagrado in 
plaketo profesorici nemškega in an
gleškega jezika Sonji Bižal. (Foto: J. 
Primc)

Priznanja ob 
kočevskem 

prazniku
Šeškova nagrada Sonji 
Bižal, plaketi Božidarju 
Metelku in nonetu Rog
KOČEVJE — Na proslavah ob 

prazniku občine Kočevje so podelili tu
di letošnja priznanja občine Kočevje.

Nagrado in plaketo Jožeta Šeška je 
dobila prof. Sonja Bižal-Erath, ki po
učuje na SSTUD v Kočevju; Bižalova 
je dosegla izredne rezultate pri pouče
vanju jezikov, saj so njeni učenci dosegli 
najboljše rezultate na republiških in 
zveznih tekmovanjih.

Plaketo Zbora odposlancev sta dobi
la kočevski dekan Božidar Metelko in 
nonet Rog iz Željn. Dekan Metelko Bo
židarje prejel visoko priznanje zato, ker 
je ta dekanija s podružničnimi cerkvami 
opravila veliko delo pri varovanju in 
obnovi kulturnih spomenikov, posebno 
cerkva, kapelic in drugih sakralnih ob
jektov. V obdobju, ko mora slovenski 
narod ponovno varovati, potrjevati in 
dokazovati svojo identiteto, so tudi ti 
spomeniki izrednega pomena.

Drugega dobitnika, nonet Rog iz 
željn, ni treba posebej predstavljati. Po
novimo naj le, da deluje že 21 let, da so 
v njemv starejše občanke in pevke iz 
Željn, Šalke vasi, Rudnika, Koblarjev 
in Kočevja. Posebna značilnost noneta 
je, da poje predvsem ljudske pesmi in 
tako pomaga ohranjati narodno izročilo.

J. P.

pa bo še zdrobljeno lubje. Z njeno po
močjo ogrevajo delovne prostore in ta
ko izboljšujejo delovne pogoje zaposle
nih, možno pa bo ogrevati tudi ostale 
stavbe v naselju, predvsem šolo in trgo
vino. Nova kotlovnica ne uporablja več 
dragocenega kurilnega olja, kar spet 
pocenjuje proizvodnjo toplote.

Ob zaključku seje mag. Gregorič za
hvalil še vsem, ki so sodelovali pri obeh 
gradnjah in ki so zanju namenjali in 
združevali denar, pri čemer je še posebej 
omenil LIP Bled, Pionir Novo mesto, 
Krivajo Zavidoviči, Elektro Kočevje, 
KIV Vransko, SCT Slovenija ceste, 
Hydrovod Kočevje-Ribnica, TVG GG 
Kočevje in Inženiring Slovenijalesa 
Ljubljana.

J. PRIMC

NAGRADE INOVATORJEM — 
Ob prazniku občine Kočevje, 3. 
oktobru, podeljuje odbor za pospe
ševanje inovacijske in raziskovalne 
dejavnosti občine Kočevje vsako leto 
nagrade za inovacijske dosežke. Le
tos je prvo nagrado v višini 17.480.000 
din prejel Vili Osterman, inženir 
strojništva v INKOP Kočevje. Drugo 
nagrado v znesku 11,780.000 dinje 
prejel Alojz Šercer, strojni ključav
ničar tozda Prašičereja, tretjo v višini 
2,710.000 din pa so si delili Dubravka 
Kuzele, kemijski tehnik, Pavle Majer
le, elektrotehnik, in Roman Logar, 
tekstilni tehnik, vsi iz podjetja Me
lamin. Na fotografiji: Dragan Stjepič, 
predsednik skupščine občine Razis
kovalne skupnosti, podeljuje nagrado 
prvonagrajenemu inovatoiju Viliju 
Ostermanu. (Foto: Primc)

Člani nočejo biti sekretarji
»Ne vem, s kom se lahko še pogovarjamo!« — Vztrajajo na odprti kandidatni listi 

— Nejasno, kakšna bo bodoča Zveza komunistov — Izstopi so______
TREBNJE — »Ljudje odklanjajo kandidaturo za sekretaija in to vprašanje 

bi morali posebej resno obravnavati,« je dejal pred časom na seji občinskega 
komiteja ZKS Trebnje njegov predsednik Stefan Kamin, kije tako zgoščeno 
povzel in komentiral ves dosedanji trud, da bi naposled zbrali kandidate za bo
dočega sekretarja OK ZKS Trebnje.

Da so v postopkih evidentiranja 
možnih kandidatov dali na rešeto veli
ko članov Zveze komunistov, je pouda
ril na seji tudi sedanji sekretar Milan 
Kranjc: »Ne vem, s kom se lahko še po
govarjamo!« Doslej so v trebanjski 
občini tekli razgovori s 5 evidentiranimi 
možnimi kandidati in 4 od teh niso pri
stali na kandidaturo. Imamo kandidat
ko, vendar bi radi imeli na listi več ljudi, 
je dejal pred dnevi Štefan Kamin.

Po eni strani je sedanjo kadrovsko 
krizo v trebanjski Zvezi komunistov iz
zvalo vztrajanje vodstva na odprti kan
didatni listi. Močnejši vzvod, kije pah

nil v omenjeno zadrego OK ZKS 
Trebnje, pa se naslanja na splošno 
družbeno stanje, ki ga predsednik Ka
min komentira takole: »Nima samo 
občina Trebnje problema z volitvijo 
bodočega sekretarja. Vzroke za te raz
mere vidim v tem, ker izvedbeno delo 
sekretarjev občinskih komitejev v so
dobni partiji še ni jasno opredeljeno. 
Glede na upad števila članstva ZK in 
zaostrovanje finančnega položaja parti
je vsakdo povezuje sekretarsko funkcijo 
s socialno varnostjo. Tretji vzrok so od
prta vprašanja o dolgoročni organizira
nosti partije, obliki političnega sistema,

volitvah itd.«
Ko bodo v Trebnjem zvedeli odgo

vore na omenjena vprašanja, bo postal 
Kučanov perestrojski libreto verjetno 
bolj prepričljivo vabilo za prevzem 
funkcije sekretarja trebanjskega občin
skega komiteja ZK in po drugi strani še 
za nove člane Zveze komunistov. Med-

• Prejšnji teden je zasedalo predsed
stvo OK ZKS Trebnje in ob dotlej 
edini kandidatki za sekretarja eviden
tiralo še eno. Trebanjski komunisti 
bodo o predlogih glasovali na pro- 
gramsko-volilni seji konec oktobra.

tem k j je letos do 30. septembra izstopi
lo 26 članov, je seznam novovpisanih v 
tem času ostal prazen.

M. LUZAR
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II IZ NkŠIH OBČIN

Če natančneje pogledamo položaj 
nekaterih podjetij v navedenih analizah, 
pridemo do kaj čudnih ugotovitev. Belin 
obrat v Dobovi je na primer zadržal vo
dilni položaj na lestvici uspešnega po
slovanja, ki upošteva produktivnost, 
rentabilnost in ekonomičnost Prav tako 
je v lanskem letu posloval v dobrih gos
podarskih razmerah, kar se tiče stanja 
in obračanja sredstev, finančne varnosti 
ipd. Tudi analiza razvojnih možnosti je 
obrat pokazala v svetli luči in ugotovila 
med drugim, da so dosegli »stimulativne 
osebne dohodke«.

Verjetno je to slika, ki sijo vsako po
djetje lahko le želi, vendar je po analizi 
SDK taisti obrat že v prvi polo vici letoš
njega leta izkazal izgubo, in bil po oseb
nih dohodkih v občini na repu. Morda je 
obrat med organizacijami enake ali so
rodne dejavnosti res dosegel zgledno 
poslovno učinkovitost vendar gotovo v 
veliki meri na račun nizkih osebnih do
hodkov. Imeti najnižje plače v občini, ki 
tudi sicer vse bolj zaostaja za republiš
kim povprečjem, pa je gotovo vse prej 
kot »stimulativno«.

B. DUŠIČ

Zamuda s KATV
V Dolenji vasi čaka na 

KATV 134 krajanov
DOLENJA VAS — V krajevni skup

nosti Dolenja vas so več kot zadovoljni z 
dosedanjim uresničevanjem programa sa
moprispevka, pa tudi druge akcije uspeš
no izvajajo. Zato pa se jim tem bolj zatika 
pri napeljavi omrežja za kabelsko televizi
jo, kjer kasnijo za več kot poldrugo leto.

Tako ugotavljajo, da so letošnji pro
gram del iz samoprispevka v celoti uresni
čili, in to celo predčasno. Zdaj je pred nji
mi samo še izdelava trase bodoče ceste 
Pesje — Dobrovca v dolžini 800 m. To 
traso bodo poskušali narediti pred jesen
sko setvijo. Ker so se krajani često prito
ževali nad črnimi odlagališči smeti, je kra
jevna skupnost organizirala odstranitev 
največjega črnega odlagališča v Dolenjski 
gmajni v Vrbini. Lotili pa se bodo tudi 
drugih manjših črnih odlagališč.

Kot rečeno pa se jim najbolj zatika pri 
napeljavi omrežja za kabelsko TV. Tega 
podviga se sicer ni lotila KS Dolenja vas, 
ampak so njeni krajani kot posamezniki 
sklenili pogodbe s KS Krško. Ker napelja
va tega omrežja kasni že poldrugo leto, je 
KS Dolenja vas priskočila na pomoč svo
jim krajanom in zaradi tega sklicala že več 
sestankov s KS Krško. Na takem sestan
ku, kije bil tudi predpretekli ponedeljek v 
gasilskem domu v Dolenji vasi, bi lahko 
pričakovali žolčno in vročo razpravo, a se 
ni zgodilo nič takega. Predstavniki KS Kr
ško so priznali, da se ta zadeva s kabelsko 
TV res že predolgo vleče, a to ne velja sa
mo za KS Dolenja vas, marveč tudi za Kr
ško na desnem bregu. Vzrok za to pa je v 
tem, da so se načrtovalci ušteli glede infla
cije. Vsekakor so zatrdili, da bodo osnovni 
kabelski sistem dogradili do konca tega

33T IZ NkŠIH OBČIN bi
Prvi med zadnjimi
Kričeča neskladja v gos

podarskih analizah
BREŽICE — V brežiški občini so po 

naročilu ZK dobili analizo gospodar
skega stanja, SDK je poročala o poslo
vanju po svojih statistikah in izvršni svet 

je ponudil analizo kazalnikov, po kate
rih naj bi primerjali rezultate med ena
kimi in sorodnimi dejavnostmi Papirjev 
je torej dovolj, a začuda, kakorkoli jih 
obrnemo, kažejo na revščino v brežiš
kem gospodarstvu. In še nekaj se lahko 
naučimo iz njih, namreč, da v gospodar
ski, zakonski in še kakšni zmedi ni ta
kih meril, ki bi zanesljivo pokazala, kdo 
je uspešen in kdo ne!

»Zdaj lahko
poslujemo
normalno«

GLOBOKO — Vinko Kranjčič je 
začel z obrtjo pred petnajstimi leti, 
sprva seveda bolj skromno, zdaj pa že 
celih deset let izdeluje kmetijsko me
hanizacijo po lastnem programu. S 
statusom obrtnika ni bil zadovoljen, 
zato ni preveč odlašal, ko seje ponudi
la nova možnost. Skupaj z ženo Mar
to od prvega avgusta letos poslujeta 
kot podjetnika. Tako sta se odločila 
predvsem zaradi lažjega in ugodnej
šega poslovanja.

»Zdaj lahko poslujemo normalno, 
ustvaijamo, delimo in po možnostih 
širimo dejavnost. Naša prednost pred 
drugimi manjšimi podjetji je v tem, da 
smo nastali po novem načelu in ni
mamo odvečne delovne sile, ki bi nas 
bremenila. Število zaposlenih smo

Vinko Kranjčič

povečali od 8 na 15, do novega leta pa 
nas bo zaposlenih 30. Proizvodnjo 
bomo do takrat povečali za 200 od
stotkov. Predvidevamo, da bomo po
leg kmetijske mehanizacije in rezerv
nih delov izdelovali tudi druge pred
mete iz kovine, plastike, naravnega in 
umetnega usnja ter iz lesa,« na veliko 
načrtuje Kranjčič.

Poleg trgovine na debelo, preko ka
tere zdaj prodajajo barve, les in grad
beni material, bodo vpeljali tudi trgo
vino na drobno. V lastni prodajalni ob 
delavnici s pripadajočim skladiščem 
bodo prodajali kmetijsko mehanizaci
jo in rezervne dele zanjo ter gradbeni 
material. V dogovoru z občino pri
pravljajo izgradnjo nove proizvodne 
dvorane s skladišči in trgovino v Glo
bokem, kjer naj bi tako nastal pravi 
proizvodno-trgovski center.

Da bi dosegel take cilje, bo Vinko 
Kranjčič v naslednjem letu razpisal 
tudi delnice. B. DUŠIČ

Bomo kmalu pili termalno vodo?
Iz vrtin na Čatežu in iz vrelcev v Bušeči vasi priteka neoporečna — Zdrava voda 
_____________ iz zemeljskih globin zanima tudi proizvajalce pijač

BREŽICE — Voda je vir življenja, toda dandanes je lahko tudi obratno, vir 
zastrupljanja in umiranja. Ni še dolgo, ko so v Posavju mislili, da so zdravi vod
ni viri v rezervatu na Krškem polju skoraj neizčrpni in da neoporečne vode v 
tem delu Slovenije ne bo zmanjkalo.

Nekaj časa so prebivalci verjeli, da 
strupi iz umazane Save in drugi onesna
ževalci okolja podtalnici na obeh bre
govih reke ne morejo do živega, da se 
umazanija prečisti in da med Savo in za
logami vode na obeh bregovih ni nepo
srednih povezav. Strokovnjaki so to 
pozneje ovrgli in za Brežičane, ki jih je 
te dni zaskrbela vest o oporečnosti vode 
iz centralnega občinskega vodovoda, je 
največje upanje črpanje pitne vode iz 
zajetja v Glogovem Brodu, iz katerega 
naj bi globoko izpod debelih nepre
pustnih glinastih plasti dobivali brez
hibno vodo brez primesi s površja. Se
veda se ne ve, kako dolgo bo to ostalo in 
če jo bodo lahko dovolj zavarovali pred 
škodljivimi vplivi okolja.

Ob novih velikih potrebah človeka 
po zdravi vodi so začeli o mej več raz
mišljati tudi v Termah na Čatežu. Na
ročili so radiološko in fizikalno-kemij-

sko analizo termalne vode iz nove 
vrtine na Čatežu in izvirne vode v klu- 
novih toplicah v Bušeči vasi. Nalogo so 
zaupali Zavodu za zdravstveno varstvo 
in Centru za varstvo okolja v Mariboru. 
Odgovorili so jim, da sta obe vodi eko
loško neoporečni, da ne vsebujeta stru
penih snovi ih mikroelementov, ki bi 
zašli vanjo iz onesnaženega okolja.

Iz čateške vrtine, ki sega 600 metrov 
globoko, lahko črpajo termalno vodo 
neomejeno. Njena zmogljivost je 120 li
trov na sekundo. Ta vrtina nima nobe
nega stika s pitno vodo, ki jo uživajo. 
Črpajo je samo toliko, kot je potrebuje
jo, poleti je porabijo več v Termah, po
zimi v Agrarii. Zdaj poskušajo zvedeti 
mnenja strokovnjakov o tem, kaj lahko 
naredijo s to vodo. V poštev naj bi prišlo 
tudi polnjenje. Posvetujejo se z zdrav
niki, kemiki, biologi in drugimi. Prej ali 
slej bodo za take vire zainteresirani tudi

PRVOVRSTNA JABOLKA V NEGOVANEM NASADU JE UŽITEK OBI
RATI —Posnetek je iz Koršičevega sadovnjaka v Arnovem selu, kjer jim je 
julijsko neuije sicer razdrlo dovozno pot, vendar voda ni nikjer poškodovala 
teras. V brežiški občini so količine jabolk rahlo pod povprečjem. Sadjaiji so 
slabe volje, saj je kar 40 odst. pridelka v drugem kakovostnem razredu. Na 
TOK Kooperacija delno krivijo za to preobilno deževje, ki je večkrat spralo 
hibricidno oblogo in sadjaiji so morali zaradi tega ponavljati škropljenje. Neka
teri zaradi neurij niso mogli pravočasno v nasade, nekateri pa so ponovitev 
opustili iz malomarnosti. (Foto: J. Teppey)

Kot da bo jutri konec inflacije
V Metalni na Senovem imajo v celoti zasedene proizvodne zmogljivosti

SENOVO Medtem ko večina delovnih organizacij iz kovinskopredelo
valne industrije stoka zaradi pomanjkanja dela in težkih razmer, so v senovški 
Metalni vsaj po tej strani optimisti. Dela jim iie manjka in imajo zmogljivosti 
zasedene od konca marca prihodnjega leta, več kot polovico proizvodov pa 
izvozijo za konvertibilno valuto.

»Po eni strani se lahko pohvalimo, da 
dobro delamo in dobro poslujemo, po 
drugi pa tudi mi nismo zadovoljni z 
vsem tem, kar se dogaja pri nas,« pravi 
direktor Vladimir Rožman. »Kot dokaj 
močne izvoznike na konvertibilna tržiš
ča nas moti predvsem neugodno raz
merje med cenami vgradnih materialov 
in tečajem. Cene materialov so se v pol 
leta povečale za 1400 odst., tečaj dolar
ja pa je v tem času narastel za 430 odst. 
Glede na taka razmerja je sploh še ču
dež, da obstajamo.«

Kljub težkim razmeram pa v senov
ški Metalni ne obupujejo in delajo tako, 
kot da bo že jutri konec z našo inflacijo 
in z našo gospodarsko zmedo. Njihovo 
sodelovanje z zahodnonemškim part
nerjem, za katerega izdelujejo dele za 
žerjave in podvozja za avtodvigala, se

krepi. Prav tako uspešno izvažajo v Ita
lijo elemente za tekstilno industrijo. 
Svoj proizvodni program pa lahko 
sproti dopolnijo, razširijo in v njem za
poslijo še dodatne delavce. To pa po
meni, da nimajo tako imenovanih pre
sežkov delovne sile in o kakšnem 
odpuščanju niti ne razmišljajo. Ker terja 
izvoz višjo kakovost izdelkov, so se od
ločili za gradnjo nove lakirnice, ki jo 
bodo predali namenu za dan republike. 
Veljala je 10 milijard dinarjev. Zdaj 
nameravajo zgraditi še peskarsko ko
moro, s katero bodo precej olajšali delo 
delavcem in deloma tudi ekološko sani
rali proizvodnjo.

»V Metalni se pripravljamo na novo 
organiziranost, kr je seveda utemeljena 
v zakonodaji, deloma pa jo bomo pod
redili našim strateškim ciljem. Tako po

staja Metalna poslovni sistem, v kate
rem bodo namesto dosedanjih tozdov 
delovale programsko-gospodarske eno
te. Te spremembe same po sebi ne bodo 
pomenile dosti, če ne bomo znotraj teh 
enot obvladali razvojno-tržnih in razvoj- 
no-produkcijskih nalog,« pravi direktor 
Rožman. Vse to seveda pomeni, da bo
do morali v teh novih organizacijskih 
enotah temeljito prerešetati dosedanje 
proizvodne programe s tržnih in pro
dajnih vidikov. Kar je že zastarelo in če
sar trg ne sprejema več, bo moralo na 
smetišče.

J. S.

Pojasnilo, kdo 
je upravičen 
do pomoči

Ukrepi sevniškega IS
SEVNICA — Predsednik občinskega

Pomisleki so zaradi centralizma
OK ZK Sevnica o demokratičnem centralizmu — Zoper »discipliniranje« drugače 

mislečih — Težko je slovo od komandovalne partije, toda vse bolj nujno
SEVNICA — Sevniški komunisti imajo dokaj različne poglede, ali naj načelo 

demokratičnega centralizma poslej še velja v ZK ali naj se mu v novem statutu 
raje odpovedo. Medtem ko so nekateri člani občinskega komiteja ob razpravi o 
idejnopolitičnih izhodiščih za spremembe in dopolnitve statuta ZKS menili, da 
neka stvar za »discipliniranje« članstva pač mora biti, so bili spet drugi odločno 
proti temu, da bi statut dopuščal tako discipliniranje.

Močni Srbiji«. Verjetno ne zgolj zaradi 
večje idejne in akcijske enotnosti!

Po mnenju sekretarja medobčinske
ga sveta ZK za Posavje Franca Pipana 
mora imeti vsaka organizacija neko 
disciplino. Zdaj je po njegovem ni, na 
kar kaže tudi ponovljeni sklic te seje za
radi tega, ker prvikrat komite ni bil 
sklepčen. Pipan je še dejal, da delegati 
ZKS v skupščini ne smejo biti prosti 
strelci in se postavlja vprašanje, kako 
zagotoviti vpliv nanje, če bi se odpove
dali demokratičnemu centralizmu. Kot 
je verjetno bralcem znano, gre pri tem 
temeljnem načelu za to, da morajo ko
munisti, njihove organizacije in organi 
obvezno spoštovati sklepe višjih orga
nov, potem ko so bili ti poprej v svo

bodni in enakopravni razpravi med 
članstvom.

Kami! Krošelj je rekel, daje program 
ZKS zanj projektna naloga, ki jo bo iz
vajal, če ga bo to zanimalo, sicer bo pa 
šel pač iz te projektne skupine. Po nje
govem je več kot očitno to, da tudi do
slej demokratični centralizem ni zago
tavljal učinkovitosti. Pomisleke zoper 
to načelo imajo mnogi komunisti, zlasti 
manj številnih organizacij, ker se potem 
lahko na višji ravni vzpostavlja odnos 
med večino in manjšino, ki prinaša pre
vlado večine nad manjšino. Gotovo ni 
naključje, da najbolj goreče zagotavlja
jo demokratični centralizem prav v

• Na seji občinskega komiteja ZK v 
Sevnici so obravnavali še številna or
ganizacijska, kadrovska pa tudi vse
binska vprašanja. Franc Pipan je v 
zvezi s poročilom o delu ZKS med 
dvema kongresoma dejal, da je po
membno, da seje začel politični pro
stor širiti tudi z novimi metodami dela 
CK ZKS.

Očitno se Zveza komunistov zelo 
težko rešuje starih oklepov državne par
tije, saj bi moralo biti zgolj naključje, da 
je, denimo, sekretar partije od osnovne 
organizacije navzgor hkrati predsednik 
komiteja za SIO, ne pa da je predpisa
no, da tako mora biti. Težko je slovo od 
komandovalne partije a bo nujno, če 
naj bi ZK dobila več najširše podpore 
med ljudmi. p pfrc

komiteja za družbeni razvoj in gospodar- 
sko-upravne zadeve Jože Kovač nas je za
prosil, naj zaradi nejasnosti, ki se pojavlja
jo v zvezi z odpisom davkov in prispevkov 
iz kmetijstva in zahtevo sevniških delega
tov v slovenski skupščini, ponovno obja
vimo ukrepe, ki jih je sevniški izvršni svet 
sprejel 29. avgusta letos, po letošnjih uj
mah v občini.

Zavezancem za plačilo davka iz kmetij
stva, ki jim je neurje s točo uničilo več kot 
20 odstotkov pridelka, davčna uprava ne 
bo predpisala 3. in 4. akontacije, se glasi 
prvi ukrep. Drugi pa pravi, da se vsem pri
zadetim v neurju odobri odlog plačila 
vseh obveznosti do 15. novembra letos, za 
ta čas pa ne bodo obračunavali zamudnih 
obresti. In naposled še tretji ukrep: skup
nost pokojninskega in invalidskega zava
rovanja Slovenije bo delno odpisala plači
lo prispevka SPIZ vsem, ki so utrpeli 20- 
do 80-odstotno škodo, v sorazmernem 
deležu s škodo. Vsem, ki jim je neurje uni
čilo več kot 80 odstotkov proizvodnje, 
bodo prispevke SPIZ odpisali v celotnem 
znesku. Enaki kriteriji bodo veljali tudi za 
odpis zdravstvenega prispevka.

Na vse nejasnosti lahko prizadeti dobi
jo pojasnilo na občinskem komiteju za 
družbeni razvoj in gospodarsko-upravnc 
zadeve ali na upravi za družbene pri
hodke.

P P

proizvajalci pijač. Neveijetno, kako čas 
hitro postavlja stvari na glavo. Kako 
kmalu se tudi nam lahko zgodi, da se ne 
bomo mogli odžejati iz pipe, ampak 
samo iz steklenice.

J. TEPPEY

SKLEPI ZE, KAJ PA 
URESNIČITEV!

BREŽICE—Neučinkovitost našega 
skupščinskega sistema se med drugim 
kaže tudi v tem, da ne znamo nadzirati 
in spremljati uresničevanja sprejetih 
sklepov in nalog. Ravno zato je pred
sedstvo brežiške mladinske organizacije 
sprejelo pobudo, da sproži na družbe
nopolitičnem zboru občine delegatsko 
vprašanje. Po njihovem predlogu naj bi 
se v bodoče na sejah pojavljala dodatna 
točka dnevnega reda z nazivom »reali
zacija sklepov«. Mladinci so pobudo da
li konec letošnjega junija, nakar so de
legati predlagali, naj vso zadevo preuči 
predsedstvo skupščine. Mlini odločanja 
meljejo še danes, kajti zaenkrat o nada
ljnji usodi pobude mladincev ni še nič 
znanega. Mladim je to samo dokaz več, 
da je pregled realiziranih sklepov ven
darle več kot nujen.

• Nočna beograjska seja CK ZKJ je 
bila verjetno odločilni spopad med 
dvema koncepcijama jugoslovanske 
drža vne skupnosti Včasih se je zdelo, 
da smo priče partiji pokra: močnejši 
igralec s šibkejšimi kartami je s svo 
jim strmim pogledom dopovedoval 
šibkejšemu igralcu z močnejšimi kar
tami, da ima same ase. A jih ni imel 

(Slavko Fras)

Vso skrb cestam
V KS Sevnica uspešno 
uresničujejo program 

samoprispevka
SEVNICA — V sevniški krajev

ni skupnosti bodo navkljub straho
viti inflaciji, ki sproti izničuje dobre 
dosežke pri smotrni porabi denarja 
krajevnega samoprispevka, izgla
sovanega na referendumu leta 1986, 
kot kaže, vendarle v celoti uresničili 
program samoprispevka.

V vaških odborih so posamezniki 
zadolženi za posamezne odseke 
cest, in ker smo s temi krajani tako 
rekoč vsak dan v stiku, menim, da 
nam uspeva okrog 90 kilometrov 
cest še kar solidno vzdrževati. Zve
čine se ljudje dobro zavedajo, da 
lahko pričakujejo pomoč krajevne 
skupnosti, če so le pripravljeni še 
sami kaj narediti. Se ko sem bil 
predsednik skupščine KS Sevnica, 
sem večkrat slišal, da je Ledina za
postavljena, da ni dobila ničesar. 
Problem Ledine je v razsejanosti 
številnih zaselkov in raznoterosti in
teresov krajanov. Toda ker ti kraji v 
resnici niso dobili niti kvadratnega 
metra asfalta, smo se odločili, da

Stane Šeško

damo letos, ko bo občinski praznik 
po dolgih letih spet v Sevnici, pred
nost posodobitvi ceste od Krakove- 
ga proti Lisci. Na 2,5 km dol^i od
sek Krakovo — Hrastje gravitira 19 
hiš in seveda brez. širše družbene 
podpore sploh ne bi mogli pomisliti 
na tako zajetno naložbo. V zaselkih 
Brezje, Cirje, Križ, Podgorica, Zdo
le, Vočivje so krajani podpisali do
govor o sodelovanju pri posodobit
vi te ceste z najvišjim denarnim 
prispevkom 2 milijona dinarjev in 
60 prostovoljnimi urami dela na 
trasi. Morani reči, daje sprva tudi v 
Vočivju akcija lepo stekla, potem 
pa so se vaščani žal nekaj skujali in 
zahtevali, da jim prej uredimo res
nično močno poškodovano cesto v 
Vočivje. Tudi sam sem povedal 
vaščanom, da njihov prispevek (če
prav vem, da še tega kdo težko da) 
ni tako velik, kot bo družbena po
moč, ko bomo tudi vaško cesto te
meljito obnovili. Upam, da bo 
zmagal razum in se bodo vsi vaščani 
Vočivja pridružili skupni akciji za 
cesto Krakovo- Hrastje, ki je tudi 
zanje pomembna zaradi prevozov 
težjih tovorov,« je povedal tajnik 
KS Sevnica Stane Šeško.

P. P.

Novo v Brežicah
NEME SLIKE ZA ŠTUDENTE.': 

Predvajali sojih štipendistom, s katens 
so v petek pod večer sklicali razgovor- 
Prosvetnem domu. Ozvočena je bUasaja 
miza za predsedujoče veljake sredi od' 
Tiha razlagalka iz Sevnice je bila ves® 
obrnjena vstran, v platno premajhnih J 
menzij, s katerega bolj oddaljeni mla®*j 
či in mladenke niso znali razbrati pome® 
menjajočih se slik. Predstava je bila d 
kratna priložnost za prijateljski klepet -' 
sedežih in stojiščih v ozadjuje vršalo k® 
čebelnjaku. Jezili so se samo starši, ki 
prišli tja namesto odsotnih študentov1, 
niso vedeli, zakaj. Prav jim je, zakaj p*1, 
nihče protestiral! J

NI BIL TISKARSKI ŠKRAT - * 
stavljalci zgibanke »Dobrodošli v P*** 
ju« se ne zmenijo za očitke, da so tun1®! 
naredili velikansko škodo, ker so po®“*j 
našteti vse gostilne, bifeje, občasno odf1] 
planinske koče ali športna igrišča. Knv 
bil tiskarski škrat in ne neznanje, v** 
užaljencem si upajo pogledati v oči in J 
naglas povedati, da zgibanka za turiste 
telefonski imenik in da slabih lok*® 
domov in igrišč turistom ne priporočaj® 

KMETICE BODO PEKLE — Na£ 
vedujejo, da se bo občinski praznik tz-j 
in končal v znamenju varčevanja, z*t° 
poklicali na pomoč aktiv kmečkih k. 
Tokrat bodo one poskrbele za telesni h, 
gor gostov. Dela tako ali tako ne računaj* 
orehe in druge dobrote jim bodo pa ‘ 
plačali.

12 BR€ŽIŠK£*iJ[
PORODNIŠNIC^**

V času od 30. septembra do 6. oklo1!1 
so v brežiški porodnišnici rodile: K-* 
Kašpert iz Šenkovca — Mihaelo, M« 
Povše z Vrhka — Špelo, Edvarda Pet - 
Krškega —Primoža, Marija Kem1. 
Križa — Jožico, Kristina Pinterič iz 
kovca — Gorana, Zorica Minič iz K * 
ga — Danila, Branka Perdih z Bla" 
Katjo, Ljubica Drobnak iz Brežic-' , 
Ellka Zevnik iz Čateža — LENO, M , 
Kerin iz Straže —Velentino, Jadrajo j 
koronja iz Križa dečka in Maja M 
Krškega — Mateje. Čestitamo!

-"i

Krške novice
AVTOBUS — Ob 19. uri Zve^£“j 

vozi več noben avtobus iz Krškega . 
ki Podlog. Pa je včasih vozil in knji - 
Podloga, Kostanjevice ter od drug00 .n3, 
prav radi vozili z njim. Potem paJe“o, 
doma prenehal voziti, češ da jp v j* j0, 

premalo potnikov. Ti potniki Pnznflj(;o' 
da jih je bilo res malo, a malo je P° "efl]ll
tudi na liniji proti Brestanici in Seno ^ 
vendar tja avtobusa niso ukinil', ‘zvenaar tja avtoousa niso um«-- , a(£l- 
menda zato, ker so tam doma ne r*|’ 
funkcionarji? .

IZLET — Nedolgo tega se Je ■—
uglednih Krčanov odpeljala v 
kjer so si ogledovali odlagališča i.n
odpadkov. Krčani nimajo nič prof' vda se po svojih predstavnikih vozijo » s

let v Nemčijo, pač pa bi bili prot', ‘ra 
ugledneži na temelju izleta v imenu ^ opr
nov sprejeli gradnjo odlagališča kat . j 
mači občini. Seznam imen, ki so se pw i„.
na izlet, je na voljo. Mep ^

VREME — Dolgo časa so se vleki" C r^ 
lemike okoli tega, kdo je »zribtal«^ C 
vreme na dan proslave 50-letnice t ^ Konc 
»Videm«. Menda je tovrstne čestitK # 
celo direktor hotela Sremič. P°tergj|vO 
govorilo celo, daje vreme »zrihtai*. ^ 
Gorenc, ki ima dobre zveze tam 
zadnje seje izkazalo, daje vreme^JSji 
Milan Kučan. Ko so namreč r^j 
ustavna dopolnila je menda dejal- 
pa nam Bog pomagaj...« »Pa Še v p 
ko grem k prijatelju Silvu ^or^nC(40§epf' 
ško, naj bo lepo vreme,« je menda e
tal. Bog gaje uslišal in bilo je lepo *
Ob tej priložnosti pa je skupaj z111 
urejal promet Miloš Medved, cWY£ 
vodnega odbora TCP Videm, Vzo

Sevniški paberki^

B

NI PRAZNIKA BREZ GASlL^
— Sevniškim gasilcem se zdi 
jih pri sestavljanju programa Prire, -vij0 
občinskem prazniku zadnje čase IP ^
da odkar je sekretar občinske s* Ujoiii b<vi 
Boris Slapšak) prezrejo, čeprav so tu ^ ■
občinska organizacija, vsaj P°.Aih •' ta i 
široko ie raznredena mreža nj'h° .Ji
urusiev in steviinin troja. »»L u,>" v-
domove na Blanci, Bučki in v BoštJ^jo ' 
bile to osrednje prireditve. No, res®* ^ re 
letos prav Sevničani, ki so gostite J če
novanja občinskega praznika, n an<
odprli vrata kulturne dvorane ,g, j« 
doma, »posodili« svoj Oder m gjjit
godbo.

Sod!h!«™oj Oder. M
e„__„, a nič ne bi imeli prot',a s|0[
povabili že k snovanju program*- p,c raj, 

SEKRETAR ZA TURIZEM 
tijski sekretar Brane Busar seje o® -fli d 
bi najraje deloval v projektnis
tijski sekretar Brane Busar se je 
bi najraje deloval v projektni s^lp0n'C 
turizem in gostinstvo. Ali to M&.JCocP
ni, da ima bodoči HTC že tudi Pp _nVegi
kandidata za noveua direktorja
...._______ JUUUU nič« '“-r. n0veš*
kandidata za novega direktor)

—a~:: nič ZK, 1
kandidata za novega direi 
hotela? Na zadnji seji OK
dogovorili za ustanavljat

kt°a* ''m* 
iji siji OK ZK,; ko n

uu,utvi.u iax ustanavljanje , več'11^
oblik organiziranja ZK, se namL & d"*? 
še ni mogla tako čvrsto opredel' g g 
čeno projektno skupino, kakor

STOPNIČKE ' Eden izm^-e med 
novega sekretarja O K z ^ pfed' 

'«•’» «U-".. /apisal tud ...n p®.
a. Ni znano, al‘>^i

tov zaIUV 1X1 IlUVlgd MJMCUllja •• p*-
dosedanje funkcije zapisal tud (0 po 
sednik hišnega sveta. Ni znano, h#11 
meni, da partija daje takomeni, da partija daje uko 
samoupravi, ali pa je to A,er*i°^
stopnička na poti k vrhu po še 2
tavliivem sestonaniu z oblasti , rjtfr,'ljivem sestopanju z obtoskj^i (jtnP

Iia ljubljanski TV, je lahko spe< 
klel, ko je poslušal nakladanj J0ljil)f 
»ljubitelja Slovencev,« /ačasn ^ gjjelk3' 
nega na Sevniški Radni, Krste ^
»ljubitelja Slovencev,« zacas.. .
nega na Sevniški Radni,uKrsl^ rr'°r

vendat(’11
nega na Sevniški Radni, ■s1"' . 
ljubkovalno Krleta. Dobro, j* j 
zlivati gnojnico vse počez, igJ
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»Kdo mi bo izdal knjigo?!«

s

.NOVO MESTO — Brane Ba- 
nK> profesor telesne in zdravstvene 
vzg°je na srednji šoli tehniških in 
Nravstvene usmeritve Boris Kidrič 
v Novem mestu, je eden od 30 av- 
toijev, ki so poslali svoje literarne 
Prispevke na razpis ZKO Slovenije 
23 11. srečanje pesnikov in pisate- 
jev drugih narodov in narodnosti,
.1 z'vijo v Sloveniji in pišejo v svo
jem materinem jeziku, in eden od 

ki so se udeležili zaključne pri
reditve v Laškem.

»Na tem srečanju, kije edina re
publiška oblika združevanja neslo
venskih literatov, sem sodeloval že 
ue'rrič in prav ugajalo mi je. Tako 
kot prejšnja leta sem tudi tokrat do- 
21vel to prireditev kot nekakšen 
Praznik družabnosti, sproščene od
kritosrčnosti in prijaznosti, saj pri 
vsem tem največ velja to, da se 
sPl°h dobivamo, čeprav le enkrat 
na 'et0- V Laškem nas je bilo nekaj 
ruunj kot lani na Jesenicah, kjer je 
odo jubilejno, 10. srečanje, vendar 
t0 ne pomeni; da med pišočimi ni 
, to]*ko zanimanja za to priredi- 
,ev N' da srečanje celo peša. Je že 

aJ prišlo vmes, da ta ali oni letos ni 
[fogel priti,« pripoveduje Banič, ti 
Je Prišel v Slovenijo oziroma v No- 
yem mestu v začetku osemdesetih 
3 Potem ko je končal študije v
Beogradu.

»Na letošnjem srečanju sem so- 
eloval samo s prozo, čeprav v 

gnvnem pišem pesmi,« nadaljuje. 
» rve pesmi sem napisal že v četr- 

e3 razredu osnovne šole, ki sem jo 
0 iskoval v Arandjelovcu kakor 
P°tem tudi gimnazijo. Kasneje sem 
ugotovil, da imam dar za poezijo 
j l iP0 očetu, ki tudi piše in seje 
e'ož‘l že več naših srečanj v Slo- 

entJi- Resneje pa sem začel pisati 
e e v gimnaziji, ko sem tudi objavil 
P^e pesmi. Prvič sem se videl ris
anega v kragujevski Svetlosti, ver- 

pa mi je objavil tudi tovarniški 
sopis Samot. V gimnazijskih letih 

i nastala moja prva krajša dram- 
besedila. In tako je šlo naprej 

■> ko sem bil študent pa brigadir

na MDA in vojak. Povsod so bila 
glasila, kjer je bilo kaj prostora za li
terarne utrinke, moje in drugih so
delavcev. Precej sta mi v tistih časih 
objavila smelost in Zdanje v doma
čem Arandjelovcu. Tudi potem, ko 
sem že bil v Sloveniji, sem še nekaj 
let pošiljal svoje literarne prispevke 
raznim listom po Jugoslaviji, vse 
dotlej, dokler nisem zvedel za vsa
koletna srečanja v Sloveniji.«

Kat vsak besedni ustvarjalec ima 
tudi Brane Banič literarne načrte. 
Pravi, da bi rad še dolgo pisal, pisal 
pa dobro, da bodo zadovoljni tudi 
bolj kritični bralci. Pesnikovanje in 
sploh ukvaijanje z vsakršno litera
turo ni opravilo za levo roko, am
pak hudo resno delo, ki si mu lahko

Brane Banič

kos le z naporom. Tako misli in pi
še. A rad bi svoje dosedanje plodo
ve kritiško pretresel, najboljše od- 
bral in jih izdal v knjigi. »Kdo bi mi 
založil knjigo, ko pa je boj za izdajo 
take ali drugačne knjige vsak dan 
hujši?« se sprašuje in si hkrati odgo- 
vaija da »bo že kakšna možnost«.

V Novem mestu pa bi se rad pri
družil tistim, ki jih moti, da ni lite
rarnega kluba, da ni literarnih veče
rov in drugih podobnih prireditev, 
na katerih bi mogli sodelovati tudi 
besedni ustvarjalci, oziroma je vse
ga tega premalo. »Rad bi delal v li
terarnem klubu, nastopal, pomagal 
kaj organizirati, ker vse to pogre
šam,« pravi Brane Banič.

I. ZORAN

Praznovanje naše »posode duha«
Jugoslovanski Mesec knjige 89 se začenja v Ljubljani —Slovesna otvoritev v so
boto, 14. oktobra, zvečer v Cankarjevem domu — Okrogla miza in razstava

Vsak četrtek bo tu 15. oktober, dan, ki pri nas že desetletja dolgo označuje 
začetek vsakoletnega meseca knjige, in spet so pred nami tedni, ko naj bi si vzeli 
nekaj več časa za »posodo duha«, pa ne samo, da bi iz nje bolj zajemali, ampak 
tudi, da bi o njej razmišljali, zlasti še o potih, po katerh mora, čedalje bolj tudi 
med Scilo in Karibdo gmotnih in drugih razmer, da bi prišla do kupca in bralca.
O tem, da knjiga ostaja človekova nujna sopotnica skoz življenje in prijateljica, 
ki človeka nikoli ne razočara, predvsem ne v njegovih stiskah, je bilo že ob dru
gih priložnostih toliko napisanega in povedanega, da se tudi tokrat zdi odveč to 
posebej poudarjati Zavezništvo med knjigo in človekom je pač trajno, mesec 
knjige in podobne manifestacije ga le potrjujejo in poveličujejo, ker drugače 
tudi ne more biti. Če bi kdo to zavezništvo nasilno pretrgal, potem bi bilo, o tem 
najbrž ni dvoma, hitro konec knjige in nemara še česa.

Letos se jugoslovanski mesec knjige 
po več letih začenja v Sloveniji, in sicer 
v Ljubljani. Otvoritvena slovesnost bo 
že v soboto, 14. oktobra, zvečer v Can
karjevem domu. Na slavnosti, ki jo pri
pravlja Zveza kuktumih organizacij 
Slovenije, pri organizacijski izvedbi pa 
ji bodo pomagali Društvo slovenskih 
književnih prevajalcev, Društvo slo
venskih pisateljev, Cankarjev dom in 
Zveze kulturno-prosvetnih skupnosti 
Jugoslavije, bo imel uvodno besedo 
pesnik Ciril Zlobec, podpredsednik 
SZDL Slovenije in predsednik jugoslo
vanskega odbora za knjigo. Sledil bo 
literarno-plesni večer, na katerem se 
bodo predstavili pesniki in pisatelji 
Alavko Almažan, Eqrem Basha, Matija 
Bečkovič, Branko Cvetkosti, Žarko 
Djurovič, Hrvoje Hitrec, Ranko Riso- 
jevič in Tomaž Šalamun ter plesna sku
pina Media.

Že dopoldne se bo v Cankarjevem 
domu začela okrogla miza o temi Pre
vajanje svetovne literature v Jugoslaviji 
v osemdesetih letih. Sodelovali bodo 
znani prevajalci, in sicer Sava Babič, 
Drago Bajt, Daniel Bučan, dr. Vidosava 
Jankovič, dr. Juraj Martinovič, Janko 
Moder, Josip Osti, Mensur Raifi, Lju
bica Rosič, Taško Širilov in drugi, po
govor pa bo vodil in usmerjal dr. Frane 
Jerman. Popoldne bodo v Knjigarni in

• Umreti kakor Ikar je več vredno 
kot živeti, ne da bi kdaj poskusil leteti, 
četudi z voščenimi krili (Unamuno)

galerji Kazina odprli razstavo Slovenski 
pesniki in pisatelji v karikaturi ter 
Uspešnice jugoslovanskih založb v letu 
1988. Na otvoritveni slovesnosti bo na
stopil glasbenik Lado Jakša.

Tako bo torej v soboto v Ljubljani, 
vendar pa omenjene manifestacije ne 
bodo vse, kar se bo v Ljubljani in dru

god po Sloveniji ter v drugih jugoslo
vanskih republikah in pokrajinah doga
jalo in zvrstilo do 15. novembra, ko se 
bo letošnji mesec knjige formalno kon
čal. Kaj vse bo tu in tam, lahko samo 
predvidevamo, bo pa gotovo marsikaj 
zanimivega in takega, da bo praznik 
knjige v celoti manifestacija, kakršno si 
knjiga zasluži. Priložnosti in možnosti 
so brezštevilne, od literarnih večerov, 
knjižnih razstav in odprtih vrat knjižnic 
do popustov pri nakupu knjig v knji
garnah. Navsezadnje je eden od smo
trov meseca knjige tudi ta, da se knjiga 
in bralec še bolj zbližata, še bolj potrdita 
navezanost eden na drugega, da pride 
knjiga bralcu tudi v roke in v uporabo, 
ne pa da s svojim večjim ali manjšim 
bliščem sameva neopažena v kakem še 
tako lepem izložbenem oknu.

1. ZORAN

Likovna delavnica Krke
Krkina kolonija spremenila ime — V delavnici, ki po- 

teka ta teden, ustvarja risbe devet slikarjev
NOVO MESTO — Po enoletnem 

premoru ima novomeška tovarna 
zdravil Krka spet v gosteh slikarje. Za 
tokratno srečanje so si omislili novo 
ime: Likovna delavnica Krke.

Delavnica poteka ta teden na Otoč
cu, začela se je v ponedeljek, 9., in bo 
končana jutri, v petek, 13. oktobra. Po
vabljenih je sedem slikarjev in dve sli
karki. Udeležencem letos niso predpisa
li teme, pač pa samo tehniko — risbo. 
Upajo, da bodo ustvarjanje v risbi 
uspešno gojili tudi naslednja leta in 
ustvarili fond, ki bo podobno bogat, kot 
gaje dalo dolgoletno gojenje akvarelov 
v dosedanjih Krkinih likovnih koloni
jah. Razstavo del, nastalih v prvi Li
kovni delavnici Krke, bodo odprli

Kapelci od Trsta do Bavarske
Prihodnje leto jih vabijo v Ludvvigsburg — Godba bo poleti praznovala 140-J lili VaUllU V UUUIIIVJ^UUI viwv.mm w ^ r ■ *

__________ letnico delovanja ob mednarodni udeležbi pihalcev
», — Tukajšnja godba doživlja renesanso pred jubilejem — pred
i- „ . e*nico, ki jo bo slavila prihodnje leto. »Njeni nastopi po obsegu in zahtev-
[ ban prek^Jo vse dosedanje,« jo je pohvalil njen predsednik Ivan Živič. V

letie iiim v5 Sl kapelski godbeniki to po- 
o TržaSk . tud‘v tujini, pri zamejcih na
* lr> 0h!m mna Bavarskem, v munchnu 
*. knnr'oJ'®l*nz^ur8u’ kJer so imeli več 
- '»rtov. Bili so prva godba iz Jugos-

u stavna priiiuuujc inu. »ujcih uasiupi uuacgu m v -

h'vnašajo vse dosedanje,« jo je pohvalil njen predsednik Ivan Živič. V 
0Dr em Popravljajo Kapelci že tretji dobrodelni koncert za medicinsko 

^ mo brežiške bolnišnice. Dva so imeli v Brežicah, naslednji bo v Krškem.
lavije, kije do zdaj sodelovala na njiho
vem praznovanju v spomin na čase, ko 
so si podložniki lahko pristreljali svo-

• Prihodnje poletje, za 140-letnico 
godbe, bo v Kapelah mednarodno 
srečanje in udeležiti se ga želijo šte
vilne godbe, tiste, ki so že gostovale 
— njihovih obletnicah, in nekatere

zanimanje za 
"AZSTAVO glasbil
bila flNOMELJ - Razstavo Glas- 
leriii x/Z' ?toletja v črnomaljski ga- 

"a kateri je bilo na 
zaspK ^ raz*'čnih instrumentov iz

jehii'^ejV štirinajstih dneh, kolikor 
vai* °zPria, ogledalo 810 obisko-

Cvel° w naJVeČjl 0b'Sk k3ke
odDrli t>V ™niartu’ odkar so ga 
uJn ' Kazslavo Glasbila skozi sto- 

^prli v soboto, 7. oktobra.

rigiral prof. Jose Mali iz Ladwigsburga, 
predsednik Zveze dirigentov za območ
je Stuttgarta, sin slovenskih staršev, ki 
žive v Franciji. Matije kapelska rojaki
nja, oba z možem pa sta častna člana in 
podpornika godbe. Prof. Mali je pova
bil Kapelce v Ludvvigsburg, kjer v graj
ski dvorani nastopajo le najboljše tuje 
godbe. Kar veijeti ni mogel, kako je ta v 
zadnjih treh letih napredovala, za kar 
gre gotovo priznanje mlademu dirigen
tu Francu Arhu.

Predsednik Živič je vesel, ker se god
ba pomlajuje, saj je že skoraj tri četrtine 
njenih članov mlajših od 27 let. Od tega

spet pridejo lutke
Naši najmlajši se

D. B.

Slovenci v letu i789
n„yV®*-JANA — V Narodnem 
veuuJU v Ljubljani so včeraj odprli 
vom ?,.anto'oško razstavo z naslo- 
va, l• .ovenc' iz leta 1789. Razsta- 
frjn7Je Posvečena tudi 200-letnici 
na _ , revolucije, je zasnovana
vinsL 8 edu 18- stoletja, na zgodo- 
p0seoem vrednotenju tega obdobja, 
teda8* pa v ve pomembnejše sloje 
miz ieBa časa (kmet, meščan, ple- 
taka ubovščina, uprava itd.). Kot 
nje P^tavija logično nadaljeva- 
raaiji Tzov slovenske zgodovine v 
nen, „ obdobjih, kar so v Narod- 
site st 'rfe'tu’ upoštevaje vse muzej- 
So bile6’ Pričel' z razstavami, kot
lezn‘ ® u°Venci v 16- stole‘iu' Že'

oba na Slovenskem in druge.

st°pu S? kmalu spet poveselili ob na- 
ta, kj c? banskega Lutkovnega gledališ- 
$vet!an„ ?, 1 1 igrico Korenčkov palček 
NoVem Makarovič kar tri dni ostalo v 
torek it *?**• ^ Domu kulture si bodo v 
V četrtek , q bra>v sredo. 18. oktobra, in 
rano Ooi , ;.okl°bra, predstave organizi- 
"teških C 81 0,roci okoliških in novo-
Pa bodoin'h|n‘h prvi dan gostovanja _____ _____ _______
Sl°Pili zaJL>JTSu- lutkari'ob *6 uri na' ciklu od oktobra do decembra prikazali
'adi ogledali’ 51 nj,hoV° predstavo Šest najnovejših filmskih uspešnic pre

težno ameriške proizvodnje. Abonma 
za vseh šest filmov stane 150.000 din, 
vsem abonentom in drugim obiskoval
cem pa je na voljo tudi filmski list. V če
trtek, 19. novembra, bo na sporedu 
ameriška filmska melodrama Coctail 
režiserja Rogerja Donaldsona.

ORKESTER LAHKO 
DELA SAMO KOT 

CELOTA
NOVO MESTO — Gasilski pihalni 

orkester v Novem mestu je začel jeseni 
spet redno delovati, vendar je bila ude
ležba na prvih vajah zelo slaba. Ugotav
ljajo, da orkester v minulem obdobju ni 
dosegel vidnejših uspehov prav zaradi 
tega, ker so nekateri člani nenehno iz
ostajali in orkester ni mogel vedno de
lovati kot celota. Da bi bilo poslej manj 
takšnih slabosti, predvsem pa več disci
pline in resnosti pri delu, so si zaželeli na 
sestanku godbenikov, ki so ga imeli ta 
ponedeljek pred vajami.

na iijiiiovui uuicum-aii, m njenih članov mlajših od z/tet. ua tega
nove, s katerimi so navezali prijatelj- jih 14 0biskuje tretji letnik glasbene šole
ske stike in jih je navdušilo njihovo in b(xj0 prihodnje leto že nastopali.

Program za jubilejno leto že študirajo.
Letos smo godbenike gnali kot greš

ne duše v vicah, nobenega dopusta niso 
imeli,« je pripovedoval Živič. »Vse po
letje so intenzivno vadili. Vzdržali so, a 
ne samo oni, ampak tudi njihovi doma
či. Pred odhodom v Nemčijo so vadili 
vsak večer. Zbrali so se ob osmih, ko je 
bil še svetel dan in ko so morali zaradi 
tega pustiti delo na njivah. Mislim, daje 
prav, če to povem zaradi tistih posav
skih delovnih organizacij in obrtnikov, 
ki nas podpirajo in nam pomagajo, za 
kar jim izrekamo prisrčno zahvalo.«

J. TEPPEY

igranje, predvsem slovenske melodije.

bodo (Freischiessenfest), seveda le naj
boljši. Na prireditvi je sodelovalo 30 
strelskih družin s 1100 člani in 18 pi
halnih orkestrov.

Kapelski godbeniki so predtem igrali 
zdomcem v Munchnu. Povsod so jih 
prisrčno sprejeli. Njihovo igranje je na
vdušilo poslušalce, domače in tuje. Na 
nastopu v Obergiinzburgu je godbi di-

DANES prvič 
FILMSKI ČETRTEK

NOVO MESTO — Z ameriškim 
barvnim filmom Bestseller (Uspešnica) 
režiserja Johna Flynna, ki ga bodo dre
vi ob 18. in 20. uri predvajali v Domu 
kulture, se začenjajo v Novem mestu 
tako imenovani filmski četrtki. Gre za 
filmski abonma oziroma filmsko gleda
lišče, v okviru katerega bodo v prvem

Skupna knjiga 
književnikov iz 
zletnih občin

Izdali jo bodo čez dva 
meseca v Bihaču

V Bosni in Hercegovini se je že 
pred meseci rodil zanimiv predlog, 
da bi izdali skupno knjigo z deli 
pesnikov in pisateljev, ki živijo na 
območju zleta bratstva in enotnosti, 
to je v občinah Bihač, Prijedor, 
Gospič, Sisak, Banjaluka, Karlovac 
in Novo mesto.

Zbornik bi obsegal okoli 100 
strani, v njem bi bilo predstavljeno 
okoli 30 avtoijev (z besedili v izvir
ni obliki), torej tudi uveljavljeni 
pesniki in pisatelji iz novomeške 
občine oziroma z Dolenjskega. 
Knjigo bi natisnili v visoki nakladi 
3.000 izvodov. Financirale naj bi jo 
samoupravne interesne skupnosti 
za kulturo v zletnih občinah, vsaka 
z enakim deležem, za kar bi ji pri
padlo 400 izvodov tega skupnega 
dela.

Kot se je dalo zvedeti, skupna 
knjiga književnikov z zletnega ob
močja medtem že nastaja. Uredil jo 
bo bihaški književnik Tomislav 
Dretar, izdal pa tamkajšnji Knji
ževni klub Ivan Goran Kovačič. 
Knjiga — kot prva tovrstna edicija 
na zletnem območju — bo izšla 
okoli 20. decembra letos, in sicer ob 
obletnici 1. kongresa USAOJ 
Bihaču.

predvidoma v četrtek, 26. oktobra, ob 
13. uri v avli poslovne stavbe Krke v 
Ločni.

In kdo so udeleženci prve Likovne 
delavnice Krke? Takoj povejmo, da gre 
za bolj ali manj znana imena iz sloven
skega pa tudi hrvaškega likovnega živ
ljenja. To so: Marjan Manček, novo
meški rojak, ki se je uveljavil kot 
ilustrator in karikaturist; akademska 
slikarka Mirna Pavlovec, v Škofji Loki 
delujoča svobodna umetnica; Džanino 
Božič iz Pulja; Silvan Omerzu iz Bre
stanice, zaposlen pa pri Lutkovnem 
gledališču v Ljubljani; akademska slli- 
karka Jasna Kozar Hutheesing iz Mur
ske Sobote (letos dobila nagrado Druš
tva likovnih umetnikov Maribor za 
risbo); Karlo Kuhar, slikar samouk iz 
Spodnje Besnice; akademski slikar Loj
ze Čemažar iz Kleč pri Ljubljani; aka
demski slikar Vinko Tušek iz Ljubljane 
in Pavel Medvešček, v Novi Gorici 
udomljeni in delujoči slikar iz Anho
vega.

Že imena povabljenih slikarjev na le
tošnje srečanje v Krki dajo slutiti, da 
smemo tudi od Likovne delavnice Krke 
pričakovati enako zanimive in kvalitet
ne sadove, kot so izšli iz predhodne li
kovne kolonije, ki je živela deset let in 
znatno obogatila zakladnico slovenskih 
akvarelov. Sicer pa se bomo o tem lah
ko že kmalu tudi sami prepričali, saj bo 
razstava v Likovni delavnici Krke na
stalih risb na ogled, kot rečeno, že čez 
štirinajst dni.

I. ZORAN

KONCERT 
BOŠTANJČANOV IN 

ZDOMCEV
SEVNICA — Sevniška zveza kul

turnih organizacij priredi v soboto, 14. 
oktobra, ob 19. uri v dvorani TVD Par
tizan v Boštanju zanimiv koncert. Na
stopila bosta oktet Boštanjski fantje, ki 
praznuje letos srebrni jubilej, in dekliški 
oktet KUD Anton Umek — Okiški iz 
Boštanja. Kot gost večernega koncerta 
se bo predstavil boštanjskemu občin
stvu, ki je zmeraj v velikem številu in 
toplo pozdravilo podobne kulturne pri
reditve, še združeni moški pevski zbor 
»Simon Jenko« in »Miško Kranjec«, v 
katerem prepevajo slovenski zdomci v 
Niimbergu in Erlangenu ter celo en 
Nemec. Zdomci tako vračajo obisk 
oktetu Boštanjski fantje, kije naše roja
ke na začasnem delu v tem predelu Ža- 
hodne Nemčijo dobesedno navdušil in 
očaral med nedavnim jubilejnim kon
certom združenega zbora v Niimbergu.

»V novo sezono gremo na pamet«
Zdravko Hribar: »V ZKO delamo in načrtujemo, kot smo do zdaj, čeprav ne 

vemo niti tega, ali bo ta organizacija poslej sploh še obstajala
NOVO MESTO — Dosedanji or

ganiziranosti slovenske kulture zvoni 
navček. Z novim letom, tako je napo
vedano, bodo ukinjene kulturne skup
nosti. Slovo bo moral vzeti tudi dolga 
leta veljavni način financiranja. Vse 
staro se bo zdrušilo, od novega pa je 
bolj ali manj znano samo to, da bodo 
oblast nad kulturo prevzeli uradniki. 
To naj bi bila pridobitev reformnih 
prizadevanj na področju družbenih 
dejavnosti, pri čemer pa kulturniki 
niso sodelovali. Še dobro obveščeni 
niso bili o vsem, kar seje pripravljalo.

»Ljubiteljski kulturni delavci smo 
ogorčeni zavoljo neodgovornega, ne
razumnega in prenagljenega posega v 
organiziranost slovenske kulture,« je 
napisal predsednik ZKO Slovenije 
Marjan Gabrijelčič v odprtem pismu 
delegatom republiške skupščine le 
nekaj dni pred sprejetjem ustavnih 
dopolnil in ustavnega zakona. Pose
bej je poudaril, da kulturni delavci

niso imeli možnosti na pristojnem 
mestu povedati, kaj mislijo o vseh teh 
spremembah, vključno z ustavnimi 
dopolnili, ki uzakonjajo nov položaj 
kulture, še posebej ljubiteljske.

»Zdaj so vse te stvari na republiški 
ravni sprejete, veljajo, govori se o na
cionalnem programu, nič pa ne o ti
stem, kar ne bo šlo v nacionalni pro
gram, oziroma kdo bo poslej take reči 
financiral,« pravi predsednik novo
meške ZKO Zdravko Hribar in doda
ja, da ta nejasnost kulturne delavce v 
občinah samo bega in spravlja v nego
tovost. »Prav zdaj pa smo v času, ko 
moramo v ZKO načrtovati dejavnost 
za sezono, ki se je že začela oziroma 
za vse leto 1990,«dodaja. »Toseveda 
že delamo, vendar z velikim dvo
mom, ali ravnamo prav, ko pa je vse 
tako nejasno in negotovo, ko niti ne 
vemo, ali bodo ZKO po novem letu 
sploh še obstajale. Še nikoli nismo v 
sezono vstopali v taki nejasnosti, kot

moramo zdaj. Vseeno pa smo se na 
našem občinskem predsedstvu zmeni
li, da bomo ravnali, kot da se ni nič 
spremenilo, ker moramo biti na vse 
pripravljeni. Dogovorili smo se, da se 
najprej skličejo strokovni odbori in 
pripravijo delovni programi, nakar 
bomo sklicali še predsednike kultur
nih društev. Na koncu bomo v pred
sedstvu še enkrat sedli in izdelali pro
gram ZKO za leto 1990. Kot rečeno, 
program bo, koliko bo vreden in kdo 
ga bo financiral, pa je ta čas velika 
uganka.«

Hribar meni, da je zanj kot pred
sednika ZKO najbolj mučno prav 
dejstvo, da ne ve, kaj bo z organizaci
jo, ki jo vodi. »Čeprav bi takih vpra
šanj sploh ne smelo biti,« pribije. »Ne
izpodbitno je, da je ZKO do zdaj 
vseskozi predstavljala najbolj organi
ziran način razvoja in uveljavljanja 
ljubiteljske kulture. ZKO pa ni le skr
bela za množičnost in kakovost; delo-

kultura
• 1m

izobra
ževanje

Letos brez 
ekstempora

Nadaljevanje te prire
ditve prenaša Labod 

na kasnejše čase
NOVO MESTO — Lani ob tem 

času je novomeški Labod že razpo
slal vabila slikarjem, naj se udeleži
jo jubilejnega, že 10. slikarskega 
ekstempora, obenem pa jih je obve
stil kje lahko žigosajo platna in pa
pirje ter kdaj in kje naj oddajo svoje 
slike, da jih bo strokovna žirija oce
nila, izbrala za razstavo, najboljše 
pa tudi nagradila.

Letos slikarji takšnih vabil ne 
bodo dobili iz Laboda, ne v teh dneh 
ko naj bi bil čas zanje, ne kasneje, in 
sicer zato ne, ker so se v Labodu od
ločili, da v letu 1989 slikarskega 
ekstempora izjemoma ne bodo pri
redili Obenem pojasnjujejo, da se z 
odpovedjo letošnjega ekstempora, 
ki bi bil po vrsti že enajsti ne odre
kajo tej tradicionalni ter na Sloven
skem pa tudi v mednarodnem meri
lu dokaj uveljavljeni likovni mani
festaciji temveč samo prenašajo 
nadaljevanje na naslednja leta Da 
pa kljub temu ostajajo zvesti tradici
ji ekstemporov, ki so po svoje razgi
bali kulturno življenje v novomeški 
občini in širši Dolenjski bo dokaz 
pregledna razstava najboljših del ki 
so nastala na dosedanjih desetih sli
karskih ekstemporih. Kdaj in kje 
bodo pripravili to razstavo, se za 
zdaj še niso odločili

Spričo zaostrenih gospodarskih 
razmer in splošne krize, ki je zajela 
proizvodne organizacije in še pose
bej tekstilno industrijo, takšna odlo
čitev Laboda ne bi smela nikogar 
presenetiti in je tudi povsem razum
ljiva V času, ko je glavni cilj vseh 
preživeti ostati na površju silno 
razburkanih proizvodnih in tržnih 
razmer, je skoraj nujno, da dobijo 
prednost pred slikarskim ekstempo- 
rom in drugimi manj potrebnimi za
devami življenjsko pomembnejše 
stvari. Dosedanjim udeležencem La
bodovih ekstemporov, slikarjem in 
obiskovalcem razstav v Labodu, bo 
zaradi te prekinitve letos prav goto
vo nekaj manjkalo, še posebej, ker 
so bila vsa z ekstemporompovezana 
srečanja v Labodu tudi manifestaci
ja znanstva, prijateljstva, vsestran
skega zavezništva

I. ZORAN

KLAVIRSKI DUO 
PRIHAJA IZ TRSTA

NOVO MESTO — Letošnjo koncert
no sezono bosta v novomeškem Domu 
kulture odprla pianista Claudia Mattiotto 
in Guido Scano iz Trsta. Nastopila bosta v 
ponedeljek, 16. oktobra, ob 19.30, kon
cert pa bo za ljubitelje glasbe še posebej 
zanimiv, ker bosta umetnika igrala na kla
vir štiriročno. Na programu imata skladbe 
Donizettija, Liszta, Pavlova, Poulenca in 
Dvoraka.

Klavirski duo Mattiotto — Scano je po 
vsej Italiji dobro poznan in priljubljen.

D. B.

Zdravko Hribar
vala je prek kulturno izobraževalnih 
centrov in k delu pritegnila najrazlič
nejše strokovnjake ter se tako zavaro
vala pred očitki, da daje zavetje dile
tantom. Prav tako ne gre ZKO 
odrekati zaslug pri ustvarjanju kul
turnega standarda, še posebej v obči
nah, kjer skoroda nimajo poklicnih 
ustanov, in takih na Dolenjskem ni 
malo. Ne upam si niti pomisliti na to, 
da bi ZKO morale prenehati delovati, 
čeprav je res, da so najbolj na prepihu. 
Pri vsem je najbolj tragično to, da ni 
nikjer, tudi v Novem mestu ne, mesta, 
kjer bi človek izrazil svoje nestrinjanje 
s tem, kar se dogaja in kar grozi ljubi
teljski kulturi.« j ZORAN

, DOLENJSKI LIST 7



pisma
in
odmevi

Zahvala M. Potrču
Varstvo živali pred mu
čenjem [e prišlo v repu

bliško ustavo
To pot smo si resnično oddahnili in za

dovoljni smo, da naši napori niso bili za
man. Ni nam žal niti časa niti truda, ki smo 
ga vložili v priprave, da ustavna komisija 
in kasneje skupščina SR Slovenije sprejme 
predlagani amandma k slovenski ustavi.

Takoj na začetku, tovariš predsednik, 
bi se Vam rada v imenu Svetovne zveze za 
varstvo živali v Londonu, zahvalila za Va
šo podporo pri sprejemu 67. amandmaja, 
ki zagotavlja ne le zdravstveno varstvo ži
vali, temveč tudi varstvo živali pred mu
čenjem. Menim, da je to že korak k Evropi 
92 in da bo Slovenija tudi navzven prido
bila ugled, saj moramo tudi živalim poleg 
človeku priznati njihove pravice. Prav ta
ko Vam izrekam zahvalo v imenu več ti
soč podpisnikov listine, na kateri so izraz
ili zahtevo po pravni zaščiti živali pred 
mučenjem. Zahvaljujem se tudi v imenu 
društev proti mučenju živali iz vse 
Slovenije.

Zahvala gre tudi sredstvom javnega 
obveščanja širom po Sloveniji, ki so sproti 
seznanjala bralce z našimi predlogi in s 
tem dajala podporo nam vsem, ki smo do 
zadnjega trenutka zasedanja skupščine 27. 
septembra 1989 čakali, bodo li naša hote
nja vrednotena in uresničena.

Seveda pa naših prizadevanj za pravice 
živali še ni konec. Naša delovna ekipa ob 
pomoči državljanov Slovenije, ki jim je 
pri srcu human odnos do živali, pripravlja 
sodoben osnutek zakona proti mučenju 
živali; ta bi bil eden prvih v Jugoslaviji. 
Nadaljujemo z zbiranjem podpisov in 
predlogov ter hkrati od Vas, tovariš pred
sednik, spet pričakujemo, da nam boste 
stali ob strani in predlog zakona tudi za
govarjali. Takšne podpore si želimo tudi 
od drugih slovenskih državnikov in vse 
slovenske javnosti.

LEA EVA MULLER

DOMAČE TRNJE
• Ne vem, kdo »hrani« inflacijo, to
da bolj me skrbi, kdo bo hranil 
delavce.
• Postavlja se vprašanje: kaj baza 
misli o vodstvu? Kaj, ali hočete, da 
kolne?
• Le cene zablod se nočejo znižati
• Najpogostejša sorta naših jabolk je 
jabolko razdora.

D. STARČEVIČ

ZSMS se je 
popolnoma 

ločila od baze
Kako naj taka organi
zacija predstavlja mla

de Slovenije?
Pretekli teden je potekala raz

prava o reorganizaciji ZSMS. Ne 
vem sicer, kakšni so rezultati, vem 
pa, da je reorganizacija potrebna. 
Takšna ZSMS, kot je, ne more več 
obstajati, ker seje popolnoma zbi
rokratizirala in se ločila od baze. 
Mladi, temelj te organizacije, nismo 
nikoli obveščeni o sklepih vrha, kaj 
šele, da bi nas vprašali za mnenje.

Kako naj potem ZSMS sploh še 
predstavlja mlade Slovenije? Člani 
te organizacije postanemo po stalni 
in že zastareli proceduri. Nihče nas 
ne vpraša, ali si to želimo. Ko pa 
končno člani že smo, postanemo le 
trop ovac brez pastiija, prepuščeni 
sami sebi. Nikoli nas ne povabijo k 
oblikovanju naše organizaqije. Ni
mamo mladinskega doma. Ce pa ta 
že obstaja, je spremenjen v disco 
klub in gostilno. Še svoj časopis 
smo izgubili, saj je Mladina postala 
časopis, v katerem se pere le uma
zano perilo naše politike.

Kljub vsem demokratičnim gi
banjem v naši družbi ostaja ZSMS 
nedemokratična. Sicer pa nam ne 
preostane drugega, kot da počaka
mo in vidimo, kaj nam bo prinesel 
demokratični veter. Upam, da bo to 
nova ZSMS, v okviru katere bomo 
mladi lahko razvili svoje sposobno
sti in družbi tudi nekaj dali, ne pa se 
samo borili za oblast.

IRENA ŠKUFCA

Še: Je bil pred vrati bojkot?
»Jože Majes navaja vrsto neresničnih stavkov, ki so zame žaljivi«

Prebral sem članek, v katerem Jože 
Majes govori o očitkih na moj račun. Pro
sim, da objavite odgovor, kajti Majes na
vaja vrsto neresničnih stvari, ki so zame 
žaljive.

Naj začnem z balkanskimi igrami v 
Novem mestu in nesodelovanju Rogovih 
kolesarjev — reprezentantov na otvoritvi. 
Dejstvo je, da J. Majes vleče na dan stare, 
nepomembne stvari, s katerimi bi si rad 
pridobil ugled, ki ga, resnici na ljubo, 
nima niti med svojimi kolesarji niti v ju
goslovanskem kolesarskem, športu. Re
prezentanta oz. člana Roga Čern in Pavlič 
sta bila pred balkanskim prvenstvom te
den dni na aktivnem počitku v Kranjski 
Gori in sta se priključila drugim kolesar
jem po otvoritvi. Taka je bila odločitev 
zveznega kapetana F. Hvastja v dogovoru 
z menoj. Ne vem, zakaj J. Majes navaja ta 
dogodek, sa ni imel nič z reprezentanco, 
ukvaijal seje s čisto drugimi stvarmi.

VODOVOD
KOPRIVNIKU

KOPRIVNIK — V okviru praznika 
občine Kočevje 2. oktobra so dan prej 
odprli v Koprivniku novi vodovod. 
Predvsem v poletnih mesecih je tu 
zmanjkovalo vode in sojo morali pogo
sto za blizu 30 gospodinjstev in okoli 
400 glav govedi voziti od drugod. Di
rektor Hydrovoda Kočevje Ribnica 
Cveto Obranovič nam je o tej pridobit
vi dejal: »Na vodo smo naleteli v globini 
100 m, vrtali pa smo do 170 m, in glob
lje ko smo vrtali, večje bilo vode. Zdaj 
daje najmanj 1 liter v sekundi. Kemični 
in bakteriološki pregledi pa so pokazali, 
daje voda zdrava.« Vodo so nato spelja
li v 600-kubični vodni hranilnik nad 
vasjo. Vrednost vseh del skupaj z iz
gradnjo črpališča znaša okoli 600 mili
jonov dinarjev.

So tudi drugačni grešniki
Občan meni, da v Novolesovem obratu ne obravna- 

vajo vseh kršilcev predpisov po enakih merilih
Rad bi se dotaknil stvari, s katerimi 

bom nekatere preveč ranil, kar pa v tem 
listu ni navada. Zdi se mi, da je včasih 
preveč suhoparen in da glede Novolesa 
prevladujejo le številke in gospodarska 
gibanja. Zato priporočam, naj bi bilo v 
njem več kritike, ki smo je vsi zelo po
trebni. Več poudarka naj bi list dal 
medsebojnim odnosom, tovarištvu in 
človečnosti. Teh stvari imamo polna 
usta, vendar se vse razblini, ko preide
mo k dejanjem.

kazalo, da znajo tudi pravniki govoriti 
neresnico. Vrataija so namreč premesti
li drugam. Najbolj sije oddahnil tedanji 
sekretar v tozdu Vanja Kastelic. Vse to 
je v glavnem zraslo na njegovem zelni
ku in upam si trditi, daje bila vsa afera 
rezultat medsebojnih nesporazumov.

Naj sežem malo nazaj. Neko popol
dne sem bil dežurni vzdrževalec v No- 
volesu v Soteski in vratar je bil takrat 
Jože Legan. Ena od naročenih strank je 
dobila v TPI premalo Zagovine, zato 
meje prosila, naj dopolnim z žagovino 
na Žagi. Ker je šlo za manjšo količino, 
sem ji ustregel, pri čemer seje usulo na 
tla več, kot bi bilo potrebno. Ker je bila 
naslednji dan prosta sobota, sem skušal 
spodrsljaj popraviti in sem telefonsko 
poklical naslednjo stranko, ki je bila v 
evidenci za dobavo žagovine pri tov. 
Kralju. Ob prihodu stranke sem prosil 
vratarja, naj jo spusti na žago. Ugovar
jal je in je odprl vrata šele ob moji ob
ljubi, da bom v ponedeljek vse uredil. 
Žataknilo seje, ko sem hotel to tudi sto
riti. Prehiteli so me in v obratu je bila 
cela hajka, kot da gre za velik rop. Zelo 
angažiran je bil predstavnik varnostne 
službe v Novolesu tov. Kovačec in še 
nekateri. Zadeva seje navidezno konča
la, ko sem dogodek pojasnil. Toda kma
lu so sledile razne sankcije. Pri tov. Pu- 
rebrovi sem bil zaslišan kot priča, vratar 
pa si je nakopal disciplinsko. Izjavil 
sem, da se ne strinjam, da mojo krivdo 
valijo na vrataija. Čeprav so mi obljubi
li, da mu ne bo nič škodovalo, seje iz-

Hotel sem nekako človeško reševati 
primer, a sem povsod naletel na gluha 
ušesa. Brezuspešno sem hodil od vrat do 
vrat. Vratarje po pritožbi na centralni 
delavski svet dobil prejšnje delovno 
mesto, ves zaplet pa kaže razkorak med 
besedami o človečnosti in tovarištvu in 
dejanji. Zavedam se, da nisem ravnal 
prav, ker sem pritiskal na vrataija, ven
dar obenem vidim, da niso prav izpeljali 
disciplinskega postopka. Za ilustracijo 
naj povem, daje tov. Kastelic istočasno 
dovolil uporabo delovnega stroja v za
sebne namene. Prav odvratno mi je bi
lo, ko se je tov. Kovačec toliko gnal za 
ta primer, ko je sam še dosti večji greš
nik. Na delovnem mestu sem ga večkrat 
videl »nažganega« in ravno v takem 
stanju je razbil službeni avto. Pa nič 
zato, ah ne?!

Postavil bi še nekaj vprašanj, ki sicer 
ne sodijo k temu primeru. Ali je prav, 
da tov. Tavčar še vedno nabavlja glo- 
dovino za Novoles, čeprav je že dalj ča
sa v pokoju? Nikakor mu ne uspe uspo
sobiti za to delo svojega sina in kaže, da 
je on nenadomestljiv. Imamo pa čedalje 
večje vrste čakajočih na svoj kruh, ki 
jim ga takile tovariši odjedajo. Sprašu
jem se, če bo kdo zahteval odgovornost 
tudi za taka in podobna početja, kijih v 
podjetju ni malo.

TONE ŠKUFCA 
Soteska

Nezakonito postavljen na cesto
Ugovor avtorja prvega zapisa k pismu iz Belta, objavljenemu prejšnji teden

PRIPIS AVTORJA — Nekomu, ki 
je prebral te vrstice, bi se nemara zdelo, 
da ste zgrešili poklic, tov. Anton Zajc,

ROCK JE MRTEV — Mladinci iz 
Črnomlja so svojo rockovsko priredi
tev v Gradcu oglašali tudi v Novem 
mestu. Edini plakat, kije bil viden na 
Glavnem trgu in je najbolj zbodel 
mimoidoče, je visel kar na omarici, ki 
je namenjena osmrtnicam. Upajmo, 
daje bila njihova prireditev vsaj toli
ko obiskana kot povprečen pogreb. 
(Foto: J. P.)

saj ste mi dali pravo lekcijo iz novinar
stva. Žal si ta poklic predstavljate po
vsem po svoje. V svoji silni skrbi, da bi 
opravičili nezakonito ravnanje v podjet
ju, ne izbirate poti in načinov, kako 
diskvalificirati tistega, ki vam je stopil 
na žulj. Kot pravnik — predvidevam, 
da to kot vodja splošnega sektorja ste 
— bi morali vedeti, da ni ne vaše ne mo
je opravilo razsojati o primeru, o kate
rem je razsodilo že sodišče. In to ne le 
novomeško, pač pa tudi sodišče zdru
ženega dela Slovenije. Sodba je torej 
pravnomočna, moj zapis predstavlja 
njen povzetek. Vsak napisan stavek ima 
svojo oporo v odločbi, o kateri dvo
mim, da ste jo prebrali, če je niste, vam 
ponavljam sklep sodišča: »Ugotovljeno 
je, da Miku Bečkiju na podlagi odločbe 
disciplinske komisije v črnomaljskem 
Beltu, ki mu je izrekla ukrep prenehanja 
delovnega razmerja, le-to ni prenehalo, 
pač pa mu še traja z vsemi pravicami in 
obveznostmi, kar so v Beltu Bečkiju tu
di dolžni priznati.«

To, daje bil Bečki po vaši trditvi kaz
novan zaradi posfjsa kraje, zadeve v 
ničemer ne spremeni, ne nazadnje ni to 
v nobeni odločbi omenjeno niti z bese
do. Kajti, če nekoga sumite poskusa 
kraje, to še ne more biti razlog, da ga 
nezakonito postavite na cesto, za kar pa

si vi očitno prizadevate. Pa kaj bi še na
dalje odgovarjal na za lase privlečene 
očitke, navsezadnje ni bil namen pisa
nja izpostaviti Bečkija in črnomaljski 
Belt, pač pa pravni spodrsljaj, ki v naših 
delovnih organizacijah ni osamljen. 
Tov. Zajc tega pač očitno noče razume
ti, raje seje zapičil celo v naslov po nje
govem senzacionalističnega prispevka. 
Sicer pa tudi sam verjamem, da bi mu 
veliko bolj ustrezal tak naslov: »Delav
ca zakonito postavili na cesto.« A kaj, 
ko nas novinarski kodeks uči pisati 
zgolj resnico... b. BUDJA

SKRIVAJO SE ZA NAS
Nedavno je prišel k meni miličnik z ne

kim fantom in mi rekel, da mi je tisti fant 
prodal ukraden motor. Ko sem dejal, da 
fanta nisem še nikoli videl, mi miličnik ni 
verjel in zadeva seje pletla še naprej. Toda 
obdolžili so nas čisto po krivem in hočejo, 
da pod prisilo priznamo, da smo kupili 
ukraden motor. Naj dodam, daje fant pri
znal, da je bil pijan in da se ne spominja 
natančno, komu je prodal. V zvezi s tem in 
nekaterimi drugimi primeri menim, da bi 
morali z našo družino ravnati drugače, ker 
smo mnogokrat po nedolžnem obdolženi.

IGNAC HROVATIČ 
Stranska vas 50

J. Majes laže, da Rogovi kolesaiji ne 
nastopajo na dirkah za veliko nagrado 
Krke. Naš arhiv je verodostojen. Osveži
mo naj Majesov spomin. Naši kolesaiji so 
tekmovali v Novem mestu leta 1986 (L 
Ugrenovič, 2. Žaubi, 3. Pintarič — tak je 
bil vrstni red med člani — pri mladincih 
pa je zmagal M. Zupanc, vsi člani Roga). 
Nastopilo je 23 naših kolesarjev. Leta 
1987 sije Majes izmislil nek način tekmo
vanja, po katerem imajo mladinci 10 mi
nut prednosti pred člani. Zmagal je Savin 
kolesar Lampič, Rogov član Šebenik pa je 
bil tretji. Na dirki je bilo 28 Rogovih tek
movalcev. Leta 1988 je bila Krkina dirka 
na koledarju. Ni je bilo, ker sije J. Majes 
domislil, da bi svoje kolesarje popeljal na 
dirko v Kanado. Doslej nismo zasledili re
zultatov. Le povejmo, daje J. Majes s tem 
pustil na cedilu vse druge klube, ki so imeli 
to dirko v programu.

Leta 1989 se je Rog udeležil dirke v 
Novem mestu z ekipo starejših mladincev, 
ki so osvojili naslov državnih prvakov v 
ekipni vožnji in z mlajšimi mladinci, ki so 
na DP zasedli drugo mesto. Člani se niso 
udeležili tekmovanja zato, ker so zaradi 
preutrujenosti dobili teden dni počitka.

Glede besed o sestanku vodilnih mož 
Roga in njegove delovne organizacije naj 
povem, da je ta navedba lažniva in da mu 
bodo verjeto odgovorili vodilni predstav- 
niki.delovne organizacije Rog.

Kdo igra umazano igro v našem kole
sarstvu? Zagotovo J. Majes, saj seje 2.9. 
1989 v Sportskih novostih pojavil v član
ku »13 puta zašto«, v katerem je imel 
glavno besedo zvezni selektor C. Bilič. V 
članku črno na belem piše, daje med tem 
razgovorom telefoniral v redakcijo J. Ma
jes in v daljšem razgovoru med drugim de
jal: »Maknut čemo tog Zanoškara, ne mo
že on toliko zaje... sve nas.« Tudi s tem je 
pokazal svoj moralni nivo.

Pismo, ki ga je J. Majes poslal zvezama 
za telesno kulturo Jugoslavije in Sloveni-

tih so bile razširjene, toda Rog ni delal no
benih težav pri prestopu. Prepričani smo 
bili. da bo Šebenik naučil Majesa, kako je 
treba delati s tekmovalci, toda na žalost 
Majes nima posluha za vrhunske kolesaije.

Naj na koncu omenim, da J. Majes ni 
pripravljen popiti čiste vode, temveč raje 
ribari v kalnem. Nisem edini, ki odgovar
jam na Majesove laži. Prizadeti so tudi 
drugi. Zato naj pričakuje odgovore in po
jasnila tudi od njih in slika o njem bo 
popolna.

ZVONE ZANOŠKAR, 
direktor Rogovskih ekip

ZA DRAGE 
INSTRUMENTE

V skladu za drage medicinske instru
mente pri OK RK so prispevali: gasilsko 
društvo Prečna namesto cvetja na grob 
Ani Cesar iz Prečne — 500.000 din; Ana 
Fabjan, Staneta Rozmana 11, Črnomelj 
namesto cvetja na grob Janka Skubca 
—300.000 din; gasilsko društvo Prečna 
namesto cvetja na grob ustanovnemu in 
častnemu članu gasilskega društva Prečna 
Jožetu Levstiku iz Podgore — 500.000 
din; Alojz Črnič, Semiška 2, Črnomelj pri
spevek 500.000 din; Peter Ilenič, Fanika 
Ilenič in družina Žepič iz Črnomlja name
sto venca na grob pokojne Irene Ilenič — 
1,200.000 din. Vsem darovalcem iskrena 
hvala!

Borce in aktiviste v sevniški obči® ’ ^ 
vse, ki so ga poznali, je pretresla vest,®- ,
v svojem 72. letu umrl Ciril Maje® A, 
Šentjanža na Doleniskem. nosilec P®!
zanske spomenice 1941, borec za svop- nr 
ni, pravičnejši svet. <■

Ciril Majcen je bil rojen in vzgojen* ___^
lo številni družini, kjer je že 
vojno vsak elan družine deloval v ^
domoljubnih, naprednih organizacija 
društvih, v katerih se je razvijal inizj^\ (»C JC ICLZ-VlJt*« — .

koval občutek za pravico slovenj Uq 
kmeta in delavca, vse prevečkrat za®2* in

SKOZI KOPRIVNIK

je, ne bo prispevalo k ureditvi odnosov v 
kolesarstvu. Še posebej, če gaje napisal v
svojem stilu in v okviru svojih sposobno
sti. Z uporabo neresnic, izkrivljanj ter brez 
strokovne podlage se športnih strokov
njakov ne da pridobiti.

Dovolj o tem. Majesove izjave ne pri
spevajo k boljšemu vzdušju med klubo
ma. Naj se spomni, kako je prišel Rogov 
kolesar R. Šebenik v Krko. Vemo, kako je 
vse potekalo in kakšne napovedi o zaple-

PO LEŠNIKE so prihajali to jesen prav 
iz 17 km oddaljenega Kočevja. Leske so 
dobro obrodile, še precej je neobranih. 
Tudi polhov je letos zelo veliko.

OVCE NA PAŠI je opaziti okoli Ko
privnika. Vendar to niso ovce iz Bosne, 
ampak so last zasebnega kmeta-kooperan- 
ta Habiča iz bližnje Nemške Loke.

DOVOLJ VODE — Po odprtju nove
ga vodovoda ima Koprivnik dovolj vode 
za ljudi in živino. Tako je odslužilo bivše 
kar precej veliko vaško napajališče, ki so 
ga zgradili in obzidali še Kočevarji. Morda 
bi se to napajališče dalo očistiti, zabetoni
rati in urediti ribnik za krape in linje, saj so

1941 dočakal napad okupatorja n* . 01TT 
movino. Kot domoljubje vedel, kjeJe j 8ti, 
govo mesto, in že kmalu po u-slari(T , W il 
slovenske odporniške organizacije U-j da ] 
bodilne fronte seje vključil v delo®^ 
terenu Šentrupert-Mokronog- Se, £ 
Majcnovo delovanje v naprednih g®®! u0 
že pred vojno in tudi med njo m * j £jy 
prikrito okupatoijem in domačim lZ®r 
cem. Marca 1942 so ga aretirali, zaP 
nato poslali v internacijo v Italijo. P® ^ 
tulaciji Italije seje v Bariju pridruži', ^ 
tam NOV in POJ in se kot borec 9^. M

včasih tu ribe že živele, pravijo domačini. 
POČASI OBNAVLJAJO — KPOČASI OBNAVLJAJO — Kopriv- 

ničani počasi obnavljajo hiše. Zadnjo no
vo hišo pa so v vasi dogradili pred dvema 
letoma, prej pa že dolgo nobene.

dalmatinske brigade ter 12. SNOUB __ 
do osvoboditve. Za prispevek v n® ... 
osvobodilnem boju in revoluciji je "J -L. §|( 
prejel več visokih odlikovanj in med > 
tudi najvišje jugoslovnsko priznanj 
partizansko spomenico 1941. _ .. J x

Po osvoboditvi se je Majcen **% 
Šentjanž in v domačem okolju PnSPeo ^ jn 
obnovi domovine. Mimo in j 
opravljal zaupane mu naloge, Prlf\j -, 
pa delo mesarja pri kmetijski ,. 
Šentjanžu, vse do upokojitve. V, 0 , vai 
duši je ostala moreča žalost zaradi tras, tam 
je njegovih domačih, saj je družina , uka; 
novih dala NOB največji krvni hent 
Domači izdajalci so Cirilu ubili oec . vide 
mater, na raznih krajih Jugoslavije ™^ slišj
dalo svoja mlada življenja pet uka;
bratov, med njimi tudi narodni 111 mej;
Milan. zt Ir

Ciril Majcen je ostal do konca ^ p 
dni skromen in pošten, pokončen f 2im
Nikoli ni iskal privilegijev ne zaseje veiji
svojo družino. Z ženo sta svoje m ^ 
vzgajala tako, kakor so njega m j 
vzgajali starši — v zavedne Sl°ven #
vedo, da si morajo prislužiti za jQ ^ 
predvsem in samo z žulji svojih rok- j B

’ šorr

• Topoglavost, znamenita toP°K n»n: 
vosi je v tem, če kdo hoče politip' f jo ir

ZAPRISEGA IN DAN TOPNIČARJEV V RIBNICI — V soboto so v vojašni
ci Mirko Bračič mladi vojaki dali svečano zaprisego, hkrati s tem pa so v tej 
vojaški enoti počastili tudi dan topničarjev, 7. oktober. Poleg mnogih gostov je 
bil na slovesnosti tudi nekdanji komandant ljubljanskega armadnega območja 
general Svetozar Višnjič. (Foto: M. Glavonjič)

lati omejeno področje. ~ >
specialnost, pač pa nekakšna o« j tlel 
s pomočjo katere si človek ,-jp kl & 
zastavi in reši vsak problem. ‘°. ^ Vfto 
je omot slehernega javnega ptov
(Unamuno)

• Življenje naj ti poje v C duru, ker 
ta je brez križev.

(Iz spominske knjige)
• Vsak polpismen zmedenec, ki je
morebiti natisnil svoje umotvore v 
samozaložbi, je trdno prepričan, da bi 
brez njega slovenski narod dokončno 
propadel (Ma zlobec)

PO TELEFAKSU 
IZ MELBOURNEA

V okviru slovenskih verskih in kul
turnih središč Avstralije, je bil v sobo
to, 7. oktobra, z geslom »Vedi, da si 
slovenskega naroda dedič«, slovesno 
prirejen 15. koncert slovenske mladi
ne, za naš rod v zamejstvu na preko
morskem kontinentu že kar jubilejna 
prireditev. Letos je bila čast organizi
ranja koncerta dodeljena verskemu 
središču glavnega mesta Južne Avstra
lije — Adelaide.

Prvi koncert slovenske mladine v 
Avstraliji je bil prirejen v slovenskem 
verskem in kulturnem središču Kew, 
Melbourne, že pred petnajstimi leti po 
zaslugi slovenskih duhovnikov.

Iz 1500 kilometrov oddaljenega 
Sydneya so se mladi fantje in dekleta 
pripeljali z enonadstropnim avtobu
som, tudi iz 12000 kilometrov odda
ljene Canberre jih je prišlo poln avto
bus. Iz bližnjega, samo 750 kilometrov 
oddaljenega Melbourna smo se pripe
ljali kar s tremi polnimi avtobusi.

Dvorana Slovenskega doma je bila 
povsem napolnjena z več kot 500 lju
di, ki so prišli pogledat in poslušat 
mlade slovenske pevce, muzikante, 
plesalce in druge.

Koncert je trajal dobre tri ure, pre
dolgo, da bi ga v celoti podrobno opi
sal. Naj bo dovolj, če povemo, da je 
mladina slovenskega roda pokazala, 
da ves vložen trud in skrb starejših, pri 
vzgajanju slovenske mladine v Avs
traliji v slovenskem duhu, le ni zaman.

S prisrčnimi pozdravi!
VINKO MARN

Najbogatejša dediščina
O sinku iz Nemčije in hčerki iz Argentine

Po večerji, ko je poletna vročina 
že nekoliko popustila in je z morja 
zapihala osvežujoča sapica, smo se 
vsi dopustniki iz našega doma zbrali 
za dolgo mizo v odprti jedilnici Od 
nekod je prišel harmonikar in vese
lo raztegnil meh. Tistega dne je bil 
na obisku pri enem od naših tudi 
mlad zakonski par s petletnim sin
kom, pa so se še oni znašli med 
nami

Na mizo je priromalo nekaj ste
klenic močnega istrskega vina in 
kmalu seje oglasila pesem. Gonilna 
sila petja so bili harmonikar in oba 
gosta Peli so z vso dušo in zelo 
ubrano, čeprav niso imeli možnosti 
za poprejšnjo preizkušnjo. Iz razgo
vora sem namreč ugotovil, da sta 
mlada zakonca zdomca in da vsa 
družinica živi v Nemčiji

Veselo je pela harmonika Godec 
je na svoji »frajtonarici« počenjal 
prave vragolije. Mati se je pogosto 
sklanjala k otroku, sedečemu v moji 
bližini, in mu ljubeznivo nekaj pri
povedovala Kmalu sem ujel na uho, 
da mu govori po nemško in da on 
njej odgovarja v istem jezika

»Morda pa ni njen otrok?« sem 
pomislil. Nekdo od bolje seznanje
nih pa mi pove:
»Otrok hodi v nemški vrtec in star

ši se zato, da ne bi imel kasneje težav 
r šoli, pogovarjajo z njim pač po 
nemško.«
»Čudna logika« me je preblisnilo.

Veselo je igrala harmonika, mali 
sinko pa je kot tujec med nami širo
ko odprtih oči začuden gledal, kaj 
počenjajo danes njegoi starši in kaj 
neki pojejo ti od vina razgreti

ljudje.
Spomnil sem se

10 1 
glas 
oni, 

' Ukc 
Ii

frek
sluš
«01
glas
spre

dogodka ^
org“;nogimi leti V podjetju smo o's 

nizirali zasebno slavje. V lovski k®;

vihj
ke-
stve
"e,

niztrati zaseonu suivje. r «/»»--- ,-
se nas je tako zbrala srednje v 
ka večinoma moška družba. fa J svet
nekdo pripeljal s seboj še mlado njjj
kle, svojo sorodnico, ki je bila tak kan
pri njih na obisku. Seveda je bila1̂  ra^
lo dobrodošla, saj je manjk j
plesalk. ,il0 'zle,

Ob pijači, jedači in petju Jt co, 
višku- ‘ ■

.NajPrel *
razpoloženje kmalu na 
tem so prišle na vrsto šale. ^aJP ah 
bolj nedolžne, potem vedno b°‘J 
beljene. Tudi tiste o žujrniku m. 
harici. Vsi smo se smejali le “ ,
ne. ;y |
»Ali niste razumeli, za kaj ag 

sem se sklonil k njej. .
»Kaj ne bi razumela! Todaprl 

si takih šal ne pripovedujemo «.
»Zlomka, od kod ste pa P°te iji 
»Iz Argentine. Tam sem I

rojena.«
Od začudenja se nisem |

znašel. Dekle je vendar govori 
sto po naše. rekel bi celo, v na 
bližnjih vasi spodaj v dolini ^ 
»Kako pa to, da go vorite tako ^ 

slovensko?« končno iztisne j
sebe. 0:ne

»Starši so prišli tja po koncu . 
in v družini smo vedno g0*1 . jih 
naše. Tudi v drugih tamkaj |
slovenskih družinah je tako■ .
tistih, ki so bile že pred vo?n°gtgvo j 
Moji otroci bodo znali Pra' ^ iej!t> i 
tudi slovensko. To je najbolj! 7, I
dediščina staršev,« se je 
mlada Argentinka, naše
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| Nagrada v Hrastnik

| ^reo je izmed reševalcev 37. na- 
SJJ* križanke izbral SABINO 

iz Novega Loga pri Hrast- 
.1 Ul nagrado ji je dodelil roman 
vitega pisatelja Andreja Moro- 
J* nomba la petrolia. Gre za zani- 

v° pripoved o mamilih, upomiš- 
x \ ^obni mladini. Nagrajenki 

in ji želimo prijetno branje! 
t ^?lte današnjo križanko in pošlji- 
na iV najkasneje do 23. oktobra 

naslov; Uredništvo Dolenjskega 
7% Germova 3,68000 Novo mesto, 
s Pnpisom KRIŽANKA 39.

^ŠITEV 37. KRIŽANKE
^avilna rešitev 37. nagradne kri- 

_^r.hKe Je> brana v vodoravnih vrsti-

:n',< 
zadoj
ra>'

A tudisebeaSh°m .un,ičuješ»''‘^eeTsebluS
7 H , O.DAVICO

^bimCeUmerIania,spolov lju' je^sti m01 ne Jamčt nesmrtno- 
liovfl tj j‘narveč je znamenje smr- 
Ort ria:: ne Poznali bi ljubezni, 
OF* nam je večno živeti.
Sev* . A. FRANCE
iWJ n0 *?£ hiče mirno in prijet

ne sme poznati

I. CANKAR

•Mvlvlv:
Xv.V

»#iV/I
i NAGRADNA KRIŽANKA

MISLI
sovražnikom

SS,g«‘.
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LAMJt
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PRITOK DONA
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FR. SKLADA

TELJ (JAC- 
OUESj

VZDEVEK
IGRALCA
RADKA
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STROKOVNJAK 
ZA TOLMAČE
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AM. BOREC 
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(MARTIN)
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BALZAMOV
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TROPSKI
KUŠČAR

Zvoki tišine v ljubezenski pesmi
^°ni so edini kopenski sesalci, ki se »pogovarjajo« s pomočjo drugim neslišnih 
— infra zvokov in se lahko slisijo pet in več kilometrov daleč

afriških slomnov se pase po sa-iSSfeSKpžS
up ušesi v'8 'n x Pahljajo z velikanskimi 
irilo* iiVa.-' Naenkrat pa vsa čreda obstane, 
agc>i zamr,aVl8"ej0 u^esa’ r''c' obstoje kot 
Mtf nu7 nlen' Nato se vsa čreda kot na 
Javrfj l ot)rne in odmendra drugam. No- 
«0 - videti d^3SU n' shHati, nobenih znamenj 
PS slišali 3 yedar s'on' ravnajo, kot bi vsi 

iloV3 uu ®nake glasove in prepoznali isti

^ ®^našihY°-]^e^ neka'’ karje zunaj
svoj5- '"resje tako'

Zimhu 0va'c‘ v Keniji, Namibiji in v 
< S*bveju Skrivajo da so sloni naj- 
t »5 ^e edim kopenski sesalci, ki 

,1 raTa 'aj0 M medsebojno komunici-

^Ckuf:a1zrkLinsespomoč'oteh-. in n. zvokov sporazumeva-

koristne lastnosti: skoraj povsem neovi
rano se širijo skozi gozd in savano. Ta
ko bi jim infra zvoki omogočali komu
niciranje na večje razdalje kot običajni 
slišni glasovi. In če je tako, potem velja, 
da infra zvoki igrajo pomembno vlogo 
v socialnem življenju teh mogočnih 
živali.

Raziskovalci Iain in Oria Douglas- 
Hamilton, Cynthia Moss in Joyce Po- 
ole so v raziskavi, kije trajala dlje časa, 
dokazali, da sloni zares lahko komuni-

j0 „ “»usnin zvok 
p l ° Ve''ke razdalje.

> zornj lskpvalci so postali že precej po- 
, konw S °ne in na njihovo sposobnost 

<$ nam.|Jcl.ranja- Ugotavljali so, da tudi 
4' j0jn i^wlaSOV1’kiJ‘hsloni uporablja- 
-a bil __ ab,jajo iz svojih mogočnih tro- 

EleVtf m,0.rej° biti ves njihov slovar, 
iftij ki so o?Skl zaP's* slonjih »pogovorov«, 
lir Vrtovik narec"h v nekaterih živalskih 
le«* jo la , s® Pokazali, da sloni uporablja- 

Slasov nkrat ve^ neslišnih kot slišnih 
oni o«ap Pravi ®'asov’ ki jih slišijo le 
tako 1 pa ne-ker spadajo v območje 

»imenovanih infra zvokov.
hekvon ZV°k' 50 valovanja, katerih 
slušni r?8 Je uko nizka, da sodijo pod 
^kivei(Pr*M Ve^'ne bivali in seveda tudi 
klasov? ,Naravaie Polna infra zvokov: 

I Spre hšme, kot jim tudi rečejo,

Nanfej0 P?trese> veter, nevihte, pre- 
vihario ln.lz')rube vukanov, oceanske 
ke voh’ Sp °'1 vsakršne masivne premi- 
stvenjC’ zraka ali zemlje. Toda znan- 
De iKra-S0 poslej menili, da infra zvoki 

j sveto "'kakršne vloge v živalskem 
njih ki. il ^-i"1 lahko zasledili le pri si
kanj _!.' vendar ni še niti malo razis-
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isano «i- 1,1 sc mu maio razis-
rabliaio'te<-na^Ve^ie z‘vah na svetu UP°- 

Kai J" . zvoke m komuniciranje. 
Izkazi*53 Slon' ‘n njihovi infra zvoki? 
c° 0,^°. ^,Je- da imajo zvoki s frekven- 

4 *n 35 hertzi nekatere za slone

u šlevilhah

Njegova »govorica« nam je neslišna. 
(Foto: MiM)

cirajo z infra zvoki ter da se sporazume
vajo z njihovo pomočjo pet in več ki
lometrov daleč.

Morda je najlepši primer takšnega 
komuniciranja »ljubezenska pesem« 
slonice. Slonji samec in samica sicer ži
vita neodvisno eden od drugega na ve
likem ozemlju in brez ustaljenih plodit- 
venih obdobij. Vsako leto se samca 
poloti za nekaj časa ploditveni nemir in 
takrat preroma ogromne razdalje v is
kanju za oploditev godne samice. To pa 
nikakor ni lahka naloga, prej bi lahko 
rekli nadvse zahtevna in težavna. Sloni
ca je po dveletni brejosti običajno god
na za oploditev le vsakih štiri ali pet let,

in to le v kratkem obdobju vsega nekaj 
dni. Kako se torej v tem času najdeta za 
ploditev pripravljen samec in za plodi
tev godna slonica?

V tem težavnem medsebojnem iska
nju igra odločino vlogo infra zvok.

Raziskovalce, ki so preučevali ljube
zenske navade slonov, je presenetilo, ko 
so ugotovili, da je slonica kaj hitro 
obkrožena s samci, ko je godna za raz
plod. Mnogi samci pridejo do nje od da
leč. Pojavo slonico si seveda po prasta
rem zakonu narave pribori najbolj 
podjeten slon, ki se nato tistih nekaj dni, 
ko je plodna, druži in plodi z njo vsakih 
nekaj ur ter jo čuva pred drugimi ves 
čas, dokler se njena oploditvena spre
jemljivost ne konča. In potem je ljube
zenske zgodbe konec.

Toda kako sloni od blizu in daleč 
zvedo za slonico, godno za oploditev? 
Raziskovalci trdijo, da jim je po vsej 
veijetnosti to povedala njena »ljubezen
ska pesem«.

Ko je slonica godna za oploditev, se 
začne oglašati s posebno »pesmijo«, v 
kateri je pravo obilje infra zvokov. Pe
sem se začne počasi in z zelo nizkimi to
ni, nato polahko narašča in se dviga v 
tonih, nato pa se s hitrim znižanjem 
konča. Ta vzorec slonje ljubezenske 
pesmi so zabeležili in ugotovili, da ima 
pesem vedno enak vzorec. Ena pesem 
traja povprečno pol ure. In ker se zaradi 
ultra zvokov širi kilometre daleč, jo sli
šijo samci in se napotijo v smer, od ko
der prihaja ljubezenski klic.

MiM
(Vin N. Geographic)

Vsakdo je mesec; ima svo
jo temno stran, kije niko
mur nikoli ne pokaže.

M. TVVAIN

Lek za aids
Ddl zaustavi razmno
ževanje virusa — Ni 

pravo zdravilo
Odkar seje aids strahovito razši

ril in v mnogočem spremenil nava
de ljudi, divja v raziskovalnih labo
ratorijih prava bitka, komu bo 
uspelo odkriti zdravilo zoper to bo
lezen. Vsake toliko časa plane v svet 
novica, da so znanstveniki odkrili to 
ali ono zdravilo, ki olajša, nekoliko 
zavre ali kako drugače dobrodejno 
vpliva na razvoja aidsa. Toda res
ničnega zdravila še niso odkrili, če
prav bolniki jemljejo vse mogoče in 
se ne menijo za opozorila, da so 
mnoga tako imenovana zdravila 
lažniva. Upanje in strah pred zane
sljivo smrtjo sta pač močnejša, zgu
biti pa tako nimajo kaj.

Med novejšimi zdravili, ki so se v 
množini drugih vsaj nekoliko resne
je uveljavila, je dideoxyinosine ali s 
kratico ddl. Gre za zdravilo, ki naj 
bi po dosedanjih poskusih in izkuš
njah zaustavilo virus aidsa in mu 
onemogočilo nadaljnje razmnože
vanje. Da gre za resno zadevo, priča 
tudi dovoljenje, ki ga je za uporabo 
tega zdravila dala FDA, organizaci
ja v ZDA, ki dovoljuje promet z 
novimi zdravili in živili in ki velja za 
izjemno strogo, vsaj včasih mine 
precej let, predno da svoje privolje
nje.

Novo zdravilo bo tako prišlo v 
širšo uporabo, kar bo omogočilo 
tudi obsežnejše klinične raziskave, 
ki bodo dale pravi odgovor, koliko 
je ddl zares učinkovit.

Najslabši okus na svetu
Kemika izumila snov, ki ima zelo neprijeten okus — 

Za zaščito pred uničevalci in raztresenci
embalažo živil in podobno, kar vse 
{»škodujejo glodalci in drugi škod
ljivci. Če pa nalete na snov, kije izraz
ito neprijetnega okusa, jo puste na 
miru. Glodalci so v tem pogledu ži
valce, ki se izredno hitro uče, in stvari 
slabega okusa so potlej vame pred 
njimi. Prenekatero stvar pa je dobro s 
slabim okusom opremiti tudi pred 
človekom, da po pomoti ne zaužije 
česa takega, kar ne sodi v človekov 
želodec.

Gary Hollander in Mel Blum ima
ta najbrž najslabši okus na svetu ozi
roma imata tako razvit smisel za slabe 
okuse, da od te svoje sposobnosti živi
ta. Nedolgo tega sta patentirala snov z 
najbolj nemogočim okusom na svetu.

Kaj naj bi s snovjo, ki ima strašen 
okus? Ima sploh kakšen smisel izum
ljanje takih stvari? Na prvi videz po
vsem nekoristna stvar je dejansko ze
lo široko uporabna in koristna. 
Znano je, koliko škode naredijo glo
dalci in druga živa bitja, ki se hranijo 
ali vsaj uničujejo človekove proizvo
de, brez katerih je današnji tok življe
nja kar močno prizadet. Pomislimo 
samo na telefonske kable, energetske 
povezave, računalniške zveze, zaščit
ne vreče za okolju nevarne odpadke,

3T3SU
Človek je mozaik iz živali 

in angela.
J. BRONOVVSKI 

Zgodovina nima moči, da 
bi oproščala storjene zloči
ne.

S. SELENIČ 
Vsak narod ima najtrdnej

šo podlago in jamstvo za 
zdrav razvoj v bodočnosti 
prav v kmečkem stanu.

B. GRAFENAUER 
Jugoslavija je država pred

vsem v zavesti partije kot 
osnova njene moči, ne toliko 
v zavesti narodov, ki jo se
stavljajo.

F. BUČAR 
Le iz dela izvira blagor 

človeka kakor tudi naroda, 
države ali vse družbe.

P. MOHAR 
Govoriti eno in misliti dru

go ni prida perspektivno.
M. KMECL 

Če se družba giblje proč 
od spoštovanja zakonitosti, 
če je iskanje praznin v za
konih običaj, spoštovanje 
predpisov pa izjema, potem 
je težko pričakovati od po
sameznikov, da se bodo dr
žali moralnih pravil.

M. DRČAR-MURKO

Pravica prvih
Na plažah Dalyana velja 
skrb tudi morskim želvam

V Turčiji so se ljubitelji narave 
zganili v zaščito morskih želv in dose
gli, da je vlada začela kampanjo po- 

~sebne vrste. Te ogrožene morske živa
li imajo to usodno navado, da hodijo 
legat jajca na lepe plaže Dalyana. Vse 
bi bilo lepo, ko bi na iste plaže že 
davno ne vrgli očesa tudi turisti in tu
ristični poslovneži. Morske želve in 
živahen turističen utrip pa nekako ne 
gresta skupaj.

Turiste, ki obiskujejo te plaže, sez
nanjajo z lokalno živalsko znameni
tostjo in jih naprošajo, naj želv ne 
vznemiijajo. Prepovedali so tudi no
ve gradnje turističnih zgradb. Pogosto 
se namreč dogaja, da komaj izvaljene 
želvice namesto v svoje naravno bi
valno okolje, to je v motje, odtavajo 
proti lučem hotelov in seveda žalost
no propadejo.

Posebno zgovoren je letak, ki ga 
dajejo domačim in tujim turistom. 
Na njem ob sliki morske želve piše: 
»Jaz sem tu že 95 milijonov let. Kaj 
pa ti?«

Hiša na bregu
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PLAČE IN PRODUKTIVNOST
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hodto P teden je graf na tem mestu ponazoril, kakšni so osebni do- 
stvjrj v r^zvitih državah sveta. Tokrat pa si poglejmo, kako je s to 
Žejo vitPn nas t*oma’ 'n sicer v odnosu do produktivnosti. Stolpci ka- 
Sa^ s!"° odstotkov realne rasti letošnjih osebnih dohodkov po po
kaže t? i- rePubl'kah in avtonomnih pokrajinah, linija pa primeijalno 
si e »'kšenje bil porast produktivnosti. Graf je dovolj zgovoren in 

*a"ko vsakdo primemo razloži.

Kako daleč si, d domovina!
Tako daleč, da komaj še v sanjah 

najdem pot k tebi, k tvojemu nebu, da 
samo še v sanjah slišim skrivnostne 
pesmi tvojih gozdov. S trudnim kora
kom se opotekam v slepi brezupnosti 
iz dneva v dan; pogrezam in utapljam 
se v soparni nočni tišini, srcu pa je 
mraz pod tujimi zvezdami.

Skozi prah minulih let, med lačni
mi glasovi strahu in obupa slišim le še 
v sanjah tvoj klic in tvoje besede; sa
mo v sanjah se mi še prikaže tvoj 
sončni obraz. Kdaj je bilo to? Alije bi
lo kdaj res? Od štirih sonc obsijano, v 
tisočerih nemirnih oblikah in barvah 
sem te gledal ob slovesu, domovina 
moja, pomlad moja.

Pogosto se vračam, potujem v mis
lih daleč daleč nazaj, pa se zgubim, 
zablodim in ne vem več, kaj sem res
nično doživel in kaj samo želel in 
sanjal.

Zeleni grički, polni belih, rumenih, 
modrih rož; majhni brezovi gaji; šepe
tajoči jezerski valovi — tam so se pas
li ob nedeljah konji, so cvrčale lastov
ke, me pozdravljali beli oblaki. Pele 
so ptice, pela sta gozd in veter in pela 
so naša srca.

Zastrupljen in strt sem za železnimi 
vrati. Dan in noč se plazijo okrog me
ne od življenja in usode strte sive sil
huete, brezbarvni, zagrenjeni obrazi.

Pri vsakem koraku srečavam njihove 
žalostne oči in izgubljam v njih svoje 
zadnje upanje; postal sem sam, kot so 
oni, brez hrepenenja, siv in grenak kot 
vodeni močnik, pri katerem počasno 
umiramo. Sivi so dnevi, čeprav sije 
sonce skozi okna, in brez spanja se 
vlečejo mimo nas neskončne, po 
smradu in potu vonjajoče noči.

Edino v zgodnjih jutranjih urah, ko 
zdrsijo prvi zlati žarki preko strehe, se 
zbudi tudi v srcu svež dih življenja. V 
teh ranih urah najdemo spet za kratek 
hip zavest in pogum in mislim.

Danes sem zahotel: proč moram, 
proč! Nazaj v življenje, nazaj na pot, 
katero so mi prekinili. — Srce se še 
bori s strupom, ki gaje polno v krvi, v 
duši; srce se ne vda bedi in smrti, srce 
bo zmagalo, kot je dosedaj vedno 
zmagovalo. Samo proč moram, ven iz 
tega sivega gradu umirajočih! Hočem 
ven, v življenje, v svobodo, tja, kjer 
divjajo vetrovi, kjer so gozdovi in 
oblaki in ceste v daljavi.

In misli so se mi pletle dalje; našel si 
bom dom, našel bom hišo, majhno hi
šico. Sonce in zvezde mi bodo sijali v 
okna, sonce in zvezde mi bodo luč. 
Preko strehe bodo potovali oblaki in 
mi nosili spomine na daljne poti, po 
katerih sem nekoč romal. Pred vrati 
me bo pozdravilo vsako sveže jutro, 
vsak tih večer se bo poslovil in vsaka

spokojna noč me bo stražila.
Majhno hišico bom imel...
Kje sem jo že videl? Kdaj je bilo to?
Pobeljena, z zelenimi okni in rdečo 

streho je stala med brezami na bregu 
jezera.

Tako dolgo je že od takrat, daleč, 
daleč...

Morda leži danes tam samo še kup 
kamenja in opeke. Nekdaj pa je stala 
tam med mladimi brezami hišica, či
sta in zala.

Nekoč sem šel z očetom tam mi
mo. »Počakaj, oče, poglej!« Obstala 
sva za nekaj časa. Gledal sem hišico 
zadivljen in srečen kot v pravljični 
knjigi. Hotel sem še ostati in si jo po- 
bliže ogledati, toda očetu seje mudilo 
dalje in jaz sem tekel za njim.

Po dolgih letih sem se zopet peljal 
mimo. Zadnji zimski vihar je divjal 
po jezeru. Na bregu so ležali visoko 
nagrmadeni ledeni skladi. Nisem se 
spomnil na hišico.

A pozneje, ko so me bila leta iztrga
la domovini, sem marsikrat pomislil 
na majhno hišico, ki je živela v mo
jem spominu kot čudovita pravljica iz 
otroških let.

Danes sem bil zopet pri njej.
Čakaj, oče glej!
Pod zelenimi brezami na bregu sto

ji hišica; bela hišica z rdečo streho in 
zelenimi okni, v oknih se bleščijo zlati

Dodatki, ki plastične prevleke ka
blov, plastično embalažo ali najraz
ličnejše tekočine ali trdne snovi nare- 
de izredno slabega okusa, so že nekaj 
časa poslovno zelo uspešni proizvodi. 
Oba omenjena moža, ki sicer delata 
kot industrijska kemika v tovarni 
Atomergic Chemetals, sta iz tega na
redila kar svoj življenjski poklic, kro
nala pa sta ga z izumom najbolj gren
ke snovi na svetu. Gre za saharid, kije 
izredno močnega okusa in ki nemo
goč okus ohrani tudi, če ga raztopimo 
v tekočini v razmerju ena proti sto 
milijonov.

»Po okusu je desetkrat močnejši 
kot karkoli, kar danes poznamo, 
hkrati pa je desetkrat cenejši za upo
rabo,« pravi eden od izumiteljev. 
»Snov je tudi zelo stabilna in hitro 
topljiva, tako da se da zlahka upo
rabiti.«

Kakšnega vraga je izumil, je izumi
telj Blum ugotovil kar na lastni koži. 
»Po nesrečnem naključju mi je prišlo 
nekaj snovi blizu ust,« je povedal no- 
vinatjem. »Ko sem prišel domov, me 
je žena poljubila, pes pa me je obliz
nil. A od takrat naprej se me oba 
izogibata.«

Zares prenosni
Računalniška komunika- 

cija postaja še lažja
Prenosni osebni računalniki so se 

hitro in močno uveljavili, čeprav je 
njihova prenosnost precej vprašljiva. 
Kljub nespornim dosežkom pri zma
njševanju nihove teže in v novejšem 
času tudi delne neodvisnosti od elek
tričnega omrežja so še vedno kar pre
cejšen kos prtljage, za resno in daljšo 
uporabo pri komuniciranju in izme
njavi podatkov pa so vezani na tele- 

-fonske in električne priključke. Toda 
kot trdijo odgovorni pri hongkonški 
firmi Hutchinson Mobile Data, bo ta 
odvisnost izginila.

Pripravili so namreč elektronsko 
napravo, ki deluje kot prenosni tele
fonski priključek, modem, prenosnik 
in mikroprocesor, vse skupaj spaki- 
rano v plastično škatlico, težko vsega 
2 kg.

Na škatlico uporabnik priključi 
svoj prenosni računalnik in že lahko 
vzpostavi zvezo s svojo banko podat
kov preko radijskega kanala namesto 
telefonskih zvez. Podatke prenaša v 
digitalni obliki, kar zagotavlja na
tančnost in zanesljivost. Za izmenja
vo podatkov in delovanje na velike 
razdalje se sistem vklaplja v telefon
ske povezave, ki so v razvitem svetu 
tudi že digitalne.

Zadeva bo prišla v uporabo ob 
koncu tega leta. V nekaterih državah 
zahodne Evrope pa bodo lahko na
pravo uporabljali že prihodnje leto.

»To je fenomenalen preobrat,« pra
vi Sreven Senderling, predsednik in
formacijskega komiteja v ameriški 
trgovinski zbornici.

sončni žarki, se zrcalijo modri in sre
brni valovi, odsevajo bežeče sence 
oblakov. Na valovih plavajo bele pti
ce od brega in nazaj, za vsako se vleče 
v vodi pisana sled, zelene, rumene in 
rdeče črte.

Počakaj, oče...
Kdaj je bilo to?
Za železnimi vrati bivam. Okrog 

mene prežita beda in smrt. Nad stre
hami pa je kot iz drugega sveta razlita 
sončna luč.

In preudaril sem: srce mora zmaga
ti! Odšel bom od tod, ven iz tega sive
ga gradu, nazaj v življenje, nazaj v 
svobodo. Našel si bom dom in hišo. 
Majhno hišico na bregu, z zelenimi 
okni, s senčnimi, majhnimi izbami.

Tako sem mislil.
In lepa je bila tista jutranja ura.

ANTON DAUGUL



POTAL\ Največ kršitev je v gostilnah
Alkohol najpogostejši krivec, da prihajajo Dolenjci navzkriž z javnim redom in 
____________ mirom — V prvem polletju kar 651 tovrstnih kršitev

NOVO MESTO — Laično rečeno: če ne bi bilo alkohola, bi bilo število kršenj 
javnega reda in n-.iru na Dolenjskem več kot pol manjše. Letošnji podatki namreč 
kažejo, da so miličniki v prvem polletju obravnavali krepko več tovrstnih prekrškov 
— skupaj jih je bilo v prvih šestih mesecih kar 651 — polovica njih je bila stoijenih 
pod vplivom alkohola.

težam m

•
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VINJEN ZA VOLANOM — Novo

meški miličniki so 4. oktobra zvečer pri
držali do iztreznitve 27-letnega Danka 
Brajdiča iz romskega naselja Žabjek. 
Brajdič se je popoldne vozil naokoli z ne
registriranim osebnim avtom, za nameček 
pa je za volanom sedel vinjen. Ko so ga 
miličniki ustavili, se za njihove besede ni 
zmenil in je vožnjo nadaljeval. Ustavil se 
je šele na postaji milice pred prostori za 
pridržanje.

OB KOLO Z MOTORJEM — 17- 
letni Robi P. iz Črnomlja je 6. oktobra 
zvečer pustil svoje kolo z motoijem pred 
športno dvorano v Črnomlju. Namesto 
Robija pa seje od tam z vozilcem odpeljal

Daleč največ so porastli primeri kla
tenja in potepanja —kar za 275 odstot
kov; približno toliko večje bilo letos tu
di odkritih primerov točenja alkoholnih 
pijač vinjenim in mladoletnim osebam, 
porastlo je tudi število prekrškov s poli
tičnim obeležjem, hazardiranj in pijan
čevanj ter prepirov, pretepanj in drzne
ga vedenja. Ob teh podatkih naj 
opozorimo, da posebno v gostinskih lo
kalih premalo narede za zmanjšanje 
števila kršitev; predvsem zaradi točenja 
alkoholnih pijač vinjenim osebam so 
gostilne prve na seznamu krajev, kjer 
pridejo občani najpogosteje navzkriž z 
zakonom. Na tem seznamu so na dru
gem mestu ceste in ulice, kmalu za njimi

pa tudi stanovanja. Kar 45 odstotkov 
storilcev kršitev javnega reda in miru 
predstavljajo osebe, starejše od 30 let;

• Med ostalimi dogodki omenimo, da 
seje letos na območju UNZ Novo mesto 
izredno povečalo število samomorov: 
od lanskih 11 kar na 31 v prvem pollet
ju. Najpogostejši vzroki so alkoholizem, 
živčne in duševne motnje ter družinski 
spori.

terih se jih je deset izrodilo v prekinitve 
dela. Med večjimi nezadovoljstvi de
lavcev omenimo protestni zbor novo
meških prosvetnih delavcev, metliško 
Beti, največ izgubljenih ur zaradi preki
nitve dela pa je bilo ob tridnevni stavki 
v SCT Kovinar Črnomelj. Vzroki so slej 
ko prej enaki: nizki osebni dohodki, ne
zaupanje v vodilno osebje ter vse težji 
socialni položaj delavcev. Ob tem s 
strahom pričakujemo rezultate drugega 
polletja.

B. B.
OSTAL BREZ GOFLA

nekdo drug. Kdo, ugotavljajo miličniki, 
enkrat ob 15 milijonov dinarjev.Robije zaen

ŠE EDEN BREZ KOLESA Z MO
TORJEM — Brez kolesa z motoijem je 4. 
oktobra ostal tudi 21-letni Boris Zajc iz 
Trebnjega. Motorje pustil parkiran pred 
stanovanjskim blokom, kdo mu gaje od
peljal, še ni znano. Zajčje vsaj ob 10 mili
jonov dinarjev. _

VLOM V HIŠO — V noči na 6. okto
ber je neznan storilec obiskal stanovanj
sko hišo Kremeščevih v Metliki. Vanjo je 
prišel skozi okno, po prostorih vse razme
tal in naposled odnesel okoli 4,900.000 
din.

Prvošolček 
omahnil 

z ograje
Dogodek na OŠ Bršljin, 
ki zastavlja nekaj vpra- 
______  šanj

Do smrti 
povozil pešca
KRŠKO — Uslužbenci krške 

UNZ so te dni pred težko nalogo. V 
sredo, 4. oktobra, je namreč med 
17.45 in 18.45 na regionalni cesti 
med Dobrovo in Zaprešičem prišlo 
do hude prometne nezgode, v kateri 
je izgubil življenje 60-letni Štefan 
Polovič iz Rigonc pri Dobovi.

Polovič je šel tisti večer peš ob 
cesti iz Dobove proti Zaprešiču, ta
krat pa je za njim pripeljal voznik 
osebnega atomobila. Nekateri zbra
ni podatki in sledovi kažejo na to, 
daje najverjetneje šlo za osebni av
to znamke Mercedes. Taje Polovi- 
ča zadel in podrl, voznik pa je po 
nezgodi pobegnil. Polovičeve po
škodbe so bile tako hude, da jim je 
takoj podlegel. Do nesreče je prišlo 
vsega 700 metrov od hrvaško- 
slovenske meje, avtomobil je vozil v 
smeri Zaprešiča, tako da ne gre iz
ključiti možnosti, daje šlo za vozni
ka iz tuje republike.

NOVO MESTO - Petek, 6. 
oktobra. Na vseh novomeških osnov
nih šolah je bil pouk, tudi na XII. 
SNOUB v Bršljinu. Ura je bila 
10.15, ko je učiteljica La razreda 
postavila otroke v vrsto in jih name
ravala odpeljati na oddih na dvoriš
če. Med prvošolčkije bil tudi sedem
letni Tomaž. To je bil zanj sedemin
dvajseti dan šole.

V otroški razigranosti in razposa
jenosti je splezal na ograjo stopnic, 
da bi se po njej podrsal, kot je sam 
skupaj'z vrstniki to počel že veliko
krat. Toda tokrat mu je spodrsnilo 
in med stopniščno ograjo je omahnil 
5,1 metra globoko na tla. Na grozo 
sošolcev in učiteljice. Obležalje hu
do ranjen, brez zavesti Rešilec je 
ponj prišel šele 45 minut kasneje. V 
tragično novico je v torek dopoldne 
vendarle kanilo nekaj spodbudnih 
besed Dr. Lavo Morela, predstojnik 
kirurškega oddelka novomeške bol
nišnice, pravi, da je najhujše že za 
fantom in da njegovo življenje ni več 
v nevarnosti

A ne oziraje se na spodbudno no
vico, dogodek sam zastavlja nekaj 
vprašanj. Zastavimo tokrat vsaj dve. 
Zakaj so po nekaterih novomeških 
osnovnih šolah — bršljinska pri tem 
ni izjema —prvošolčki nastanjeni v 
najvišjih nadstropjih, kar skupaj z 
otroško razposajenostjo in igrivost
jo prav izziva nesrečo? Kako je mo
goče. da rešilni avto po takojšnjem 
telefonskem pozivu pride na vsega 
tri kilometre oddaljeni kraj nesreče 
šele čez tričetrt ure, in to celo brez 
zdravnika?

B. BUDJA

nekolikanj seje letos povečala tudi ude
ležba mladoletnikov. Zanimiva ob tem 
sta še podatka da so moški zakrivili 
preko 85 odstotkov vseh kršitev in da so 
Slovenci kot kršitelji omenjeni v 58 od
stotkih. Prebivalci ostalih narodnosti so 
storili preko 34 odstotkov kršitev, tujci 
pa 0,7 odstotka. Za primeijavo z letno 
inventuro bi si veljalo zapomniti še, da 
je v prvem polletju število prekrškov 
najbolj porastlo v novomeški in metliš- 
k: obč.ni, upadlo v trebanjski, medtem 
ko se Črnomaljci že drugo leto drže na 
enakem številu.

V letošnjih šestih mesecih pa niso na- 
rastle le kršitve javnega reda in miru, 
več je bilo tudi tako imenovanih neza- 
dovoljstev delavcev (skupaj 18), od ka-

TREBNJE — Nemalo je bil 6. oktobra 
zjutraj presenečen 31-letni Jože Kosem iz 
Ulice Cankarjeve brigade v Trebnjem. 
Prejšnji večer je vozilo pustil namreč na 
parkirišču pred stanovanjskim blokom, 
naslednje jutro pa seje hotel odpeljati v 
službo. Toda z avtomobilom seje že po
noči odpeljal nekdo drug. Kosem je vsaj 
ob 200 milijonov dinaijev.

PREHITRO V OVINEK
PR1MOSTEK — 26-letni Niko Babič 

iz Dragatuša seje 8. oktobra ob 8.45 peljal 
z osebnim avtom po cesti iz Črnomlja 
proti Metliki. V Primostku, kjer je hitrost 
omejena na 40 km/h, gaje v ovinku zara
di prevelike hitrosti zaneslo na travnato 
bankino, nato pa v mostno ograjo. Pri tem 
seje hudo poškodovala 19-letna sopotni
ca Nataša Bajuk iz Velike Lahinje, ki je 
ostala vkleščena v vozilu. Ko sojo rešili iz 
objema pločevine, soje odpeljali na zdrav
ljenje v novomeško bolnišnico.

'Wrrm

OSEMINDEVETDESETKRAT ŽE GORELO — Prezgodaj je govoriti, 
kakšna bo letošnja bera požarov, zagotovo pa bo prevelika. Malomarnost 
in neprevidnost, katerima seje letos pridružilo še nekaj požigov, so opravili 
svoje. Po obsegu ostaja v zadnjih letih še zmeraj kot največji požar v Krkinih 
Zeliščih (na posnetku), po povzročeni škodi pa se mu je letos pridružil požar 
v IMV — zanetil naj bi ga bil požigalec M. G., v katerem so bili imevejciob 
549 starih milijard (Foto: B. B.)

Za letos konec požigov?
V novomeški občini do 1. oktobra že 98 požarov 

— Največ škode povzročil požigalec

NOVO MESTO — Kako in ko
liko bo oktober, mesec požarne 
varnosti, prinesel k zmanjšanju šte
vila požarov v novomeški občini, je 
težko reči. Ta hip lahko zapišemo 
le, daje bilo letos do 1. oktobra na 
območju Novega mesta že 98 raz
ličnih požarov, od tega 29 v druž
benem in 69 v zasebnem sektorju.

ZAPELJAL V LEVO — V soboto, 7. oktobra, je ob 9.20 prišlo do hujše prometne 
nezgode na Cesti herojev v Novem mestu. 33-letni Maijan Kacin iz Novega mesta se 
je s katrco iz Ločne peljal proti središču mesta in pri hiši št. 17 iz neznanega vzroka 
zavil v levo. Takrat mu je z osebnim avtom pripeljal nasproti zahodnonemški držav
ljan Hartmuth Kaiser, tako da je prišlo do čelnega trčenja, v katerem sta se hudo 
ranila voznik Kacin in njegov 33-letni sopotnik Martin Cučenik iz Novega mesta.

Veliko ali malo? Vsekakor pre
več, kajti v veliki večini primerov je 
ogenj netila človeška malomarnost, 
pa najsi je šlo za zavestno malo
marnost ali tisto v obliki dotrajanih 
dimnikov, električnih napeljav itd. 
Kar 22 požarov je bilo letos posle
dica takšnih ali drugačnih kaznivih 
dejanj, med njimi tudi požigov ni 
manjkalo. Ob tem se vsekakor velja 
spomniti uspešne akcije uslužben
cev novomeške UNZ, ki so konec 
avgusta vendarle razvozlali zaple
ten klobčič požarov predvsem na 
novomeški Drski, za katere je bilo 
očitno, da so delo požigalca. Dom
neva se je izkazala za upravičeno. 
Ze v prvi septembrski številki smo 
na kratko zapisali, da seje za zapahi 
znašel 32-letni Novomeščan M. G. 
Te dni je temeljni javni tožilec zo
per njega že vložil obtožnico, kdaj 
bo sojenje, zaenkrat še ni znano.

Škoda, ki jo je s svojimi dejanji po
vzročil M, G., je bila ogromna, 
krepko je presegla 600 starih mili
jard. Spomnimo se nekaterih nje
govih podvigov. Predvsem požara, 
ko naj bi 29. julija letos v skladišču 
Tovarne prikolic IMV zažgal kup 
papirja in tako zanetil velik požar, 
kije povzročil za 549 starih milijard 
din škode. Zadnji požig M. G. Pa 
sega v letošnji 26. avgust, ko je n* 
Drski zanetil kozolec Marije Trat
nik, v katerem je zgorelo za prek 20 
starih milijard raznih predmetov- 
Sicer pa je M. G. obtožen, daje men 
8. oktobrom 1986 do 28. avgustom 
letos na območju Irče vasi in 
namerno zažgal troje gospodarskih 
poslopij in dva kozolca, 19. maja 
iani naj bi zanetil požar v pisat®! 
DO Krka-Izolacije, že omenjen' 
požar v IMV, poleg tega pa naj h1 
bil zažgal še kozolec blizu IMV.

M. G. je tako veliko pripomogel 
k zaskrbljujoči beri letošnjih poža
rov, žal pa se vseh tistih, ki tako ah 
drugače netijo požare, ne da spravi® 
za zapahe. Predvsem raznih oblik 
malomarnosti in neprevidnosti ne- 
Na prste jim lahko stopimo druga
če, tudi s pomočjo meseca požarne 
varnosti.

B. B

V

Oba se zdravita v novomeški bolnišnici. (Foto: J. P.)

V OVINKU GA JE 
ZANESLO

GRIČ — 7. oktobra ob 6.45_se je 24- 
letni Franc Tomanič z Griča pri Črnomlju 
peljal z osebnim avtom od doma proti 
Dobličem. Zaradi prevelike hitrosti ga je 
na makadamskem cestišču v ovinku zane
slo v nasproti vozeči tovornjak 40-letnega 
Stanislava Schvveigerja iz Črnomlja. To
manič se je v nesreči ranil in se zdravi v 
novomeški bolnišnici. Materialne škode je 
za 7 milijonov dinaijev.

J

Sevniške ceste bolj krvave
Akcija »-10« v sevniški občini ni uspešna

Pričevanje iz atomskega pekla
Pripoved predstavnikov sovjetskih gasilcev, ki sta neposredno sodelovala 
_____ pri gašenju černobilske nuklearke — Samožrtvovana življenja

20. septembra sta se med obiskom 
v Jugoslaviji ustavila v Krškem pred
stavnika sovjetskih gasilcev Vasilij 
Meljnik in Leonid Teljatnikov, oba iz 
skupine, ki je sodelovala pri gašenju 
požara v černobilski jedrski elektrar
ni. 27. aprila 1986 je v tej nuklearki, 
ki leži kakih 100 km severno od Kije
va, prišlo do katastrofalne eksplozije, 
s katero se je Černobil zapisal med 
usodne mejnike v zgodovini miro
ljubne uporabe jedrske energije. Ra- 
diokativni oblak, ki seje razširil nad 
celo Evropo in po svetu, je temeljito 
zamajal vero v čistost in neškodljivost 
atomske energije.

Gosta sta si med obiskom ogledala 
našo nuklearko, potem pa sta imela še 
predavanje za vse, ki imajo v našem 
kraju in okolici na skrbi varnost, ci
vilno zaščito, požarno varstvo ipd. Iz 
njunega predavanja povzemamo ne
kaj najbolj zanimivih stvari.

Do katastrofe je prišlo ob eksplozi
ji reaktorja v 4. bloku, in sicer zato, 
ker so na njem delali poskuse, ki jih je 
osebje izvajalo v nasprotju z navodili. 
V reaktorju je bilo zelo malo hladilne 
tekočine in še ta se je zaradi posegov 
in poskusov pregrela. Povečani tlak je 
povzročil izliv hladilne tekočine v 
sam reaktor, kar je privedlo do tre
nutne uparitve in parne eksplozije. 
Reaktorje razneslo (černobilski reak
tor ni bil zaščiten z varnostnim okle
pom, kot je krški). Temperatura, kije 
pri eksploziji nastala, je sprožila vrsto 
kemičnih reakcij, posledica pa sta bili 
še zaporedni eksploziji, ki sta dodatno 
poškodovali reaktorsko zgradbo in 
razžarjeni reaktorski grafit razmetali 
na vse strani.

je bila že 5 minut po eksploziji na me
stu katastrofe. Ne oziraje se na smrtno 
nevarnost zaradi ognja in sevanja je 
skupina 6 gasilcev splezala na 36 m 
visoko turbinsko zgradbo, ki so jo 
ogrožali razžarjeni grafitni kosi, in za
čela gasiti. Ta odločitev je bila pravil
na. Ce bi se vžgala turbinska zgradba.
ki se nahaja ob eksplodiranem reak
torju, bi to privedlo do nadaljnjih 
eksplozij preostalih treh reaktorjev,
posledice pa bi bile neprimerno hujše, 
kot so že bile.

Stalna gasilska enota, ki jo je vodil 
vodja izmene polkovnik Teljatnikov,

V 4 urah so pogasili požare v bližini 
eksplozijskega kraterja. Po pripove
dovanju Teljatnikova so se gasilci pri 
gašenju približali žareči kopi do 35 m 
in pri tem so seveda mladi fantje, stari 
22 do 26 let, prejeli smrtno dozo se
vanja. Zaščitne skafandre in dihalne 
aparate so namreč odložili, ker sojih 
preveč ovirali pri gašenju. Toso stori
li zavestno, saj so vedeli, da se s tem 
smrtno ogrožajo. Toda le tako so lah
ko učinkovito pogasili požar. Posle
dice so bile tragične: 6 gasilcev iz prve 
udarne skupine je po 10 dnevih v bo
lečinah umrlo.

Polkovnik Teljatnikov je prav tako 
prejel zelo visoko dozo sevanja (360 
remov), vendar je po več mesecih 
okreval.

Pol ure po alarmu so prihiteli na 
pomoč gasilci iz Pripjata pod vod
stvom komandanta Mcljmka, ki je 
kot višji poveljujoči oficir prevzel 
vodstvo akcije. Ob 5. uri zjutraj so 
prispele še nove enote in gašenje je te
klo več ali manj rutinsko naprej. Ka
kih 250 gasilcev z vso potrebno 
opremo je preprečilo širjenje poža
rov, izčrpali so bazen radioaktivne 
vode pod reaktorjem 4. bloka, nato 
pa je prišlo na vrsto reševanje najtež

jega problema. Sami gasilci niso mo
gli s svojo opremo preprečiti izhajanja 
radioaktivnih plinov iz žarečega ostan
ka reaktorja. To nalogo je opravilo 
vojno letalstvo, kije iz helikopterjev v 
petih dneh streslo na krater 100 ton 
materiala. Sedmi dan po eksploziji je 
prenehalo tudi sevanje.

Posledice so zvečine znane. Zapi
šimo le, daje bilo med neposrednimi 
žrtvami eksplozije 6 gasilcev in 24 
delavcev.

Stanje v Črnobilu je danes norma
lizirano. Elektrarna obratuje s pre
ostalimi 3 bloki. Nesrečni 4. blok pa 
je popolnoma zalit z betonom. Iz nje
ga so naredili nekakšen sarkofag, so
dobno piramido, ki je svojevrsten 
spomenik človekovega izzivanja na
ravnih sil. Ožje območje elektrarne je 
dekontaminirano in čisto, prav tako 
dovozna cesta, medtem ko je vse osta
lo območje v krogu 10 km radioak
tivno onesnaženo in na njem ni živ
ljenja. Zapuščeno je tudi mesto 
Pripjat. Na širšem območju do 30 
km, ki je bilo evakuirano, pristojne 
oblasti dopuščajo, da se posamezniki 
vračajo, vendar na lastno odgovor
nost. To so predvsem starejši ljudje.

In škoda? Ocenjujejo, da znaša 8 
milijard rubljev (okrog 10 milijard 
dolarjev). Toda to je le neposredna 
škoda, v katero ni všteta škoda zaradi 
sevanja zunaj Sovjetske zveze. Odgo
vorne osePe so bile razmeroma blago 
kaznovane: najbolj odgovorni so pre
jeli zaporne kazni od 2 do 10 let.

Gasilci, ki so zavestno žrtvovali 
svoja življenja, so bili posmrtno odli
kovani z redom herojev Sovjetske 
zveze. Enako odlikovanje je prejel 
naš sogovornik polkovnik Teljatni-

SEVNICA — Akcija »minus 10« bo 
v sevniškiv občini očitno končana ne
uspešno. Če je prvo polletje še kazalo, 
da bodo njeni cilji uresničeni, sta avgust 
in september povsem pokvarila dokaj 
ugodno sliko. V letošnjih 9 mesecih je 
bilo namreč na območju sevniške obči
ne že kar 54 prometnih nesreč, ki so ter
jale dvoje življenj, 35 udeležencev v 
cestnem prometu pa je bilo huje poško
dovanih. Ako se omejimo zgolj na ta 
dva podatka in pa dejstvo, daje bilo lani 
»le« 45 prometnih nezgod s tremi mr
tvimi, je jasno, da komandir sevniške 
postaje milice Danijel Dobršek ni mo
gel biti zadovoljen, ko je pripravljal po
ročilo o razmerah na sevniških cestah.

»Največ nesreč je na magistralki M — 
10-3 Vrhovo — Krško, predvsem na 
dveh odsekih. Na kompoljski ovinek že 
dolgo opozarjamo, postavili so še do
datne znake, toda tudi cestarji že sogla
šajo, da bo treba narediti kaj več (pre- 
plastiti slab kilometer z novim asfal
tom!), kot pa le omejevati hitrost vozil 
na 40 km na uro.

Druga črna točka na tej cesti je na 
Radni, kjer sta bila na zoženem cestišču 
v zadnjem času že dva mrtva. Ravno 
danes je v nesreči umrl na Radni kole-

Danijel Dobršek: komandir postaje 
milice v Sevnici

Vlomilec v 
skladišče 

Goka prijet

sar, in če še to žrtev prištejemo k letošnji 
črni bilanci, pred nami pa je jesen in zi
ma z vsemi pastmi na cestah, potem 
resnično ni nikakršnih razlogov za 
zadovoljstvo.

Naj še omenim črno točko — ovinek 
kakšnih 800 m pred bifejem v Jelovcu. 
In še ena nevarnost preti na voznike, 
posebej na tej cesti: neurejene koritnice 
oz. bankine. Temu bi rekel, daje to ne
obdelana vrtna površina cestarjev. Luk
nje so tudi 15 cm velike, med visoko ze
ljo se skriva tudi kamenje itd. Cestarji se 
vedno zgovarjajo, da ni denarja, toda 
dostikrat je vmes tudi malomarnost. 
Skladno s svojimi pooblastili ukrepamo 
tako mi kakor tudi republiški cestni 
inšpektor, a cestarji ne naredijo ničesar, 
ker, pravijo, pač ni denarja.«

PO DOLENJSKI 
DEŽELI

• Naš tednik je v prejšnji številki p® 
ročal, da seje v okviru akcije »-lv®7 
stotkov« sto kočevskih šoferjev,00
pravilo na pohod proti Triglavu >■
njihov prispevek k večji varnost' 
naših cestah in zmanjšanju štev** 
smrtnih žrtev v tem, da jih tista ®v 
dni, kolikor je pohod trajal, ni bil® 
volanom, potem je logično zaklju® ^ 
naj bi v okviru akcije »-10 odstotk®v 
vsi slovenski vozniki za nekaj čas* 
ročili vozniška dovoljenja. Za t® J1 
ne bo treba iti na Triglav.
• V tej rubriki smo lanskega ap 
pisali, kako v Tomažji vasi skrivno* ^ 
no izginjajo na oni svet kokoši/^ v.
strupljanja je bila osumljena T. M» 
dni pa jo je novomeško sodišče ®P* 
stilo sleherne krivde za opisani p j
stopek. T. M. sije oddahnila, kok 
pa ne, saj tako ponovno ne vedo. 
koga jemati zrnje.
• Niso samo Politika, Nin, . 
stvo, Pobeda in še kdo žrtve ra*® 
napadov, to se dogaja tudi D°..
skemu listu. Njihovi delavci imajo
pred svojo upravno stavbo pos';tavlj>
no počitniško prikolico Adria IM ^ 
katero pa je pred časom ponoči ne 
vlomil in odnesel vlečno sklopko t 
letno zavoro. Komunisti v hiš's® , 
dejanje neznanih nacionalistov n>J 
ločneje obsodili. .
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Dejanja je osumljen 27- 
letni J. M. iz Kota

kov. DARKO KOLŠEK

SEMIČ — V noči na minulo sredo, 4. 
aprila, je neznanec vlomil v skladišče 
črnomaljskega Goka, ki ima gradbišče v 
Semiču.

Gok gradi v Semiču novo proizvod
no dvorano Iskre, kjer imajo tudi skla
dišče, v njem pa ra me stroje in orodje. 
Storilec je omenjeno noč vlomil v skla
dišče in zmakml električno vibracijsko 
kladivo ter tri svedre. Črnomaljski Gok 
je z dejanjem oškodovan za okoli 570 
milijonov dinarjev. Storilec pa se ni 
dolgo skrival roki pravice, semiški mi
ličniki so prijeli 27-letnega J. M. iz Kota 
pri Semiču, ki je utemeljeno osumljen 
tega dejanja. Pri njem so našli tudi vse 
ukradene predmete, mu jih zasegli in 
vrnili delovni organizaciji.
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VOZIL PO LEVI STRANI 23-letni 
Jože Mezga iz Obrežja pri Brežicah seje 6. 
oktobra ob 23.30 peljal z osebnim avto
mobilom od Mokric proti Čatežu. Pri vasi 
Ribnica je iz neznanega razloga pričel vo
ziti po levi, takrat pa mu je z avtobusom 
pripeljal nasprotni 28-letni Fikret Dizda- 
revič iz okolice Bosanske Krupe. V trčenju 
s'eje Mezga laže ranil, prepeljali pa so ga v 
brežiško bolnišnico, kjer je ostal na zdrav
ljenju Materialne škode je za 130 milijo
nov dinarjev.

IZSILJEVALA JE PREDNOST 
39-letna Ana Miketič iz Pravutine seje 5. 
oktobra ob 10.30 peljala z osebnim avto
mobilom iz Metlike proti Jurovskem 
Brod . V Mestnem logu je z vozilom zavi-

jala pred servis Kmetijske zadr®juhii®1®'jam yicu NCIVIN IMIltllJNM. 1 ..
tem zaprla pot 62-letnemu Miju ‘ j^u 
ču iz Karlovca, ki seje peljal na 
motorjem. Prišlo je do trčenja, v K ■ ppi 
seje motorist ranil, a je bil po nUjitt. b®l" 
pomoči že odpuščen iz novomes .^o'' 
nišnice. Gmotna škode je za 101®1 J 
dinarjev.

TRČIL v BLATNIK — 33'le‘bBA,° 
ton Petje z Mirne seje 2. oktobra1 f0ti 
peljal s kombijem iz Velikega Ga® rad' 
Trebnjemu. V Veliki Loki ga l.. tcv0f' 
prevelike hitrosti zaneslo v blatn|K pet- .
njaka Antona Tomažiča iz Ljubija 'se Srn
je je bil laže ranjen, materialne šk0® '•'S]
ocenili na 20 milijonov dinarjev.

* L5S
H

LJlS
h
Mii
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odbojka

-JL ZVEZNA LIGA, zahod, ŽEN
SKA — I- kolo: POREČ — LIK 
K?CEVJE3:1(8,-* 13,5,3)

L!r KOČEVJE: Klun, Uran, Škuf- 
Brisy h'm°vič, ^°^evar' Drobnič,

Prihodnjem kolu Kočevke znova 
Bostujejo, tokrat v Novi Gorici.

rokomet
SRL, moški, 4. KOLO: JADRAN 

' *NLES RIKO 23: 19(11:13)
^o: Djokič, Mo-

šiči ^ Mihelič 1, Lesar 4, Tom-

Gole^Gola; Fajdiga 2’A' Mlhel‘Č 2’
(uTfo)MOPOL ~ KRŠK0 22:18

KrSko: Kuhar, Simončič 2, Kozinc, 
§■?* K* 3’ Zag". Bemardič 1, 

pftrpi°’Yoglar 2, Brodnik.
1 , KKLOZENA TEKMA L KO-

2^i6aS) RIKO - ORMOŽ
M»o: Lapajne, Karpov 2, S.

^ 3, Tomšič 3, Mate 8, 
š^elze, A. Mihelič, Golež,

IkRE|ST7ICA P0 4- KOLU: 1. In- 
6 ii°5 2- Jadran 6,3. IUV Usnjar 

p . K/ško 2.
__ el0 Prihodnjega kola: Inles Riko 

Ij itd °Veni ®raclec, Krško — Jadran,

-S * * nJjl ?enske’4- KOLO: ALPLES
02:8) V NOVO MESTO 24:17
feliVr irikivo mesto: Hočevar, Kna- 
Dari;» i iobučar L Hvala, Drčar, Po-
2 t ’ Reh°lj 2, Simončič 1, Šmalc 

’ L0"1« 9, Butala.

LESTVICA po nepopolnem 4. ko
lu: 1. Itas Kočevje, (dve tekmi manj), 
2. Ferrotehna 4 (tekma manj), 3. Bur
ja Centrocoop (dve tekmi manj)... 5. 
IMV Novo mesto 4 (tekma manj) itd.

Pari prihodnjega kola: Krim—Itas 
Kočevje, IMV Novo mesto—Branik 
itd.

košarka

SKL, moški, L KOLO: KOPER 
— NOVOLES 100:99 (49:56) 

Novoles: Vučkovič 13, Brodnik 29, 
Munih 15, Bajc 32, Lučev 10. V 2. ko
lu bodo imeli Novomeščani v gosteh 
vrsto Cometa.

II. SKL, moški, 1. KOLO: UNI- 
TEHNA — ZAGORJE 88:71 (44:36) 

Unitehna Trebnje: Kotar 2, Kaferle 
2, Zarabec 3, Vaupotič 18, Skube 16, 
Bevc 16, Bunc 21, Grandovec 10.

nogomet
SNL, 7. KOLO: ELAN — PO
HORJE 2:0 (0:0)

Strelca: 1:0 Stojan Mesojedec (48. 
minuta), 2:0 Kostrevc (72) Elan: Rus, 
Kroni, Primc, Kramar, Pavlin, Kobe, 
B. Mesojedec (Vrhovac), Horvat 
(Matjašič), Kostrevc, S. Mesojedec 
(Gabrič), Dujakovič.

LESTVICA: 1. Domžalče 10 točk 
... 9. Elan 7.

V 8. kolu gostujejo Novomeščani v 
Murski Soboti pri ekipi Mure.

POKALNI NOGOMET: BELA 
KRAJINA — ELAN 0:1 (0:0)

Strelec: 0:1 Stojan Mesojedec (89. 
minuta)

OČL — zahod, 6. KOLO: BELA 
KRAJINA — POSTOJNA 1:0(1:0)

Strelec: 1:0 Terzič.

Kočevke počivale, a še vodijo
Tudi v moški SRL je na vrhu Inles Riko, ki pa je v soboto izgubil z Jadranom - 

Poraz Krčanov — Zmeda v ženski ligi — Prvi poraz Novomeščank
Izstop rokometašic šentjemejske Iskre iz prve republiške lige je povzročil pravo 

zmedo na lestvici. Ker so v zvezi računali z enajstčlansko ligo in temu primemo 
opravili žreb pred prvenstvom, kajti vsako kolo je ena od ekip prosta, seje sedaj 
pripetilo, da vsak vikend počivata kar dve ekipi. Tako imamo sedaj nekaj vrst z odi
granimi vsemi štirimi tekmami, nekaj pa jih je, ki so odigrale komaj dve.

Med slednjimi je tudi kočevski Itas, ki močnega deževja v Kočevju sta se vodstvi
pa navzlic temu še zmeraj zaseda prvo me
sto na lestvici. Po svoje to kaže izredno iz
enačenost prvenstva in dejstvo, da so 
igralke Kočevke tako hočeš nočeš postale 
prve favoritinje za naslov prvakinj. Njiho
va prednost pred tekmicami bi nemara 
lahko bila še občutnejša, saj je bil v soboto 
na sporedu derbi dveh edinih še nepora
ženih ekip, Itasa in Buije. Toda zaradi

IKAR TOKRAT PETI
DUNAJ — Štiriletni šentjemejski žre

bec Ikar in njegov lastnik Drago Les sta se 
minuli petek na Dunaju udeležila nove 
mednarodne dirke. Tudi tokrat je bil njun 
nastop izredno uspešen, uvrstila sta se na
mreč na nagrajeno mesto, za seboj pa med 
drugimi pustila nedavnega zmagovalca 
ene takih preizkušenj, Hektorja H. Drago 
Les in Ikar sta dosegla kilometrski čas 
1:21, 6, peto mesto pa jima je prineslo 
3.000 šilingov. Njun uspeh ni ostal brez 
odmeva, ob pomoči dunajskih profesio
nalcev iz ekipe A. Plschka bosta v prihod
njih tednih na Dunaju še startala.

obeh klubov sporazumelli, da bodo tekmo 
odigrali kasneje. Brez poraza so bile doslej 
tudi Novomeščanke, ki pa so v soboto v 
Škofji Loki klonile. Potihem so Dolenjke 
sicer računale na tretjo zmago, vendar so 
jih mlade gostiteljice presenetile. Alples je 
tako prišel do prve zmage, Novomeščan- 
kam pa bo prvi poraz verjetno dovolj do
bra šola za nadaljevanje prvenstvenih 
obračunov. Možnost za popravo imajo že 
v soboto, ko jim prihaja v goste ekipa ma
riborskega Branika. Veliko težje delo bo
do imele igralke Kočevja, ki morajo na 
težko gostovanje k ekipi Krima.

Ribniški rokometaši so že med tednom 
odigrali zaostalo srečanje prvega kola 
proti Ormožu in ga tudi zanesljivo dobili. 
Pokazalo se je, da je v igri Inles Rika še 
precej rezerv; zategadelj je bilo upanje, da 
bodo vse karte vrgli na mizo v enem od 
derbijev prvenstva, kije bil v soboto v Se
žani. Toda tudi Ribničani so v četrtem ko
lu doživeli prvi poraz, ekipa Jadrana je bi
la v odločilnih trenutkih srečanja bolj 
zbrana in srečnejša. Resda so »lesarji« vo
dili že s tremi zadetki prednosti; tri minute

pred koncem so imeli pri rezultatu 20:19 
za gostitelje priložnost izid izenačiti, ven
dar so napad zapravili. To kot da jim je 
vzelo voljo do igre in zmage. Gostitelji so 
dosegli  že tri zadetke zapored in prepri
čljivo slavili.

Po uspešnem startu pa so Krčani dose
gli že tretji zaporedni poraz in se tako znaš
li na repu lestvice. V prvem delu so še ne
kako držali korak z igralci Termopola, 
nato pa popustili. Odločilne so bile prve 
minute nadaljevanja, ko so gostitelji dose
gli šest zadetkov, Krčani pa nobenega. 
Očitno čaka ekipo Krškega hud boj za 
obstanek, še posebej, ker jih v soboto čaka 
težak nasprotnik, ekipa Jadrana.

B. B.

Premagali dež in kilometre
Navzlic slabemu vremenu uspel šesti tradicionalni 

Trimov tek — 264 udeležencev iz vse Slovenije
TREBNJE — Slabo deževno vreme 

jo je v soboto krepko zagodlo organiza
torjem tradicionalnega 6. Trimovega 
teka, na katerem se je navzlic temu 
zbralo 264 tekmovalcev iz vse Sloveni
je. Največ težav so imeli maratonci, 
vendar jih je večina dobila boj s kilome
tri, razmočeno progo in močnim dež
jem. Organizatorjem, trebanjskemu Tri
mu, in vsem, ki so pomagali pri izvedbi 
prireditve, je bila to največja nagrada.

LUKŠIČEVI še 
ČETRTI NASLOV
,9^93NA — Minuli teden je bi- 

ostojm republiško prvenstvo za 
gobonk ![1.!nlad'nce v atletskih mno- 
tok™ M adim topUSkim atletom je
i'«.' . uspelo Še 1*»trv2fnir\ ci_

renr;; en a ^ 0 v mladinski konku- 
kami “ na.'!?hc poškodbi s 6.429 toč-

• ^ebrnnenC'je Irena Špelič osvojila

j da>jozgSL°kDrčevapajeme-

Slab start 
kočevskih 
odbojkaric

‘dca se7n Pn<'ela seje tudi odbojkar
jih 0KrT' Ker je do pričetka prvoligaš
ka vsa Un°V dol5r'h štirinajst dni, je 
|k'atnli..il0zoniost javnosti obrnjena v 
j ikotigaškr start. Po odhodu Pionirja v I.
'SrnonZikem delu 11 ZOL Dolenjci 
"lmani»P^tavnika. 23,0 P4 smo z za- 
V knskhhj4^1''kak5en 60 start Kočevk
vala ^ Kočevja je v soboto gosto- 
Suhiu nr r~u 'n presenetljivo gladko iz- 
"*anb pomlaiem vrsti gostiteljic. Po- 
Poraz na * tako Kočevkam oddolžile za 
Pnčaknv m,nulem prvenstvu. Gostje so 
S.ki,ano lgro Pokazale le v drugem 
ka prem fa tud' d°l>>le, v ostalih treh je 
W|b?,04 6°stiteljic več kot očitna. Vse 
*>ric ka,vna sjab start kočevskih odboj- 
!?koo,J,' tud' v drugem kolu jih čaka 
?°rico L°yanJe> potujejo namreč v Novo 
ktrje. ’ 1 * o° 'e težko dovolila presene-

Začeli z dirkami po ulicah
Danes ugledno mesto v jugoslovanskem moto
krosu — Urejena steza v ponos AMD Brežice

BREŽICE — Avto-moto društvo 
Brežice združuje več kot tisoč članov. 
Poznajo ga po dobri avtošoli, ki letno 
za vožnjo usposobi čez štiristo kandi
datov, a k dobremu imenu društva so 
precej prispevale tudi bogate aktivno
sti na področju avto-moto športa.

»Naše društvo je nastalo takoj po 
vojni in že v letu 1947 je začelo tudi s 
športnimi dejavnostmi. Tega leta so 
bile v Brežicah prve cestno hitrostne 
dirke, in to kar po mestnih ulicah. Po
zneje so bila taka tekmovanja zaradi 
varnosti prepovedana in smo zgradili 
tekmovalno stezo na Čatežu. V letu 
1971 smo se morali tudi od tam 
umakniti, zato je ob pomoči občinske 
skupščine zaživela nova proga na Pri- 
lipah. Po nekaj letih je naša športna 
dejavnost nekako zastala in šele v letu 
1984 smo jo ponovno obudili. Takrat 
smo tudi temeljito prenovili stezo na 
Prilipah, v kar je bilo vloženih več kot 
10 tisoč prostovoljnih delovnih ur. 
Toda uspelo nam je urediti progo, ki 
ustreza vsem mednarodnim merilom, 
tako da lahko prirejamo tudi medna
rodne tekme. Mnogi tujci menijo, da 
je steza izredno privlačna, in hodijo 
nanjo trenirat,« s ponosom pove se
kretar društva Martin Kolar.

AMD Brežice je zadnja leta po Ju
goslaviji znano ime, kar je zasluga ne
katerih uspešnih tekmovalcev, kot sta 
Maijan Avbelj in Marjan Zdovc. V 
društvo so prišli zaradi znancev pa tu
di zaradi nekaterh ugodnih pogojev 
dela in dobre organiziranosti društva. 
Društvo jim pokriva stroške za pot na 
treninge in tekmovanja, za ostalo pa 
morajo poskrbeti sami. Koliko dobre

volje in iznajdljivosti je pri tem po
trebno, nam govori že podatek, da en 
sam motor stane okrog 6.000 DEM, 
vrhunski tekmovalec pa potrebuje 
dva!

Leto 1987 je bilo za AMD Brežice 
najuspešnejše, saj so njegovi tekmo
valci s prvim in drugim mestom po
samezno in ekipno na republiškem ter 
tudi državnem prvenstvu osvojili po
kal Jugoslavije. S prvim in drugim 
mestom so si prislužili tudi pokal 
Alpe-Adria in tako pobrali vsa najviš- 
ja možna priznanja v motokrosu na 
tem področju. Lansko leto so ta uspeh 
kronali še z drugič zapored osvojenim 
pokalom Jugoslavije, kar do sedaj še 
ni uspelo nobeni drugi ekipi. Letošnja 
bera rezultatov ne bo tako dobra, 
vendar v AMD Brežice upajo, da so 
dosedanji uspehi garancija za prido
bivanje novih sil. Trenutno pri njih 
vadi pet mladih tekmovalcev od 5 do 
12 let, ki naj bi v naslednjem letu že 
začeli tekmovati.

B. DUŠIČ

Martin Kolar.

ŠAHOVSKI KOTIČEK

'taga je tat medtem ko sta v hitropoteznem šahu obe ekipi zbrali po 32 točk. Skupna 
*t, La«* x° Popadla Sevničanom, za katere so igrali: Povše, Kranjec, Mesojedec, Levi- 
Preji^ Derstvenšek, Cvirn in Janko Blas. (jb)

,1° šest i oj?10 je bilna Ravni 8°ri tradicionalni, 8. šahovski festival, na katerem seje 
Ata Stara« U^lanskih ekip, ki so se pomerile za grb Ravne gore. Zmagala je ekipa Istre,
. ^ Počastv 'rga je rida druga, Kočevje tretje itd.
'°Čevje ie kj V Prazn>ka slovenske državnosti in pod pokroviteljstvom skupščine občine 
kalite iz nM k Ro?evju Pred dnevi šahovski turnir, na katerem so se pomerili igralci in 
;,t v treh v'b °bfin. Največ uspeha so imeli mladi šahisti iz Starega trga, saj so zmagali 
Ittnirkanc^^rijsh: Miheličeva med mlajšimi pionirkami, Štrbenčeva med starejšimi 

m i ‘J! Lroš Kobe pri starejših pionirjih. V kategoriji mlajših pioniijev je zmagal 
I y Clan' P* Mestek (oba Kočevje).

r?lektivc>U ?le Pred dnevi končala 17. šahovska olimpiada, ekipno prvenstvo delovnih 
^igra i|:.Jugoslavije, Tekmovanj se je udeležilo kar 177 ekip, od tega 20 iz Slovenije. 
v°lubara . 0 9 kol po švicarskem sistemu, vrstni red pa je: 1. Zavodi Crvena, 2. Reik 
'fene) Gm n.elJ!n8rad,... od 36. do 42. mesta IMV Novo mesto (Kastelic, Bedič, Pucelj, 
0. ’ “lonir (Milič, Poredoš, Komelj, Mrvar, Skube) pa sije delil mesta od 60 do

S,vn«*<o ve, da je za ekipo mariborske Metalne, kije nekaj dni nazaj osvojila 1. 
> ks R(v,iVezn' Hr* tned enajstimi 10-članskimi ekipami, igral tudi član ŠK GIP Pionir 
^ desetih nmar' Na drugi mladinski plošči je dosegel imeniten rezultat, zbral je kar 7 točk 
Jai v I jy^d|jaj! 'n ^ko ogromno pripomogel k temu, da so se Mariborčani znova uvr-

član ŠK GIP Pionir Novo mesto, je na pragu velikega uspeha. Po 
l" d0stinr\ 'a “"riškega rapubliškega prvenstva je namreč na prvem mestu skupaj s Truto

_Dobro se drži tudi drugi Novomeščan Luzar. Njuni rezultati — 2. kolo:
ti!°:Lu?«eber 1:11>Plesecprost,3.kolo:Marinšek — Luzar 1:0,Plesec— Truta 1:0,4.
, ikac_i Plesec remi, 5. kolo: Truta — Luzar 1:0, Plesec —Gostiša remi, 6. kolo:

Vrst«- ^ 1 ■ Luzar prost, 7. kolo: Luzar — Gostiša remi, Plesec — Krumpačnik
rpH n ........ 1 1 1 ___ ni____ Imiin A ^ flncti&n d"i. Vrt,„ esec 1, Luzar prost, 7. kolo: Luzar — Gostiša remi, Plesec — Krumpačmk 

ePan i c1 ,red Po 7. kolu: od 1. do 3. mesta Plesec, Truta, Justin po 4,5, Gostiša 4, 
J’A Luzar 3, Orel 3, itd.

REZULTATI — trimski tek na 10 km 
— ženske: 1. Udovč (Novo mesto), 3. 
Kastelic (Novo mesto), 4. Vencelj (Treb
nje), 5. Umek (Krško); moški: 1. Fabjan 
(Novo mesto), 3. Skedelj, 4. Rom (oba 
Novo mesto), 5. Šalehar (Trebnje); mali 
maraton, 21 km, ženske do 30 let: 1. Šir
ca (Krško) od 30 do 40 let: 1. Pahernik 
(Dolga pot); od 40 do 50 let: 1. Vencelj 
(Šentvid); nad 50 let: 1. Grabrijan (Ježi
ca); moški — do 30 let: 1. Grabnar (Mur
ska Sobota); od 30 do 40 let: 1. Vozlič 
(Trzin); od 40 do 50 let: 1. Vidmar 
(Domžale); nad 50 let: 1. Potočnik 
(Mojstrana).

Maraton, 42 km, ženske do 30 let: 1. 
Boldin (Litija); od 30 do 40 let: 1. Bohinc 
(Koper); od 40 do 50 let: 1. Kotar (Trbov
lje), 3. Šalehar (Trebnje); nad 50 let: 1. 
Lužnik (Slovenj Granec), moški —do 30 
let: 1. Blažič (Domžale); od 30 do 40 let: 
1. Kaltak (Izola), 2. Drobnič (Ribnica); 
od 40 do 50 let: 1. Umek (Kranj); nad 50 
let: 1. Justin (Dolga pot), 2. Ivanetič 
(Metlika).

Najstarejši udeježenec teka je bil s se
demdesetimi leti Škofjeločan Konstantin.

USPEŠNO V KOBARIDU
KOBARID — Z izjemo članov so se 

ostali kolesarji novomeške Krke v nedeljo 
udeležili tradicionalne, že 15. mednarod
ne dirke za pokal Kobariške republike in 
lovoriko San Marco. V konkurenci starej
ših pioniijev je zmagal krkaš Igor Kranjec, 
njegov klubski kolega Majde je bil prvi pri 
mlajših mladincih, Krčan Dremelj je slavil 
med pionirji A, medtem ko je bila v kon
kurenci članic Sajevčeva tretja, v konku
renci mladink pa Krnčeva druga in Pavli
čeva (vse Krka) tretja.

DRUGA ZMAGA — Nogometašem 
novomeškega Elana je uspelo v nedelj
skem 7. kolu SNL doseči drugo zmago. 
Med nazaslužnejšimi zanjo je tudi Sto
jan Mesojedec (na posnetku levo), kije 
v 48. minuti prvi potresel mrežo gostov 
s Pohorja.

Druga zmaga 
nogometašev 
Elana v SNL

Elan—Pohorje 2:0 (0:0)
NOVO MESTO — Po treh zapo

rednih nekoliko slabših igrah in seveda 
temu primemo pičlemu točkovnemu 
izkupičku so nogometaši novomeškega 
Elana v nedeljskem 7. kolu SNL v de
ževnem vremenu na razmočenem in 
težkem igrišču vendarle dosegli po
membno zmago.

Igralci Elana so zaigrali borbeno in po
žrtvovalno in že v prvem polčasu dokaza
li, da so boljši od Pohorčanov. Priigrali so 
si nič koliko zrelih priložnosti, toda žoga 
ni in ni hotela v mrežo. Zato pa se je vse 
obrnilo na boljše že v začetku drugega de
la. V 48. minuti je namreč Stojan Mesoje
dec z glavo dosegel vodilni zadetek, nakar 
je na sceno stopil laški sodnik Špiler. Brez 
pravega razloga je kmalu zatem izključil 
elanovca Primca, tako da so Novomešča
ni tekmo nadaljevali z vsega desetimi 
igralci. Z borbenostjo jim je to uspelo na
domestiti, še več: v 73. minuti je najboljši 
igralec tekme, srednji napadalec Kostevc, 
dosegel drugi zadetek za gostitelje in to je 
pomenilo tudi končno tako pričakovano 
zmago. Škoda le, da sije srečanje ogledalo 
tako malo gledalcev:

Peresa so 
zamenjali 
za loparje

»Večer« v finalu ugnal 
Dolenjski list 

dioD

ignai
Stu-

NOVO MESTO — Kdo ve, kaj 
tako vleče predstavnike sedme sile na 
Dolenjsko. Minulo sredo se jih je na 
12. tradicionalnem teniškem ekipnem 
prvenstvu Slovenije zbralo rekordno 
število, preko 40, iz domala vseh no
vinarskih hiš, ob njih pa še gostje iz 
zagrebškega Vjesnika. Resda niti pri
bližno tako spretno ne sučejo loparjev 
kot časnikarska peresa, toda boji za
tegadelj niso bili nič manj zanimivi in 
izenačeni. Tudi dvanajsti pokal Do
lenjskega lista je odšel na Štajersko, 
ekipi Večera sta ga priborila posa
mična novinarska prvaka v svojih ka
tegorijah Uroš Mencinger in Jože 
Fric. Da vse le ni bilo tako kot lani, je 
poskrbela kombinirana ekipa Dolenj
skega lista in Studia D, za katero sta 
igrala Bojan Budja in Jože Splichal; v 
polfinalu jima je namreč uspelo pre
magati lanske finaliste, ekipo 7 D, in 
si tako priigrati nastop v boju za prvo 
mesto. Kot že rečeno, je to pripadlo 
večerovcem, Novomeščana sta finale 
izgubila s 4:6,2:6. Tretje mesto je pri
padlo gostom, ekipi zagrebškega Vjes
nika, 7D je bil četrti, za njimi pa vrste 
Dela-Studio marketing, RTV Kopra, 
Primorskih novic, druge ekipe Do
lenjskega lista, za katero sta igrala 
Gačnik in Dokl, ljubljanske TV, 
Dnevnika, Kaja, Antene, Radia Ljub
ljane, Radarja, Našega doma, Kiha, 
Nedeljskega dnevnika itd.

Seveda tega prvenstva brez nekate
rih imen preprosto ne bi bilo. V prvi 
vrsti brez pokroviteljev, TKS Novo 
mesto in Gami hotela Otočec, ne
majhno pomoč pa so prispevali še 
Novoles, Labod, Novoteks, Pionir, 
Dana, Kolinska in Krka. Priporoča
mo se jim tudi za 13. srečanje novi
narskih hiš Slovenije v tenisu prihod
nje leto. Če se nam kdo še pridruži, nič 
hudega.

ZMAGA BALINARJEV 
MIRNE

NOVO MESTO — Pred dnevi se je 
končalo letošnje prvenstvo Dolenjske v 
balinanju, na katerem je nastopilo pet 
klubov. Zmaga je pripadla vrsti Mirne, za 
katero so tekmovali: Škufca, Kolenc, Je
zernik ter pionirja Tramte in Janežič. 
Drugo mesto so osvojili Krčani, tretje Kr
ka, četrto IMV in peto Svoboda-Krmelj. 
Prvič letos je bilo organizirano tudi tek
movanje posameznikov v izbijanju in bli- 
žanju; zmagal je Kolenc, 2. je bil Škufca 
(oba Mirna), 3. Šukunda (Krško). Ome
nimo ob tem še, da so Mirenčani kot prvi 
na Dolenjskem v svoje delo vključili tudi 
pionirje in z njimi strokovno delajo. Re
zultat tega je že tu: na republiškem prven
stvu dvojic so med 24 ekipami zasedli pe
to mesto.

Uspela atletska olimpiada mladih
Vrsta zelo dobrih rezultatov na merjenju moči mladih atletov novomeških 

osnovnih šol — Nastopilo preko 200 učencev in učenk___________
NOVO MESTO — Že tradicionalna vsakoletna atletska olimpiada učencev no

vomeških osnovnih šol je bila minulo sredo na stadionu Bratstva in enotnosti v Por- 
tovaldu. V lepem in sončnem vremenu je merilo moči veliko število mladih, med 
njimi bo skoroda zanesljivo kdo, ki bo atletiki posvetil kako uro več od sovrstnikov. 
Sicer pa poglejmo izide:

Košarkarji 
Novolesa za 

točko prekratki
KOPER — Mnogi poznavalci košarke 

so pred pričetkom prvenstva ekipo novo
meškega Novolesa prištevali med moštva, 
ki naj bi mešala štrene povsem pri vrhu 
prvenstvene lestvice. Nič čudnega, kajti 
Novomeščani nastopajo v tem prvenstvu 
precej okrepljeni, poleg standardnih igral
cev, ki so se kalili že v minuli sezoni, je 
dres Novolesa oblekel še Brodnik, bivši 
igralec Olimpije in Slovana.

Tako so Novomeščani na sobotno sre
čanje I. kola novega prvenstva odpotovali 
proti Kopru z željo po osvojitvi prvega pa
ra točk. Vse je že kazalo, da jim bo to tudi 
uspelo. Bili so namreč boljši nasprotnik, 
vodili so skozi ves prvi polčas in nato še 
vse do zadnjih minut tekme. Njihova 
zmaga skoraj zagotovo ne bi bila ogrože
na, če sredi drugega dela ne bi moral iz 
igre njihov dotlej najboljši igralec Brod
nik. Koprčani so to izkoristili, v zadnji mi
nuti  izid izenačili in na koncu z vsega toč
ko prednosti tudi zmagali.

ZMAGA SEMIČANOV
SEMIČ — V prvem kolu tretje repu

bliške lige so strelci Iskre iz Semiča doma 
ugnali ekipo Kajuha Tam iz Maribora s 
1.417 krogi proti 1.331.

Najmlajše pionirke — 60 metrov: 1. 
Simič (K. Rupena) 9,2,2. Jurak (Bršljin)
9,6,3. Janžekovič (Grm) 9,8; 400 metrov: 
1. Strbenc (Grm) 1:19,0, 2. Gazvoda 
(Brusnice) 1:19,9, 3. Jakobovič (Vavta 
vas) 1:21, 3; skok v daljino: 1. Rozman 
(Mirna Peč) 3,39 m, 2. Peterlin (K. Rupe
na) 3,32, 3. Kastrevc (Šmihel) 3,17; met 
žogice: 1. Krpan (Grm) 34,43 m, 2. Kos-

v.l

MEDALJE ZA NAJBOLJŠE — Jože 
Jazbec, ravnatelj osnovnih šol Novo 
mesto, podeljuje pionirska olimpijska 
odličja za najboljša dekleta v metu žogi
ce. Na zmagovalnih stopničkah so (od 
desne proti levi): tretja Bobnarjeva (OŠ 
Vavta vas), prva Kraševčeva (OŠ Oto
čec), druga Pušnikova (OŠ Bršljin). 
(Foto: J. P.)

trevc (Bršljin) 31,0,3. Pugelj (K. Rupena) 
29, 54; najmlajši pionirji — 60 metrov:
1. Retelj (Šmihel) 8,4,2. Trdina (Stopiče)
8.9.3. Janežič (Grm) 9,2; tek na 400 m: 1. 
Kranjec (Grm) 1:14,2,2. Baznik (K. Ru
pena) 1:15,5, 3. Rajk (Brusnice) 1:16, 6; 
skok v daljino: 1. Rovan (Šmihel) 4,55 m,
2. Škrbec (Brusnice) 4,36, 3. Schvvenner
(Bršljin) 4,06; met žogice: 1. Smodiš
(Grm) 46,2 m, 2. Rifel 45,6,3. Florjančič
(oba Otočec) 43,52; mlajše pionirke
—60 metrov: 1. Kovačič (Katje Rupena)
8,2 sek., 2. Fink (Grm) 8,9, 3. Kocjan
(Mirna Peč) 9,1; tek na 600 m: 1. Primc 
(K. Rupena) 1:58,1, 2. Oklešen (Bršljin) 
2:01,9, 3. Miloševič (K. Rupena) 2:04,3; 
skok v višino: 1. Vučkovič (Grm) 130 cm, 
2. Rupena (Mirna Peč) 120,3. Papič (K. 
Rupena) 120; skok v daljino: 1. Rozman 
(Mirna Peč) 4,61 m, 2. Jerman (Bršljin)
4.07.3. Kocuvan (Grm) 4,07; met žogice: 
1. Pucelj (Žužemberk) 64,1 m, 2. Pavlin 
(Grm) 44,84, 3. Kavšek (Mirna Peč) 
41,48; mlajši pionirji — 60 metrov: 1. 
Mešič (Šmihel) 8,4 sek., 2. Kržan (Bršljin)
8.7.3. Slobodnik (K. Rupena) 8,8,; tek na 
600 m: 1. Novak (Šmihel) 1:53,4,2. Hren 
(Bršljin) 1:55,2, 3. Kikič (Vavta vas) 
1:56,5; stok v višino 1. Surudžič (K. Ru
pena) 140 cm, 2. do 3. mesto Oštir (Grm) 
in kapetan (Bršljin) po 130 cm; skok v da
ljino:,,! . Jazbec (Grm) 4,37 m, 2. Dobov
šek (Šmihel) 4,28,3. Moravec (Brusnice) 
4,22; met žogice: 1. Djukič (Vavta vas) 
59, 63 m, 2. Franko (Bršljin) 55,1,3. No
vak (Žužemberk) 51,9; starejše pionirke 
— 60 m: 1. Foršek (Grm) 8,5 sek., 2. Pir
nar (Bršljin) 8,6, 3. Andrejčič (Stopiče) 
8,8; 1.000 metrov: 1. Turk (Prevole) 
3:34,6, 2. Gazvoda (Brusnice) 3:36,1, 3.

Tomazin (Šmihel) 3:39,4; skok v višino:
l. Popadič(Grm) 130cm,2. Virc(Bršljin) 
115; skok v daljino: 1. Guštin (Grm) 4,24
m, 2. Slak (K. Rupena) 4,2, 3. Mavsar 
(Šmihel) 3,69; met žogice: 1. Kraševec 
(Otočec) 57,56 m, 2. Pušnik (Bršljin) 
45,0, 3. Bobnar (Vavta vas) 44,18; met 
krogle: 1. Škabar (Grm) 8,63 m, 2. Gaz
voda (Brusnice) 8,24, 3. Derčar (Bršljin) 
7,14 m; starejši pionirji — 60 metrov: 1. 
Džajp (K. Rupena) 7,5 sek., 2. Bratož 
(Grm) 7,9,3. Kragelj (Šmihel) 8,1; 1.000 
metrov: 1. Ribič (K. Rupena) 3:13,8, 2. 
Filip (Grm) 3:16,4,3. Blagojevič (Bršljin) 
3:16,2; skok v višino: 1. Majerle (Grm) 
160 cm, 2. Kotar (K. Rupena) 155, 3. 
Kocjančič (Otočec) 140; skok v daljino: 1. 
Ferlič (Grm) 5,23, 2. Strašek (Šmihel)
5,02,3. Štrasberger (Bršljin) 4,81; met žo
gice: 1. Peterlin (Bršljin) 79, 34 m, 2. Se
ver (Grm) 65, 22, 3. Fink (Šmihel) 64,8 
m; met krogle: 1. Rus (Grm) 13, 87 m, 2. 
Košiček (Žužemberk) 11,17, 3. Fink 
(Šmihel) 10,66.

V SOBOTO IN 
NEDELJO PIONIRJEV

NOVO MESTO — Odbojkarski 
klub Pionir iz Novega mesta organizi
ra v soboto in nedeljo, 14. in 15. 
oktobra, tradicionalni turnir za pokal 
Pionirja, ki je hkrati ena zadnjih pre
izkušenj pred polfinalnim turnirjem 
za odbojkarski pokal Jugoslavije (ta 
bo od 20. do 22. oktobra v Novem 
mestu) in pričetkom prvoligaških bo
jev. Turnir se bo pričel v soboto ob 9. 
uri, na njem pa bodo nastopile vrste 
sarajevske Bosne, Krajinametala iz 
Bihača, Vardarja, Modriče, italijan
skega Effedija in Pionirja. Vsak bo 
igral z vsakim.
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! TELEVIZIJSKI SPORED m

PETEK, 13. X. 
TV LJUBLJANA

I
PRVI

PROGRAM
0.259.45 — 12.30 in 16.05 

TELETEKST
10.00 VIDEO STRANI 
10.10 TV MOZAIK
10.10 TEDNIK
11.00 SLOVENCI V ZAMEJSTVU
11.30 ELLIS ISLAND, 6. del nadalje
vanke
12.20 VIDEO STRANI
16.20 VIDEO STRANI
16.30 DNEVNIK 1
16.45 POSLOVNE INFORMACIJE
16.50 TV MOZAIK, ponovitev
18.15 SPORED ZA OTROKE IN 
MLADE

JANKO IN METKA 
PIKA NOGAVIČKA

19.00 RISANKA 
19.17 NAŠE AKCIJE
19.30 DNEVNIK 2
20.05 PO STOPINJAH, angleška doku
mentarna serija, 1/9
21.00 KRIMINALNA ZGODBA, ame
riška nanizanka, 18/20
21.50 DNEVNIK 3
22.10 MESTECE IMENOVANO HI
BISKUS, kitajski film
0.15 VIDEOSTRANI

TV LJUBLJANA — DRU
GI PROGRAM
17.00 Satelitski programi — 19.00 An
sambel Vinka Cverleta ^ponovitev) — 
19.30 Dnevnik — 20.00 Žarišče - 20.30 
Ples v maskah (opera) — 22.50 Satelitski 
programi — 23.15 Maraton japonskih 
TV programov

TV ZAGREB
8.20 TV koledar — 8.30 Oddaja za otro
ke — 9.00 Šolski program — 10.30 Poro
čila — 10.35 Šolski program — 12.30 Po
ročila —12.40 Prezrli ste, poglejte — 
15.10 Poročila — 15.15 Program plus 
(ponovitev) — 17.15 Dnevnik 1 — 17.35 
Oddaja za otroke — 18.05 Številke in črke 
— 18.25 Narodna glasba — 19.30 Dnev
nik 2 — 20.00 dvanajst ožigosanih (6. del 
ameriške nadaljevanke) — 20.55 TV po
ster (zabavnoglasbena oddaja) — 21.25 
Dnevnik 3 — 21.45 V petek (oddaja o 
kulturi) — 22.50 Program plus —1.20 
Poročila

SOBOTA, 14. X.
TV LJUBLJANA — PRVI 
PROGRAM
7.45 — 12.50 in 13.55 — 1.00 

TELETEKST 
8.00 VIDEO STRANI 
8.10 OTROŠKA MATINEJA

11.00 SLOVENSKI LJUDSKI PLESI: 
DOLENJSKA, ponovitev
11.30 MOČ IN NEMOČ SLOVEN
SKEGA LIBERALIZMA, ponovitev 
12.40 VIDEOSTRANI
14.10 VIDEO STRANI
14.20 DRUGA GODBA 89, ponovitev 
3. oddaje
14.35 THOMAS IN STARI, nizozemski 
mladinski film
16.30 DNEVNIK 1
16.45 POSLOVNE INFORMACIJE 
16.50 RISANKA
17.00 DP V KOŠARKI — PARTI- 
ZAN:CZ
18.35 NA PRAGU 21. STOLETJA, avs
tralska dok. serija, 5/17
19.00 RISANKA
19.30 DNEVNIK 2 
19.59 UTRIP
20.20 ŽREBANJE 3x3
20.30 KOLO SREČE 
22.05 DNEVNIK 3
22.20 DELO NA ČRNO, 17. del ameriš
ke nanizanke
23.10 KLUB ZA SREČANJE, francoski 
film
0.50 VIDEO STRANI

TV LJUBLJANA 
PROGRAM

DRUGI

16.00 Satelitski programi — 18.00 Kako 
biti skupaj — 18.30 SP v judu — 19.30 
Dnevnik — 20.10 Filmske uspešnice: 
Preobrat v družini (ameriški film) — 
21.50 Zoran Gavrilovič (oddaja o kulturi) 
— 22.35 Športna sobota — 22.55 Posne
tek  festivala narodne glasbe

TV ZAGREB
8.50 TV koledar — 9.00 Izbor iz izobra
ževalnega programa —10.55 Oktober v

Kraljevu — 12.00 Prezrli ste, poglejte 
—14.30 Močan človek (burleska) — 
16.00 Sedem TV dni — 16.45 Dnevnik 1
— 17.00 Narodna glasba — 17.30 Re
trospektiva Mirka Kovača: Oče ali samo
ta (TV drama) — 18.30 Živeti z naravo
— 19.30 Dnevnik 2 — 20.15 Ceneje je, če 
jo obdržiš (ameriški film) — 21.50 Izzivi 
dobe informatike (dok. serija) — 22.20 
Dnevnik 3 — 22.40 Program plus — 1.10 
Poročila

— 12.30 Poročila — 12.40 Prezrli ste, 
poglejte — 15.10 Poročila — 15.15 Pro
gram plus (ponovitev) —17.15 Dnevnik 
1 —17.35 Izobraževalna oddaja — 18.05 
Številke in črke — 18.25 Dokumentarni 
program — 19.30 Dnevnik 2 —20.00 
Krivda (drama) — 21.05 Resna glasba — 
22.00 Dnevnik 3 —22.25 Za lahko noč
— 0.25 Poročila

NEDELJA, 15. X.
8.30 — 22.55 TELETEKST 
8.45 VIDEO STRANI 
8.55 OTROŠKA MATINEJA

10.10 SLOVENSKA KLAVIRSKA 
GLASBA, ponovitev 3. oddaje
10.45 DELO NA ČRNO, 17. del nani-

1L30 VIDEOMEH
12.00 KMETIJSKA ODDAJA
13.00 HOUSTON — LEGENDA TEK
SASA, ameriška nadaljevanka, 1/3 
13.40 USPEŠNICE POP DELAVNICE

. oddaja 
) ŽIV ZA

14.45 FESTIVAL KAJKAVSKE PO
PEVKE KRAPINA 89
16.30 DNEVNIK 1
16.45 POSLOVNE INFORMACIJE
16.50 NAJLJUBŠI UČENEC, ameriški 
film
18.50 RISANKA
19.00 TV MERNIK
19.30 DNEVNIK 2
19.50 ZRCALO TEDNA
20.20 TOVARIŠICA MINISTRICA, na
daljevanka TV BG, 2/7
21.10 ZDRAVO
22.45 VIDEO STRANI

TOREK, 17. X.
TV LJUBLJANA — PRVI 
PROGRAM

89, 2. i
14.10 ŽIV ŽAV V KRANJU

9.45 — 11.45 in 15.35 — 23.10 
TELETEKST
10.00 VIDEO STRANI 
10.10 MOZAIK
10.10 KO SE KORENIN ZAVEMO, 2. 
oddaja
11.10 ANGLEŠČINA, 21. lekcija 
11.35 VIDEOSTRANI
15.50 VIDEO STRANI
16.00 TUJI JEZIKI, ponovitev 31. lekci
je angleščine/fl 16.30 DNEVNIK 1 
16.45 POSLOVNE INFORMACIJE
16.50 MOZAIK — ŠOLSKA TV, po
novitev
17.55 SPORED ZA OTROKE IN 
MLADE
19.05 RISANKA
19.20 DOBRO JE VEDETI 
19.30 DNEVNIK 2
20.05 TUJA KRI, 5. del ameriške 
nanizanke
21.00 OMIZJE 
22.40 DNEVNIK 3
23.00 VIDEO STRANI

TV LJUBLJANA 
PROGRAM

DRUGI
SREDA, 18. X.
TV LJUBLJANA — PRVI 
PROGRAM

10.00 Danes za jutri in Vrnitev odpisanih 
— 13.00 Športno popoldne — 19.30 
Dnevnik — 19.55 Da ne bi bolelo: Zakaj 
bolijo noge — 20.20 Potovanje po velikih 
železnicah sveta (4. del dok. oddaje) — 
? 1.20 Cerro Torre (dok. oddaja) — 21.35 
Športni pregled — 22.05 Satelitski pro
grami

16.05 23.20

TV ZAGREB
9.20 Poročila — 9.30 Nedeljski program 
za otroke — 10.55 Sremska Mitroviča: Ti 
si ves svet na tej zemlji (prenos iz spomin
skega parka) — 12.00 Kmetijska oddaja
— 13.00 Hči morskih valov (2. del nada
ljevanke) — 13.50 Nedeljsko popoldne
— 16.15 Potopis — 16.45 Igrani film — 
18.45 Risanka serija — 19.10 TV sreča — 
19.30 Dnevnik — 20.00 Balkan ekspres 
(1.  del dramske serije) — 21.00 Moški z 
Mallorce (švedski film) — 22.30 Dnevnik
— 22.55 Program plus — 0.55 Poročila

9.45 — 11.50 in 
TELETEKST
10.00 VIDEOSTRANI 
10.10 MOZAIK
10.10 CERRO TORRE, dok. oddaja
10.20 OSMI DAN
11.00 SVET NA ZASLONU 
11.40 VIDEOSTRANI
16.30 DNEVNIK 1
16.45 POSLOVNE INFORMACIJE
16.50 MOZAIK, ponovitev 
18.15 VIDEOSTRANI
18.20 SPORED ZA OTROKE IN 
MLADE
19.05 RISANKA
19.20 DOBRO JE VEDETI
19.30 DNEVNIK 2
20.05 FILM TEDNA: RAD SE TE 
SPOMINJAM, angleški film
21.30 MALI KONCERT
21.50 DNEVNIK 3
22.10 SVET POROČA
23.10 VIDEOSTRANI

PONEDELJEK, 16. X. ČETRTEK, 19. X.
9.45 — 13.35 in 16.05 — 23.20 

TELETEKST 
10.00 VIDEO STRANI 
10.10 MOZAIK
10.10 UTRIP
10.25 ZRCALO TEDNA
10.40 TV MERNIK 
10.55 OČI KRITIKE
11.25 TAMARINDINO SEME, ameriš
ki film
13.25 VIDEO STRANI
16.20 VIDEO STRANI
16.30 DNEVNIK I
16.45 POSLOVNE INFORMACIJE 
16.50 MOZAIK, ponovitev
18.20 SPORED ZA OTROKE IN 
MLADE
19.05 RISANKA
19.30 DNEVNIK 2
20.05 ODMEV, francoska drama
21.40 OSMI DAN
22.20 DNEVNIK 3
22.40 SLOVENSKA KLAVIRSKA 
GLASBA, 7. oddaja
23.10 VIDEO STRANI

TV LJUBLJANA 
Gl PROGRAM

DRU-

9.45 — 11.45 in 16.05 — 0.45 
TELETEKST 
10.00 VIDEO STRANI 
1010 MOZAIK
10.10 SLOVAR ARHITEKTURE 
10.40 UPORABNE UMETNOSTI
11.10 STIKI: TELO 
11.35 VIDEO STRANI
16.20 VIDEO STRANI
16.30 DNEVNIK 1
16.45 POSLOVNE INFORMACIJE 
16.50 MOZAIK — ŠOLSKA TV, po
novitev
18.15 VIDEO STRANI
18.20 SPORED ZA OTROKE IN 
MLADE
19.05 RISANKA
19.20 DOBRO JE VEDETI
19.30 DNEVNIK 2
20.05 SOFIJA KOVALEVSKA, sovjet
ska nadaljevanka, 2/3
21.20 TEDNIK
22.10 DNEVNIK 3
22.30 KOMEDIJA NA SLOVENSKEM 
ODRU - B. JONSON: VOLPONE
0.35 VIDEO STRANI

16.30 Satelitski programi — 17.55 Ra
stemo v svobodi — 18.15 Sve(športa —
19.30 Dnevnik 2 — 20.00 Žarišče —
20.30 Stiki: Telo — 20.55 Televizija (12. 
del dok. serije) — 21.50 Svet na zaslonu 
— 22.30 Videogodba

TV LJUBLJANA — DRU
GI PROGRAM

TV ZAGREB

17.00 Satelitski programi — 18.00 Studio 
Ljubljana — 19.00 fustva (3/4)— 19.30 
Dnevnik — 20.00 Žarišče — 20.30 Mali 
koncert — 20.40 Oči kritike — 21.10 Al
pe Jadran — 21.40 SP v športni 
gimnastiki

8.15 Poročila — 8.20 TV koledar — 8.30 
Oddaja za otroke —9.00 Šolski program

1 elevizija si pridružuje vse pravice do mo
rebitnih sprememb programa

PETEK*
8.00 Marketing program Studia D, 10.00 
Redni program Studia D, Pesem tedna,
12.30 Novice, 13.30 Športna oddaja,
14.30 Novice, 15.15 Pesem tedna, 16.30 
Novice, Minute s klasiko, 17.00 Tema,
17.30 Želeli ste, poslušajte! 18.00 Kroni
ka, 18.30 Biba, TV spored danes.

PONEDELJEK:
8.00 Marketing program Studia D,-10.00 
Redni program Studia D, Pesem tedna, 
10.30 Novice, 11.00 Želeli ste, poslušajte,
ponovitev oddaje, 12.30 Novice, 13.30 
ŠpoŠportna oddaja, 14.30 Novice, 15.15 Pe
sem tedna, 16.30 Novice, Lestvica na- 
rodno-zabavne glasbe, 17.10 Tema, 18.00 
Kronika, 18.30 Biba, TV spored danes.

* ČESTl^

ČETRTEK:
8.00 Marketing program Studia D, 10.00 
Redni program Studia D, Pesem tedna,
10.30 Novice, 11.00 Studio D včeraj, da
nes, jutri, 12.00 Predstavitev Dolenjskega 
lista, 12.30 Novice, 14.30 Novice, 15.15 
Pesem tedna, 16.30 Novice, 17.00 Vse 
manj je dobrih gostiln, 18.00 Kronika,
18.30 Biba, TV spored danes.

SOBOTA:
8.00 Marketing program Studia D, 10.00 
Redni program Studia D, Izbor pesmi 
tedna, 10.30 Novice, 10.45 Na sončni in 
senčni strani Gorjancev, 11.00 Lestvica 
novosti, 12.30 Pionirska oddaja, 13.30 
Čestitke in želje naših poslušalcev, 14.30 
Novice, 15.15 Pesem (edna, 16.30 Novi
ce, 17.00 Strižemo zastonj, 18.00 Kroni
ka, 18.30 Biba, TV spoed danes.

TOREK:
8.00 Marketing program Studia D, 10.00 
Redni program Studia D, Pesem tedna, 
10.30 Novice, 12.30 Novice, 13.30 Pogo
varjamo se z .... 14.30 Novice, 15.15 Pe
sem tedna, 16.30 Novice, Minute s klasi
ko, 17.00 Tema. 18.00 Kronika, 18.30 
Biba, TV spored danes.

NEDELJA:
8.00 Začetek programa, 8.15 Pesem ted
na, 8.30 Kmetijska oddaja, 9.30 Kronika, 
obvestila, 11.00 Mali oglasi, 12.30 Čestit
ke in želje naših poslušalcev

SREDA:
8.00 Marketing program Studia D. 10.00 
Redni program Studia D, Pesem tedna,
10.30 Novice, 11.00 Prispevki iz gospo
darstva, 12.30 Novice, 13.30 Glasbena 
ura, 14.30 Novice, 15.15 Pesem tedna.
16.30 Novice, Čestitke in želje naših po
slušalcev, 17.00 Strokovnjak v studiu.
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tlEl?«Z ŽELEZNICO NA IZL»
Že na začetku pouka smo artiški os® ^vo

šolci odšli na zaključno ekskurzijo. Pc
si vsak

SPOMIN NA STARE ČASE — Takole so gasilci iz Globokega pri Brežicah 
razstavili staro ročno brizgalno, ki sojo dobili v društvo leta 1928. Prav verjet
no je, da so posamezni deli tega orodnega vozila še starejši, saj so ga ustanovni 
člani društva nabavili po delih in nato sestavili. Brizgalna je redno služila svo
jemu namenu vse do leta 1957, občasno pa tudi še pozneje. Danes, ko jo nado
mešča motoma tekmica, je še vedno uporabna. Globoški gasilci sojo letos pre
novili in prebarvali ter jo predstavili v povorki ob dnevu gasilcev v Dečnem 
selu. Tudi v prihodnje bodo ob primernih priložnostih pokazali, kako deluje, in 
tako ohranjali spomin na stare čase. Od avgusta dalje je ročna brizgalna raz
stavljena pri gasilnem domu, kjer je na očeh vsem mimoidočim. Ko bodo okoli 
nje uredili še park z rožami in klopjo, ne bo več samo zanimivost, ampak tudi 
okras. (Foto: B. Dušič)

vali smo kot ponavadi zastonj, saj si v 
leto prislužijo učenci 8. razreda »m, 
gradnem natečaju Železniškega gosp®® ! nudi 
stva s spisi brezplačno vozovnico M P* Uslui 
vanje po Sloveniji. V Rovinju V o$ 
preživeli tri nepozabne dni. Jesensko^ 
ce je še vroče pripekalo, v vodismo®! pode 
stisnili zobe, v disku smo nabirali konci 
jo, za nameček pa smo si še ogledali I® ^ 
ne in Pulj. Bilo je nadvse lepo. » Karti 

DANICA STRGAR.*
novin,kro» —

OŠ A1111

RAZSTAVA GOB

V šoli učijo umno kmetovati

Biološki krožek je naredil razstavof1 
Člani krožka so prinesli različne uži® f N 
strupene gobe, nekaj deklet in jaz sffl _ »I 
knjigah poiskali podatke o zbran« P PrJJ 
merkih. Na liste smo napisale doma<*j Wu 
latinsko ime za gobo, če je užitna,10 T ** p 

datke smo dale h goba«, obsti
... , • DnitHi’ nt

Proizvodno delo v osnovni šoli Artiče ni le golo fizič- 
____ noopravilo—-Spoznavajo tudi ekonomijo

raste. Te podatke smo dale h gona® uosti 
smo jih razstavili v telovadnici. Ra®1! ® ve 
smo naredili zato, da bi učenci vid« . sicer 
tere od nekaterih gob iz naših gozdo' ut nt 
užitne in katere strupene. ,« » °dlo 

ANICA RAMOVŠA sebe

ARTIČE — Učenci osnovnih šol so' 
dolžni v času šolskega leta opraviti od 9 do 
15 delovnih ur, odvisno od njihove staro
sti. V šolstvu tem obveznostim pravijo 
»delovne akcije, proizvodna in druga 
družbeno koristna dela«. Čeprav naziv de
luje nekoliko zastarelo, pa nekatere osnov
ne šole širom po Sloveniji dokazujejo, da 
ob primerni iznajdljivosti te obveznosti 
lahko v veliki meri popestrijo šolski dan.

Na OS Artiče so izračunali, da delovna 
obveznost za 268 učencev pomeni 3228 
delovnih ur. Čeprav so njihove roke še 
majhne in dostikrat tudi nespretne, lahko 
v takem času veliko opravijo. Volje in 
energije otrokom seveda ne manjka, po
trebna je le prava spodbuda za delo. 
Učenci v tem kraju urejujejo širšo in bliž
njo okolico šole, a od lanskega šolskega le
ta se ukvarjajo še s poljedelstvom in vrt
narjenjem na površini, ki obsega skoraj 20 
arov, v bližini šole.

Take šolske zadruge, ki imajo po Slo
veniji že tudi tradicijo (v Artičah je šolska

IZLET NA BRIONE
Med počitnicami na morju smo obiska

li Brione. Tam smo se po otoku celo uro 
vozili z vlakom. Peljali smo se mimo Bele 
vile, Brionke in Jadranke. Najbolj so mi 
bile všeč živali na prostem. Ko seje vlakec 
ustavil, smo odšli v hišo, v kateri je razsta
va slik tovariša Tita. V pritličju te hiše so 
razstavljene nagačene živali iz vsega sveta. 
Po počitku v restavraciji Školjka smo od
šli v živalski vrt in si ogledali zelo staro 
cerkev in etnografski muzej z narodnimi 
nošami iz cele Jugoslavije. Izlet mi je ostal 
v zelo lepem spominu.

TANJA LONGAR. 4.a 
OŠ Baza 20 

Dolenjske Toplice

V ZIJALU
Na dan pionirjev smo šli skupaj s 6. b 

razredom v Zijalo. Hodili smo skozi Biško 
vas in ob potoku Temenica. Po ogledu iz
vira Temenice smo obiskali še čebetaija 
Kastelca. V Zijalu mi je bilo zelo všeč in 
vesela sem, da smo šli tja.

JANJA VOVKO, 6. a 
OŠ Mirna Peč

PARAPLEGIKI
TEKMOVALI

Društvo paraplegikov novomeške regi
je pripravi vsako leto preizkus vozniških 
sposobnosti svojih članov. Na letošnjem, 
ki je bil zadnjo septembrsko nedeljo pri 
trebanjski osnovni šoli, je manjkala pri
bližno polovica voznikov — paraplegi
kov. Po spretnostni vožnji je bila na vrsti 
hitrostna preizkušnja med keglji. Seveda 
kolesa niso »cvilila« tako kot pri vožnji 
poklicnih voznikov, a so paraplegiki po
kazali precej spretnosti in poguma. Po pre
izkušnji so imeli na Lanšprežu družabno 
srečanje. Tam smo z zanimanjem gledali 
ostanke kapele priznanega čebelarja Petra 
Pavla Glavarja, pogrešali pa smo nekoga, 
da bi nam povedal kaj več o njem. Ob raz
glasitvi rezultatov je predstavnik AMD 
pohvalil željo po izpopolnjevanju vozniš
kih spretnosti, saj avto omogoča paraple
gikom samostojno življenje.

MATEJA AHLIN, 7.r 
OŠ dr. Pavla Lunačka 

Šentrupert

OBISK IZ BEOGRADA
Novomeške osnovne šole so že več let 

pobratene z OŠ Ivan Ribnikar iz Beogra
da. Letos septembra so Beograjčani vrnili 
OŠ Janez Trdina lanski obisk. Damjan 
Šeruga. Tomaž Strmole, Katarina Brulc in 
Darja Šurla smo vrstnike pričakali na no
vomeški postaji in jih po ogledu stopiške 
šole odpeljali na svoje domove. Z gosti 
smo v naslednjih dneh utrjevali mostove 
prijateljstva med Beogradom in Novim 
mestom. Skupaj smo si ogledali vrsto slo
venskih lepot in zanimivosti. Kljub raz
nim nasprotjem v politiki mladi ne misli
mo na prepire in si prizadevamo še naprej 
ohraniti bratstvo med vsemi jugoslovan
skimi narodi.

KATARINA BRULC, 8. a in 
Darja Šurla, 8. b.

OŠ Janez Trdina Stopiče

zadruga delovala že pred vojno), bodo v 
današnjem času veijetno vse bolj pogoste. 
Cilj otroškega kmetovanja namreč ni le 
golo fizično delo. Razen odnosa do dela, 
ki se oblikuje ob taki aktivnosti na šoli, 
otroci spoznavajo tudi orodja, različne po
ljedelske in vrtne kulture, njihove značil
nosti in način negovanja. Čeprav so Artiče 
podeželsko, pravzaprav polproletarsko 
okolje, se je pokazalo, da otroci ne znajo 
uporabljati tudi nekaterih najbolj prepro
stih orodij.

Otroci so zelo dobro sprejeli tak način 
dela in ponosni so bili na pridelke, ki sojih 
negovali v okviru oddelka. Tako so pobra
li okrog 2 toni krompirja, 300 kilogramov 
pese in ravno toliko čebule ter še precej 
korenčka, česna, fižola in druge zelenjave.

»Zelo pomembno pri takem proizvod
nem deluje, da učenci vidijo učinke svo
jega dela. Vse pridelano bodo prodali šol
ski kuhinji, oddelki pa se bodo odločili, 
kaj bodo z denarjem. Vsaj del sredstev 
bomo poskušali vložiti v mehanizacijo, saj 
nam bo v prihodnje motokultivator s pri
mernimi priključki še kako dobrodošel. 
Naš namen je, da otroci spoznajo ekono
mičnost kmetovanja. Prav veijetno je, da 
vsako leto ne bo tako uspešno kot prvo in 
bodo otroci videli tudi negativne rezultate 
gospodarjenja, ko bo vloženo veliko dela, 
a bodo poljščine slabo obrodile,« pravi 
ravnatelj šole Miha Haler.

B. DUŠIČ

ošd,p*"li-iS
SE SPOMINJAŠ, STRIC' J* 

ZOBOZDRAVNIK? Jatti
Moral bi v vrtec, pa meje bolel zoj^ ^ 

mamico sva šla zato v grmsko zobno 
bulanto. Zobozdravnice ni bilo, zato ^ 
mamica odpeljala v zdravstveni <^°rn'seir •: 
prav še nisem bil pri zobozdravnik«^, 
kar korajžno čakal. Mamica mi je P0.* -- l 
la, da bom dobil v zobek zvezdic« »I ifw I kose«!bo nehalo boleti. Nič se nisem bal, ko ^ fuu ucnaiu uuicu. inig 5C uiacu* */« <j m 

vstopil k tebi, stric zobozdravnik- * j. 
zavrtal v moj zobek, pa sem zajokal . 
sem hotel odpreti ust. Prav nič nisi 
trpežljiv. Nekajkrat si me močno zag 
in zavpil name. Še štiri leta ni^fLjJj 
menda lahko zajokam, kaj pravih-■ v" ^ 
me je izpulila iz tvojih močnih rok ^ 
odnesla ven, jaz pa zdaj še slikanice®
jažu, ki je šel po »zvezdico« k zoboza^
niči, nočem več gledati. Se me še spo ^ j 
stric zobozdravnik? Jaz še dolgo I 
pozabil ne tebe ne tistega ponedej 
tednu otroka. R^ri j

ŠOLA ZDRAVEGA
IŽIVLJENJA

V Nerezinah je bila spet šola zdrav* I
življenja. Udeležila sem se je prvic®S
čakovala z negotovostjo, kakšen ^
program. Organizatorji so nam v
rtmocni i namnn L*1 If* V Id*** J **1pojasnili namen šole, ki je v tem, i ni| 
zdravem in čistem okolju ohranjaj ^ »tlel

Že takoj na začetku šolskega leta smo 
sestavili program in se spoprijeli z delom. 
Šolsko športno društvo seje udeležilo po
delitve diplom v Ljubljani. Prejeli smo 
srebrno plaketo. Poleg tega smo zbirali 
star papir, pri čemer so zmagali učenci 5. 
c, za njimi pa smo 8. razredi. Na šoli so bi
le tudi prve Igre brez meja, peti razredi pa 
so imeli naravoslovni dan. Tako smo ob 
koncu meseca kar zadovoljni z delom.

PETRA OSTANEK, 8. b 
OŠ XII. SNOUB Novo mesto

OD PLAKETE DO IGER krepimo telesne in duševne spošo^ kazj 
22. - . organizma. Največji del programa ^

jemal aerobne aktivnosti, predvsem .( 
hojo in pravilno dihanje npr. pfi (Fo|
Vadili smo sproščanje in pravilno j( 
pred spanjem za lažje in globok oPLj. 
Neplavalci so se učili plavati. Sun
nevni pester program je prehitre ^

ZANIMIV
NARAVOSLOVNI DAN
Učenci OŠ 7. korpusa Žužemberk smo 

posvetili naravoslovni dan gobam in go
barski razstavi. Dr. Boh nam je v preda
vanju pripovedoval o posameznih vrstah 
gob in o prvi pomoči ob zastrupitvi z nji
mi. Potem smo v gozdu nabrali gobe, ki so 
jih gobarji iz novomeške družine popol
dne uredili za razstavo. Na razstavi, ki je 
bila odprta 29. in 30. septembra, je bilo 
prek 200 različnih gob. Razstava je bila 
koristna in poučna, ker smo na njej videli 
tudi primerke, kijih doslej nismo poznali.

ANDREJ PERKO, 8. a 
OŠ 7. korpusa Žužemberk

Zdravnika, ki sta spremljala šolo, * '
rekla, da se nam je zdravstveno stanj j
liki večini izboljšalo. Da ne bi začelji 
vdušenje prehitro minilo, bi Jccvljf Ki 
Voltairovo misel: »V prvi poloylC1..,j je Met 
nja žrtvujemo zdravje, da bi PrlSl ar, & v 
nar. V drugi polovici žrtvujemo d jr zj j 
bi spet pridobili zdravje. Med tem $pre 
gubimo oboje, zdravje in denar " C ritvi

S'udeleženka^' jjt

dela
DELO NA NJIVI . ^

Učenci OŠ Metlika imamo njlV<jjj#i0 dela 
sami obdelujemo. Septembra smo , ^ 
8. razredov pobirali z njive R?rfnL’rac# Pa r 
čebulo, krompir, papriko, fižol. PJ ^ trj . 
nik in drugo. Letina ni bila najboljša ^ 
smo opravili hitro in dobro. Bthsm ^ J
deležni pohvale. Pridelke upora0 ^ *»
kuhinja, s sredstvi pa upravlja JBkuhinja, s 
skupnost.

DUŠKA DIZDAREV^*jel Pal)

n0$> 5,

TEKMOVALKI IN GLEDALCI — Na pionirski atletski olimpiadi, R/^
' V’

jtal ^
sošolcev so mladi športniki dosegli dobre rezultate in marsikdo je Pr^M ,,elf'

oktobra na novomeškem stadionu bratstva in enotnosti, so se potn*1^ j 
učenci športniki iz več dolenjskih osnovnih šol. Ob bučnem navijanj11.^ ^
MtČttlfPl/ CH mltlll! Čn/trtniL i (l/\conli rljtKrn ro*riilt>iIn in morciLflt) If P* .iu.iuii.cv mi n umu s|/ui iiiim uuu^ii umih e ii /uiuiiu lil nianiMi»'j* r , ^ >
zmagovalnih stopnicah. Na sliki: tekmovalki in navijači, vsak v svoj 
mentu«. (Foto: Miha Pezelj, Foto krožek OŠ Katja Rupena)
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Težka pot do dobrega gospodarja
m ^a,° zanimanja za odkup nekaterih ponujenih novomeških občinskih stavb v 

—akciji »Iščemo dobrega gospodarja« —Zasebne trgovine v starih šolah?
1^ skHi°V0 ^®®TO — Pred tremi meseci so Delo, Nedeljski dnevnik in Dolenj- 

ie nn M akcijo »Iščemo dobrega gospodaija«, v okviru katere
■—' '™v_0,neški izvršni svet želel odprodati več občinskih stavb, seveda z name- 

jlh “? '•'Jih novi lastniki iztrgali propadanju in v njih opravljali dejavnosti, ki 
IP #pi"Je Potrebujejo. Na seznamu so se znašli objekti: mlin v Mačkovcu, 
os®1' Dvor™ ®°b°dol, Beta Cerkev, Zameško in Karteljevo ter žaga Javornik

vS‘ tnlm° razpku naJ bi bila v mačkovskem 
u do mlinarska dejav-

nudh^°S|tlnS*a s specializirano po- 
\'rd tei„, a" Pa specializirana trgovina oz. 
i s* v rf1051114 °brt z visoko tehnologijo. 
:o& 8„*J10vni Soli Globodol so predvideli 
5 ^ DnH^k0 ln tr80v*n° z mešanim blagom, 
)^k’ stavkL tU(h v vseh ostalih šolskih 
i B"1 s tem da bi bila v Beli Cerkvi in 

o i Kanfr m “tožna tudi mirna obrt, v 
kjjj nelJevem pa stanovanja ali sobe za

Arš ----------------------------

KSTOP iz skupnosti 
rijl OBČIN

— Zbori novo- 
ib P sPrejdJ°^IinSke skuPSfine s® 5- oktobra 
ait%bSn» Sofp 0 Vstopu novomeške 
inkf Že nrpH1* Skupnosti slovenskih občin. 
0’1 obstoj tpI?ifSeci 50 “amreč ugotovili, da 
zsB'1 ni v J. topnosti kot združenja občin 
:li,kt sice :®°tm. Do podobne ugotovitve

s.Bj sekojr za.Prenehanje članstva. Sklep 
% leta M <f°l£ll,z začetkom prihodnjega 
^ ravnat; c tos ^0 Novomeščani po- 
•"h bosti (-,'k an£ne obveznosti do te skup- 

Pasovnkx,pn,prav!janJu le8a predloga 
if li, da k°Cms'tem izvršnem svetu meni- 

skun{x( treba predsedstvu občinske 
^lanstv,?6 Polagati, naj razmisli tudi o 

„hZ hviie ,ys,alni konferenci mest Jugos- 
aur soved^terex.zahteve p° sofinanciranju 

niči1 Pa skoraj UČinka n-tene8a obstoja 
Cf J “■

turiste in na Dvoru dejavnost v poveza
vi z lokalnim turizmom. Odziv na raz
pis je bil zelo slab, pravih ponudb je bilo 
malo, še to v glavnem le za najetje, ne pa 
tudi za odkup stavb.

Po sklepu občinske skupščine, spre
jetem 6. oktobra, bodo šolsko stavbo v 
Zameškem brezplačno prenesli v upo
rabo krajevni skupnosti Šentjernej pod 
pogojem, da jo bo redno vzdrževala in 
uporabljala v skladu s potrebami tam
kajšnjih prebivalcev. Povsem možno je, 
da bo v njej trgovina, kot je bilo mišlje
no v razpisu. Trgovina, seveda zasebna, 
bo v dveh letih odprta v šolski stavbi v 
Globodolu, ki je oddana v najem, en 
prostor v šoli pa je dobila v najem kra
jevna skupnost Mirna Peč. V Beli Cerk
vi stavbe niti ne morejo prodati, dokler 
so v njej stanovalci, in za ta čas mora 
krajevna skupnost poskrbeti za tekoče 
vzdrževanje, na kar bo posebej opozor
jena. Interesentu, ki bi v stavbi uredil 
gostilno, pa je ponujen najem prostih 
prostorov. Ža Karteljevo so dobili le 
ponudbo za najetje nekaj prostorov za 
opravljanje šiviljske obrti v prvem nad
stropju, krajevna skupnost Bučna vas 
pa bi rada eno sobo. Če ne bo možen 
dogovor za oddajo prostorov v pritličju, 
bodo iskali drugega ponudnika. Za ža
go na Dvoru so dobii le kupca za vene- 
cijansko žago, sam objekt bodo posebej 
ponudili obrtni zadrugi Hrast.

Najresnejša in praktično najboljša 
ponudba je prišla za odkup mlina v 
Mačkovcu, vendar je izvršni svet, ko je

d»' 11 VSE BELE KRAJINE — Ob proslavi 45-letnice Kmetijske
i . , Lrnompli ____________________ ___ i_:„ u„i„i----- ;rl,„noj ujgr 'j-™omelj so si gostje ogledali novo osrednjo belokranjsko zbiralnico 

!fl f ^azal n ,!J° ^KK*° v kratkem predali namenu. Obiskovalcem je zbiralnico raz- 
W ® Beif Ljubljanskih mlekarn. Sedaj dobivajo Ljubljanske mlekarne
del* ŽS.ooo jfailne. °koli 16.000 litrov mleka na dan, v najboljših časih pa ga je bilo 
ha«/ (foto- V ^ ,t0*‘*£0 J* hidi zmogljivost te sodobne zbiralnice v Črnomlju.

Mjmo delo, dobre plače
Cn#

,
v*| _______________________________________________

------Kmalu razširitev metliškega obrata IMP
,‘i'1 ~ V treh letih, kolikor v
!($ v katerJe obrat ljubljanskega IMP,
Ji*| la fJf"1 Proizvajajo elektromotoije 

sPreirw,M ’ §tevil° zaposlenih ni 
,\jC tUvinKr!.0’ ?e ves (Sas jih je 24.0 razši- 
i $ krafc ata s,lcer govorijo že dalj časa, v 

kiat h.,, pa do tega res prišlo in ta- 
delav^° "a novo “P«*1'1* kakšnih 15

kij' P'Šonr°vV°Pr0izVodnJ°““PriPravili 
m lic delajo v gornjem delu stavbe, v kateri 
o*’ ma V,',0pre,m°. ki jo lahko dobijo do- 

Pa mnr • ^ “aročili, na tisto iz uvoza 
M tri dQ x?J?v najboljšem primeru čakati 

arejen-111 mesece-Dokler vse to ne bo 
delav ’ ^veda ne bodo sprejeli novih 
ten Zanimanje za zaposlitev v 

s i Pri orni, ^1° veliko, kajti delo 
(J Palke j» elektromotorjev za čr- 
.m\ aja ^ °kaj čisto in mimo, proizvod- 

1 delajo v * SVel'‘^ ‘n zračnih prostorih, 
ste. Ne nA l,zmen' >“ vse sobote so pro- 

MetjS^njf.Pa privabljajo tudi vsaj 
UKo rohdne plače. Povprečna

plača za avgust je bila okoli 9 milijonov 
dinarjev, za september pa bo za 25 do 
30 odst. višja in pri tem je več kot pol 
zaposlenih nekvalificiranih.

Sedaj v Metliki delajo samo en tip 
elektromotorja za črpalke, po razširitvi 
pa bo tu stekla proizvodnja vseh vgrad
nih elektromotorjev, ki jih njihov tozd 
potrebuje in kijih mora sedaj drago ku
povati pri drugih proizvajalcih. Po raz
širitvi se bo proizvodnja v metliškem 
obratu IMP količinsko več kot podvoji
la, finančno pa bo vredna vsaj trikrat to
liko kot doslej. Skratka, vse vgradne 
elektromotorje, kijih IMP-jev tozd Čr
palke potrebuje, bodo proizvajali v 
Metliki. Poleg tega bodo v Metliki pro
izvajali še več tipov potopnih črpalk. 
Protzvodnja najmanjše bo stekla že po 
novem letu.

A. B.

razpravljal o tej akciji, menil, da je s 
prodajo treba počakati. Interesa za raz
pisane dejavnosti namreč ni (ponudba 
je bila za ureditev trgovine rezilnega 
orodja in pa za gostilno), objekt in nje
gova lokacija pa sta predragocena, da bi 
se mlina »znebili« za vsako ceno, za 
mehanično delavnico, ceneno gostilno 
ali trgovino. Hvalevredo je, da se na 
mlin le ne bo pozabilo, ampak pospeše
no iščejo rešitev zanj. Najslabše je seve
da tako, kot je sedaj, ko brez pravega 
gospodarja kljub novi strehi zlagoma 
propada.

Z. L.-D.

OBVESTILO PLANINCEM
NOVO MESTO — Planinsko društvo 

Novo mesto obvešča planince, da bo dom 
Vinka Paderšiča pri Gospodični na Gor
jancih do nadaljnjega zaprt. Žige veznih 
poti hrani oskrbnik doma SGP Pionir v 
neposredni bližini Gospodične. Dom je 
stalno oskrbovan in odprt vse dneve z iz
jemo četrtkov. Pionirjev dom nudi tudi 
prenočišča, vse ostale informacije pa je 
moč dobiti na telefon (068) 21-826 (tov. 
Peter Bevc).

KRVODAJALCE NAJ BI 
OPROSTILI 

PARTICIPACIJE
TREBNJE — Krvodajalci, ki so dali 

kri več kot 15-krat, naj bi dobili v de
lovnih organizacijah dodatni dan dopu
sta, občani, ki so se uspešno udeležili 
več kot 20 krvodajalskih akcij, pa naj bi 
dobili dva dni dopusta. Tako pobudo je 
dal OO RK Trebnje sindikalnim orga
nizacijam v trebanjski občini. Priporo
čilo sodi v okvir pospeševanja krvoda
jalstva; slovenski Rdeči križ v tej zvezi 
vodi akcijo, da bi bili krvodajalci, ki so 
darovali kri prek 15-krat, oproščeni 
zdravstvene participacije.

SLAVISTI IMAJO 
NOVO VODSTVO

PORTOROŽ — Tu se je v soboto, 
7. oktobra, končalo letošnje strokovno 
zborovanje slovenskih slavistov. Na 
občnem zboru Slavističnega društva 
Slovenije so sprejeli resolucijo, izvolili 
nove častne člane in novo vodstvo. 
Predsednica je postala prof. dr. Martina 
Orožen, tajnica pa mag. Irena Orel — 
Pogačnik, ki sta na tem položaju zame
njali prof. dr. Jožeta Toporišiča in mag. 
Velimirja Gjurina.

RAMOVŠEVI RECITALI
LJUBLJANA — Ljubljanski flavtist 

Klemen Ramovš bo imel konec okto
bra in v začetku novembra tri recitale 
japonske in slovenske sodobne glasbe 
za kljunasto flavto. V petek, 27. okto
bra, bo nastopil v viteški dvorani ptuj
skega gradu, v ponedeljek, 30. oktobra, 
na Bledu v Grand hotelu Toplice in v 
četrtek, 2. novembra, v galeriji Equrna 
v Ljubljani. Vsi trije koncerti se bodo 
začeli ob 19.30.

PROŠNJA STARŠEV
OSILNICA — Starši šolarjev 4. razre

da, ki obiskujejo letos prvič šolo v Vasi- 
Fari, so naslovili na svet šole v vasi Fari, 
izobraževalno skupnost in OK SZDL Ko
čevje prošnjo, naj bi v njihovi šoli v Osil
nici poučevali poleg otrok 2. in 3. razreda 
(skupaj jih je 8) še učence 4. razreda. Svoj 
predlog utemeljujejo s tem, da se zdaj 
učenci 4. razreda vozijo v 25 km oddalje
no Vas—Faro, po zelo slabi cesti (ki jo 
zdaj še posodabljajo) in da vstajajo ob 6. 
uri zjutraj, vračajo pa se ob 15. uri, kar je 
zanje prenaporno. Če bi obveljal sedanji 
način, bi v prihodnjem letu obiskovalo šo
lo v Osilnici le 5 učencev (1. in 3. razreda). 
Zaradi majhnega števila učencev bi lahko 
prišlo do zaprtja šole, kar pa ni v interesu 
krajanov KS Osilnica pa tudi ne vasi Hr- 
vatsko v KS Turke na Hrvaškem, od ko
der obiskuje osilniško šolo največ učen-

• Socializem po meri človeka ali po 
meri pendreka — to je zdaj vpraša
nje?
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Kmetijska zadruga Krka, 
Novo mesto

TZO Kmetovalec Novo mesto
Cesta komandanta Staneta 34

Komisija za delovna razmerja 
objavlja prosta dela in naloge

POSLOVODJA OSKRBNEGA CENTRA 
GRABEN
Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje:
— da imajo VI. ali V. stopnjo strokovne izobrazbe ekonomske 
ali komercialne smeri in 2 oziroma 4 leta delovnih izkušenj na 
področju trgovske ali komercialne dejavnosti 
Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen čas, s polnim de
lovnim časom.
Kandidati naj pisne vloge z dokazili o šolski izobrazbi m opisom 
dosedanjih delovnih izkušenj pošljejo na gornji naslov v 15 
dneh po objavj. O izbiri bomo kandidate obvestili v 30 dneh po 
končanem zbiranju ponudb.

576/41

UTONIL V RINŽI
KOČEVJE — 3. oktobra zjutraj so 

našli v Rinži za avtobusno postajo v 
Kočevju mrtvega 33-letnega Zlatka 
Šafaija, varovanca doma starejših 
občanov Kočevje, sicer pa invalid
skega upokojenca (delal je v Itasu v 
Pirčah), doma iz Vasi na Kostelskem. 
Iz doma starejših je odšel prejšnje po
poldne, in ker se ni vrnil, so obvestili 
postajo milice. Na truplu ni bilo zna
kov nasilja. Pokojnik je bil epileptik.

IZSILJEVAL JE 
PREDNOST

ČRNOMELJ — 53-letni Janez Mole 
iz Kočevja pri Črnomlju se je 5. oktobra 
ob 9.40 peljal na kolesu z motorjem po 
Ulici Staneta Rozmana proti Trgu svobo
de. Tam je s parkirnega prostora nepre
vidno zapeljal predenj z osebnim avtom 
52-letni Ivan Mržljak iz Kanižarice in mo
toristu zaprl pot. Mole seje v nezgodi po
škodoval in se zdravi v novomeški bolniš
nici. Materialne škode je za 3 milijone 
dinarjev.

ODKRILI UBEŽNIKA
KOČEVJE — Kočevski miličniki so 

bili 28. septembra okoli 22. ure obveš
čeni, da se je v Šalki vasi zgodila huda 
prometna nesreča, v kateri je bil zelo 
resno poškodovan 41-letni pešec Jože 
Novak iz iste vasi. Voznik, ki ga je trčil z 
avtom, je po nesreči odpeljal dalje. Za
radi hudih poškodb je bil ranjenec od
peljan v ljubljansko bolnišnico. Milič
niki pa so kmalu odkrili tudi pobeglega 
voznika. To naj bi bil 33-letni G. M., ki 
je tudi doma iz Šalke vasi.

DELEGATSKI PROTEST 
ZARADI RAMP 'jf

RIBNICA — Poročali smo že o ne
godovanju zaradi ramp na cesti, ki vodi 
skozi Inles (Struška ulica), kar onemo
gočajo dostop in dovoz po najkrajši poti 
do Rika. Predstavniki Rika in Inlesa so 
to rešili tako, da so rampe dvignjene 
med 5,30 in 6,30 ter 13,30 in 14,30, ko 
se vozijo tu delavci Rika na delo in do
mov. Niso pa s to rešitvijo zadovoljni 
lastniki gozdov, ki zaradi ramp ne mo
rejo ob vsakem času v gozd in voziti 
dolgih hlodov po tej bližnjici. Zaradi te
ga je bil izražen na zadnji seji zborov 
občinske skupščine tudi delegatski pro
test. Predsednik IS Peter Levstek pa je 
ob tem dejal, naj bodo ljudje strpni, ker 
Inles ne more nekontrolirano spuščati 
ljudi skozi svoje poslovne prostore. Po 
potrebi vratar odpre rampo tudi vozni
ku. Pristojni organi pa se bodo trudili, 
da bi bila že v prihodnjem letu zgrajena 
mala ribniška obvoznica in bo odpadla 
potreba po vožnjah skozi Inles.

• Petindevetdeset odstotkov ljudi bi 
potrebovalo biblioterapijo.

(Dr. Janez Rugelj)

Z nihalom nad zalego
Znani belokranjskifunkcionar (na

slov v uredništvu) je imel nemiren 
spanec Vendar pa slabega spanca be
lokranjskega junkcionatja in člana 
izvršnega sveta ni bilo krivo njegovo' 
psihično stanje ali bog ne daj slaba 
vesi Njegove nespečnostije bilo krivo 
cviljenje in škripanje ter praskanje, ki 
je prihajalo kdove od kod Nespečnost 
in nočni ropot pa nista motila le njega 
temveč tudi glavo družine, njegovo že
no namreč, in tudi otroci so se nemimi 
premetavali po postelji Funkcionarje 
hodil s temnimi kolobarji okoli oči v 
službo in to seje poznalo tudi na nje
govem delu Kolegi so za hrbtom že 
začeli govoriti, da skrivaj pije in daje 
baje pred ločitvijo.

Lepega dne je bilo našemu volje
nemu predstavniku vsega dosti. Skli- 
calje svojo družino kot osnovno celico 
samoupravljanja k posvetu Po teme
ljitem premisleku in usklajevanju 
mnenj so družinski člani sprejeli sta
lišče, da pač ni druge razlage za ne
mirne noči v stanovanju kot ta da ima
jo doma miši Seveda je bilo potrebno 
najprej najti bazno taborišče nezaže
lenih Jerryjev. Preiskali so celo stano
vanje, premaknili vse omare in sosedje 
so že pomislili da gre za selitev. Gos
podinja je vihtela krpo in sesalec, 
funkcionar pa ni spuščal metle iz rok

U miših pa ni btio niti sledu, Ker 
zvečer spet ni bilo miru, je naša druži
na naslednji dan spremenila taktiko in 
postavila mišebvke na strateške 
točke svojega stanovanja Čez teden 
dni se je v mišebvko ujeb le nekaj 
mišjih dlak

Noči pa so še vedno spominjab na 
moro. Spet se je sestal družinski svet in 
odločili so se, da je treba nabaviti 
mačko. Res je funkebnar preko svo
jih zvez dobil mačko, toda sedaj šeb je 
bil hec Neprespani družini se je ko je 
iegbkpočitkuzdeb, kakordasopo- 
zabili izključiti televizor, na katerem 
ceb noč prikazujejo risanke s Tomom 
in Jerrgjem. Kljub vsem prizadeva- 
njem je tudi naš muc postajal vse bolj

ubupan. Vidno ga je začeb pobirati. 
Ker ni mogel prijeti niti enega miška 
je v obupu snedel ribico iz akvarija 
papagaja pa so rešili zadnji hip.

Potem so prišli mojstri, ki opravlja
jo deratizacijo, toda noči so btie še 
vedno polne cviljenja škripanja in po
dobnih nadležnih zvokov. Muc pa se 
je najedel mišjega strupa in tragično 
preminil

Funkdonar je prišel do spoznanja 
da so vse spbšno priznane in uveljav
ljene znanstvene metode, kijih je imel 
na voljo, odpovedale. Torej mu ostane 
na razpolago b še alternativna zna
nost, magija in okultizem ln tukaj je 
šeb pravi začetek zgodbe, ki pokaže, 
kako dobro vedno premaga zb.

Napotil se je v knjigarno Državne 
zabžbe v Ljubljani iger so zadrge ča
se potice polne priročnikov, vodičevin 
podobne krame s področja magije in 
okultizma. Nabral je pobu) brbo to
vrstne literature ter se btil proučeva
nja mejnih znanosti Med drugim mu 
je padb v oči tudi knjiga sbvitega 
Osmana Hasambašiča o radiesteziji 
To je bib prava stvar za boj proti mi
šim. Seveda si je funkebnar omislil' 
tudi nihab in vadil vadil Dosegel je že 
kar zavidljive rezultate in po nekaj 
mesecih študija in vaje je nasbpil čas 
za začetek križarskega pohoda proti 
nočnim nemimežem.

Prvi je bil funkebnar z nihabm v 
roki in s čebm, nagubanim od bioe
nergije. Za njim je šla soproga z ome- 
bm in vilicami Za njo pa sta capljata 
otroka. Najmlajši j plastično pištab, 
ki mu jo je kupita stara mama na tri- 
farškem žegnanju. In nihab je poka- 
zab bkacijo, kije bib legb vsega zb. 
Sovražnik je bil likvidiran.

Zgodbaje povsem resnična, saj sem 
jo sam slišal od funkcbnaija-radieste- 
zista. Prosil sem ga tudi naj ugotovi s 
pomočjo nihala, kakšni naj bi bili izidi 
volitev prihodnje leta, pa mi je rekel 
da b spbh ni potrebno, saj so izidi že 
tako alitako znani mTJAŽRUS

V PIVOVARNI UNION
VARIMO DOBRO PIVO

GRAND PREMIUM PIVO PILS ORIGINAL

tri zlate medalje

MONDE SELECTION
.. .simbol mednarodne kakovosti

London 1989
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tedenski koledar
Četrtek, 12. oktobra — Maksimilijan 
Petek, 13. oktobra — Edvard 
Sobota, 14. oktobra — Veselka 
Nedelja, 15. oktobra — Terezija 
Ponedeljek, 16. oktobra — Hedvika 
Torek, 17. oktobra — Viktor 
Sreda, 18. oktobra — Luka

LUNINE MENE 
14. oktobra ob 21.32

kino
BREŽICE — 13. in 14. 10. (ob 20. 

uri) slovenski film Kavarna Astoria. 13. 
in 14. 10. (ob 22. uri) ameriški erotični 
film Seks na Beverly Hillsu. 15. (ob 18. 
in 20. uri) in 16.10. (ob 20. uri) ameriš
ka komedija Riba z imenom Wanda. 
17. in 18.10 (ob 20. uri) ameriški akcij
ski film Surovi udarec.

ČRNOMELJ: 12. 10. (ob 19. uri) 
ameriški film Brez milosti. 13. 10. (ob 
19. uri) ameriški kriminalni film Angeli 
iz vzgojnega doma. 13. 10. (ob 21.uri) 
ameriški erotični film Zvezda pomo- 
filma — II. del. 15. 10. (ob 20. uri) 
ameriški ljubezenski film Umazani ples. 
17. 10. (ob 19. uri) ameriški erotični 
film Havai.

KRŠKO: 12. in 13. 10. (ob 20. uri) 
ameriški kriminalni film Camorra — 
neapeljska mafija. 13. 10. (ob 22. uri)

nemški erotični film Vroče noči Josefi- 
ne Mutzenbacher. 14. 10. (ob 18. uri) 
ameriška komedija Baby Boom. 15. 10. 
(ob 18. uri) ameriški akcijski film Čvrsti 
udarec. 17. 10. (ob 20. uri) italijanska 
komedija Impotneca. 18. 10. (ob 18. 
uri) ameriška komedija Roksana.

NOVO MESTO — DOM JLA: Od 
13. do 15. 10. (ob 17. in 19.30) ameriš
ko angleški fantastični film Brazil. Od 
16. do 18. 10. (ob 17. in 19. uri) ame
riška znanstveno fantastična komedija 
Coccon.

NOVO MESTO — DOM KUL
TURE: 12. 10. (ob lO.uri) in 13. 10. 
(ob 18. in 20. uri) ameriški akcijski film 
Nevarna pripeka. 12. 10. (ob 18. in 20. 
uri) ameriški kriminalni film Bestseller. 
13. (ob 10. uri) in 14. ter 15.10. (ob 16. 
in 18. uri) ameriška komedijča Dvojči
ci. 14. in 15. 10. (ob 20. uri) in 16. 10. 
(ob 10. uri) ameriški akcijski film Iz
gubljeni fantje. 16. 10. (ob 19.30) kon
cert. 17.10. (ob 16. uri) lutkovno gleda
lišče Korenčkov Plaček. 17. in 18. 10. 
(ob 18. in 20. uri) ameriški akcijski 
kriminalni film Policaj v najem.

SEVNICA: 12. in 13. 10. ameriška 
komedija Dobrodošle v 18. leto. 14. in 
15.10. ameriški akcijski film Vražji po
licaji. 17. in 18. 10. italijanski erotični 
film Izkušnje lepe vdove.

TREBNJE: 14. (ob 19.uri) in 15.10. 
(ob 18.30) ameriško-jugoslovanski film 
Sredi mojih dni.

službo dobi
DVA KV ZIDARJA zaposlim takoj. 

Delo je za nedoločen čas in v okolici No
vega mesta. Jože Turk, Mali Orehek 6, 
68322 Stopiče. (3328-SD-41)

V TUJINI nudim zaposlitev VKV ali 
KV orodjarju ali strugaiju. Dokumenti 
urejeni. Ponudbe s telefonsko številko prod 
šifro: »DOBER ZASLUŽEK«. (3375- 
SD-41)

V PRIJETNEM lokalu zaposlimo 
samostojno natakarico. Hrana, stanovanje 
v hiši, nedelje prosto. Tel. (061) 881-368. 
(P41-22MO)

PRODAJALKO v trgovini z živilli 
zaposlim redno ali honorarno. Branko 
Stubljar, Suhor pri Metliki, tel. 50-123. 
(3357-SD-41)

FRIZERSKO POMOČNICO zapo
slim. Tel. (068) 84-331. (3370-SD-41)

IŠČEMO potnike za prodajo več za
nimivih artiklov. Interesenti naj se javijo v 
petek ob 17. uri v Gostišču Pavlin v No
vem mestu. (P41-47MO)

stanovanja
STANOVANJE v najem ali hišo v 

oskrbo v Brežicah, okolici ali ob relaciji za 
Novo mesto, vzame mlad izobražen par. 
Tel. (0608) 62-457. (P41-66MO)

ENOSOBNO STANOVANJE ali gar
sonjero s telefonom vzamem v najem za 
eno leto. Nudim visoko plačilo. Tel. 84- 
869. (3397-ST-41)

NOVO DVOSOBNO družbeno sta
novanje s centralno in telefonom v centru 
Sevnice zamenjam s soglasjem za podob
no v Brežicah. Tel. (0608) 62-389. 
(P41-4MO)

DVOSOBNO komfortno stanovanje s 
telefonom v Ljubljani — Bežigrad menam 
za enako ali manjše v pritličju v Novem 
mestu. Tel. (068) 23-311 int. 505, do 14. 
ure. (P41-1MO)

motorna vozila
Mini 1000, letnik 1976, motor skoraj 

nov, prodam. Telefon 068-23-611, po
poldan 21-798. (MO-MM-89) 

UGODNO prodam motor Tomos av- 
tomatic COLIBRI in APN 6S. Inf. na tel. 
43-718.

UGODNO prodam Zastavo 750, let
nik 1974, neregistriran v voznem stanju. 
Tel. 27-105.

PRODAM GOLF D, 1. 1984. Ovni
ček, Smolenja vas 79.

PRODAM ALFO 33 1,2, letnik 87. 
Tel.: 24-572, popoldne.

Karamboliranega Golfa, letnik 1985, 
prodam. Telefon 43-842. (3406-MV-41) 

JUGO 55, letnik 1984, prodam. Tel. 
55-330. (P41-52 MO)

NOVO Z 128 prodam 15% ceneje. Tel. 
21-826 int. 1400 Lojze. (P41-76 MO) 

PRODAM Z 128, letnik 1987. Gril, 
Uršna sela, tel. 65-753. (3387-MV-41) 

POCENI PRODAM Z 750, letnik 
1977. Raka 84 (Vinji vrh). (P41-57 MO)

(P41-55 MO)
CTX 80, nov, neregistriran, prodam. 

Tel. (0608) 61-526. (P41-56 MO) 
GOLF JGL, letnik 1982, 95.000 km, 

prodam. Slavko Stankovič, Drašiči 49, 
Metlika. (3380-MV-41)

126 P, letnik 1987, 14.000 km, rdeč, 
prodam. Tel. 65-300. (ček-MV-41) 

VISO CLUB, letnik 1982, prodam. K 
Roku 71, Novo mesto. (Ček-MV-41) 

RENAULT 4, letnik 1978^ prodam. 
Stane Rudman, Groblje 7, Šentjernej. 
(3382-MV-41)

JUGO KORAL 60, star tri mesece, in 
kombi kurirček prodam. Tel. (068) 84- 
728. (3381-MV-41)

JUGO 45 E, letnik 1986, ohranjen, 
poceni prodam. Drage 1, Suhor. (3384- 
MV-41)

R 4 GTL, letnik 1987, zelo ugodno 
prodam. Tel. (068) 24-022 ali (068) 21- 
836. (3390-MV-41)

Z 101 1,1 GX, letnik 1987, ugodno 
prodam. Tel. 44-788. (P41-77 MO)

Z 850, letnik 1985, prodam. Počervina, 
Jurka vas 12, Straža. (3394-MV-41) 

JUGO 45, letnik 1985, prevoženih 
40.000 km, ugodno prodam. Slavko Lu
zar, Dol. Brezovica 19, Šentjernej. (P41- 
79 MO)

JUGO 45, letnik 1982, registriran do 
oktobra 1990, prodam. Mlakar, Vinica 
17, Šmarješke Toplice. (3378-MV-41) 

GOLF DIESEL, letnik 1984, prevo
ženih 53.000 km, prodam. Tel. 52-329. 
(3389-MV-41)

R 4 GTL, letnik 1985, in motor APX, 
prodam. Janez Bregar, Dobruška vas 34, 
Škocjan. (P41-11MO)

NOV JUGO 45 in Z 750, letnik 1984, 
prodam. Tel. 27-434. (P41-43MO)

R 18 TL, letnik 1982, prodam ali za
menjam za manjši avto. Rudi Vidmar, 
Prečna 86, Novo mesto. (3365-MV-41) 

ŠKODO 105 L, letnik 1986, prodam. 
Matija Belavič, Cesta herojev 54, Novo 
mesto. (P41-40MO)

FIAT 126, letnik 1987, ugodno pro
dam. Tel. 65-725. (P41-39MO)

Z 128 GX, letnik 1987-september, 
prodam. Vili Košmerl, Potov Vrh 45, No
vo mesto. (P41-38MO)

GOLF JX diesel, letnik december 
1986, 45.000 km, zelo dobro ohranjen, 
prodam. Tel. 23-562. (3361-MV-41) 

JUGO 45 (melalik, zlata barva), star
dve leti in dobro ohranjen, ugodno pro- _ -----------  ~-------

128 1,1 GX, staro 22 me:
dam. Jože Vovk, Vratno 1

esecev, pro- 
, Šentjernej.

dam. Tel. 23-540. (P41-36MO)
JUGO 45, letnik 1985, prodam. Vlasta 

K. tel. 73-242. (3359-MV-41) 
CITROEN GX 1,2, letnik 1977, v do

brem stanju, prodam. Franc Brezovar, 
Gor. Kamence 24, Novo mesto. (P41- 
34MO)

AUDI 80 diesel, letnik 1985, prodam. 
Tel. (0608) 81-243. (3374-MV-41) 

OPEL KADET 1,6 D, letnik 1987, 
nujno prodam ali zamenjam za prostor, 
primeren za lokal, v centru Novega mesta, 
Straže ali Dolenjskih Toplic. Tel. 86-150. 
(P41-47MO)

NOV JUGO 45 koral, prodam 15% 
ceneje. Tel. 20-330. (P41-49MO)

Z 101 GTL 55 mediteran, bele barve.

DOLENJSKI LIST
IZDAJA: DIC, tozd Dolenjski list, Novo mesto.
USTANOVITELJI: občinske konference SZDL Brežice, Črnomelj, Krško, Met

lika, Novo mesto, Sevnica in Trebnje.
SKUPŠČINA Dolenjskega lista je organ upravljanja tozda. Predsednik: Nace 

Štamcar.
ČASOPISNI SVET je organ družbenega vpliva na programsko zasnovo in 

uredniško politiko. Predsednik: Anton Štefanič.
UREDNIŠTVO: Drago Rustja (glavni urednik in vodja tozda), Marjan Legan 

(odgovorni urednik), Andrej Bartelj, Marjan Bauer (urednik Priloge), Mirjam 
Bezek-Jakše, Bojan Budja, Anton Jakše, Zdenka Lindič-Dragaš, Martin Luzar, 
Milan Markelj, Pavel Perc, Jože Primc, Jože Simčič, Jožica Teppey in Ivan 
Zoran.

TEKOČI RAČUN pri SDK Novo mesto: 52100-603-30624. Devizni račun: 
52100-620-970-257300-128-4.405/9 (LB — Temeljna dolenjska banka Novo 
mesto).

IZHAJA ob četrtkih. Posamezna številka 12.000 din, naročnina za 2. polletje 
250.000 din; za delovne in družbene organizacije 580.000 din na leto: za tujino 
40 ameriških dolarjev ali 70 DM (oziroma druga valuta v tej vrednosti) na leto.

OGLASI: 1 cm v enem stolpcu za ekonomske oglase 200.000 din, na prvi ali 
zadnji strani 400.000 din; za razpise, licitacije ipd. 230.000 din. Mali oglasi do 
deset besed 150.000 din, vsaka nadaljnja beseda 15.000 din.

NASLOV: Dolenjski list, 68001 Novo mesto, Germova 3, p.p. 130. Telefoni: 
uredništvo (068) 23-606,24-200 in 23-610, naročniška služba in mali oglasi 24- 
006. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Na podlagi mnenja repu
bliškega komiteja za informiranje SR Slovenije (št. 23 od 21. oktobra 1988) se 
za Dolenjski list ne plačuje temeljni davek od prometa proizvodov. Časopisni 
stavek, prelom in filmi: DIC, tozd Grafika. Novo mesto. Tisk: Ljudska pravica, 
Ljubljana.

prevoženih 41.000 km, registriran do 27. 
7. 90, prodam. Alojz Simonič, Čardak 3, 
Črnomelj, tel. 51-592. (P41-51MO) 

LADO SAMARO, letnik 1977, pre
voženih 27.000 km, prodam. Tel. 25-463. 
(3392-MV-41)

JUGO 45, nov, in Z 128, letnik 1987, 
prodam. Tel. (0608) 81-843. (3394- 
MV-41)

MINI MORIS 1000 prodam. Kavšek, 
Cesta herojev 5, Novo mesto. (3395- 
MV-41)

GOLF DIESEL, letnik 1986, prodam. 
Tel. (068) 21-213. (3386-MV-41)

Z 128, letnik 1985, registriran do julija 
1990, prodam. Tel. 27-265. (P41-60MO) 

Z 101 GTL, letnik 1986, prodam. Gor. 
Kamence 1, Novo mesto. (P41-61MO) 

126 P, letnik 1982, prevoženih 24.000 
km, prodam. Alojz Špec, Gor. Kamenje 4, 
Dobrnič. (P41-65MO)

Z128, letnik 1987, prodam. Tel. (068) 
84-861 ali 85-462. (P41-67MO)

ALFA SUD TI 1,50, letnik 1983, ka- 
ramboliran, prodam. Ivan Slopšek, Breži
na 57, Brežice. (P41-69MO)

Z 128, letnik 1987, prevoženih 23.500 
km, prodam. Tel. (068) 55-301. (P41- 
70MO)

GOLF, letnik 1981, prodam ali zame
njam za novejši 126 P. Franc Sintič, Ga- 
bmik 2, Škocjan. (P41-72MO)

Z 101 mediteran, letnik 1982, prodam. 
Ogled popoldne. Jože Blatnik, Stopiče 41, 
Stopiče. (P41-73MO)

R 18, letnik 1980, in novo spalnico 
ugodno prodam. Tel. 84-115, int. 23 do
poldne, ali na naslov: Polde Kastiger, Pre
ska 3, Dobrnič. (P41-74MO)

ZASTAVO 101, staro štiri leta, prevo
ženih 14.000 km, prodam. Slavka Rado
van, Gor. Stara vas 19, Šentjernej. 
(3388-MV-41)

JUGO 55, črn, september 1989, še ne
registriran, prodam. Tel. (068) 21-990. 
(3369-MV-41)

Z 128, december 1987, prodam. Ivo 
Domenič, Šmatješke Toplice 142. (P41- 
46MO)

JUGO 1,1 GX, letnik oktober 1987, in 
zimski gumi na obročih prodam. Tel. 
(0608) 31-988, po 20. uri. (P41-44MO) 

JUGO, star dve leti, ugodno prodam. 
Tel. 65-492. (3377-MV-41) 

ZAMENJAM ali prodam Z 128, let
nik 87, za GOLFA, letnik 84. Tel. 23-611, 
ali 26-416 popoldan.

Z128,rdeče barve, staro dva meseca, in 
lado 1500 (10 let) prodam. Tel. 45-372. 
(P41-10MO)

POCENI PRODAM TAM 6500 ki-
per, letnik 1977. Tel. (0601) 81-088. 
(P41-8MO)

JUGO 55 coral, 5 prestav, star eno le
to, z dodatno opremo, prodam. Tel. 25- 
984. (P41-2MO)

ZASTAVO 750 LE, letnik 1984, do
bro ohranjeno (27000 km), prodam. Ža
gar, Nad mlini 41/35, Novo mesto. 
(3332-MV-41)

JUGO 55 AX, december 1987, dobro 
ohranjen, prodam. Katja Kuhar, Marjana 
Kozine 68, Novo mesto. (ček-MV-41) 

JUGO 45 AX, star 2 leti, prodam. Tel. 
(068) 24-668. (3336-MV-41)

ŠKODO 120 L, letnik 1980, malo ka- 
rambolirano, prodam. Tel. 42-120. 
(3337-MV-41)

ZASTAVO 128, letnik 1984, izredno 
ohranjeno, malo voženo, garažirano, ugod
no prodam. Tel. 76-026, Škocjan 34. 
(3327-MV-41)

APN 6, odlično ohranjen, ugodno pro
dam. Tel. (068) 43-716. (3335-MV-41) 

TAM 2001 prodam. Vinko Rudman, 
Gabrje 142, Brusnice. (3351-MV-41) 

GOLF diesel, letnik 1984, prodam za 
9 tisoč DEM. Tel. 28-794. (3350-MV-41) 

126 P, letnik 1982, prodam. Andrej 
Boh, Stara cesta 5, Straža. (3353-MV-41)

Z 750, letnik 1979, registrirano eno le
to, prodam. Tel. 27-427. (3355-MV-41) 

126 PGL, star dve leti, prodam. Tel. 
27-250. (3356-MV-41)

R 4, letnik 1978, prodam. Šteingel, Sa- 
dinja vsa 16, Dvor. (3368-MV-41)

R12, letnik 1976, lahko za rezervne de
le, prodam. Jože Brulc, Dolž 14, Novo 
mesto. (P41-48MO)

JUGO 45, letnik 1985, prodam. Tel. 
(0608) 82-180, popoldne. (P41-33MO) 

JUGO 45, december 1987, prodam ali 
zamenjam za novo rdečo skalo z doplači
lom. Tel. 26-612. (P41-24MO)

Z 101 GTL, letnik 1987, prodam ali 
menjam. Franc Gregorič, Groblje 54, 
Šentjernej, tel. 42-431. (P41-25MO) 

JUGO 45 A, 1986 december, prodam.
Brdar, Drejčetova pot 31, Novo mesto. _.. —-4Q)(P41-27MO)

R 4, letnik 1978, prevoženih 77000 
km, registriran do 31. 8. 1990, prodam. 
Cena ugodna. Informacije na tel. (068) 
57-283, po 18. uri. (P41-29MO)

LADO KARAVAN, letnik 1984, 
prodam. Medle, Vel. Brusnice 47, Brusni
ce. (3345-MV-41)

R 4 GTL, december 1983, ugodno 
prodam. Tel. (0608) 75-635, po 15. uri. 
(P41-17MO)

ZASTAVO 101 GTL 55, letnik 1984, 
prodam. Tel. 25-330. (3342-MV-41) 

2FIAT 126 P, letnik 1987, prodam. 
Telefon 23-750. (334I-MV-4!)

126 P, letnik 1987, prodam. Tel. 84- 
520, int. 25, dopoldne. (3367-MV-41) 

MOTOR za SPAČKA, letnik 1976, s 
papirji, prodam. Telefon (068) 65-197. 
(3338-MV-41)

LADO RIVO, letnik 1987, prodam. 
Tel. 28-342. (P41-20MO)

OSEBNI AVTO GSX v odličnem sta
nju prodam Marolt, Trdinova 30, Novo 
mesto. (P41-14MO)

R 4, december 1986, 25000 km, gara- 
žiran, prodam. Tel. 25-713. (3347-MV41 

126 P in traktor Porsche (30 KS), od
lično ohranjen, prodam. Tel. (068) 76- 
037. (3348-MV-4I)

prodam
LADIJSKI POD (smreka) in nova 

dvokrilna vezana okna prodam. Tel. 25- 
809. (P41-31 MO)

PRODAM rabljen pralni stroj in šte
dilnik Gorenje (2 + 2). Tel. 23-200, po
poldne. (P41-9MO)

HARMONIKO Univerzal (120-basov) 
ugodno prodam. Tel. (047) 75-915. 
(P41-6MO)

BARVNI TV televizor, nov, uvožen, 
ugodno prodam. Tel. 27-228. (P41-3MO) 

POHIŠTVO za dnevno sobo — tri 
omare in sedežno garnituro — prodam. 
Tel. (068) 44-604 ali (061) 320-226. 
(P40-45MO)

ZAMRZOVALNO SKRINJO (210 
litrov), rabljeno, in rabljen plinski štedil
nik ugodno prodam. Tel. 42-232. 
(3273-PR-40)

MOŠKO IN ŽENSKO športno kolo, 
oboje popolnoma novo in še nevoženo, 
ugodno prodam za 20% ceneje. Tel. 76- 
026, Škocjan 34. (3327-PR-41) 

KRZNENO JOPO (lisica), jopo iz 
nape in drugo atraktivno garderobo za je
sen in zimo ter večerne priložnosti od št. 
36 — 40 ugodno prodaja stevardesa. Tel. 
(068) 44-604 ali (061) 320-226. (P40- 
45MO)

UGODNO PRODAM rabljeno 600- 
litrsko kad in sod. Ana Može, 68361 Dvor 
7. (3334-PR41)

POROČNO OBLEKO št. 38-40, be
lo, prodam. Tel. 23-750. (3376-PR-41) 

RABLJENO SEDEŽNO GARNITU
RO, gospodinjski overlock Singer, rablje
no peč za centralno ogrevanje CTC, pro
dam. Tel. 57-299. (3373-PR-41)

DESKE (fosne) 5 cm, rabljene, ugod
no prodam. Tel. (0608) 62-906. (P41- 
53MO)

STARINSKO SPALNICO, knjižno 
omaro, kombiniran štedilnik, klubsko mi
zico, nove TV Panasonic, videorekorder 
Goldstar in vrtno kosilnico, super 8 kame
ro in projektor sankyo, fotoaparat penta- 
con SIX TL s prizmo in slike naivcev pro
dam. Tel. 26-871. (P41-54MO) 

DEKLIŠKO KOLO — nerabljeno, 
roza barve in rabljeno kolo, do 8 let, 
ugodno prodam. Tel. 21-654. (P41- 
82MO)

PRODAM bas ojačevalec 100 W 
(Melodija), končno stopnjo 160 W Fo- 
nex, boks 200 W ter televizor ČB Gorenje 
z daljinskim upravljanjem. Ivančič Anton, 
Žužemberk 164 ali tel. (068) 21-524 do
poldne. (P41-81 MO)

BARVNI TELEVIZOR GRUNDIG 
z daljinskim upravljanjem, ekrat 66 cm, 
prodam. Telefon 24-865. (3405-PR-41) 

KLETKE za vzrejo kuncev prodam. 
Škocjan 70. (3349-PR-41)

KROMPIR za ozimnico sorte igor 
prodam. Alojz Pirc, Mali Podlog 16, Les
kovec, tel. (0608) 75-738. (P41-18MO) 

AVTO PRIKOLICO s torzijsko oso- 
vino in atestom prodam. Tel. (0608) 32- 
287. (P41-19MO)

BARVNI televizor Gorenje KORTING 
prodam. Tel. 26-716, Gorenc. (3344- 
PR-41)

MOTORNO ŽAGO Dolmar 113 
prodam. Franc Frankovič, Dolšce 12, 
Kostanjevica na Krki. (3343-PR-41) 

KRAVO, brejo, miado, sive pasme, 
prodam. Rihpovec 9, Trebnje. (3339- 
PR-41)

GRUŠT (ostrešje) 15 x 8 m, hrastov, 
prodam. Jože Vidmar, Gradenc 25, Žu
žemberk. (P41-11MO)

OVERLOG, skoraj nov, ugodno pro
dam. Tel. 52-822, 52-164. (P41-13MO) 

OTROŠKI VOZIČEK, kombiniran, 
nov, prodam. Cena 520 SM. Tel. (068) 
27-330. (P41-23MO)

SOLARNI BOJLER (300 1), nov, 
ugodno prodam. Tel. 25-862. (P41- 
26MO)

PRODAM klaviature Jamaha PSS — 
500, PSR — 16, dve strešni okni in hla
dilnik z zamrzovalniko. Staniša, Vihre 15, 
Mirna Peč. (P41-30MO)

PRODAM termoakumulacijsko peč 7 
K W ter manjši kompresor. Informacije na 
tel. 24-953.

ZA 300 SM prodam nerabljen kue- 
perbusch. Tel. 45-009. (P41-78MO) 

TERMOAKUMULACIJSKO PEČ 
(6 KW) prodam. Tel. (0608) 33-312, od 
18. ure. (P41-80MO)

BETONSKE ZIDAKE dimenzije 30 
cm, 2500 komadov, prodam 20% ceneje. 
Tel. (0608) 34-724. (P41-59MO) 

BUKOVA DRVA ugodno prodam. 
Tel. 28-750, popoldne. (P41-68MO) 

OTROŠKO POSTELJICO z jogi
jem, novo, prodam. Tel. 85-318. (P41- 
35MO)

BOBEN CR 8000 Roland, prikolico s 
cerado, cirkular za BCS, prodam. Slavko 
Plut, Mladica 10, 68333 Semič. (3363- 
PR-41)

OTROŠKO POSTELJICO z jogijem 
prodam. Tel. 23-964. (P41-45MO) 

MOTORNI ČOLN johnson 6, rabljen 
štiri sezone, prodam. Telefon (064) 24- 
116,.(P41-37MO)

SPALNICO z vložki poceni prodam. 
Naslov v upravi lista. (3366-PR-41) 

PSIČKE, 6 tednov stare črne pudlje, 
pritlikave vrste, prodam. Tel. 20-444. 
(P41-75MO)

ŠTEDILNIK kuepperbusch, šivalni 
stroj Bagat, žensko kolo, ugodno prodam. 
Tel. (068) 27-109. (3371-PR-4I)

kupim
VINOGRAD ali starino v Novi gori ali 

Suhoiju nad Prečno kupim. Tel. 27-107. 
(3358-KU-41)

V PODBOČJU pri Kostanjevici pro
dam večjo stanovanjsko hišo z vrtom, 
primerno tudi za umetniško dejavnost ali 
obrt. Informacije po telefonu (061) 314- 
668. (3393-PO-41)

VSELJIVO HIŠO v Brezovici pri 
Metliki prodam. Tel. 27-564. (3355- 
PO-41)

PARCELO, 35 arov, primerno za vi
kend ali vinograd, na sončni legi, prodam. 
Franc Bogve, Pavla vas 20, Tržišče. 
(P41-41 MO)

STARO KMEČKO HIŠO z gospo
darskimi poslopji in vrtom v bližini Ribni
ce na Dolenjskem prodam. Ponudbe na 
tel. (061) 571-331 ali (061) 571-621. 
(P41-42MO)

NANOVO ZGRAJEN VIKEND v

okolici Krškega, primeren za bivanje, v 
okolici je vinograd, prodam. Tel. (0608) 
70-496. (3372-PO-41)

NA GOLEKU pri Krškem prodam vi
nograd s sadovnjakom, hramom, vodo, 
elektriko. Sončna lega, ob asfaltu. Alojz 
Levičar, Malo Mraševo 23, Podbočje. 
(P41-12MO)

GRADBENO PARCELO v Krškem 
z gradbenim dovoljenjem prodam. Tel. 
(0608) 33-905. (P41-15MO)

NJIVO in PAŠNIK v bližini Mokric 
poleg avtoceste, v velikosti 3000 m2, pro
dam. Zagode, Gajeva 36, Samobor. 
(P41-21 MO)

KMETIJSKO ZEMLJIŠČE v No
vem Zabukovju (Trebnje) prodam. Tel. 
(068) 47-875, od 19. do 21. ure. 
(P41-7MO)

kmetijski stroji
rablj 
to. L 
KS« 

A
ZETOR 4911, letnik 1981, s kabin: Ion 

1200 delovnih ur, odlično ohranjen, ob* 680. 
čalnik SIP 2250, star dve leti, litožete* T; 
peč za etažno ogrevanje prodam. K1®" ur. p 
Osredje, Škocjan. (3346-KS-41) , Tl

NAKLADALKO, novo, prodam-w Oam
56-612. (P41-16MO) . J'

TRAKTORSKO KOSILNICO R 385.
verda na kardan prodam. Tel. (068) Tl
486, zvečer. (3330-KS-41) . ,1 ."»k

PLUG Slavonec prodam. Franc iefor 
Krka 16, tel. 27-814. (3333-KS-41) 1 _ Tl

79-762. (P40-26MO)
TRAKTOR Zetor 67—11. dobro oM*

|k». gozdno gospodarstvo

e
pi

Prod
selo.

n. sol. o-

TOZD HPG

razpisuje na podlagi sklepa DS prosta dela in naloge

vodja DE hortikultura
Poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom, mora kandidat 
izpolnjevati še naslednje:
— da ima višjo šolsko izobrazbo gozdarske ali kmetijske smeri 
z znanjem hortikulture in 3 leta delovnih izkušenj,
— da ima srednjo izobrazbo ustrezne smeri in najmanj 5 let de
lovnih izkušenj in
— opravljen vozniški izpit B kategorije,
— delo na terenu

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v 8 dneh p° 
dnevu objave na naslov: GG Brežice — TOZD HPG Brežice. 
Gor. Lenart 28 a, Brežice

zavarovalna
skupnost
triglav

Posavska območna skupnost Krško
Trg Matije Gubca 3, Krško

organizira v petek, 20.10.1989, ob 13. uri na Rostoharjevi 62 
(delavnica) v Krškem prodajo naslednjih poškodovanih vozu-

1. Zastava JUGO 45, letnik 1986, 
prevoženih 72.380 km, 
izklicna cena 20,000.000 din

?

2. Zastava JUGO KORAL 55, letnik 1988, 
prevoženih 15.308 km, 
izklicna cena 70,000.000 din
Ogled vozil bo istega dne od 11. do 12. ure na kraju licitacip 
Kavcijo v višini 10% od izklicne cene je treba plačati do pričet 
licitacije. Prodaja poteka po načelu »ogledano — kupljeno - 

kasnejše reklamacije se ne upoštevajo.

SKUPŠČINSKI
DOLENJSKI LIST

z a o b d I n * 
ČRNOMELJ. 

METLIKA. NOVO 
MESTO. BIBNIt*

IN TREBNJE

V 15. številki Skupščinskega Dolenjskega lista, ki je izšla z dato 
mom 30. september 1989, so objavljeni naslednji dokumenti:

OBČINA ČRNOMELJ :
— Odredba o spremembah in dopolnitvah odredbe o določitvi n >

— Odlok o lokacijskem načrtu spremljajočih objektov pokopali^3

— Odlok o pripravi in sprejetju družbenega plana občine Črnomeli 
za obdobje 1991—1995

OBČINA METLIKA
— Odredba o spremembah in dopolnitvah odredbe o določitvin
višjih cen

OBČINA NOVO MESTO ,0
— Sklep o povečanju stanarin in najemnin v občini Novo me->

— Sklen n iavni raznrnitvi osnutka Inkar.iiskpna načrta kana'sK ySklep o javni razgrnitvi osnutka lokacijskega načrta kanal 
sistema Žužemberk

OBČINA TREBNJE
— Sklep o povečanju stanarin in najemnin v občini Trebnje

NAROČILNICA
Naročam tednik Dolenjski list. Pošiljajte mi ga na 

Priimek in ime:

Ulica in hišna št.

nasl<>v

Poštna številka in kraj.: 

Št. osebne izkaznice:

DOLENJSKI UST Št. 41 (2095) 12. oktobra



"jen, in Z 750, letnik 1979, prodam ali vse

I (PrSCnJam ,A aVt°
< tahr^^Z (48 KM), star 4 leta, malo 

. Je1; Prodam ali menjam za osebni av- 
| KŠ-4*/) Pangrč Grm 4- Brusnice. (3391-

... ,ntAVTOMATSKO KLJUKO za trak

om 680U^,^3^f6"ovo- Pr°dam' Tel' 49'

S „rTRAKT°R IMT 539, 100 delovnih 
fr™ 47-296. (MU28MO)

‘»!*»sfS)fe“g?:32Mbr

»s ^<3«2-KS4i)lel' p[0dam' TeL 49*
maloRAKTOR ^ 420 'n obračalni plug.

i'^KTOR »Tomo Vinkovič« tip 
Ufa [u čstar tr‘ *eta. ugodno pi

ohtf'

obvestila
■ Bele, stare 3 tedne, bom

spi. Ja 20, oktobra. Jože Jeršin, Račje 
’ 1 rebnje, tel. 44-389. (3364-OB-41)

CENJENE S TRANKE obveščam, 
da-bo 30. oktobra 1989 odprt nov fri
zerski salon na ulici Slavka Gruma 
24—26 (podhod). Novo mesto. 
(3370-0B-41)

čestitke

irodam. Konci- 
84-141, po 14.

V nedeljo, 15. oktobra, praznuje 
god, v torek, 17. oktobra, pa 80. rojst
ni dan dobra in skrbna mama in stara 
mama TEREZIJA FLEK iz Jerneje 
vasi pri Črnomlju. Ob visokem jubile
ju ji iskreno čestitajo in želijo še na 
mnoga leta otroci z družinami. (P41- 
71MO)

razno
V SKUPNO gospodinjstvo sprejmem 

žensko okrog 30 let; otrok ni ovira. Tele
fon v upravi lista. (P40-89MO)

V VARSTVO vzamem dva otroka. 
Tel. 24-465. (P41-50MO)

<

^*wkEoT.se,v,s zamb'
'ktor pajek

lefS3,^'a 89, 62000 Maribor 
®**2) 305-150,413-606 nonstop

m»o popravljamo in obnavlja- 
di tai,- ■Ja.zamrzovalnih aparatov, tu- 
izteka"?' k’ s®Jlm življenjska doba že 
j0 p .'CeI°čijo, rosijo, od zunjledeni- 
len? H ,an,te 5°,? elektrike Za stor- 
na „kC0 4o^lte garancijo. Delamo 

močju, kamor se/e Dolenjski

Ipii
220 (,<.,rcnje

šS/d,Kiain<>
N, v,f 3 500000 din
s4MO) JV pridem" takoj! (P39-

2. lOO.(KK) din
2.300.000 din
2.500.000 din
2.500.000 din
2.900.000 din 
2 lKX) (MK) dm

3.100.000 din

Delegacija delavcev 
OŠ Jožice Venturini 
Vavta vas

razpisuje prosta dela in naloge

TAJNIK-BLAGAJNIK
(za določen čas — nadomeš
čanje delavke med porodniš
kim dopustom)

Zahteva se V. stopnja stro
kovne izobrazbe in dve leti de
lovnih izkušenj.
Prijave z dokazili o izpolnje
vanju pogojev pošljite v osmih 
dneh po objavi na naslov: OŠ 
Jožice Venturini, Vavta vas, 
68351 STRAŽA.
Kandidate bomo o izbiri ob
vestili v desetih dneh.
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ZAHVALA

V 63. letu starosti nas je po dolgi in težki 
bolezni zapustil

LUDVIK 
SEPAHER

s Coklovce 1

!*rena hvala sorodnikom ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
njt poti. Posebna zahvala sosedom, Iskri Semič, GD Semič, ZB Se- 

l_ 10 8ovorn>koma za poslovilne besede. Hvala gospodu župniku za 
CP<> opravljen obred.

Žalujoči: vsi njegovi

-rl

Ljubezen, delo, skrb in trpljenje, 
tvoje je bilo življenje.

ZAHVALA

V 58. letu nas je za vedno zapustil dragi 
mož, oče in stari ata

FRANC 
VOVKO

s Potov Vrha 26

hairf'10 Se 7ahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem, ki so 
ga 'zrekli sožalje, darovali vence in cvetje ali kakorkoli pomagali in 
Varn PrCmd' R nJegovemu počitku. Posebno se zahvaljujemo DO 
Vjlne ki1 ^'0V0 mesto, pevcem za zapete žalostinke, govornici za poslo- 
^ala! Cde 'n 7uPn'ku M leP° opravljen obred. Vsem še enkrat iskrena

Žalujoči: vsi njegovi

NA GOR. GRADIŠČU pri Dol. To
plicah vzamem v varstvo 7 do lOotrok od 
1 do 3 let. Oglasite se v soboto ali nedeljo 
pri Regali-Godnjavec. (P40-22MO)

CVETLIČNI BIENALE
LJUBLJANA — Danes ob 17. uri 

bodo v ljubljanski Moderni galeriji 
odprli razstavo cvetja Cvetlični bienale. 
Razstava, na kateri se bodo predstavili 
cvetličarji iz Holandije, Nemčije, Avs
trije, Italije, Madžarske, Češkoslovaške 
in Tajske, bo odprta do 16. oktobra od 
9. do 21. ure. Zadnji dan bodo imeli šo
larji prost vstop.

Kmetijska zadruga Krka, 
Mercator I wr|ta I Novo mesto

TOZD BRAZDA

objavlja po sklepu DS

JAVNO LICITACIJO
za gradbeni objekt 12 x 43 m s pripadajočim funkcionalnim 
zemljiščen\. Objekt je v Občicah, 100 m od ceste Dolenjske 
Toplice — Črnomelj.

Izklicna cena za objekt je 2.396,000.000 din, 
za funkcionalno zemljišče pa 109,798 din/m2.

Licitacija bo v soboto, 21. oktobra, ob 9. uri ob objektu v Obči
cah. Ogled objekta je mogoč na dan licitacije uro pred začet
kom licitacije.

Na licitaciji iahko sodelujejo vse fizične in pravne osebe, ki pred 
pričetkom licitacije pri blagajni vplačajo varščino v višini 
50.000.000 din. Stroške prenosa, izmere in prometni davek 
plača kupec. Izlicitirano ceno plača kupec v 15 dneh, kasneje 
bo izlicitirana vrednost revalorizirana. Prodaja bo potekala po 
načelu »videno-kupljeno«.
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ZAHVALA

Ob smrti dragega očeta, dedka, pradedka, 
strica in brata

JOŽETA
MOHARJA

Krka 12

se iskreno zahvaljujemo bolniškemu osebju nevrološkega oddelka bol
nišnice v Novem mestu, OOS DO Krka tozd Tehnoservis in Kozmeti
ke za podarjene vence in cvetje, izrečeno sožalje ter vaščanom za po
moč, cvetje in spremstvo pokojnega na zadnji poti. Zahvala tudi 
duhovniku za lepo opravljeni obred.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA

V 65. letu starosti nas je za vedno zapustila 
naša draga mama, stara mama, tašča, sestra 

in teta

ANA 
KAJIN

iz Vinice 42 a pri Črnomlju

Iskreno se zahvaljujem sorodnikom, sosedom in prijateljem za pomoč 
in tolažbo v težkih trenutkih, izraze sožalja, podarjene vence in cvetje 
ter spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna zahvala organizaciji ZZB 
Vinica, ZD Vinica, kirurškemu oddelku Splošne bolnišnice Novo me
sto, OS Vinica, IMP Metlika, pevskemu zboru iz Črnomlja, govorni
kom za poslovilne besede ter župniku za lepo opravljen obred.

Žalujoči: hčerka Marija z družino ter ostalo sorodstvo

oj

Ljubezen, delo, skrb in trpljenje, 
draga mama. Tvoje je bilo življenje.

ZAHVALA
>•

V 91. letu starosti nas je zapustila naša dobra mama, babica, prababica in teta

TEREZIJA ZUPANČIČ
iz Vranovič 4

^ose zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem, ki so nam kakorkoli pomagali. 
zari°’ ' vencc 'n cvetje, ustno ali pisno izrazili sožalje ter pokojnico v tako velikem številu pospremili k 
Ll počitku. Prisrčna hvala OOS KOVINAR Črnomelj, ZB NOV Črnomelj, DPO in KS Litostroj 
BHI tC8’ ZTO TOZD UVP Novo mest0'OOS TOZD Gozdarstvo Črnomelj, DO BETI Črnomelj in MPZ 
te rt ' rn°melj, tov. Starihovi za poslovilne besede, cerkvenemu pevskemu zboru iz Črnomlja /a lepo zape- 
obr i"!' prcd domačo hišo in obredom ter gospodu župniku iz Podzemlja in Črnomlja za lepo opravljen 

ed- Vsem še enkrat iskrena hvala!

1 Vsi njeni

ZVEZA TELESNOKULTURNIH ORGANIZACIJ 
NOVO MESTO

ODDAJA V NAJEM

v soglasju s predsedstvom ZTKO gostinske prostore z več 
opreme v športni dvorani Marof v skupni površini 130 m2, in si
cer od 1. decembra letos za obdobje 3 let.
Nadaljevati se mora dosedanja dejavnost, interesenti pa naj v 
vlogi napišejo, kako bodo izboljšali ponudbo in prijetneje uredili 
lokal. Ogled prostorov je možen, višina mesečne najemnine bo 
po dogovoru. Ostale stvari bo vsebovala posebna pogodba. 
Prednost pri izbiri bodo imeli interesenti gostinske stroke. 
Vloge pošljite v zaprti kuverti v 8 dneh po objavi na naslov: 
ZTKO Novo mesto, p.p. 30, s pripisom »najem lokala«. O izbiri 
boste obveščeni v 15 dneh po poteku roka za objavo.
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ZAHVALA

V 83. letu starosti nas je za vedo zapustilo 
naša draga mama, stara mama in prababica

ANTONIJA
ŽELEZNIK

iz Krsinjega vrha 9

Najlepše se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prijateljem in 
vaščanom za nesebično pomoč, podarjeno cvetje in številno spremstvo 
na njeni zadnji poti. Iskrena hvala za ustno ali pisno izraženo sožalje, 
gospodu župniku in krajevni skupnosti pa za lepo opravljeni pogrebni 
obred.

Žalujoči: hčerka Minka, Ivanka, Angelca z družinami, sinovi Ivan. 
Ciril in Marjan z družinami

Umrla je naša dobra maka

TEREZIJA PENCA
rojena MIRTIČ

upokojenka, 85 let

Od nje smo se tiho poslovili v ožjem družinskem krogu 10. oktobra na pokopališču v Ločni.

Imeli smo jo radi

ZAHVALA

V 77. letu starosti nas je nepričakovano za
pustil naš dragi mož, oče in stari oče

JANKO 
SKUBIC
Sadež 22, Črnomelj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, ki 
ste nam stali ob strani v teh težkih trenutkih in darovali cvetje. Posebej 
se zahvaljujemo sosedom za neizmerno pomoč. Hvala ZZB Črnomelj, 
DO HP Kolinska Belsad, krajevni skupnosti, društvu upokojencev ter 
njihovim pevcem in gospodu kaplanu za lepo opravljeni obred.

Žalujoči: vsi njegovi

Očka je mrtev, več ne skrbi, 
njegov prostor pri mizi prazen stoji 
Marsikaj kupiš za čisto zlato, 
očka zanj kupil nihče ne bo.

ZAHVALA

V 62. letu starosti nas je za vedno zapustil 
naš dragi mož in oče

MARTIN
NOVAK

iz Črešnjic 58 pri Cerkljah ob Krki

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem, prijate
ljem vsem, ki so darovali vence in cvetje ter pokojnega pospremili na 
zadnji poti. Posebna zahvala DO ŽITO pekarna Novo mesto. Hvala 
Zvonetu Pavlinu za izrečene besede ter gospodu župniku za lepo oprav
ljen obred.

Žalujoči: vsi njegovi
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IVAN CERJAK

Premišljen je, natančen, prila
godljiv in s temi lastnostmi se je 
kot zasebni obrtnik v poslovnem 
svetu hitro uveljavil Imajo ga za 
moža dejanj, na katerega se lahko 
zanesejo brez pridržkov. Svojo de
lavnico v Bukošku je pred nekaj 
leti usmeril v kmetijski program, v 
izdelovanje kardanskih gredi za 
priključne kmetijske stroje, ki so 
jih do takrat uvažali

Cerjak obvlada dva poklica, 
kovaštvo in ključavničarstvo. Pri 
sovaščanu Jerneju Molanu se je 
najprej izučil za kovača Zaposlil 
se je v Kovinarski v Krškem in se 
tam prekvalificiral v ključavni
čarja Mojstrski izpit je delal 1963 
v zadnji generaciji mojstrov. Bilje 
najmlajši med njimi 

Za zasebno obrtsejeodločilpo 
dveh desetletjih službe. Na svoje je 
začel v letih 1978—79s tremi de
lavci Dve leti so delali za Kovi
narsko, za asfaltne baze, ki jih je 
ta proizvajala za nemško firmo 
Wibau. Ko je krška tovarna baze 
opustila ni nikoli vnaprej vedel, 
kaj bodo delali Odločil se je za 
svoj program, za izdelovanje silo- 
reznikov.

Pozneje, ko so poslovni pari- 
S nerji iskali domačega proizvajhl- 
> ca kardanskih gredi je Cerjak

sprejel izziv. Še danes jih izdeluje,S 
\
»H

in to izključno iz domačih mate
rialov. Pri tem zaposluje dvanajst 
delavcev in skupaj z njimi sproti 
uvaja nove tipe. Njegove odje
malke so proizvodne firme, s ka
terimi sklepa letne pogodbe, kijih 
decembra samo obnovi Cene na 
tržišču z materiali mu povzročajo 
sive lase, ker so vsak teden dru
gačne, v črni metalurgiji pa še en
krat višje kot v svetu. To tepe izde
lovalce in kupce, posebej p kme
tijstvu, kjer kupna moč vidno 
peša. Cerjak ima kljub naštetim 
težavam vse izdelke prodane vna
prej.

Pa vendar razmišlja še o dru
gačni proizvodnji Izpeljati name
rava dva nova programa, a zanju 
trenutno še nima prostora. Zgra
dil bo novo delavnico na drugi lo
kaciji Prvi program bo vpeljal po 
novem letu, drugega po dopustu 
in z njim bo spet nadomestil uvoz, 
ne samo za Slovenijo, ampak tudi 
za vso Jugoslavijo. O tem, kaj bo 
proizvajal še ne govori To je po
slovna s kri vnos L Če bo teklo vse 
po načrtu, bo prihodnje leto lahko 
zaposlil dvanajst novih delavcev.

Vsega tega ne bi dosegel, če bi 
delal osem ur dnevno, če v mislih 
ne bi neprestano vrtal kako bi iz
boljšal in moderniziral delo v svoji 
delavnici in iskal nove možnosti 
kijih ponuja čas. Podaljšan de
lavnik pa ne velja samo zanj, am
pak za vso družino, za ženo in si
na, strojnega tehnika. Na zaposli
tev doma računa tudi hčerka, ki 
končuje zadnji letnik tehniške 
srednje šole v Krškem, vendar 
namerava še vsaj za dve leti na 
fakulteto, da bi končala prvo 
stopnjo. Za razvedrilo mojster 
Cerjak nima niti časa niti poseb
nih želja. Letnega dopusta ne po
zna in družinski člani prav tako 
ne, čeprav vsako leto v avgustu 
zaprejo delavnico. Končno ni od
govoren samo zase in za svojo 
prihodnost, ampak tudi za ducat 
ljudi ki si pri njem služijo kruh.

JOŽICA TEPPEY
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Vse o pragozdu
Slovenski strokovnjaki 
o pragozdu in njego- 
____vem pomenu

KOČEJE — O pragozdu, njiho
vem pomenu za življenje, prenosu 
znanstvenih izsledkov o pragozdo
vih v gozdarsko prakso in o pome
nu teh raziskav so razpravljali na 
tako imenovani pragozdni delavni
ci, ki se je zakaljučila 6. oktobra v 
Kočevju, trajala pa je nekaj dni. 
Organizirali so jo Biotehniška fa- 
kulteta-vtozd za gozdarstvo, Gozd
no gospodarstvo Kočevje in Sploš
no združenje gozdarstva Slovenije. 
Udeležilo se je je 130 gozdarskih 
strokovnjakov iz vse Slovenije.

Gozdarji iz vse Slovenije so naj
prej, razdeljeni v 10 skupin, v dneh 
pred seminarjem (gozdarsko delav
nico) proučevali pragozdove na

Ličkalnžk spet lička tudi pr:
V novomeški bolnišnici so v treh dneh sprejeli sedem poškodovancev — Mnei, 

kirurga dr. Lava Morela in kmetijskega strokovnjaka inž. Jožeta Simončiča

svojem območju. Vse skupine so 
nato pripravile poročila. 5. oktobra 
so se gozdarji zbrali v Kočevju in si 
najprej v Kočevskem Likovnem sa
lonu ogledali razstavo ob 100- 
letnici načrtnega varovanja pragoz
dov na Slovenskem, nato pa so 
obiskali še Rajhenavski pragozd na 
Kočevskem. V petek so vodje sku
pin poročali o ugotovitvah in spoz
nanjih iz posameznih pragozdov na 
Slovenskem, bilo pa je tudi več 
drugih predavanj o pragozdu.

Za zaključek so predstavili knji
go profesorja Dušana MlinŠka 
»Pra-gozd v naši krajini«, ki so jo 
dobili tudi vsi udeleženci te pra
gozdne delavnice oz. seminarja 
gozdarskih strokovnjakov Slove
nije.

J. P.

NOVO MESTO — »Metala sem 
koruzne storže v ličkalnik in sama ne 
vem, kdaj meje potegnilo med gumija
ste valje,« je v torek dopoldne, še pod 
vtisom sobotne nesreče, povedala 63- 
letna Dana Retelj iz Bučne vasi, ki leži 
na žilnem oddelku novomeške bolniš
nice. Štirje prsti njene desne roke so bili 
tako poškodovani, da jih je bilo potreb
no odstraniti. Retljeva pa je bila le ena 
od sedmih žrtev ličkalnika, ki sojih od 
minulega četrtka do nedelje pripeljali s 
poškodovanimi prsti na kirurški odde
lek. Dr. Lavo Morela, predstojnik tega 
oddelka, je povedal, da gre za hude po
škodbe. V največ primerih plastična

MEDVEDJE STRAŠIJO

V Brežicah..........

bo »Otroški 
direndaj«

V soboto bodo zares pri
šli na vrsto otroci

Briga Rome romska problematika!
Preselitev Romov iz Kerinovega Grma na Krškem polju nujna zaradi komasacije

KRŠKO — Tako imenovana rom
ska problematika v krški občini počasi 
najeda živce kmetom, kmetijski zem
ljiški skupnosti, SZDL, občini in še bi 
lahko naštevali. Še najmanj se zaradi 
tega sekirajo Romi sami, ki pač čakajo, 
kaj bo družba sklenila v zvezi z njimi. 
Če jim bo sklep o volji, ga bodo pač 
sprejeli, če jim ne bo, ga pa ne bodo.

Takole razmišljanje v zvezi z Romi se 
zdi povsem upravičeno, saj se romske 
problematike v krški občini lotevajo že 
dolgo vrsto let, pa dokončne rešitve še 
ni videti. Slej ko prej so največji pro
blem Romi v Kerinovem Grmu na Kr
škem polju v bližini vasi Gorica. Tam so 
si prilastili 20 do 30 ha zasebne in druž-

več, če bi tam ne bilo več tabora. Ta pa 
je po mnenju Drašlerja tudi na zadružni 
zemlji. »Zakaj nihče nič ne ukrene za
radi tega,« seje spraševal Drašler.

bene zemlje, ki jo zasedajo s svojim ta
borom. Okoli tabora pa so si zagotovili
poljubno širok varovalni in oskrbovalni 
pas, ki sega v najlepše njive na Krškem 
polju. Tam se po njivah pasejo konji in

osli, tam Romi nabirajo koruzo, krom
pir in druge poljske pridelke. »Kmetij
ska zemljiška skupnost načrtuje na tem 
območju obsežne komasacijske in agro
melioracijske posege,« pravi Rafko 
Kranjc iz te skupnosti, »toda dela se ne 
moremo lotiti, ker so nam napoti Romi. 
Da se razumemo, niso napoti kmetijski 
zemljiški skupnosti, marveč kmetom. 
Nihče med njimi ne bi vzel zemlje v bli
žini njihovega tabora, če bodo Romi 
ostali tu. Zato je preselitev Romov nuj
na, če naj se lotimo komasacije.« Take
ga mnenja je tudi kmet Ivan Drašler iz 
Gorice, ki pa meni, da so Romi o dru
god še hujši kot domači. Seveda pa 
obiskov v Kerinovem grmu ne bi bilo

Da se romska problematika vse bolj 
zapleta, kaže tudi odstop predsednika 
odbora podpisnikov družbenega dogo
vora o reševanju romske problematike. 
Nekdanji predsednik tega odbora Bran
ko Pirc pravi, da so bili v krški občini že 
vsaj trije poskusi za preselitev Romov, 
ampak noben ni uspel. Vse krajevne 
skupnosti se pač otepajo neprijetnih so
sedov. Zato bodo v Krškem šli s tem 
problemom na skupščino, ki naj odloči, 
kje bodo živeli Romi.

Da so v krški občini že poskušali reši
ti ta problem, pove podatek o pripravi 
zazidalnega načrta za romsko naselje 
Rimš, kjer naj bi postavli 17 tipskih ob

jektov. Toda zazidalni načrt sploh ni 
prišel v planske dokumente, ker Romov 
tedaj niso obravnavali kot posebno po
pulacijo. Podoben načrt so imeli tudi 
glede Zadovinka, kjer naj bi postavili 
25 tipskih objektov. Nazadnje bo ver
jetno obstala tista možnost, po kateri 
bodo v dosedanja romska naselja prese
lili vse družine iz Kerinovega Grma. 
Tako naj bi bilo poslej v Rimšu poleg 
sedanjih 8 družin še 9 novih, v Loki po
leg sedanjih dveh še tri in v Drnovem 
poleg sedanjih štirih družin še ena.

J. SIMČIČ

BREŽICE — V manjših mestih, kot 
so Brežice, se otroci le redko lahko po
veselijo na prireditvi, ki je namenjena 
samo njim. Denarja primanjkuje na 
vseh koncih, toda že ob zadnjem novo
letnem praznovanju seje pokazalo, da 
se lahko tudi z dobro voljo, s prosto
voljnim delom in pomočjo domačih de
lovnih organizacij marsikaj naredi. No
voletnemu živžavu z dedkom Mrazom 
se bo tokrat pridružil še »Otroški diren
daj«. Organizatorje, t. j. občinsko Zve
zo prijateljev mladine, Turistično zvezo 
in konferenco ZSMS, je vodila želja, da 
bi vsaj v mesecu otroka malčkom iz 
domače občine in seveda tudi njihovim 
staršem ponudili kaj več.

Otroška zabava v Brežicah bo to so
boto, 14. oktobra, od 10. do 14. ure na 
igrišču pri srednji šoli. V programu bo
do sodelovali tudi ansambel Rdeča ka
pica iz Radeč, otroška modna revija Ju
tranjke iz Sevnice, taborniki in plesna 
skupina. Otroci se bodo lahko sprostili 
ob risanju po asfaltu, lahko se bodo 
pomerili v igri »Pokaži, kaj znaš!«, tek
movali v rolkanju in kotalkanju, reševa
li literarne uganke ter se igrali, peli in 
plesali. Na bližnjih stojnicah bo prodaja 
slikanic, igrač in otroške obleke po 
ugodnih cenah.

Starši, ki jim bo dolgčas, bodo ob pol 
enajstih prisluhnili predavanju o intere
sih otrok. Organizatorji sporočajo vsem 
otrokom v občini, da bodo dobrodošli 
in da vstopnine za prireditev ne bo.

B. D.

KOSTANJEVA NEDELJA
BOHOR — Planinsko društvo Bo

hor vabi v nedeljo, 15. oktobra, na tra
dicionalno kostanjevo nedeljo. Dru
žabno srečanje planincev in drugih 
ljubiteljev narave bo pri planinski koči 
na Bohorju, kjer bo tudi pokušnja prve
ga mošta.

Halo, tukaj 
Dolenjski list!
Novinarji Dolenjskega lista 

si želimo v bodoče več sode
lovanja z bralci. Vemo, da je 
težko pisati, zato pa je lažje te
lefonirati. Če vas kaj žuli, če bi 
radi kaj spremenili, morda 
koga pohvalili, ali pa opozorili 
na zanimiv dogodek iz do
mačih krajev. Prisluhnili vam 
bomo, zapisali, morda dali 
kakšen nasvet, poiskali odgo
vor na vaše vprašanje ali kaj 
podobnega. Pokličete nas la
hko vsak četrtek popoldan, 
med 19. in 20. uro na telefon 
(068) 23-606. Eden od dežur
nih novinarjev vam bo rad 
prisluhnil.

KAM S KRŠKIMI ROMI? — Romsko naselje Kerinov Grm na Krškem polju 
je že kar nekaj časa kamen spotike. Kako tudi ne, saj Romi že leta in leta po
vsem nekaznovano pustošijo okoliške njive. Sicer pa je slika dosti zgovorna. 
<Fnt«v .1. S.I

operacija ne pomaga rešiti prstov, saj 
stroj obere prst do kosti.« Žal je tako, da 
v naslednjih dneh pričakujemo na od
delku še več takšnih pacientov, že sedaj 
pa število poškodovanih kaže, da bo le
tos ličkalnik naredil še več invalidov, 
kot jih je prejšnjo jesen.«

O tem, ali so stroji za ličkanje res ta
ko nevarni pripomočki v kmetijstvu, ali

tem za polovico dražji. Tudi tu 
svoje revščine občutimo posl 
Vzrokov za nesreče torej ne gre pril 
vati le nepazljivosti tistih, ki ličkf1 
uporabljajo.«

Glede na to, da niso prizadeti le f 
nesrečenci, ampak to čuti tudi dri®* 
bi veljalo poostriti nadzor nad upow*i 
teh strojev pri zasebnikih. Statistika 
že, da nesrečam botrujejo tudi sWj

je za nesreče v večji meri kriva nepazlji- vzdrževani stroji in neizurjenost i§^

DRAGA — Med Drago in Srednjo 
vasjo v občini Kočevje se stalno klatijo 
medvedje, pravijo domačini. Ljudi je 
strah še posebno, odkar so zvedeli, daje . 
medved v bližnjih Mandlih pred 14 
dnevi ubil v hlevu Štefke in Ivana Jane
ža dve kravi. Pred dobrim tednom je na 
medveda naletel tudi poštar. V bližnjem 
Loškem Potoku pa pravijo, da se križa
jo pota medvedov in šolarjev iz Malega 
Loga, ki pešačijo do šole.

vost, smo se pogovarjali z inž. Jožetom 
Simončičem, strokovnjakom za kmetij
sko mehanizacijo na Srednji kmetijski 
šoli Grm, ki je o tem dejal: »Kot vsak 
stroj, ima tudi ličkalnik varnostne na
prave (ščitnik), vendar to še ne pomeni, 
da je popolnoma varen in da do nesreče 
pri njegovi uporabi ne more priti. Zato, 
da ljudje lahko hitreje delajo, po navadi 
snamejo ščitnik in nesreča je že blizu. 
Naši ličkalniki sodijo že v zastarelo 
kmetijsko mehanizacijo in se v razvitem 
svetu ne uporabljajo več. Njihovo delo 
nadomeščajo kombajni. Obstaja teore
tična možnost, da bi tudi naše ličkalni- 
ke, kijih uporabljajo na manjših kmeti
jah, opremili z boljšimi varnostnimi 
napravami, vendar bi bil tak stroj po

ki jih uporabljajo.

»VETER« V RIBNICI
RIBNICA — V tukajšnji športni 

dvorani bo 18. oktobra ob 19. uri pro
mocijski koncert skupine Veter. Cenej
še vstopnice so v predprodaji na ZTKO 
Ribnica od 9. oktobra naprej. Kdor bi 
želel zvedeti podrobnosti o gostujoči 
skupini, lahko dobi informacije na tel. 
št. (063) 855-754 od 12. do 15. ure. 
Ribniški koncert »Vetra« organizira 
Glasbena poslovalnica Dolenjske.

PRSTE SO REŠILE ROKAVICE' 
Ljubica Gojmerac iz Pravotine ' 
liki je prva letošnja žrtev ličkalnik*- j Q
ste ima močno poškodovne, 
amputacija veijetno ne bo potrel■bnaA
so jo rešile gumijaste rokavice.

SEVNIČANI ZBRALI VEČ KOT LJUBLJANČANI — Plemenita akcija'1'! 
žinskega tria Novina, ki se je odločil, da z dobrodelnimi koncerti v Brežicum .-"uviiia, ki seje ouroču, aa z aoDroaemimi koncem v 
Ljubljani, Sevnici in Krškem zbere nekaj denatja za prizadete otroke, 
za rakom, ki se zdravijo v ljubljanski pediatrični kliniki, je povsem uspela-J,^
več obiskovalcev koncerta je bilo v Brežicah, a tudi v Sevnici je bila sicer vd 
manjša dvorana pretekli petek polna občinstva. Odzvala pa so se tudi sev"1^ 
podjetja in obrtniki, tako da so Sevničani zbrali preko 4 stare milijarde, loj* 
kot Ljubljančani.

Na obeh koncertih v Krškem in Sevnici so zbrali skupno 81.910.000 din.
Perc)

V
studio

Lestvica narodnozabavne glasbe 
Studia D in Dolenjskega lista

Žreb je la teden dodelil nagrado Studia D JOŽU IVANČEVIČU iz Novega mesta. L«* 
tvica pa je ta teden z dvema novima skladbama takšna:

1 (4) Slovenci smo veseljaki — ANSAMBEL I. RUPARJA
2 (1) Giažek je nalit — ANSAMBEL F. MIHELIČA
3 (2) Kaj pa zdaj? — ANSAMBEL J. BURNIKA
4 (3) Šopek za mamico - Ri
5 (8) Vsak na svetu — ANSAMBEL M. KAPŠA
6 (—) Slovenska polka — SLOVENIJA
7 (5) Polka ples je za Slovenca — LIPA
8 (7) Čaša sreče - TONI VERDERBER
9 (—) Gremo v Planico — GORENJCI 

10 (9) Pozabi skrbi — ANSAMBEL B. KOVAČIČ
Predlog za prihodnji teden: Floijanska polka — VESNA

Glasujem za:

Moj naslov:

Kupone pošljite na naslov: Studio D, p.p. 103, 68000 Novo mesto

.v.

MODNA REVIJA V NAMI — Ko
čevska Nama je 4. oktobra pripravila 
modno revijo, na kateri so prikazali 
razne izdelke tekstilne industrije, ki 
jih prodajajo tudi v Nami. Kljub 
skromni reklami se je med revijo na
bralo precej gledalcev, ki so ploskali 
manekenom, nekoliko pa jih je motilo 
le, da nihče ni predstavljal oblačil, 
proizvajalcev in morda še sporočal 
cen. Vendar so kupci o vsem tem lah
ko poizvedeli kar pri prodajalcih v 
oddelku konfekcije. (Foto: J. Primc)

kozerija

PODTAKNITI JE HOTELA ČASOPIS
Goljufa najdete povsod Kar 

spomnite se, kolikokrat so vas hote
li že ogoljufati p trgo vini ali pa p go
stilni, celo na avtobusu. Podtakniti 
so vam hoteli na primer pokvarjeno 
salamo ali pa pašteto, kijije že izte
kel rok. Se spomnite, da vam spre
vodnik ni dal voznega listka, denar 
pa je spravil v torbico? Človek mora 
biti previden. Tudi pri mesarju Me
so vrže na tehtnico in ne počaka, da 
se jeziček umiri Danes pa je deka
gram mesa že pra po bogastvo. Pa še 
tretjo kakovost mesa vam proda za 
prvo. Predrznost, da ji ni para. Ver
jemite ali ne, toda celo p lekarni so 
mi hoteli podtakniti namesto boljših 
uvoženih tablet slabše domače. Ne

vem, če je res, a govorijo, da so pri 
prekopavanju mrtveca na našem 
pokopališču našli ostanke krste 
brez angelčkov, čeprav vsa žlahta 
trdi. da so ob pogrebu plačati dražjo 
krsto, se pravi krsto z angelčki na 
levi in desni strani Primeri da se 
človeku zvrti v glavi O popisovalcu 
števcev za plačevanje elektrike ljud
je govorijo, da zaradi stalne pijano
sti napačno vidi številke, tako da po
tem plačuje Micka elektriko za 
Zofkino družino, Jože pa za Micki- 
no. Poglejte, lepo vas prosim, še tale 
primer vlečenja krajanov za nos, pa 
boste siti vsega. Vsak, ki prične zi
dati bajto, mora plačati tudi prispe
vek za zakonišče. V celi Repičevini

pa ni niti kvadratnega centimetra 
zaklonišču Saj pravim: norišnica!

VAŠKIH NA VIJAČEV NA 
GOMETNI TEKMI, VZAGRV’

Hladen tuš poskusa goljufanja 
sem doživel danes. Na suho me je 
hotela obriti nihče drug kot proda
jalka časopisov, ki se mi sicer vsako 
jutro prijazno smeje p obraz.

— Današnji časopis, prosim, 
sem rekel kot običajno.

— Izvolite, je kazala bele zobe.
Že pri prvem naslovu mi je posta

lo sumljivo. POLICIJA PRETE
PLA ČLANA CK ZKJ. Preletim 
naslove: DELOVNI UUDJE NA 
ROBU EKSISTENCE, PRED
SEDNIK REPUBLIKE IZDAJA
LEC, PRETEP SRBSKIH IN HR-

EKSPLODIRALA BOMBA- 
Verjelo sem bil rdeč kot Pu ^ 

ko sem zabrisal časopis Pr°
zmeraj nasmejani prodajalka 

— Da vas ni sram! sem Z0jlnfi
da se je odbilo od fasade

8°-nAlije kaj narobe? sefi ie* 
ska zresnila .. 0

— Seveda je: podtakniti ^ ^ 
hoteli časopis iz 1939. leto-
naj vas bo... fr

Za menoj je kričala dafi ^ 
sopisu današnji datum, a se 
dal ukaniti iŠP^

TONI GA!


